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: OUTLINE: LEE HARVEY OSWALD, THE CIA AND MEXICO CITY.

I. Introduction. ' | “ 1 497 2

'i ' ~ A. Issues Addressed. (p.. 1l.)
s B. Differences Between the Warren Commission In-
vestlgatlon of Lee Harvey Oswald's Activities
_ : _ . in Mexico Clty and the House Select Committee
A on Assassinations' Investigation. (p. 3 )
P C. Conclusions. (p. £.)
' : D. Structure and Relevancy. (p. 10 )

- i s ' II. Central Intelllgence Agency Survelllance Operatlons
in Mexico Clty 1n Ser tember and October 1963.

- A. Photographlc Surveillance Operations Aimed

" at the Cuban Diplcmatic Compound. (p. 12.)

1. Introduction. (p. 12.)

2. Physical Positioning of Surveillance Bases
and Targets. 'p. 12.)

3. Objectives of Operation and Scope of Coverage
Provided. (p. 13.)

4._Dlsp051t10n of Production from the Operatlon.
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Photographic Surveillance Operations Almed at
the Soviet Diplomatic Compound. (p. 31.)
; 1. Introduction. p. 31.)
i 2. Physical Posit:oning of Surveillance Bases
J ' and Targets. (p. 31.)
3. Objectives of Operation and Scope of Coverage .~
Provided. (p. 133.)
- 4. Procedure and "’iming Involved in Processing
j ' Production fron the Operation. (p. 45.)
", : . : 5. Respon51b111ty for the Operation. (p.47.)
6. Coordination o:® Photographic and Electronic
"Surveillance Onerations. (p. 52.)

—~
e/
v,
w
o
.

RN

Electronic Surveillance of Telephones at the
Soviet and Cuban Diplomatic Compounds in 1963.
(p. 53.) :

1. Existence. (p. 53.)

‘ 2. Responsibility. (p. 53.)

;o : _ -+ . a. General. (»>. 53.) '

: b. Analysis anil Reporting of Informatlon
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0
»

;‘f H A Obtained. (p. 54.) _
% | 3. Telephone Lines Covered. »
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. " Outline: Page Two.

4. Production.from Operation. (p. 58.)°
a. Types. (p. 59.)
b. Handling Procedures. (p. 59.)
(1) Resuma. (p.. 59.)
(2) Cuban Tapes.: (p. 60.)
(3) Soviet Tapes. (p. 61.)
(a) General Handling. (p. 61.)
(b) Retention and Reuse of Tapes. . (p. 62.)
(c) English Language Conversatlons.
(p. 64.)
(d) Handling by Tarasoffs. (p. 66.)

- (e) Expedited Procedure for English
Language Coversations or other
Conversations of Special Interest.
(p. 67.)

- (f) Handling in the Station. (p. 70.)

(g) Format of Transcripts. (p. 71.)
C. V01ce Comparlsons. (p. 72.)

III. Informatlon About Lee Harvey Oswald's Stay 1n Mexlco

that was Known by the CIA Mexico City Station Prior .

- to the Assassination of John Kennedy and the Sources
. — of that,. Informatlon.

A. Informatlon that was Available. (p. 72.)
1. Information Available to the Mexico City
Station from Electronic Surveillance Aimed
at’ the Soviet Consulate and Mllltary Attache' E
Office. (p. 73.) '
a. September 27, 1963, Friday. (p. 73.)
b.' September 28, 1963, Saturday. (p. 76.) .
C. October 1, 1963, Tuesday.. (p. 78.)
d. October 3, 1963, Thursday. (p. 79.)
2. Information Avallable to the Mexico City CIA
Station from,CIA Headquarters. (p. 80.)
3. Information Available to the Mexico City Station
from Electronic Surveillance Aimed at the Cuban
Diplomatic Compound. (p.. 81.)
4. Information Available to the Mexico City Station
from Photographic Surveillance of the Soviet and
.~ Cuban Diplomatic Compounds. (p. 81.) =
"L//, 5. Possibility that Additional Information from the
i . , Electronic Surveillance on the Soviet. Compound
~ . J '~ was Available to the Mexlco City Station. (p. 82;)
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Outline: Page Three. -

( 6 Possibility that the CIA Photosurveillance
Obtained a Photcgraph of Lee Harvey Oswald.
(p: 90.)
a. Missing Materlals (p. 91.)
b. Likelihood that the Photosurveillance
_ Operation would have Missed Oswald. (p. 91.)
: c. Reports of the Ex1stence of a Photograph.
' (p. 93.)
(1) Phillip 2gee Allegation. (p. 93.)
(2) paniel Stanley Watson Allegation. (p. 97.)
, _ : (3) Joseph Burkholder Smith Allegatlon.
: (p. 99.)
§ : : _ (4) Joseph Piccolo, Jr. Allegation. (p. 102.)
(5) Statements of Dan Niescuir. (p. 105.)
d. HSCA Investication of the Possibility that the
Mexico City Fhotosurveillance Operation Produced
a Photograph of Lee Harvey Oswald. (p. 107.)
LT (1) Introduction. (p. 107.) :
T (2) Investigztion of the Allegations. (p. 108.)
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; B. I-Iormation Connected to Lee Harvey Oswald by the
. ' Mexico City Statior Prior to the Assass:.nat:mn-
. - Introduction. (p. 115.)
- Information Available from the Soviet Wiretaps
that was Connected with or involved Lee Harvey
Oswald. (p. 11l¢.)
- When were the irtercepted Conversations Llnked
to Lee Harvey Oswald? (p. 120.)
. The Photograph ¢f the Mexico Mystery Man. (p. 122.)
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T IV. Re:~omstruction of the CIA Mexico City Station an Head-
s : C==—=<ers Actions Pricr to the Assassination of Pre51dent
o === F. Kennedy .

i ’, & _ Imtroduction--CIA Interest in and Liaison with FBI
- Z=garding Americar. Cityizens in Contact with Soviet
=Joc Embassies in Mexico City. (p. 123.)

/.~ E~ Yarrative of Mexico City Station Actions Prior to

‘ =he Assassination. (p. 124.)

1 L

-{ {rVV - - V. Me=—5v0 City Statlon I'eporting of. Informatlon Concernlng

% A Osss=1d After the Assissination. : :

ioh . -

: ; . A_ v~=port1ng of Informatlon Concernlng the Photograph
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Outline: Page Four. '

of the Mexico Mystery'Man. (p. 178.),
: : B. Reportlng of Infcrmation Concerning Lee Harvey

Oswald from the Electronic Intercept Operation
Aimed at the Soviet Embassy. (p. 180.)

PERT II _ o .

C. Silvia Duran. (p. 184.)

VI. Information Not Available at the Time of the Warren
Commission Investigation.

A. Silvia Tirado (nee Duran). (p. 191.)
1. House Select Ccmmittee on Assassinations
~ 6/6/78 Interviewo of Silvia Tirado. (p. 191.)
7 “2. CIA Informatior Not Available at the Time of -
o the Warren Comn:ission Investigation. (p. 194.)
: . ’ a. LIRING/3 Allegation. - (p. 194.)
.- s b. Possibility that Silvia Duran was an Agent

. for either Zmerican, Mexican or Cuban
“Intelligence. (p. 197.)
(1) Wwas Silvia Duran an Agent, Asset or
' Source for Mexican or American Intel-
ligence: (p. 197.)
(2) was Silvia Duran a Cuban Intelllgence
Agent? (p. 201. )

’

3. The Cubans. (p. 202.)
1. Eusebio Azcue lopez. (p. 202.)
2. Alfredo Mirabal Diaz. (p. 205.)

€. Elena Garro de Pa:. (p. 206.)

1 B 1. Elena's Story ¢s Reported October 5, 1964.
- . (p. 206.)

2. October 12, 1964, CIA Memo for the Record.

(p. 208.) ' :

3. November 24, 1¢64, CIA Informant Report.

. (p. 209.)
- . 4. November 24, '1%64, Elena Garro Meetlng -with
( 3 ' Mexico City Lecal Attache Offlcers. (p. 210.)

Classificatien:
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5.  Charles Thomas Meeting with Elena Garro on s
December 10, 1965. (p. - )
1 C 6. Charles Thomas' Meeting with Elena Garro on
] ' December 25, 1965. (p. 216.) -
! 7. December 27, 1965, Legal Attache Memo to the 155
United States Ambassador re Elena Garro. (p. 221.)F
. 8. CIA Investigation of Elena's Allegation that
i ' She Created a Disturbance at the Cuban Embassy
: on November 23, 1963. (p. 223.)
' 9. Legal Attache 2/23/66 Memo to the Unlted States
'Ambassador Regarding Elena Garro's Allegation.
: ‘ 10. Legal Attache Memo to Winston Scott re Elena's
: Allegation that She Had Stayed at the Hotel
Vermont from the Day After the Assassination
i Until November 30, 1963. (p. 225.)
: _ 11. Charles Thomes' September 30, 1969, Letter to
i ' ©  State Department and Legal Attache's Response.
‘ - (p. -226.) -
_ 12. House Select Committee on Assassination's In-
s : vestigation cf Elena Garro's Allegatlons.

PR

i (p. 228.)
." .. D. Oscar: Contreras Lartigue. (p. 235.)
: _VII. Ana1y51s of Lee Harvey Oswald's Activities in Mexico
| ““T*}“Clty.
4, :.'// . .
A. Introduction. (p. 240.)
i *  B. Did Lee Harvey Oswald or an Imposter Contact the
{ Cuban and Soviet Consulates in Mexico City? (p. 242.)
C. What were Lee Harvey Oswald's Activities 1n Mexlco
3 : CJ.ty’ (p. 250.) . .
j D. Was Lee Harvey Oswald Alone,While He Travelled to

Mexico? (p. 259.)
Appendix I: HSCA Procedtrral Write-up: Cuba Trip 1. (p. 261. )

' Appendix II: HSCA Procedural Write-up: Mexico Trip 1.
(p. 265.)
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Outline: Page Six.
Appendxx I1I: HSCA Procedural Write-up: Mexico Trip 2.
(p. 273.)

Appendlx IV: HSCA Procedural erte-up° Cuba Trip 2.
(p- 287.)

Appendix V: Biograﬁhy: Elena Garro de Paz. (p. 297.)
Appendix VI: Glossary of Terms Used in Report. (p. 301.)

Appendix VII: Listing of CIA Documents Cited. (p. 305.)
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ADDENDUM TO FOOTNOTE # 614 OF "LEE HARVEY OSWALD, THE CIA
AND MEXICO CITY.

9

Some controversy has arisen in regard to the question

i o bk

~e

of whether the tapes existed at the time of the assass-

ination due to a memorandum from J.'Edgaf Hoover to the
head of the Secret Serv1ce which sald

The Central ‘Intelligence Agency advised that
on October -1, 1963, an extremely sensitive
source had reported that an individual iden-

P - tified himself as Lee Oswald, who contacted the
- Soviet Embassy in Mexico City ‘inquiring as to
any messages. Special Agents of this Bureau,
who have conversed with Oswald in Dallas,’
Texas, have observed photographs of the indi-
vidual referred to akove and have listened to
a recording of his vcice. These Special Agents

" are of the opinion that the above-referred-to
individual was not Lee Harvey Oswald.

o 8 D et

A

e Smase

.‘ _ (Memorandum from Hoover to James J. Rowley, 11/23/63

PP. 4-5.) The HSCA has oetermlned that this statemept.

SR NSIFT

was probably. based on ancther FBI memorandum which said:

Inasmuch as the Dallas Agents who listened to the
"tape of the conversation allegedly of Oswald
from the Cuban Embastsy to the Russian Embassy in
Mexico and examined the photographs of the visitor
to the Embassy in Mexico and were of the opinion
. that neither the tape nor the photograph pertained
! to Oswald, I requested Shanklin to immediately
send a photograph of Oswald to our Legal Attache.

Nt e ne

(Meno;andum from Belmont to Tolson, 11/23/63 P. 1. Mr.

the Spec1al Agent in Charge in Dallas, Gordon Shanklln,

éﬁ} L that occured at 11:50 A.N. ) ;

Clossl_flcahon:

Belmoat was. reporting the results of a conversatlon with- Eg

NV 48327 DocId:32263889 Page 8
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.f’ ' ADDENDUM: Page TwoO.

'\.;._,.-.'.>

Later that same day SAC Shanklin informed the Director
'i ' that the tape of Oswald's voice had been erased: "I

should be noted that the actual tape from which this

transcript was made hasAbéén erased." (Teletype from
SAC Dallas to Director, # 232220, 7:30 P.M. CST,-11/23/63.
Ehphasis in the original.) . '
The confusion about whether or not there.was a'tape"
-apparently continued for several days after the SAC in
s . Dallas ‘informed the birector that such a tape did not
i exist. On 11/25/63 the FBIlLeggt in Mexico_Cij sept a
.' Cablegfam to the'director which said: '
‘ | | There appears to be some confusxon in that no
tapes were taken to Lallas but only typewrltten

'transcrlpts supplied by CIA, the tapes not being
available because they had been erased.

(Cablegram # 182 & 183, f. 2.)
The FBI was asked to explain the paragraph from the-

Hoover memorandum quoted above. It responded:

St ve i rein

The paragraph appearing on pages 4 and 5 of the
leterhead memorandum, which is guoted in your
(FBI) request of March 17, 1978, contains some
incorrect informatior regarding a tape recording
of the voice of an irdividual who identified him-
self as Lee Oswald. :

idiceaia

Retrievable information contained in files

of the FBI indicates that this Bureau received
: information derived irom transcripts of tape
< g . " recordings furnished by another government

A © agency which conduct: 1nte111gence type 1nves—

| g CIassﬁucuﬂon- k

!
E :
® ... T oo u1d
;

| Classified by derivation:
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] _.

‘ ‘ tigations. The transcripts indicated that on

i - September 28, 1963, and October 1, 1963, the

! voice of an 1nd1v1dual identifying himself as

? Lee Oswald was recorded by the other govern-
ment agency conducting intelligence type inves-
tigations. Additionally, this government agency
provided the FBI with photographs of an individ-
ual who appeared to be an American; these photo-
graphs belng taken by said agency on October 1,
1963.

i : It is noted that the FBI never received the
B actual tape recordings from which the transcripts
' were derived, .as the tapes were erased by the
other government agency providing the transcripts....

As a result, no FBI employee ever 1istened to a
tape recording purporting to contain Lee Harvey
Oswald's voice as no tape was ever provided to

A o

;-' E this Bureau.

. (JFK ClasSified_ Document § 131.) No FBI agent interviewed é
- by the Commit;ée recalled listening to any tape recording
z purporting to contain a corversation invoiving Oswald. . Eé
) ' : '

-

] ’ . :
3 h . . i .
! . .
\ C e oy . — S T T Y, TR
. . . el LY S o
LA L . -t . : T . . . e
e : e
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1. INTRODUCTION

A. Issues Addresseu

Urrmt s e 0 &

The House Select Conmittee on Assassinations’
investigation intb Lee Harvey Oswald's activities in Mexico
_has been directed at answering the following questions:

-cl S 1) Did Lee Harvey (swald visit the Soviet and

Cuban Consulate: or Embassies in Mexico City?

2) In addition to “he visits which may have been

i i' el made to the Embissies, what were Lee Harvey
i . Oswald's activi:ies while he was in Mexico City?
T . f;; 3) was-Leé Harvey nswafd alone in.Mexitb City?
‘, R ,'I_f:not, ‘who were-_his associates and what were
:. ;ﬁ: theif activities? ” |
g .;:.< 45 Did'the Central Intelligence Agehcy maintaiﬁ o
) . an§ surveillanc: operatibn(s)'aiméﬂ at the
g N .u;;f . Cuban and Soviet diplomatic missions in
: . ..;t - Mexico City? 1If 50, what - kind’
i ;; e 5) - What 1nformat1on, if any, about Oswald s
j e - stay in Mex1co was known by the CIA

Mexico-city Sta:ionrprior to the

that 1nformat1ow7

- _‘_rh;‘.

R LT
onitngs . Classification:

assassination'and what was the source of §

| Clossnfled by derlvahon
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N : '6) Was the information, if any, in the
g possession of the CIA Mexico City
Station'reportgd to the CIA Headquarters
accurately and expeditiously prior to
thelassassination? |
7) Was the information in the possession
of the CIA Mexico City Station reported.
f ' to the CIA Headquarters accurately and

expeditiously after the assassination?

'8) MWas the information developed by the

. _ "~ CIA in Mexico City communicated to the

%
2
)

Warren Commissicn in an accurate and
expeditious manrer?
. ‘ .9) Did the CIA phoio-surveillance of the ' ' é

Cuban and Soviei diplomatic compounds in

existed, obtain a photograph of Lee

_; Mexico City, if such photo-surveillance : Eg
; ' ' Harvey Oswald? If so, what became of | §§

that photograph”

D o Classification: " oy é
.. 2-.'_.{"'6] ST | seivations _ .117

|  Clossified by denvahon
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B. Differences Between the Warren Commission
InVesfigation of Lee Harvey Oswald's
Activities in Mexico City and the House
Select Committee on Assassination's

Investigation.

The approach taken by this Committee's investigation
differs from that of the Harrén Commission primarily
in terms of scope. The Warren Commission and the

.* oo investigative agencies at its disposal went to

. ~ great lengths to establish Oswald's travel to and
from Mexico, but devoted minimél'effort to
evaiuating Oswald's centacts wifh the Cuban and
Soviet.Consu1ates._ it is 1he.c6nclusion of this
Committee that the Warren (ommission correctly
éstablishéd that Oswald hac traveled to Mexico
City. Hence, this Committee has chosen not to
'reimvestiéate Oswald's travel to and from Mexico City.
‘Instsad, the Committee's approach has been to.focus
nafrawly am OswaTd's-contants_with.the-SoQiet and

Cubzn dipTiomatic missions . n Mexico City and on

i :{_- ~evidence tthat was not avai'a

_ PO Classification: &z 8ot o
S bitE Y ; . S Lo S
. B e . . e ' 118

I' Classified by denvohon
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i . Commission that could possibly shed light on

Oswald's activities in Mexico City outside of the

Soviet and Cuban installations.

The Warren Report limited its discussion of |
Oswald's contacts with the Soviet and Cuban diplomatic
missions to informaiion'obtained from Sylvia Duran
and the Cuban Government 1,

; | At one point 1n the Repcrt the Commission referred

A to other 1nformat1on.

, ' _ By far the most impcrtant confirmation
. "of Senora Duran's testinony, however, has been
A;-~ , supplied by confidentia sources of extremely high
. reliability available tc the United States in
: Mexico. The information from these sources
establishes that her tes«timony was truthful and
4 . accurate in all materia’ respects. The identities
3 : of these sources cannot be disclosad without
destroying their future usefulness to the
United States.2/

TR

The Warren Commission d'd not print anyth1ng in
the twenty-six vo]umes of ¢v1dence to support
its statement that Silvia huran s testimony was.

confirmed by “confidential sources of extremely N

high reliability."”

‘tyj'

AN
=2

§ 7

bl 5 g‘ L]
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(
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In an-attempt to answer the questions posed by
Lee Harvey Oswald's visit to Mexico City in September
and October of 1963, the House Select Committee on

Assassinations has pursued the following investigative

. procedure:

‘¥) Conducted extensive interviews, depositions,

and executive sessicn hearings involving
Central Intell1genc¢ Agency personne]

Intﬂrv1ewed Cuban c¢° ‘tizens who could have

A%
-

knowledge of Oswald's sojourn in Mexico;

Intearviewed Mexican citizens who could have

n
o

‘knowledge of Oswald s activites and
“essaciations while he was in Mexico;
£ Comzucted an extensive review of the files
of ihe cenira]'lntelligence Agency and the
Federal Bureau of Investigation that

pertain to Oswald aid Mexico City.

C.. Comzlusions

1) Someone who ideitified himself as

E o ‘Lee Harvey Oswaldf‘irled'the‘Sovnet

' L | (‘erass.aﬁcathon Jctyb.er IQ,GL Th‘lS -
L -Q:f:}{-'f..:._-_.-.j:_; __ : ~ -

I Classified by derivation:
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individual indicated that he had

visited the Soviet Consulate at least
-oncé. Other-evidence from the CIA
wiretaps, and witness tesfimony‘ihdicates
that the indivicual visited the Sovigt

and, Cuban Consulates on five or six

different occasions. While the
majority of the evidence tendslto'

indicate that this individual was indeed

g

Lee Harvey Oswald, the possibility that

. o someone else used Lee Harvey Oswald's

h 2N

name during this'time in contacts with

the Soviet and Cuban Consulates cannot

p

be ébso]ﬁteiy dismissed.
2) Th1s Committee has not been able to

determ1ne Lee Harvey Oswald's act1v1ties-

-outs1de of the Cuban and Sov1et,Embass1es

‘has not been confirmed, indicating that

with certainty. There is a report, which g
during his stay ih Mexico Oswald attended Es

@ "twist party" it the home of Ruben

_ muran Navarro, t1e brotherl

e nllaw of _ _ - ;

ﬂ > 4 ﬂ_ Aw
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‘Silvia Duran. 1There is also unconfirmed

evidence which, if'true, would indicate

that Oswald.spert one night and parts of
two days with a group of pro-Castro
stﬁdents from tte Unfversity of Mexico.
3) There is a report that Oswald may have
been in the company of a §a11, thin,
blond-headed mar while in Mexico. This
nep&et -has not been confirmed. If
true, it is possible that this same

0 o individual may, on occasion have used

Oswald's name in dea]ihg with the.CUbah
and-Soviet Consu]ateé. The man's name,
- if there was such a man, is not khoﬁn.

4) On the dates that Oswald was.in'Méxiéo,
the CIA had photographic .surveillance
operafions.which'covered entrances to
the Soviet Embassy and the Cuban Embassy
and ConSu]ate. The CIA also had electronic
survei]ﬁanqe on te]ephones:in the Soviet
Consulate and M111tary Attache s Office
and Cuban d1p]omat1c compounds Thg .

® IR C|GSS|f|cahon-- AL B
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i | ' telephone at the Cuban Consulate was not

subject to that surveillance.

5) The CIA's Mexico City Station definitely
knew.qf Oswald's contacts wiih bbih the'
Soviet and Cuban d%p]omatic compounds
and of his desire tb obtain an intransit
visa ?or travel to Russia via Cuba.
The source of this information was the
electronic gurvujllahce on the Soviet
b . Cdnsu]ate and Soviet Military Attache's
‘ : .I ‘Office.
6) AN information -n the possession of the
', CIA'Mexico:City Station.was_nOt reportéq
‘to CIA Héadqﬁartefs in an accurate and
expeditious manner ﬁrior to the assassination.

7) With the éxcept'on_of a few, possibly

benign, irregularities, and considerfng

the possibility that not all of the

information ava lable tb the Station has

been.proyided‘tu this Committee, the

: . information in the possession of the

# - . _ . )

! s : A " CIA Mexico Stat on was reported in an

. S . Classification: " g
- 2 .";(,"-;'7.__‘;. A L B Witsaysegs 44
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accurate and expeditious manner after

the assassination to headquarters.
8) w{ih the exception of those areas that
’é C - involved sensitive sources ahd methods, .
such as theinformation pertainiﬁg to the’

electronic and photographic surveillance

s e

of the Soviet and Cuban diplomatic
compounds, information deveToped by

the CIA in Mexico was generally relayed
to the Narren Comm1ss1on in an accurate

‘_; _ and exped1t1ou_s manner.

G, EE T T TR N EERE

9) It is the conclusion of this Committee
that the CIA's photo-surveillance
opéfations'iﬁ Mexico City probably

'obtainéd a photograpﬁ of Lee_Harvey
Oswald entering either or both the
Soviet and_Cubah Consu1ates. The CIA
denies that such a photograph exists.
Hence,_the d1spost1on of this photograph

is unknown.

Q . Classification: > **
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10) The CIA telephore Suryei]]ance on the Sov-
fet Embassy taped several calls of a man
" using the name 'Lee Oswald." These tapes

were retained fcr a routine two week period

and were most likely erased shortly after
' % v

16 October 1963. These tapes were probably
existence at the time of the assassination.
11) The Committee i: aware of the allegations
that Silvia Tirido de Duran may'haye been
= an intelligence agent for.either the Cubans,

- . Mexicans or Americans. Ms. Duran was pro-

bab]y never emp oyed by Cuban intelligence.
While there is no direct evidence on the
quéstion other “han Ms. Duran's denial, the
Committee believes that the circumstantial
evidence that tends to indicate ‘that Ms.
Duran had a relitionship of some type with
either Mexican ur American intelligence is
of such-a nature that the possibility can

not be dismissed.

- S .'Clqssificatio_n:. i 0%
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D. Structure ahd Relevancy .

The following report detailing the results
. of this Committee's investigative efforts regarding
Mexico City is divided into general areas:
1) CIA surveillance operations in Mexico
: ' . City during September and October_of
1963;
.2) Information about Lee HarveyA0$wa1dus
| stay in Mexico City that was known prior
: to the assassination;; |
‘ ‘ 3) Re’éonstfuction ¢f the CIA Mexico City
| Station and Heacquarters activity'

} - regérding Oswalc prior to the assassination;

4) Mexico City repcrting of information

i o after the assastination;

5) MWitnesses from the’Cuban Consulate;

6) . Investigation ot related information

) N

~that was not aviilable to the Warren
Commission; and
7) Reconstruction «f Oswald's activities

in Mexico City.

--Ci.as'sificdiiohzf o Rt
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The reader should be advised at the outset

/ that the first section fol]ow1ng is technical ih

nature and may -not appear cirectly relevant at

.

first blush. But the report is- cumu]at1ve in nature
The specific, detailed analyses of the standard
operating procedures in the first section are
necessary to, and form a partial basis for, the

reconstruction of the Mexico City Station's

"N et mn

handling of the Oswald case. There are many gaps
left by'the documentary anc testimonial evidence
‘ : concerning the manner in -which the tIA's Mexico |
| :City Station and Headquarters re5cted to Osweld's
; ' presence in Mexico'ctty: .P knowledge of the |

| “way in which the Mexico C{ty Station hperated-and

the procedures involved in those surveillance

ek e

operations which detected;05wa1d is valuable in
'f1111ng the gaps of the spec1f1c case which is the

3 : subject of this report.

II. Central Intelligence Agency Surveillance Operations

in Mexico City in Septémber and Octbber 1963

TP

I Classlﬁed by denvohon
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"A. Photographic Surveillance Operations Aimed

at the Cuban Diplomatic Compound
1. Introduction

The Mexico City Station of the Central
Intelligence Agency maint:ined phetqgraphje
isurveil]ance on the Cuban diplomatic.compound during
September and. October of 1963.3/ The purpose of
this operat1on was to get identifiable photographs of
Aa11 individuals who visited the Cuban diplomatic

. compound.4/ i ' N

2. Physical Positioning of Surveillance’

Bases and Targats

The Cuban diplomatic compound covered one

ciiy block in Mexico City between Tacubaya, Francisco

Manquez and Zamora Streets. The entrance to the Cuban

Embassy was 1ocated on the corner of Tacubaya and
Francisco Marquez.5/ Next to this entrance on’
Francisco Manquez Street was another entrance for

3_- "automobiles 6/ The entrance to the Cuban Consu]ate,
.. w} . {;cHQ' ) .

‘.. EEE Classﬁlcahorr
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which was in a separate building from the Eﬁbassy,
was located on the Eorner cf Francisco Marquez and
Zamora.7/. The CIA surveillance post was Iotated

at 149 Fréncisco Marquez Street.8/ An ageht
‘photographed vfsitors to tte Embassy from one

window in the third floor ¢partment at 149 Francisco
Marquez Street.9/ A pulse caméra covéréd the

entrance to the Consulate from a second window in the

same third flocr apartment.10/

3. Objectives of Operation and Scope of

Coverage Provided

One.CIA officer, Qhu'claimed to have had a
marginal fo]e in this sﬁrvvi]lance operation, rémembérS
| that they héd trouble covering both the Cuban |
Embassy entrance and the Ccnsulate entrance.ll/.TThg
'Cuban Embassy coverage had more sophisticated‘equipmeﬁt
‘using a pulse came;a which fféquent]y déveldpéd-
. mechaﬁica] difficu]tiés.“lﬂ/ Two fofmer CIA employees
‘who wsre in Mexito'City in 1963 remembered'thét there
~he Cuban diplomatic

:were'two cameras covering

,fcompound 13/ Ms. Goodpastu1e, a case off1cer in the

AL Tk VORI )
o~
T
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Mexico City Station, testified that she coq]dAnot
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remember the locations of the two cameras.14/ David

A. Phillips, Chief of the Cuban Section in the Mexico
City Station,.fesfified that the Consulate entrance

was coVered along with the Embassy_entrance.li/ Mr.
Phillips was not absolute]g‘suré of his reco]1éctioﬁl
but thought that it was possible that the Embassy |
entrance had been covered by a'manned photographic base

: ¢ -
i and the Consulate entrance was covered by a pulse

camera.l6/

@ o The CIA staff technician who serviced the

cameras and trained the agents at the CIA photographic -

; base that covered the Cubar compound was intérviewed

| by the House SE]ecf Commitiee on Assassinatidns. The
technician stated that he had set up the cameras in

'-the pﬁotpgraphic base gt'thé inception of ‘an .0|4

operation in the early 1960's designed tp'provide'i,SF

. : photdgraphic surveillance of the Cuban compound. "For
.a short time after the.inception of the operation,
the technician had been'reuponSibIe for maintaining

~liaison beiween the agents inside the base and the

‘Station. After the agent': training was-comp]eted,
: TR e FLTTE R e e C -
y | - Classification: _ B o
it : : |7 Classified by’ derivation: _____~
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L

the technician turned the liaison responsibilities over

to a'case officer.17/ He could not remember with
' certainty the ‘identity of {hat. case officer, but

" thought that it may have.been(Rdbert'Shanlgl The

" technician remembered that the operation had 0r1g1na11y
'] ?170—(7 i -‘7

covered the Cuban Embassy entrance with .a manua]]y

_camera had been set up on a tripod and was equ1pped
. with a Bal-Scope. 19/ Late, according to the technician,
™. a pulse camera was installad in this base”b+%ef%ulse
. camera was set up td_cover the Consulate entrance,

“while the agents‘continued covering the Embassy
_entrance-witthhe manual camerafsw%be technic1an cou]d
not remember with certainty when the pulse camera was
installed in the base. Tha technician told the House
Se1ect Commitfee on AsSassinatibns that thelexaCt _
time of installation cou]d be checked by rev1ew1ng the
project f11es maintained at CIA Headquarters.20/

The techn1c1an remembered quite a few details

- about how the'pulse camera had been set up and how.

PR L it worked He remembered that the shutter was trlggered

£ by a device. attached to a SPOttlng 5°°pe 21/ The

‘ - Classification: ;e .' | é
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4 triggering device was activated by changes in light
;7"4 .
1ntens1ty7 The spotting scope was trained on a very

narrow area of'the door 1atch of.the Cuban Consulate

- entrance. The ‘camera 1tse1f covered a much broader

i ' A//

field than the spotting scope:” The camera was set up-

so as to make sure‘that a person:triggening the camera

"% e s e

by passing between the spotting scope and its tanget

i the door latch, would be photographed from the waist
L upzzg e ) |

o The technicfan stated that the agent in the

. b _"_'pho_tographic' basehouse serviced his own carn'er"_a's, and'

‘ developed the film and made contact prints in the |
basehouse 23/ The agent cover1ng the Embassy entrance
kept a 1og correspond1ng to the photographs taken. 24/

= - The project files for this operat1on bear out

- 3the‘technieian's reco11ections. An exam1nat1on of these

f11es by the House Select Comm1ttee on Assassinations

[T U,

revealed several of the technician's month]y_reports.
<An'examdnatfon of the chrondlegieal fi]e_of disbatches
passfng between fIA Headquarters and the Mexico City
. Station turned np one additiona] monthly report that

.:;:_  was not. located in the prOJect f11e A_thjrd‘re]evant

‘ Lo Classﬁlcohon. I
. . . ol 5 R e
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entrance and the rema1nder Jsed the Consulate entrance 30/
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dispatch was.made availahle to the Committee on

20 Novembef 1978. The report in‘the dispatch

chronb]ogy covers the period 6f‘j Septenber to

30 September 1963.25/ vThe iispatch repnrts that on

23 September 1963 the agent who ran the Cuban ' .
nhotographic baéehouse callzd the technician into'the
basehouse to discuss the layout of the'Cuhan

Consulate 26/ The entrance to the Cuhan Consulate had
been c1osed in 1961 due to nsarassment and st1nk
bombings. 27/ A few days prior to the 23rd, the Consu1ate
had once aga1n.opened its dror to the public. Prior -
to this'reopening of the Coisulate door, the photography
agent had limited his'coverige to the main Emhassy
gate.28/ -He used an Exacta camera with a Bal-Scone

with a 30-power eyepiece.‘ lhe dispatch reportedA
however, from the pos1t10n h2 had to cover the main gate
he could not cover the new1/ reopened Consulate
entrance.29/ The base agent told the technician that at

that tlme, approx1mately sesenty percent of all the

Classnﬁcohon._ HE R BN

INIAVI
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The technician discussed this problem with the case

N

‘officer for the project, Robert Shaw.31/ Mr. Shaw
, asked the technician to add additional photographic

coverage to the basehouse so as to cover the

Consulate door.32/ On 26 Ceptember the technician tested

? ' eduipment for use in the beéehpuse.gg/ The dispatch

"goes on to say:

On the morning of 2; September, PARMUTH
installed the VLS-2 Trigger Device at the
LIERODE basehouse ard used the 500 mm
lens issued with this system, one 400 mm
, Telyt, one réeflex hcusing to be used with
S ' the Telyt adapted tc fit the Robot Star
‘_. _ camera, one. Robot Star Camera, one solenoid
- release for mounting and triagering the
Robot Star camera, une Kodak.K-100 adapted
for single or burst type exposure, one so1e-
noid release to be used with the K-100.
one 152 mm f/4 Cine Ektar Lens, and two
additional tripods. 54/ -

The photography agent was 1nstructed to test

each-camera for four days. The report says that the

results of these test days will be forwarded to the -
-Technical Services Division'at Headquarters és soon

as they become available. 35/

W

On 7 November 1963 the Mexico City Stat1on - : Eg

f11ed a report on the funct1on1ng of the pulse

3 ?{'“_"- - camera. 36/ Th1s d1spatch is referenced to _ Ll
' S CIasmﬁcahon. . I : o S
@  RHusel _ Sy o,
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i HMMA-22307, paragraph 5, .37/ ft says that the =
| VLS-2 triggering device had been perfofmi%g-we]1 with
“little fa]se'triggering. The 500 mm lens iwas
rep]acéd with a 6-inch lens so as to obtainAwidér
coverage of the Consd]ate door.38/ During the first
two weeks that the pulSe camera was in operation,
the VLS-i triggered fhe camera anytime that anyone
eﬁtered'or.]eft the Consulate door. This dual
photography used an excessive amouht of film,so the
base agent adjusted the VLS-2 so fhat it only
B . ' .phbtographed péop‘le leaving the Cuban compound by
' | the Consulate door. 39/ The base-agent used "the
- K-100 camera with ﬁEE'152 mm lens for one. daﬁ
| turne?ﬁ1n 10 fee (sic) of 16 mm film."40/ Samples

of the photos taken "on that day"w1th the camera are-'

enc]osed with the dispatch.41/ . The Robot. Star camera that

“was placed in the base on September 27 broke -down after

four days of operation and:was replaced with-a_second
Robot Star camera.42/ This Robot Star broke down'after

‘five days of oberatioh . : At the time of this

'd1spatch in November, a ‘Robot Star camera was in-

operation 43/ Samp]es of th1s camera s photographs

SR AR Classnheqtmw 33\9 Y
® .
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were also sent with this d:spatch.44/ Hence, between
'éeptember 27, 1963 and NoVnmber 7, 1963, at least three,
‘end'possib1y four, cameras were used in the photo base
with the VLS-é automatic tsiggering device. On the
i7th,'the photo-technician installed two cameras, the
K-100 and the first Robot itar, with the VLS-2
'ttiggering.device;ggl The K7100 was used for one
day.46/ The first Robot S:ar worked for four days}

a second Robot Star worked for five days.gl/- On 11/7/63
‘a Robot Star was in operation at the base.48/ It is

., ‘not clear whether the Robot Star which was working

;
.
£
j

at the time of the November dispatch was a third

; camera or one of the earli:r ones which could have

been repaired. .In any eveit, the Station asked that
. A a new camera be sent to reslace the Robot Star. 49/
| On June 1964 the CIA Mexico C1ty Station sent _
a cable to Headquarters a1=rt1ng them that they were

sending up the negatives from the pulse camera coverage.

of the Cuban Embassy'SO/ A11 available negat1ves

and five. packages of undevelopedlf1lm were sent to

- Headquarters by transmittal manifest #252572.51/

S - Classification:
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The cable apologizes for tie delay in sending the
negatives caused by " onsol1dat1on and dating." 52/
The cable suggests that Headquarters retain possess1on
of the negatives and inforns Headquarters that the
negatives will be.forwarded to them on a regular
basis. §§/

A transmittal manifest is'"unaccountab1e " 54/
{hat means that the document and the material 1t
transmits is not made part of the record and is, there-
fore, unretrievable. 55/
The CIA made the photo-technician's mdnth1y'

. | port for December available to the Committee on 16 Novem-

ber 1978. 56/ On the morring of 17 December 1963, a \
35 mm Sequence camera was installad in the base house with
the VLS-2 trigger device. 57/ The installation of this
Sequence cémera was probah]y in response to the request

for a replacement camera 1n HMMA-22433.

On 22 June 1965 tie CIA Mexico City Stat1on sent

a dispatch to Headquarter; to familiarize them with the

details of the pulse camera.opecation. 58/

4y

o Conifinan Classification:
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This dispatch is intended to familiarize

Headquarters with the details of the Pulse

Camera operation in Mexico City, which was

mounted in December 1963 and is targeted

against the (Cuban) Embassy and Consulate.59/
The dispatch gées on to fehort that a technician from
Headquarters brought-a pulse camera to Mexico City in
mid=December 1963, installed and tested it, and
instructed the technician reéident_in Mexico City and
the base agent in the use and maintenance of the camera.60/

On the basis of HMMA-22307, HMMA-22433 and MEXI

9940, the Committee believes that it iS‘probabTe that

.: ‘the pulse camera was in operation on the days that

Lee Harvey Oswald visited the Cuban Consu]ate This
Committee requested the phctographs produced by the
_pulse camera by the project's cryptonym on 22 June 1978

The CIA informed a House Select Committeeon Assa551nat10ns '

~refer to a photographic prcject.61/ A more specific
request for the phbtographs was made on 21 Jﬁ]y 1978;§g/
On 13 Offober 1978 the Committee, as a result
of a review of materials teken by James Angleton from
WinfScott's safe-at the tine of his death,63/ addressed

reséarcher on 7/20/78 that the cfyptbnym did not" ' : . E%
§§

["L'_'f. another letter to the CIA cn this matter. 64/ Th1s letter |
.' . ' . _.J_, 7o "\- ~ e
o or: ,. oy CIasmﬁcahon: i
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said, in part:

Ve m————

First, while admlttedly there are contra-
dictions in the Agercy's written records,
these records nevertheless suggest that an
impulse camera was ‘n operation when Oswald
visited the Cuban Enbassy. Such a camera -
would have automatically been triggered
to photograph any person entering the Embassy.

~ In addition, it has been determined by this
; .w— - Committee that Oswa d entered and exited
j - = -- from the Cuban and Soviet compounds on at
' least five separate occas1ons, resulting:in
a total of ten oppo-tunities during which
Oswald could have been photographed by CIA
surveillance camera:. The existence of an
Agency photograph o7 Oswald has been further
corroborated by CIA personnel both in Mexico
o _ City and at Agency ieadquarters who c1a1m to.
P . have seen this mate-ial.

Final]y,_on Octrber 6, 1978, a manuscript
' A written by the late Win Scott, former Chief

: _ ~ of Station of the CIA's Mex1co City Station,

: : was reviewed by a staff member of this Commit-

i tee. While the criticism can be ofrered that

Scott's manuscript 1as not yet been established
as a true record, r2levant portions of this

X ‘ manuscript do suggest that the contents are-

i accurate and that pnotographs of Oswald were
LA .- 7.7 in fact obtained by the CIA"s Mexico City sur- -
. veillance operations. At page 273 of the
manuscr1pt Scott wrote:

These visits and conversations are
not heresay; for persons watching these
embassies photographed Oswald as he .
entered and left each one; and clocked the
time he spent on each visit. The
conversations are also known to have taken:
place, including the one in which he told the
Soviet to whom he was talking that he

e

it N 121N

3'5~.‘. . - should have heard, received a message, from
S N | the Soviet Embassy in Nashlngton, 1nd1cat1ng. £
S : CIassnflcuhon "'
® 22
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6b§ibusly fhat ¢ Soviet Embassy official
in Washington heéd offered to help
Oswald.

Scott's comments are a source of deep concern

to this Committee, ior they suggest your
Agency's possible w'thholding of photographic
materials highly re evant to this investigation.

Therefore, the tommittee reiterates its
request of May 2, including but not limited to -
any and all photogriphs in the CIA's possession
of Lee Harvey Oswald resulting from CIA
surveillance operations directed against the
Soviet .and Cuban Em>assies and Consulates in
Mexico .City.. In adiition, the Committee
requests a detailed explanation regarding the
: withholding of any ind all photographs in the

] .- - CIA's possession of Oswald resulting from

: CIA surveillance oparations directed against
‘. ' the Soviet and Cuban Embassies and Consulates

in Mexico City.65/ o '

_ The'CIA responded to this'letter-on 25 October
1978.66/ The CIA informed the Committee that it was
their beiief'that the pulse éame?a was not ‘in

| operation dur%ng Septembér of 1963.67/

First, there was no pulse camera...opposite
the entrance to the Cuban Consulate until
December 1963...In fact, there had been no
photographic coverage of the Consulate
entrance prior to the visit of Lee Harvey
Oswald to Mexico City...The Consulate -
entrance had been closed for some time, and
‘after it was reopered the 27th of September
was scheduled as tte day for installation
of photographic eqtipment for its coverage..
Difficulty was experienced in the-installation:
‘and the technician: had to machine a part for

e
’ ~
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]
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the equipment...The technicians probaqﬂy

had to make the part in question.

date, or at some date not long afterwards,

there was test photigraphy of the entrance...

Various difficulties; were experienced with

the equipment, whicn seems eventually to have

been resolved by installation of the pulse

camera in December 1963. There is no question

about the sequence set forth above.68/

~ HMMA- 22307 definitely reports the 1nsta11at1on

of the two cameras and a V.S$5-2 trigger device on
27 September 1963.69/ But the cameras did not
function smoothly.70/ HMMA-22433 reported that the
K-100 camera broke down after one dayfs operation.71/
It was replaced with the first Robot Star, which had
also been installed on September 27. The first Robot
Star broke down four days after its installation.72/
A second Robot Star broke down after five days of
operation.lﬁ/ A Robot Star was working on 7 November
1963, when HMMA-22433 requested that Headquarters send
a replacement camera to Mexico.74/ In all likelihood,

that request was filled with the installation of the

Sequence camera on 17 December 1963 detailed in

HMMA-22726.75/ Under this interpretation of the

documents, the operation would have gone into continuous

Classification: 5 |
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" operation in mid-December 1363 as claimed by the CIA.

But the first pulse camera ~as set up-on Friday,

.Septémber 27, 1963. The do:uments do not_specify the
déys that the original cameras functioned. HMMA—22307' 'Eg
says: |

(The base agent) was'requested-to test

the Robot Star Camera for four days and the
K-100 for another four days 16/

HMMA-22433 says

- (The base agent) used the K-100 with a 152 mm cL Eé
; lens for one day, turning in 10 fee (sic) of :
‘ T 16 mm film...The Robot Star and the Telyt
o ' 400 mm 1ens are now being used with the VLS-2. ¢
' . : on this project...The Robot Star camera which’ 5

was given to (the¢agss agent) with the VLS-2
broke down after days of photographing.
(The technician) replaced this with another

- Robot. Five days later the second camera

'_fai]ed to advance properly.77/

This Committee bé]ieves that it ts reasonable td assume
that the base agent started us1ng the equ1pment
1mmed1ate1y after it was 1nsta11ed 78/ Hence, the one'-
‘day that the K-100 was used wou]d_have been either

the 27th (the day it was installed), the 28th (a |
‘Saturday) or the 30th (the foT]owiﬁé Mdhday); It

is a]so reasonab]e to assume that the Robot Star was '

put into act1on the day of, or the day f0110w1ng, the

¢ ' -breakdown of ius fIOO' Th1s“camera worked for four
sitication:; ¢+ s

N¥ 48327 . Docld:32263889 Page 37 °
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days. So the Consulate was probably the subject of
photographic-survei11ance irom 27 September to
1 Oetober, assuming that tte five days of coverage from

the original . eameras.startvd on the day of insté]]ation

and ran cont1nuously, except for Sunday, September 30th.
The base agent deve oped the f11m from the
pu]se camera and turned it over in negative form to
B his contact.79/ The-fi}mluas probably_routinely
sent to Headquarters. %0
.The technician who et up the cameras in the

' . ~ base house said that .the.OJjeet'ive of the operation

was to get-identifiable photographs of all visitors

to the Cuban compound. 81/ The goa]s of the operat1on,

were spe]]ed out in the 1966 Project Renewa] request

| Its original objectives, still current,
include furnishing photographic coverage during
daylight hours of the Embassy and Consu]ate
entrances..82/ - _

Even though this was the stated objective, Ann

Goodpasture testified that she was not sufe,_but

‘thought that the coverage of the Cuban Consulate and

Embassy wou]d have been ccntinuous on]y during offlce

¢ N hours. 83/ Th1s was also 1he reco]]ect1on of Dav1d

i H
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Phillips.84/ During September, October and November

s .- 0of 1963, the Cuban Consulateawas.open to the public_
'froml10:00 a.m. to 2:00 p.n.; the Embassy was open
to the public from 9?00 a.a. to 5:00 p.m.85/
A blind memo, dated 11/27/64, entitled "Memo
- ' passed to.Mr. Papich of FBI with info on photo
~ coverage of Embassies ‘and info on-Kostikev," implies
; that the coverage on the Ciban Embassy was of a
. .cont1nuous nature during deéylight hours This memo-.
" also implies that there was a coverage of the Cubae
. Consu'late._8_6_/ The techmc.an Qho serviced this
eoperation in Mexico City remembers that he tried to
§ get full .daylight coyerage of the.coﬁhound but that

. it was very difficult.87/ He said that the manua)

' coverage‘was usua11y:good’lut that humap.erfor had to
‘be taken inte account when considering ihe manual
coveraée. He pointed out that it was hard for a

y person to maintain constaﬁt.attentien'in such a

| sedentary job and, hence, tome visitors would get by

the manual operation.88/ ihe.technieian also remembered

that che had set up the pu]*e camera to prov1de constant

S SR day]ight coverage 89/ By 965 the pu]se camera was
. Corrbnng Classlflcahon- Bohod Lo TR
' T : i LJ'
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. FOOTNOTES
FOR_LEE HARVEY OSWAID, MEXICO CITY
AND THE CENTRAL INTE],LIGENCE AGENCY

1/ See Warren Report, pp. 299--304, 733-736. In support of ‘
,//f its account of Oswald's contacts with the Soviet and
Cuban diplomatic missions, the Warren Comm1551on pub- .
lished the follow1ng as e*hlblts

1) A note from the Cuban Ministry of Foreign Affairs
to the Swiss Ambassador in Cuba. (Commission Exhi-
bit 2445.)

2). Lee Harvey Oswald's visa.application andtha Ministry
of Foreign Affairs of ihe Republic of Cuba's letter
denying the visa. (Cormission Exhibit 2564.)

3) Letterhead Memorandum o0 J. Lee Rankin from Richard
Helms re: "Technical E::amination of Photographs of
o Lee Harvey Oswald's Apnlication for a Cuban Visa."
bl =~ (Commission exhibit 31.)7.)
_ ( 4)) The pages of Lee Harve Oswald's notebook with the
‘ . telephone numbers of the Cuban Consulate, the Soviet
Consulate and the Sovict Military Attache's offlce.
(Commission Exhibit 21:1.)

5) A letter dated 11/9/63 from Lee Har¥ey Oswald to the
Soviet Embassy. in Wash:ngtor, D.C. (Commission Ex-
hibit 15.) )

(E} A letter from J. Edgar Hoover to the Warren Commission

listing the contents o: the Federal; Bureau of Investl—
gation's file holdings on Lee Harvey Oswald prior to
the assassination. (Commission Exhibit 834. This
document listed a Cent:ral Intelllgence Agency "release"
dated 10/9/63 that rep>rted Oswald's contact w1th

the Soviet Embassy in lMexico City.)

7) A memorandum dated 5/11/64 to the United States Em- -
bassy in Mexico City from the Ministry of Foreign
Affairs for Mexico. (Commission Exhibit 2120.)

8) A memorandum dated 6/9/64 from the Ministry of Forelgn
- Affairs of Mexico to tae Unlted States Embassy in

il { v; . Mexlco Clty ' (CommlsSLon Exhibit 2123. )
A : : A
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i ' only working for gix.hours a day.90/- The House Select
' Committee on Assassinatiohs-has not been able to
determine the scope of the pu]se;camera covefage
dufinglsépfember and October 1963 by examination of
the production because fhat_prbdﬁction, if it exists,
has~not been made available for review.gl/
The CIA has made the photographic production
and logs from the-manua] coveragé of the Embassy
entranﬁe avaiTable for House Select Comﬁittee on
= Assassinations review.92/ A]] production from the
. * manual camera Eoverage of the Cuban Embassy for the
months of Septémber, October and November was examined.93/
E' | This'examihation-revea]ed that the coverage of the
Embassy was'fairly consistent betWeén the hours of
9:00 a.m. and_2:00'p.m.-on weékdays.gil_ There was
coverage, with a few exceptions, on every weekdéy.gg/_
There was no coverage on wéekends 97/ Dur1ng the three-
month per1od exam1ned by tte. House Select Comm1ttee on
Assassinations, only four veekdays were not covered
by the phbtographic SUrveillance.operation aimed at

the-Guban EmbasSy 98/ 'There wasfno'evidedce in the

i T
e,

.f11es of ser1ous technica] d1ff1cu1t1es or camera
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problems in the manual operation during these three
i | months.99/

4. Disposition of Froduction from the Operaton

- The photographs from the manual .camera were : E%
maintained in a chronological tile at the CIA g A
station in Mexico City.100, These photographs were : T E§
rout1ne1y showh to.a pene“ration-agent in the Cuban

Embassy for 1dent1f1cat1on purposes.101/ After th1s ' '
agent left the employment of the Cuban Embassy in E;
1965, the photographs were seht to the JMWAVE

Station in Miami, F]orida :dr'revieW'by Cuban

defectors such as AMMUG/] 102/
The d1spos1t1on of the pu]se camera photographs

in general, beyondtthe fact that as of 1965,-and

possibly ear1ier, the.prodJction.was routinely seht o i
“to Headquerters, is unknow1.103/ The CIA denies - %
" that the pulse camera was Functionfng during the‘time
_ Oswald was in Mexico.104/ If the Comrﬁittee's belief é
that the pulse camera was fonctioning on the deys that'
Oswald visited the Cuban Cons.ulate"'is.correct then ' g

1the u1t1mate dispos1t1on of the photographs produced

-,

Rt o 230 JEECE
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% B Photographic Surveiilance bpenations Aimed at
) the Soviet Diplomatic Compound
_f ' 1. Introduction
The Mexico City CIA Station maintained
E' : ~ photographic survei]]ante on the Soviet diplomatic

'coﬁpound in México City in 1963. Three photographic

sites, or bases, were used iin this operation.105/

The primary objectjﬁe of the operétion_was to photograph
oL peop]é.who visited thé Sov-et EmbasSy.lggl The

.) ' ~ operation, géh_era'l]y, c'(.)viered the main gafe of

| the Soviet.compound between 900 and 1800 (of dark)-

; : on weekdays and from 900 tc¢ 1400 on'Saturdéys.lo7/

2. Physical ‘Positicning of Surveillance

i, o - Bases and Targets.108/
Py | Sk
| . " anrpoae . Classification: 8 W5d Tt i - 17
Loy, ' o . ‘ .- ' 1 .
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‘There were three bases which provided photo-

graphic surveillance Qf the Soviet diplomatic compound

in 1963.109/ One of the bases overlooked the enclosed
garden or "backyard" area of the Soviet Embassy.110/
The other two bases, of primary concern to this
‘Committee, covered the entrance to thé Soviet
compound.111/ The primary base, LIMITED, was .
-dfrect]y across the sfreef infersection from-the main
Soviet Embassy gate; fhe secondary, or."batk-up,ﬁ _ '.
LILYRIC base was acrosé‘tré:ﬁtreet gnd dbwn a lift]e

. way from the main Embass) gate.M/

3. 0bjective§ of Uperation and Scope of

Coverage Provided

The purpose of th{n opération has a]so'been
. o " described as beihg to obtiin photograpﬁs of Soviet -
officials ané their faﬁf]ies; all foreigners |
é  (non-Latins) who visited :the Embassy; and cars with
| ~foreign licgﬁse p]ates.lli/ One of the main purposes
of the photographic bases that covered the émbassy gate
was . to obtain a ﬁhqtograpn of every “foreigher,“ or

:‘E ., o non-Latiﬁ, in contact with the Sbvfet Embassy.114/

17”
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| : This was done in an attempt to .identify possible
Soviet espionage agents.
My understanding of that was that it was to
be used to identify those people who might
be working for the Soviets as espionage
agents who were U.S. citizens who went down
there driving a car with a U.S. license
plate on it, or peorle we did not know
but could identify. The same procedure was
also used for tryinc to 1dent1fy peop]e L
other than U.S. citizens...115/ - ., . .o "' i47
It is reported that the Me>ican nationals who manned
the photographic bases and actually took the
photographs had an "uncanny ability" to pick out
. : foreigners.116/
The House Select Conmittee on Assassinations
next attempted td.determinc.the scope of the photographic
coverage on the main gate ¢f the Soviet Embassy. At
a minimum, the Embassy was probably covered by the
phbtbgraphic eperations dur{hg office hours.. "The
instructions were to cover the entire work day,
(office hours).;.“ll / "Iistructions were to cover
~office hours, photograph eich néw Soviet and family,
all foreigners and foreign 1icense p]ates."118/ 'The
- normal work hours of the Scviet Embassy dur1ng September

; [ “-and 0ctober of 1963 were from 9: 00 a.m. to 6:00.p.m. 119/

[ % l‘*
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There are some indications thaf the photographic-
‘coverage was more extensive than just office hours.
_Even though the Embassy wa: not open past 6:00 p.m.;
visitors-cou1q still gain entrance by”ringing the gate

bell. “Russién speakers can get in any time."120/
o 2 "3

—F
(:1—//WIA officer: who was in Mex1co C1ty remembens

“"that the photo survei]]anue ‘was constant ex;ept for
instances where it would be down for security reasons

or equipment malfunction." 1/ A blind memorandum,

dated 11/27/63, entitled "llemo passed. to Mr. Papich

‘ of FBI with info on photo :overage of embassies and

ST

info. on Kostikov," says, i1 part,

We have photographi: coverage during daylight
hours on the USSR, ’uban, Czechoslovak and .
Polish Embassies. - [heir consulates are
located in the embassies and therefore the
coverage of the embissies would include

. coverage of the consulates. The photographic
coverage is of a coitinuous nature during
daylight hours. Hovever, weather conditions
and other factors affecting any photographic
efforts require that the coverage not be
cons1dered as total or comp]ete 122/

Ann Goodpasture was quest1oned about the scope
of.theAphotograph1c coveraje on‘the‘Sov1et compound.
-Shé“said'

f' v .1 cannot give you the exact times(of coverage)
A ' 1 can guess, and my guess is that they were '
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T - B . ] ' _‘:_."':"' N N o

PRI

< - S A ”:- I“ cnmf...;b,. desivation: _____ "
m y- & a W 4 -~ oy

'NW 48327 Docld:32263889 Page 47




LER - LT g BATET LR Ay pr— po— aaSSRY - -

Classification: .
: : : '(This.for.m is to be vied for mo.Qeriol extracted
. - from ClA—controlled cocuments.)
| | -35-
_ Ky
open most of the tim: when the{@pnsulate was
opened for business jours. But the per- ' i
son who would have tiat information, the only f
person who would knov, is the case officer who
- was handling the project at that t1me 123/
Ms. Goodpasture explained tie discrepancy between the .
time of coverage as Statéd in her notes énd‘testimony
and that in the'11/27/63 meno;andum by saying that the
memorandum referred fo the,:overagé instituted after
the assassination 6f John kennedy.lgil An examination
.of the phofogréphic production from the LIMITED
base shows that the cbverage from that base pfiof
. o ‘to the assassination was fairly uneven.125/ The log '
sheefs for this operation siow that, if anything,
coverage decreased after th’ assass1nat10n.]26/
The House Select Comnittee on AssaSSInat1ons
~reviewed production and .log mater1als from one base,
LIMITED, which covered'the jate of the Soviet d1plomatic
compound.127/ The LIMITED >ase was referred to as
the "primafy“ basevbecaqse it began operatidn before

‘the LILYRIC base opened.128’

1 . .
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he

! o . ' LILYRIC was planned as an alternate base to

t : LIMITED..

same side of the street as LIMITED but in the
middle of the block South.

It was in an upper stofy®.on the

It had a slanted

view of the front gite of the Soviet Embassy.129/

Thé-fol1owing chart lists the prOduction from

' the LIMITED base wh1ch was made ava11ab1e to the

House Select Comm1ttee on Issass1nat1ons 130/

Date ~ Hours of cover-
' age stated
‘ Aug. 31 . 800-1400
Sept. -1 800-2000
o . 830-1900
830-1800

3

4 830-1800

5 1200-1900

6 830-1800

7 *************NO
8 . ***********t*NO
9

900--1900
10 830-1800
11~ 900-19%00
12 900-1900

13 Kk kdkhkdkkkkk*NO
14 1000-1400

15 *************No
16 *****-***_*****NO
17  900-1900 *

18 Khkkkkxkkk kX *]NO
19 - 900-1900

20 TkkkkkkxkkdkkkNO
21 kkkkkhkkhkkk*NO
22 kkkkkhkkkkkk*x*NO
23 900-1900 -

24 .  kkkkkkkkkkxkXNO

25 900-1900

.,M_._.......,-‘..».-..-.-'_.-g.. .. e e e
Cac
-’ B

NW 48327. Docld: 32263889 Page 49

Time of lst Time of last

Number of Photo-

photograph photograph graphs taken
956 " 1220 8 (Saturday)
- 1009 1321 © 6 (Sunday)
935 1556 .19
1131 1334 18
1001 ‘ 1715 43
1238 © 1510 12
926 - 1702 39
COVERAGEk**********fi*********i*
COVERAGEt*********************** .
1159 1640 -3
855 . 1119 17
1132 1550 14
1015 1233 - 7

COVERAGE************************'
10(Saturday)

1047 1344
COVERAGE************************
COVERAGE***'*********************

1133 - 1549 19

COVERAGE************************

1102 1654 o 13

COVERAGE ¥ **khkdkkhhhkhkhhhhhkkh sk

COVERAGE************************x

COVERAGE*** Xk khkkrkkk kkhkhhhddkk

1137 : 1300 ' 7

COVERAGE ¥k *khkkkdkkkhk khkkkdhhkhx

. 104C - 1137 6

}, \ 26 ..*************No COVERAGK*f*********************#
_+ .27 . 900-1900 1016 1146 - 16 o
sose ‘.-,'.,._Z'..;,.-, - Classification: N : :
ok ) LV’H.  4; . 153
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28 ****.*_********NO COVERACE************************'.
29 i *************No COVERA(E****t*******************
30 *************No COVERA(E***************Tk********
Oct. -1 900-1900 ' 1281 1251 : 2
2 900-1900 - 1159 1259 14
3 900-1900 o 1200 - 1222 - 5
4 '900-1900 1103 ' 1251 21
. 5 *************NO COVERA( E************************ :
0 6 KkkkKIE XXX KRANO COVERA(E*******************f**** ;
S 7 900-1900 1158 - 1235 6 :
8 900-1900 1219 : 1232 5
9 900-1900 1118 1210 ' 4
10 900-1900 1031 1719 18 E
11 900-1900 © - 1522 - 1733 .9
12 1000-1400 - 1002 - 1015 2 (Saturday)‘
. i 13 *************No COVERAGE************************
@ 14 °  800-1900 831 944 . 12
. ) 15 . *************NO COVERPGE*******‘\'****************
16 ) *************No COVER}GE************************ ) .
17 ©900-1900 le 24 1649 : 7 4
18 1200-1900 "1¢04 1437 . 2
19 ) *************‘No COVER}GE************************ .
20 - *************NO COVERl GE************************ .. .
21 *************No COVER]\GE************************ ’ é
) 22 1200-1900. 1305 1307 3 :
23 1200-1900 N.A.+ N.A. .8 3
24 1200-1900 - N.A. ' N.A. 22
25 ° 1200-1900  N.A. | N.A. ‘ 21
; 26 1000-1600 ' - N.A. 7 N.A. - 14 (Saturday)
' +Not Available. T g
:
» |
- () -
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Given the somewhat uneyen nature of the coverage
maintained by LIMITED,131/ the House Select. Committee
on Assassinations staff asked whether the two bases
were run in conjuhction S0 as to provide more

'comprehensiye ﬁoverage.‘ Ttomas Keenan, the project's
case officer, did not remenber that this was.the cise.
He did. remehber'that both tases oberéted at the same
time so as to get the most complete coverage poss1b1e 132/
‘Mr. Keenan was not sure whether there was rout1ne
~coverage of the Soviet Embessy on weekends.lgg/ He
) ‘ said that it wAas possible that there was routine
' coverage on Saturday mornxrgs 134/ | .

An exam1naf10n of tte project file maintained
by the CIA on‘the photograph1c.coverage of the Sov1et.
Embassy does not bear out Mr. Keenan's assertion
that the two bases duplicated éfforts.. In fact, the

Vrproject file confirmed that the'bases complemented each
other rather than duplicatcd efforts. This was the

case in 1960 when a project review stated:

B L

PR

o - cl'assiﬁcafio'ns' i55l
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LIMITED - This base compiles daily logs
indicating all arrivals, departures and,where
possible, -identities of every person v1sxt1ng
or working at the LIMERICK target...LIMITED's
photographic coverage is still concentrated on
visitors, as opposed to employees, to the
LIMERICK installation...LILYRIC photographs

also are concentrated on visitors to the target,

as opposed to employees. It should be noted
that LILYRIC operates for photographic

. coverage during the hours from daylight to
1400 hours each day of the week except Sunday.
The LIMITED base maintains photographic
coverage from 1400 rours to darkness each daz
except Sunday 135/ _

In 1961 the project review said:

1. To collect operctional information
pertaining to LIMERICK personnel and phys1ca1
facilities through tse of photographic

base houses. Three 5hotographic bases,
LIMITED, LILYRIC ntribute to this
-objective. To avo1c repetition, the Station

‘is omitting the usu¢l description of the functicns

of these three base: and how they contribute

to the above objective. There has been no change

in the coverage as cescribed in the 1960
Request for Project Renewal.136/

‘Similar statements are included in the anject~reviews
for 1962 and 1963.137/ At one point.a move was made

at Headquarters to close the LILYRIC base:

- Classification: *
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F1/0PS .recommends s=rongly that the photo.
coverage be reviewed from the standpoxnt

of value and usefulness with a view to
determining whether the LILYRIC activity

could not be safely eliminated and the
additional photographic coverage conducted

on a more selective basis, without _
materially affectinj overall usefulness.138/

The Mexico City Station took exception to this-
| recommendation:

While HMMA 14093 co*rect]y referred to
LIMITED, LILYRICS-31s “photographic base-
houses;" the Statioy would like to emphasize
that photographic coverage. is only one of
their functions... LIMITED is used as a radio
.~ dispatch base for aitomobile surveillance
“teams in addition t> physical surveillance
‘ : . of persons enter1ng the front gate. Their
photography is negligible compared to their
other duties. The _ILYRIC base performs.
the best photography of persons visiting the
front gate, perhaps because the vantage point
" for taking the pictures is from the second
floor and above the street traffic which
partially blocks LIMITED photographs.
- LILYRIC also does individual reports on
LIMERICK perSOnnel entering and 1eav1ng the
main gate. 139/

PR

_In 1964 the Mex1co C1ty Station restated the operat1ng
procedures of. the two bases in a d1spatch referenced

-to the above paragraph from HMMA-14793:
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The Station. feels that it would be helpful

to summarize at this time information
previously reported to Headquarters (see
“paragraph 3, reference B) concerning the photo
basehouses under this project and thereby

give Headquarters an updated frame of
reference in which to view the roles of the
various basehouses.

The LIMITED and LILYRIC basehouses

provide coverage of front of the LIMERICK
“installation. Althcugh on the surface it may -
appear that these two basehouses provide
duplicate take, this is not the case. It has
been the Station's experience in running the
unilateral LIEMPTY operation that a 0900 to
evening workday, which would be required of

a single basehouse in order to cover the
LIMERICK target effectively, is just too long

_ for any: pair of agerts to remain effective.
. This is especially irue when it is considered
. ' that these basehouse operators are essentially

" unsupervised during their workday. It would
also be impossible or a single ‘base-house to
provide the kind of coverage this station needs
on the target insta lation, especially during
the peak hours of activity, namely late
morning and .early a“ternoon. For these
reasons, the LILYRI( basehouse generally
‘operates from 0900 o 1400 or 1500 weekdays.
LIMITED operates from 1200 to 1800 or dark

(as the daily situa:ion dictates) on weekdays,
~and 0900 to 1400 on Saturdays. (These hours
are subject to chanje to fit Station needs.) .
Special coverage fo- Sunday is arranged on a
need basis; however, past experience has shown
reqular coverage of Saturday afternoons and '
Sundays is not rewa~ding. This schedule
provides for both bisehouses to be in action

3 . . _ AR
\/'
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i . during the peak activity hours of the LIMERICK
; ' - target. Although even this arrangement is not
completely airtight, anything less than this
would present unacceptable gaps in the coverage.
It must also be considered that without
two basehouses covering the front of the
target installation, any illness, personal
problem or vacation for operators of one _
basehouse would terninate Station coverage...
PN It is the Station's opinion that as.long as .
¢ the LIMERICK installation is a prime target of
- the Station, it will be necessary to maintain
: the present three bisehouses. To eliminate
i , any one of the thre: would create a gap in the
' Station's coverage that would not be
compatible with the emphasis placed on
this target.]40/ /.. ,.?k(,(lja,il'.-ﬁ_o\\ :

[ . ~ But the.information in the precediﬁg,chaft does not

.'. | 'correlate.with the statemeit of the cover-ag'e in |
HMMA-23343. The_above-cha't, on_page§ 37-38, -
'referS to the.coverage-of ~he Sovief combound by the
base that the review of HMIA-23343 reveals covered
the compound from 1200 to "800 or dark. - The chart
shows that while 1200 to 1:00 coyeragé is sqmefimeg
the case, the bé§e's coverage of the Embassy, at leasf 

during the months of Septenber and October, on days

when the base operated at 11, was not always in
that time period. This is the baée that the dispatch
é]so states cdvefed Saturdey morning, Out of the

{ njné Saturdays cov?féd by 1hé above'chaft;.thiﬁ base

i~ Classified by iderivation:
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was in operation on only four of those days.. This
Committee has.not-been abie to estab1i§h or disprove
the possible inference that LILYRIC_cqvered those

days when there was no covarage from LIMITED because
the production and 1ogs from the LILYRIC base were

not made available for revwewlqu?ﬁat mater1a1 was
reque§ted bﬁt-has not been made ava11ab1e.lil/ An
expianatidn of why this material is missing was
'reques;ed'dn:7/25/78.lﬁg/ The CIA's expianation:stated
that the phdtographs and 15gs "may have been destroyed
" in a purge of-'M.exico City >tation files and th&t the
folders for the dgstroyed naterial were'rééséd'to_
fofward_more recent'photographfc material to
_Headquarters for retentién."lﬂg/ Thé-fo]defé which
once contained the production were located at the
National Archives' Warrent>n Records Cénter but,
according to the CIA's explanation, the folders
contained production material from 1967.144/ Eecéuse.
the CIA has not.providéd t1e photographic production
'apd Togs from the LILYRIC For'éxamination, no

precise deterﬁinat%oh'detailing the“effeétiveness of
§.;2 %' .  the coverage of the Soviet compound can be made

. RS ,-, Classmcahon-" e SR i"‘:.{"
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' Regardless of the s:ope and effeetiﬁeness of

the two bases, a question that may never be resolved

due to the conflicting eviilence and missing production,

- the surveillance was consilered adequate:

Q:...
A:

How thorough was the coverage?

They covered th2 categories that we asked
them for on a rautine basis, which was to
identify any people who appeared to be
non-Latin and any Soviets.

I understand that was the purpose. Given
that purpose, how thorough was the coverage?

: I think it was accurate.

Was Win Scott satisfied with the perfofmance

of the photo operat1on at the Soviet
Embassy’

To: the best of my kncwledge he was.145/

Procedhre_and Timfng Involved in ProceSsing

Production from the Operation = -

‘

The CIA photographic bases were manned by at

least one agent who took photographs and kept a log

sheet of peopTe entering -and leaving the Embassy and

of the photographs that he took.146/ The film

i ' .rema1ned in the camera unt11 the who]e role was .

- ex osed, whi ok two o th
P CTOSSI lCClt?IOl'l w' r ree days ]47/

s . .
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After the assassination of John Kennedy, this
procedure was changed and tie film was cleared from
the camera on a daily basis.148/
Tne CIA contract ageit outside of the United -
States Embassy wno was in crarge of the photegraphic
bases was Ramdn-JOseph Alvarez Durant.lig/' Alvarez
‘nfcked ub the fi]m, prior ty the assassination, from
the photo bases three times a week.150/ A]varez
~ then took the film to h1s brother-in-law, who worked
at nfght, to develop it. The brother-in-Taw also

‘~ ~ printed the film 'into eight-b.y-ten contact prints.151/

After the film was deve]oped and prlnted Alvarez
»»turned over the nega+1«es and contact pr1nts to

Thomas Keenan. 152/

| “Ms. Ann ‘Goodpasture p1cked up the photo R

production if Mr. Keenan was not avaw]able.153/ ‘Mr.

Keenan or.Ms. Goodpastnre, would then bring the
'photograph1c production back to the Mexico C1ty

Station in the Amer1can Embassy.154/ -M AKeenan did

not remember with certamty to whom he turned over . §

i the material, but bel1eved it was e1ther Ms. Goodpasture
P i.? © or Herbert Manell.lSS/ .
- ‘ L Clossificotion: \ RSO A
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5. Responsibility for the Operation

There is some controversy as to who had
overé]] responsibility for this project. Ms. Good-
odsture testified that the fesponsibility.was'Mr.
Keenan's.156/ Mrt,Keenan, according to Ms. Good-
'pasture; made all the decisions and had all the
responsibility involved in-the operation.157/ 'Mr.'

.Keenan was the most junior 6peratioos Officer in
; : ~ the Mexico City Station in 1963, and claims .that his

. role in the ooieration was ‘argely limited to legwork;158/

Ms. Goodpastuce testified that her role in the

operation was limited to .acting as an alte-nate

- - .. - o
Case Officer,iinternal rou:ing of the production,
~and review of the photographs to 1nsure the ma1ntenance

of technical qual1ty in thu'operat1on 159/ Ann

Goodpasture 3 annua1 Fitne:s Report for the period
1 January 1963 to 31 December 1963 specifies her

duties in regard ‘to this oneration.- The fitness

report‘says,

‘ ~Working w1thzgeenan1(regu1ar contact and case.
PR ... " officer), supérvises work of three photo o x
S o bases operating against-Soviet Embassy; _

S e -~ _processes take; ideitifies Soviets and . .. I '

P ' _ 1nte1éig fupction, A]ternate contact w1th B -

® | o ssification: e 4e3
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) : Staff Agent.160/

Ms. Goodpa;ture'dEnied that she had any supervisory
role in relation to this o;erétion.lgl/ The House
Select Committee on Assassinations redeposed Ms.
Goodpasture in November 1978 and asked her about this
apparent inconsistency between her Fitness Report

and her testimony: | ‘

Q: Now, having read your Fitness Report for
1963, are there any portions of your ,
Prior testimony that you wish to modify?

, . A: No, not really. Now, this LIEMPTY
: project, this is a case of where I cannot
" . ~seem to make it :lear how our functions —

were. Now, .the :ase officer had
responsibility fir the operation of the
project. He .decided how much' to pay the
agents, what hou-s they worked, where
the meetings wer: held, He hired them;
he fired them ani he knew the identities;
he met with all uf them.

He brought in the photographs, the product.
. He dumped it on ny-desk and he was finished
with it. I took the product film and:
Prints and the contact file and
.distributed those. o B

I could levy any requirements of him or
other people in the Station which as he
remembered it it might have been for .-
supervision, but when he was out.of town

I I met with one acent With his so-called
- | 'Jj* " cut-out...162/ AT
. . l€4\'- . S aE Sy ae b - e
S N 4\ Q@ This (Fitness Report) is not accurate? :
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A: 'It is not prec1se the way the work. was
~divided...163/ . . .-

Jg —
Fbé’ Q: Now, I don't uncerstand why, if you knew
(“5\ this descriptior was inaccurate, you

‘1&? this documert go to Headquarters?

A: 1 think it was nade on the basis of trying
to get a promotion for me.164/

‘ Alan White, who was Deputy Chief of Station
in Mexico City in 1963, te:tified that Ann Goodpasture
was "a Special Assistant" 1o the Chief of Station
and .that "her main respons bilities were to handle the
ST surveillance operationsh"lgg/' Mr. White stated that
e . ~ this included :both the pho:ographic and electronic
‘surveillance.166/ Mr. Whi e remembered that Thomas -
Keenan "did help Annie wit) som2 of the pickup
(of product1on)" but that \15 main respons1b111t1es
were with another operat1o1.]67/ Mr. White a]so
" testified that:
(Ann Goodpasture)'éarried with her a lot of
invisible authority that devolved upon her
because of her operational relationship with
the Chief of Station, who had absolute
confidence in her. She had a marvelous
memory. She was meticulous in detail. I

" think he had every reason to put that kind
of trust in her.

@ | S ,ClasSificotion:'._f L _
oy ( 4 - AL NURS o ?_:{

,(_\ b Lk - : S Classuhed by derwohon.
A@ f"y E M

NW 48327 DocId 32263889 Page 61

"'-

v i ae AL

,}t

o

(314

NMW

f

Sirth N



Classification: . :1;7 H---3

[ 5
"

. (This form is to be uied for moterial extracted
. ' from ClA—controlled c ocuments.)

-5)-

" She .reported dir2ctly to him. While
she may not have been invested with any
command authority by virtue of her position
at the Station, certiainly she was a kind
of unofficial deputy for the purposes of
the operations that she was involved in.168/

Ms. Goodpasture was asked about Mr. Hhite's statements
as well as s1m11ar statements by other peop]e associated
with the CIA's Mex1can operations. 169/
Ms. Goodpasture: Well, I made mbre of those
statements as those peop]e saw it in their
relationship with Mr. Scott's projects. They
. are true the way they saw it but I had no
« 4 responsibility outside the projects that we

- Pors worked on, but the liaison projects and. the
‘ :»',';.\’Q\ telephone tapp1ng pro,]ect touched gevery

_operation-in_the Mexico Station..(I just

didn't think 1 was as important as other

people seemed to imply that I was.170/
Ms. Goodpasture a]so'testified that her relationship
with Mr. Scott could be termed special in that-she-was
responsible for the day-to-day hand]ing.of the te]ephone
tapping operation of which Mr. Seottlﬁas the case
ofticer.lll/ |

‘Mr. Keenan's reco]]ectioh that he turned the
photographic production over to Mr. Manell or Ms.

Goodpasture was confirmed by Ms. Goodpasture.172/ Ms.

Goodpasture also testified that the primary

respons1b1]1ty for the photographs after they were ‘in

.’ I Classnficahon- e e T
. R N T O ' ConEgE - Faglinia - . 166
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the Station was that of Mr Manell.173/ Ms. Good-
pasture testifieﬂ that she was responsible for roﬁting
the photographs and that the complete productiop |
went to the Manells before it was fi]ed;lli/

Copies of the'important photographs were given to'the
Manells for them to retain for routine use in the
course of their‘work.lli/

The ffanells*' recolicction of their role in

N

this operation is very dif erent from that of MS.
Goodpasture. Mrs. Manell -estified that Ann
. _ ' Goodpasture held the photoyraphic production very .
tightly.llg/l Her recollec:ion was confirmed by
“her husband.177/ The Mane s stated that they did
not routinely review or see all of the production from
the Soviet Embassy phptogrnphic survei11ance'operation.llgl
.They claim they only saw the: photographs
that Ms. Goodpasture thought were important enough
to bring to their attention.llg/ -AcCording to the
Manells, access to this fi e was t{ghtly controlled

. by Ms. Goodpasture.180/

P ~ Classification: i _ e -
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6. Coordination of Photographic and Electronic

Surveillance Operations

The Mexico City Station employed an operating

procedure whereby the functioning of the photographic
base and the e]ectronic'intercept base cou1d be

: coordinated If the 11ster1ng post mon1tor heard

someth1ng that would 1ead Fim to be11eve that there

was someone at one of the Embassies that should be

; ':' - photographed, he would alert the CIA technician in
. ' .the listening post who wo.uld then alert Ann Good-

pasture.181/ . hs Goodpasttre could then alert
Thomas Keenan who wou1d then not1fy the photographxc
base. 182/ The. reportlng tc Headquarters of 1nformat1on'
generated by the photograpric'survei]]ance operation
and the electronic operaticﬁ was also coordinated.183/
The Station was able to go paCk to the phdtograbhic
chronological fi]e to checl for photographs of .
people that Were'piéked up on fhe tap operafion'when
the transcripgs were reviewed.lgi/"lt was a matter

of routine .to check the-photographic production when

o oy e e
e .

I reporting information deve oped from the tap operation'

y | B -Clds‘sificdtion{’3.'""‘-:*?? .
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that indicated a contact With an Embassy that was

. . ity

subject to photosurvei11§nce.185/

A name trace could have been requested on

the basis of the name alone but that wasn't the
way Win Scott ran :hat Station. He wanted .
the photographic coverage tied in with the
telephone coverage ..sometimes there

. 'was a U.S. automob‘le license number. It

! : was~also part of the "numbers game" of

] Justifying a project by the number of
dispatches, cables or reports produced.186/.

Mrrtrae b

-t .

i C. Electronic Surveillance of Telephones at
the Soviet and Cuben Diplomatic Cdmpounds

in 1963
1. Existence

The Soviet and Cuban compounds were, iﬁ'1963;
the targets of a multiple, line telephone intercept
operation.187/ This operation was run in liaison with

the highest officials of tne Mexican Government.188/
2. Responsibi]ity
a. General

Win Scott, the Chie’ of the Mexico City Station,

was, nominally, the case o‘fi;er fbr'thé teiebhbhé'

LoV
P
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survei]]éﬂce project,lgg/"Even'thbugh_Mr, Scott was

the nominal Case.officér; the "routine case officér
functions" were performed ty Ms. Ann GOOdpasture._ggl

An American technician was stétioned in the listening

‘post to~maintain the equipnent and to prbte;t the

.Station's interests there.191/ Ms. Goddpasture's

‘duties in this bperation ringed from meeting wifh

the technician/officéf'inéide the base for the purposés .
of daily superVision of the opefation to handling the
collection and distribution of the tapes and tfénscrfpts.lgg/

“ Ms. Goodpas’tufe worked in this cépacity until 1968.193/

With the exception of the technician. the 1i$tehing
post and the ﬁfanscription'room of'this base were

staffed by Mexican Army of’icers.194/ This 1istening

b.  Analysis and Reporting of Information

IR _ post covered up to thirty 'ines at one time.195/
t Obtained
|
|

Mr. Herbert Manell was respons{ble'for the
:analysis; processing, and dai]y review of the Soviet
P transcripts.196/ The transcripts were reviewed on a
i ‘ o - _ ‘ -
! - daily basis by Barbara Man211. Mrs. Manell would -
i : . - ’ . .- o~ L] i I. . -' - = : N ” .
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bring conversations ot interest or importante to
Mr._Manel] s attention.197/

Mr. Manell was a]so responsible for report1ng
-the.information developed from the Soviet wiretaps.
He 1nd1cated that the reports were usua]]y wr1tten

(b-!f‘p“‘ (:t v-U

by h1mse1f or Barbara Mane]l 198/ These reports were

. usually in the form of cables or dispatches to CIA
Headquarters.199/ The Manells also usually handled
the notification of repfesentativesnof various other
United States governmént organizations in Mexico City

‘ ' when the information warranted such n’otific‘ation.ﬁg/\
" David A. Phillips, a CIA officer who was
stationed in Mexico City ir 19633.testified that
information from the taps vould be;teported if thé
infofmatioh was impbrtant if it was useful to another

" Agency component, or -if 1t was someth1ng that should

"go in the record. “20]/ Mr. Phillips said that only

a small amount of the information'developed from the

taps would be forma]]y repcrted to CIA Headquarters
and that the 1nformat1on trat was reported was

generally someth1ng more 1nportant than the usua]

B . 'conversat1ons that were rou11ne1y 1ntercepted 202/

& -n,'..,.i.,,;'. CIassnflcahon- . _- T
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It should be nbted, though, that an examination of

the project files shows thét Americans in contact

with Communist diplomatic institutions were routinely
EepQrted fd Headquarters for name traces and dissemination

to the intelligence community.203/

3. Te1ephohe Lines Covered

This Committee has made an.attehﬁt to determine
which telephone lines at the Soviet and Cuban
~diplomatic combounds_Werg,subjgct to thié electronic
intercept operation in September aﬁd October of 1963.
The monthly operafiona] repdrt of this project for
~ the month of September lists the following phohes

as targets of the operatior:204/

14-42-37 Cuban Embassy

14-92-14 Cuban Embassy

25-07-95. - Cuban Embassy

14-13-26 Cuban Embassy -

15-60-55 Soviet Embassy (Chancery)

15-61-55 Soviet Embassy (Chancery)

15-69-87 . Soviet Embassy (Military Attache)
.15-61-07 Soviet Embassy (Commercial Office)
15-12-64 ° Soviet Embassy (Film Representative)

~The report notes that lines 14-92-14 and 25-07-95 at
" the Cuban Embassy were disconnected on 23 September ‘
1963.2g§/ The monthly repcrt for Oqfober says.thaf'r
gy e Classification:
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theré has not been any change in the! 1ines coyered

51nce September.206/

A rev1ew of the trauscr1pts produced by th1s
operation revealed that the CIA has transcripts on’
file from the two-month pe-iod of interest .
to thi§ Committee from three Cuban'1ines:__14—42-37,
'14—13-26,-§hd 25-09-14.207’ It is noted that fhe last
té]ephone line was not lis:ed inthe month]y"reports.gggjl
A révféw of the Soviet ;ralécripts revealed that the
five 1ines'1i§ted'in the mynthly reports. were tapped

. on 27, 28 and 30 September.209/ Only two of the
lines, 15<61-55.and ]5;60-55 ' were_covergd on Sunday,
29 September.210/

‘The House Select Conmittee on Assassinations

"has found some indications in testimony given before

this Committee and CIA.dotumentS that more Cuban

lines were tapped at that time.211/ This Commitfee
has not been able to determine with certainty whether
three lines (the number of lines on file in the

transcripts), two lines (the number giVen by the

E _ contemporaneous -monthly report), or five lines (the
. : _ number given by some witnesses'énd docuhgnts) were

 Fhassification:” : - 17.3
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subject to the intercept operation. It should be
noted, though, that there vere five lines tapped in

the Cuban compound in 1964.212/ They were:

14-42-37 The Amtassador's private telephone
25-07-95 The Chincery '
, 14-13-26 - The Chincery _
25-09-14 The Comnmercial Office
11-28-47 The Corsulate

One CIA employee wh( was involved in Cuban
_operat10ns in Mexico City remembered that there were

taps on the telephone of the Cuban Consu]ate 213/ ~It_1s

possible that the‘employee, Mr. PhiTlips, wHo’W&S'STationéd
‘ S in Mexico'Ci'ty from 1961 tc 1966, was incorrect, after

a fifteen-year h1atus, in ;1ac1ng this tap in ]963 214/
As the above notes,_an examination of the proaect

files fa1ls to support” Mr. Phillips' memory,

a]though those files do shcw that the Consulate

telephone was tapped in 19¢4.
4."Prodhction from Operation

The intercept listering post operated fkom

approximately 7:00 a.m. to 11:00 p.m. every day.215/

—~—
T -
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-Thirty recording machines1:hat were impulse activated

every time a tapped telephone was used taped the sur-

ve111ed conversations.216/ In add1t1on, the

intercepted conversations ‘vere mon1tpred by personnel

in the listening post.217/
‘a. Types

The. production from this listening post was
brokén_down into three categorie§ for the purposes
of handling the tapes and transcripts: (1) intercepts
of interest to the Mex%can officiais (these included
such.groubs as the Movimento de Liberacidn Nacional,
individual Communists, the Mexican Directoraté of
Federa]-Sechity); (2)'Cub3n_intercepts; and.(3) Soviét
and b10;.country infercepts.glgl'

b.. Handling Procedures.

(1) Resuma

A summary of the conversations deemed of

sufficient interest by the listening post mdnitors was

‘prepared as they were'monﬁtored.219/ These summaries

~were called Wrgsuma;“ZZO/ The resdma were'giVen to

i ‘__“_.,_ :
b S Ufb(‘d,b‘méy wahon
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Ann Goodpasture by the technician early in the morning
the déy after fhey were prupared.ggl/ Ms. Goodpasture
had the ﬁrevious’day's résﬁma on Win Scott;s desk by
| 9:00 a.m. oﬁ the morning_b‘ the day after they were
prepared.ggg/ -Nin Scott mirked these resuma fqr
action.by his case office%n before rout%ng them.thfough
the Station. 223/ This Comnittee has requested copies
of these resuma fros the C A buf they have not been
made available for feview ”24/
_ The resuma covered all thirty 11nes that were
. covered by the intercept operation. 226/ Only 1mportant
 conversations were included in the resuma.226/ The
monitors médefthe decision as to which conversations
were important.é@l/_ After the-fésuma'were'prepared,
the tapes from the lines o’ interest to the Mexicahs
were held for approkimately ten days and.weﬁe then
reused.228/ The resuma we ‘e maintained'jn a

chronological file at the listening post.229/
(2) “Cuban “apes

‘The Cuban tapes (tadesAproduced by taps. on

v
.
. . .
( \
’
1 - .

the Cuban te]ephones) were 1éft on the machines unti]

;
%‘ ' . . s l'.:‘.ill..'- . : - ‘
: o ' : CIassnflcahon--‘ A L S |
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the reel was used up.230/ When the reels were full,
they were removed and transcribed in fhe ]istenihg
post.231/ The transeripts Qou]d be turned over

. to Ms. Goodpasture at the same time as the resumaﬁggg/
The tapes produced by the Cuban taps were maintained
in the listening post.233/ THere was a special raek
‘for those tapes inthe technician's wosthdp, which
was situated on the floor above the room in which
the listen1ng post was located.234/ Th1s

rack had thirty slots in it. The tapes from each
day's production went into a separate slot, with the’
oldest tapes geing back ihto'use in tﬁe'monitoh
room; iee.,.the'faees from the Cuban intercept were
held fof'thirty days prior to reuse.235/ - The tapes
were not- turned over to Ms. Gpodpasture'unless'she

- "requested a specific tape.236/

(3)_ Soviet Tapes

(a) General Hand]iﬁg

The Soviet tapes werz2 removed da11y from the

~machines. 237/ The Spanish Ianguage port1ons of the

PN

tapes would then be transcrlbed 1n the 11sten1ng

. - - . CIass:flcahon., -
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post.238/ The'transcfipts and tapes from the Soviet

lines were thén routinely turned over to Ann

Goodpastﬁre along with-tﬁe resuma and Cuban transcripts.g_gj
Ms. Goodpaéture then turned the tapeé over to Robert
Zambernérdi, who then delivered them to Boris

Tarasoff fbr'translation and transéription of the

Russi&n language portions of the tape.240/
(b) Retentiod and Reuse of Tapes

There’js some question about how long the Soviet
. - tapes'w‘e're retained before reuse. There are
indications tﬁat the'tapes were routinely held for two
weeks and tﬁenAreUSedfggl/ Ihe technician who -ran
the 1istening post éou]d'not state with certainty
-what the practlce regard1ng retent1on and reuse of
the Soviet tapesvwas. He said that he d1d not
‘hold the tapes at all once they were returned to him
by Ms. Goodpasturelggg/' He stated that he assumed that
_somé of the tapes were retafned by eithér the station
or the Russian translator because hlS supp]y of ‘tapes
for the Ru551an taps kept dw1nd11ng 243/ The tapes

were not retained by the trans]ator 244/ It is possib]e

Lt e CIussnflcahon- N B
"k, U 5 S R\ N cih T iV v
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v that the tapes were held fir two wegk§ in the station
before they were erased and sent back to Arehart

for reuse.gig/ Robert Zamhernardi remembers that

Thomas Keenan spent a lot of time'fn the Station

erasihg tapes'on a spécia] machine for that purpose.gggl
_Oné of the'main sources fo)r the two-week per1od

be1ng ascribed to retent1on of the SOV1et tapes

is DIR-88680, whlch says:

Upon receipt you ma) resume usua] pract1ce
of keeping Cuban and Soviet tapes two weeks
and then erasing.24./

. This Committee has not found any evidenc-e't'hat would
' contradict the above-quoted statement in regard td
the Soviet tapes. | |
| There was a procedure wheréby the tapes could
'bé_hé]d for longér,thén two_keeks if someone thought
that the tape s'hou'l_a 'Be pre-;erved as well as the
transcript.248/ The inter(stéd_officer could make
a note on the transéript or he could notify ‘Ann
Goodpaéture, orally or by rote, that he wéntéd the
tape'presérved.gig/ There were no wrftten rq]es or

_regulétions governing this procedure.250/

s ~ Classification: i i o
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(c) English Language Conversations

' o There are some indications that English
language conversations were transcribed at the
listening post. The Tab F Draft says:

Reels which contained Russian or a language
-~ other than Spanish or English were taken to

another location [other-than the listening -

post)] for translation and typing.251/

Goodpasture's notes say: -

Those transcripts wkich had Russian or another_]anguage
‘besides Spanish or English went out of the
- .~ listening post the cay after the transcript’
(of_gaécgonversatiors on the reel) was typed.
' ' - These reels were talen to another location where
. , _ they were translatec and typed.252/

But, in her testimony before the House Select Committee
"on Assassinations in executive session on 4/13/78, Ms.
Goodpasture said: |

The transcribers, o: the transcription that

1 picked up, the trianscribers were working

at the same place with the Spanish text. If

the language were o:her than Spanish, it ~

would have to be taten to another location..

to be transcribed. The material that was .

picked up the day after the date on which it
occurred was in the Spanish language,normally.253/

It is clear that th: reels of tape with

i_ conversations in the Russiin 1angua§e were delivered T E%
i, to Mr. Boris Tarasoff for translation .and transcriptioh; 54/

P : . L s e e o o
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Mr. Tarasoff has testified that he was also responsible

- for the transcription of the_EnQ]ish'Tanguage
conversations although his wtfe, Anna Tarasoff, usually
did the actual transcribihg.g§§/ This tettimony.is
confirmed by the testimony of Anna Tarasoff.g§§/'.
Arehart, the technician in the listening post, could
not cleah]y remember whether or hot any of his
Mexicén trantcribers did tre English language
conversations.?él/ He rehembered_that these t&pes
were usually sent to the Statioh.g§§/ .He.said that

.. | he did remembefr that monitcrs would often come to
his workshop and ésk him tc.come_downstairs to
listen to a-conversation ir English.259/
A1l of the conversations in the Span1sh
~ Cai s X
transcripts are in Spanish.260/ Al f the conversa-.

‘tions in Spanish were tranctcribed in Spanish.éﬁl%- It

is doubtful that the listering post transcr1bers, who

were Mex1can nat1onals,-w011d have trans]ated an

English conversat1on into pan1sh and then transcr1bed'

: ' it. In 11ght of this, Tar.soff s recollection and.

é -: "Arehart 3 reco]lect1on, it is probab]e that a]] the

@ (”,f . English 1anguage conversat ons were sent ‘to the

. o CIussnﬁcahon. S
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Tarasoffs for transcriptior.
(d) Hardling by Tarasoffs

A]ohg with fhe ree1x<of-tape that contqined
ﬁhssian ]anguége conversat ons (énd probably English
language convérsations), Mi. Tarasoff received a
copy of the Spanish trans;ripts.ggg/ When the
farasoffs recéived'the'tapné, they transcribed only
B fhose conversaﬁions that were denoted on the Spanish
' ‘ 3 transcript as being ianus:ian.ggé/
"' S S Mr.

day after they were made.254/ Mr. Tarasoff testified

Tarasoff routinely received the tapes the

that he wbuld‘then_iﬁmedia;ely.transcribe the-fapes
gnd turn over the Comp]ete@ tapes'and transcripts
to his contact the next mo-ning.265/

| Mr. Taraséff said tiat the—vOTUME DP—wore—e
D2l bt mgeacar e TT=T M > fhretvabedumbud the
tranécripps were a]ways fiiished:in one day.g§§/
"Sbmetimes tﬁere was so 1itt1e work'in trénscribing

“the Russ1an portion of the tape that T was Just

‘ 'at one t1me, put the t1me Iag for comp]et1on of the
® .. . - Classification:
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Russian transcription at approximately one‘week.268/
In her testimony befofe this Committee, Ms. Goodpasture
stated that it generally tcok Mr. Tarasoff one or two

days to complete the translations and trahscriptions.269/

(e) E>pedited Procedure for
English Language Conversations
_or other Conversations of

.Special Interest

There was a procedu-e whereby Mr. Tarasoff's
transcription_cou]d be exp:dited if there was a
special interest in a particular conversation.270/
When the monitor in the listening post encéuntered
something he considered imojortant enough to require
expedited transcription, it waslpossible for him to
bring this quickly to the Station's attention--271/
Although Arnold Arehart was not the Tarasoffs'
contact in September-or'0ctober:of'1963, he did serve
as such at one fime.gzg/ When he was interviewed by
theHouﬁe Select Committee on Assassinatioﬁs,Mr.

Arehart was asked whethér there was a process wheréby

transcr1pt1on of important conversatwons in Eng]]sh

CIussnﬂcahon
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or Russ%an could be expedited.273/ He explained
that there-would not have teen sdch_a:processmfor

a Russian conversation, sirce the importance of the
conversgtien-could not be (udged dﬁe to the fact
that no one in fhe 1istehirg post could understand

that language.274/ Arehari did say that there was

such a procedure for Englic<h language conversations.275/

When one of the Mexican'monitors'encountered a

conversation in English, he would ask Arehart to

listen to that conversation.276/ After listening

‘ - to the‘c'o'nvers:‘ation, Arehat wodid de'cide whether or

not it'warranted'speciel'a:tentidn.QZZ/ 1f He deemed
that it was iMportaht enouqh “he would mark the tape
"Urgent " put it in a box, and deliver it to Ms.
Goodpasture 278/

Mr. Arehart's reco] lection was confirmed by an
exemination of the proaect files for this operat1on.
One of the monthly prdject reports expiains thisA

procedure and its purpose:

® g;-;-_;g_;j_ a1 Classification: | "=
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Headquarters (is) nct well informed on the
way the Mexico Station exploits operational
leads from (this operation). The outside
staff agent, Arnold Arehart has instructions
to alert the Statior immediately if a U.S.
citizen or English ¢peaking person tries
to contact any of thte target installations.
This is done by a telephone call from outside ’
"the tap center at a pay phone to (Ann Good-
pasture) inside the Station. Emergency
meetings are arranged in double talk...(Good-
pasture) meets Arehirt within fifteen minutes
at a pre-arranged- downtown location and
receives the reel w th an extract of -the
pertinent conversat-on. The reel is then
taken to the Station and given to the case
officer responsible for the target the person
was trying to contact. Headquarters is
_ notified by cab]e,o” the action taken.
o Only in rare cases s information on a U.S.

‘ citizen passed without prlor Headquarters

approval.279/

If the tape was from a Sov et installation, the tape
would have been delivered :he same day to the Tarasoffs
by Mr. Zamberhahdi.g§gj A ong with the tape, the
Taraseffs would receive 2 10te indicating which ..
conversation Qas to be traiscribed on'a priority
basié._ The Tarasoffs wouli then immediately transcribe

that conversation and retu-n it to their regular

contact that same day 281/ It should be noted that

the monthly report says that the Sov1et transcr1pts
wou1d be de]1vered to. the -ase off1cer respons1b1e

for the targef installation, 282/ In the case of the
ussuflcahon- R M Rt E
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‘Soviet target, that case officer would have been

 Mr. Herbert Manel1.283/ Mr. Manell testified that
he had nothing to do uith transporting the transcripts
.to or from the Tarasoffs ex:ept in rare instances
when no_one else waéAavailaale to do the jobtggg/ Mrs.
Tarasoff testified that the furgentf tapes wvere |

delivered and picked up by their regular contact.285/
(f) Handling in the Station

_ A1l of the transcripts were brought into the

. | ~ Station to Ms. Goodpas'ture.-2_8_6_/ Ms. Goodpasture
routed the copies of the traoscripts and retained
~one copy for her own file. ?87/ One copy nf all of-
the Sov1et transcr1pts was éﬁz:zn:E;;;ETa Mane]]cgk/

d by Ann Goodpasture the mormng they were
/ received. 288/- Ms. Goodpasture routed the Cuban

transcr1pts to elther Robert Shaw or David Phillips.289/

“ One copy of al] the transcripts eventually went into"

a chronological. file.290/ One copy of the Soviet
transcripts was cut and pested onto separate sheets
'of.oaper and filed in appropriate subject or

i (;, o persona]1ty files. 291/ The resuma were a]so maintained
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in a chroho]ogica] file.292/ One copy of the Cuban
transcripts was routinely sent to Headquarters on

~a weekly basis.293/

(g) Format of Transcripts

The—format of the transcripts that Mr. Tarasoff
produced was much the same as those of the Spanieh‘
- language transcripts described above.294/ Mr.
Tarasoff’s_trenscripts wer: from Russian into English.295/

. “ - Many of Mr. Tarasoff's traascriptions bear the notat1on
"‘I"f

"(previousily transcr1bed)""fter the meter number
ereferr1ng to the ree1 footige location of a
_conversation.297/ Mr. Tarisoff indicated that this

notation meant that-tﬁe coaversation had a]ready been
transcribed from a tep on inother embassy phoee:

"Previously transcriosed" means, for instance,
I went to the embassy first and the embassy
"number. was 605055. Now this number 501264
belonged to the filn's office. So consequently
if that particular call went out of the main
building to the films office and it had been
transcribed before, that is exactly what I
would do, put down “previously transcribed”. .
'-So there was no questlon of doing it twice.298/

. | o gvina N ClOSSlflcuhon RN “‘ R
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C. Voice Comparisons

In addition to his trans1ation and transcription
duties, Mr. anésoff as a matter of routine attempted
to identffy the voiées of tne participants in a |
'nonversation.ggg/ ~ This even£ua11y_1ed to Mr.

Tarasoff's coﬁe;ting voice samples from tapes of
Russian officials whose voices he had identified 300/

\

Mr. Tarasoff also made comnents about the personality

and d15pos1t1ons of - the part1c1pants in conversat1ons

’ : that he transcribed. . Generally, these comments,, or

. i I} ) .
“personality assessments" were made on separate

pieces of paper and not on:the transcfipts themrselves. 301/

“III. Information About Lee Harvey'Oswald's-Stay in
Mexico that was Known by the CIA Mexico City
Station Prior to the Assassination of John

Kennedy and the Sources of that Information

In 1963 the Centra] Intelligence Agency S

Mex1co C1ty Stat1on surve111ed both the Cuban and

A. Information that waS Available B _ é

4y .
! A ' Sov1et d1p10mat1c compounds e]ectronical]y and : : 3 A
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photographicdlly.ggg/‘

The Mexico City Station received daily transcriptﬁons
of the telephonic surveillance of the Embassies.303/
The Station received twice, or three times, a week
“the photographic coverage of the Embassies and

Consulates.304/

T. . Information Available to the Mexico City
Station from Electronlc Surveillance

| A1med at the Sov1et Consulate and M111tary

: Attache s.Offlce.

From the electron1c surve1l]ance of the Sovwet
Embassy, the CIA Mexvco City Stat1on learned of the
fol]owxng conversations that were subsequent1y linked

by Station personnel to Lee Harvey Oswald:
a. Septehber 27, 1963, Friday.

(1) At or asout 10: 30°'a.m. an
un1dent1f1ed man ca]]ed the Sov1et M111tary Attache
1ook1ng for a2 visa to Odessa. He was referred to:

" the Consu]ate - The man then asked for and was given

E _{ i -'directxons to the Consulate offlce ‘ The dlrect10ns

Classaﬁcahon- 7
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wére not noted by the trantcriber.. The entire

conversation was transcribed in Spanish.305/

(2) At 10:37 a.m. a .man ca11ed-thé
Soviet Consulate and asked for the Consul. He was
told that the Consul was not in. The man outside

stressed that it'was néces;ary qu-him tb get a visa

-to Odessa. He was toid to call back at 11:30. This

conversat1on was: also transcribed in Spanish 306/

: ' | .~ (3) At 1:25 an unidentified man called

the Soviet Coniu]ate and asked for the Consul. The

man was told that the Consul was not in. The man
outside asked, “when tomorrow7“' The Soviet official
to]ﬁ him that-on Mondays and Fridays the Consul.wgs
“in betwéen.four_aﬂd,five, Thi§ conversation was also

in the Spanish transcrfptionsm307/

(4) ‘At approximately 4:05 p.m. Silvia
Duran ca]]ed the Sov1et Enbassy. She to]d the persoﬁ
at the Embassy that an Amcrican c1tlzen seek1ng a
v1sa'was at the Cuban Cpnnulate. S11v1a explained

f'g o that the American'Citiien wantéd to know the name

C e

T -
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- of the official he had dealt with at the Soviet
Embassy. Sifvie had sent the Aherican to the Soviet
Embassy, stating that his aequiringAa Cuban visa
was contingent on his previously acquiring a Soviet
visa. Silvia explained to the Soviet official that .
the American had stated that he. was aS;ured.that
.there-would be no problem. At that point, the
Soviet officiaT put qnother-official on the phone,
causing Si]via to repeet tre story..'The‘official then
asked Silvia to 1eave her rame and number so:he could

. ~ call later. This conversation was also in Spanish.308/

(5) At 4:2¢ p.m."an unidentified Soviet
~official calied'Si]via Durin inquiring whether the.
- American citizen had been :d the Cuban consh]ate

office. Silvia responded affirmatively, stating the

American was at the office at fhet.time. ‘The Soviet
officia]_to]d.Si1via that when the American visited
the Soviet Consulate offic: he had disp]ayed papersi Eg
froﬁ the SoQiet-Cdnsu]afe.in'waéhington' He.also héd

"a letter stating that he wis a member of an organ1zat1on E§

_i i{“ o that favored Cuba. The Am>r1can wanted to go to the

U S.S.R. w1th ‘his Russian v1fe and rema1n there a - . o Eg

@ | Classification: : 19&_
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10ng-timel The Soviet official had not received an

answer from Washington to the Americ%n's problem. The

brob1em traditionaily took‘four to five MOnths to reSoIve
because Nash1ngton had to secure author1zat10n from

the U.S.S.R. The Soviet off1c1a] added that the
American's wife could get a visa in Washington very_
quickly aﬁd she could have it sent anywhere, but he -

felt that the American would not get a'v%sa soon. Silvia
gaid tﬁat the Cuban government cou]d not gfve the
American a visa becausg he had neither friends in

Cuba nor authorization for a visa from the U.S.S.R.

The Soviet official added that the Soviets could
“not give the American a letter of recommendation
because they did not know him. This conversation was

~2lso in the Spanish transcripts.309/
b. September ¢8, 1963, Saturday

At 11:51 a.m. Silvia Duran called the Soviet
Consulate. She said that there was an'American
citizen at the Cuban Consulate who had previously

visited the Soviet Consulﬂte. The Soviet-asked'_m

Neme
RanaXs .
e

: . S Si]vi@.to wait . a'minute - Upon his return to the -
@ SRR Ciassnﬁcahon 9
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telephone, Silvia put the /merican on the line. At

first the American spoke ir Russian and the Soviet

spoke English. The conversatibh then proceeded

in English unti]Athe Russién discontinued "it and put
another Soviet on the line. The Soviet spoke in
‘English, but the American, speaking in broken

Russian, asked him to speal Russian. The conversation

resumed in Russian at that point. It also became

‘ ' ' Russian: What else do you want?
Americén: \I was ;ust now at your Embassy and
they tcok my address.

incoherent and is thus quoted inits entirety: : . E%
Russian: I know that.
American: /speaks terrible, hardly recognizable

: Russiar/I did not know it then. 1
went tc the Cuban Embassy to ask
them for my address, because they
have 1it. .

Russian: Why dor't you come again and leave
. your acdress with us; it is not
far frcm the Cuban Embassy.

American: Well, 1'11 be there right away. 310/
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c. October 1, 1963, Tuesday

(1) At 10:31 a.m. an unidentified man
ca]]ed the Soviet Military Attache and, in broken
Russian, said that he had visited the Consulate the
previous Satufday and had spoken fo the .Consul. The
" man wanted to know if the Soviets had received an
answer_ffom NaShington; At that point, the Soviet
official gave the man the Consulate phone number and
-asked him to cd]]‘there. This conversation is in the
‘ English tra'nscrip‘ts',. indi‘cating the man spoke in

either Russian or English.Z11/ 0

-(2) At 10:45 a.m.312/ a man who,
-according to the trans1a£or's comment,'had phoned a
day or so before and had spoken in broken Russian,
called the.CQnsu1ate'and-s;0ke tp an.ehployeg-named
Obyedkov. The man calling introduced himse]f'as
“"Lee Oswald" and statéd thét he visited the Soviet
‘Consulate the prévious-Satlrday; He told Obyedkdv
that he spokedwith the Contul on that day. Osﬁa1d
added that the Consul had :tated that they would send

a: te]egram to Nash1ngton avd he wanted to know if thej-
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had received an answer. Osualdtalso said that he

did not remember the name of—the Consul with whoﬁ he
had shoken. 'Obyedkov asked if it had been Kostikov
and described him as "dark." The man outside replied
éffirmativély and repeated that his name was Oswald.
Obyedkov asked Oswald to hold on ‘a minute while he
inquired; when Obyedkov resumed the conversation, hé
stated that the Soviet Consul had not yet received

an answer but-the request had been sent. Obyédkov_
then hung up the telephone as Oswald began éndther
.' ~ - sentence with .the words "ard what." This conversation

is in the English transcripts.313/
d. -October 3, 1963, Thursday

An unidentified man ca]]ed the Soviet Military
Attache and spoke in brokerispanish énd.then in .-

" English. When the man inquired about a visa to

Russia, he was. given the Censulate phone number. The

man then inquired if they 'ssued visas at the Consulate.
-The Sov1et stated that he vias not certa1n but that the

-ca]]er should ca]] the Cons u] nonetheless. 314/
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2. Informat1on Available to the Mexico C1ty

- CIA Station from CIA Headquarters

On October 11, 1963, three days after the Mexico
City Station made the initial report to Headquarters .
of Oswald's contact with the Soviet Embassy, the Mexico
City Station received some information about Lee
Oswald from CIA Headquarters. Headquarters informed
Mexico that the Lee Oswald who visited the Soviet
' Embessy may be identical to Lee Henry (sic) Oswa1dr315/
. ‘ Mexico City received -this cable on 11 October 1963.316/
| This cable described Oswald as: h
born 18 Oct. 1939, New Orleans, Lou1s1ana,.?
former radar operator in United States Marines
who defected to USSR in Oct. 1959. Oswald is
five feet ten inches, one hundred sixty five .
pounds, 11ght brown wavy hair, blue eyes. 317/
The cable reported Oswald's defection in 1959; his
desire to return to the United States in 1962; his

employment in Minsk; his marr1age to a Russian citizen;

the return of his passport; and the State Department s

issuance of visas for Oswald and h15 fam11y 318/
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3. Information Available to the Mexico City
Station from Eleztronic Surveillance Aimed

at the Cuban Diplomatic Compound

An examination of th2 production from the
e]ectron1c surveillance of the Cuban diplomatic compound s
telephones fa11ed to reveal any te]ephone conversation
that directly ment10ned Oswald or 1nformat1on that

clearly and d1rect1y referr=d to h1m 319/

4. Information Available to the Mexico City
Station from Photbgraphic,Suryei]]ance of .

the Sovief and Ciban Diplomatic Compounds

An examination of the production from these
operations failed to revea] a -photograph of Oswa1d 32 O/
This Committee has not been ab]e to rule out the
poss1b1]1ty that a photogrash of Oswald was obta1ned
in Mexico C]ty by these ope at1ons.s1nce the material
made available for review w.s incdmp]ete.ggl/_ The
possibility that such a pho:ograph was obtained is

d1scussed in Section III A.is. below. The photograph -

R -
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ﬁ.that was m1staken1y linked o Oswald by the Mex1co |

T C1t.V..Statwn s digcussed in Sections TIL B. 4
. ‘ Classi lcahon- 2 iy L

Q_Jﬂ _ :.:'. I..-'Clussched—bydenvohon _
AQEBV TRy S LY Y Aﬁ" .Aﬂ!' AE.' ) P g 4

7 i et e .‘-..4. RV

NW 48327 DocId:32263889 Page 93



-MMWW&BV”W“M‘

CIassuflcahon ‘h #3 @1??3

: - : . (This form is to be uied for mo'enol exfrocfed
. from ClA—controlled c ocuments.)

A . -g2-

5. - Possibility that Additional Information from
the Electronic Surveillance on the Soviet
Compound was Available to the MexichCity

Station

Ms. Anna Tarasoff assisted her husband, Boris,
in the transcription of tapes from the RusSian'
Embassy.322/ Ms. Tarasoff testified before this

_Committee onl]2 Aprii 1978.323/ She was shown the
Lo tranScripts from the conversations that were
.‘ intercepted on 10/1/63 at.1-0:31 a».m.. and 10:45 a.m.;
9/28/63 at.11:51; and 10/3/63.324/ She recognized
these tfanscripts As being ‘her husband's work. 325/
She test1f1ed that she cou]d identify his work by the
sty]e of his writing or typing and the use of
_s]ash marks.326/ ‘ _
In addition to theﬁe transcripté, Ms. Tarasoff

testified that she remembered one. more conversation

that involved Lee Oswald.
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According to my recollection, I myself,

have made a transcript, an English transcript,
of Lee Oswald talking to the Russian Consulate
or whoever he was at that time, asking for
financial aid.

L
Now, that particular transcript does not appear
here and whatever happened to it, I do not know,
‘but it was a lengthy transcript and I personally
did that transcript. It was a lengthy conversation.
between him and someone at the Russian Embassy.327/

Ms. Tarasoff test1f1ed that the transcript that she
V2 A

remembered was approx1mate1y two pages long.328/ She

testified that the caller identified himself as Lee

Oswald.329/ She was certain that the 10/1/63, 10:45 a.m.

. ' I conversatwn was not the one that she recaHed

e, Thls would not be the conversation that I

. would be recalling for the simple reason
that this is my husbard's work and at that
time probably the name didn't mean much of.
anything. But this part1cu1ar piece of work
that I am talking about is something that came
in and it was marked as urgent.330/

"In the call that Ms. Tarasoff recalled, Oswald;spbke
only English. 331/ Ms' Tarasoff testif1ed that the

10/1/63 10 45 conversation could not be the call she
remembered becapse the trdnscript indicates that"

Oswald spoke in borkeﬁ Russian as oppOsed to Engiieh-
the transcr1pt is shorter than the one she remembers,
the transcrlpt is in her hugband s sty]e as opposed

N ) ooy o,  Classification:
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to her own; and there is no mention of Oswald's
finances in the transcript.332/ |
Ms. Tarasoff remembers tﬁe procedure for
urgeﬁt tapes.333/ Her memory.is'confirmed in this
-narrow respect by the project files revfewed'by House
Select Committee on Assﬁssinations staff members.334/
Ms. Tarasoff recalled that there would be a piece of
paber enclosed with thé reel which would indicate the
footage humber where the ccnversation occufrgd and
ask for priorjty-hénd]jng~cver‘the other conversa@ions
. on the reel.335/ After the conversation was transcribed, ~
l the farasoffs wouTld immedietely notify their cdntéct
and then tufn the transcript over to him on fhe same
day that it had'been delivered.336/
| Ms. Tarqsoff‘was questioned about the details
~of the conversation which :¢he remembered. She _
stated that Oswald definitely identifie!d himself and that

he was seeking financial a-d from the Russians.
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(H)e was persistent in asking for financial
aid in order to leave the country. They
were not about to give him any financial
aid whatsoever. He had also mentioned that
he tried the Cuban Embassy and they had
also refused financial aid.337/

Mr. Boris Tarasoff 2150 testified before this
Committee on 12'Apri1 1978. « Mr. Tarasoff also recognized

the. four transcripts from September 28, 1963 and

October Ist and 3rd as his work:338/ Mr. Tarasoff

testifiéd that he recognized the 10/]/63 conversation

.as.his work because the nane Lee Oswald was underiined.

We got a request frcm the station to see if
._ - : we can pick up the name of this person
because sometimes we had a so-called
“defector" from the United States that
wanted to go to Russia and we had to keep
an eye on them. Not I -- the Station.
Consequently they were very. hot about the
whole thing. They said, "If you can get the
name, rush it over immediately." Therefore,
it is very seldom that I underlined the
name because I put them in capitals. In

this case I did because it was so important-
to them. 339/

Mr. Tarasoff testified that he did not know how
Oswald had come to the Station's attention prior to
this conversation or what led to the request to -get

his némé.gﬂg/. He speculated that it was possible

i Classified by derivation: _
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that Oswald f1rst came to the Station's attention through
Oswa1d s contacts w1th the Cuban Embassy.341/
Mr. Tarasoff did not .confirm his wife's

recollection of another couversation iﬁ;1uding

Oswald.342/ ‘He said that he did not remember any

other calls involving Lee Oswald or any detax]s of

Oswald's conversat1ons'that were not reflected in

the transcripts.343/

A];hough Ms. Tarasoff's memory was- not confirmed

. "~ © ' by the House Select Committee on Asls"assinat'ions review
-of the transcripts for the périod while Oswald was
in Mexico, there are several points'of circumstantial
corroborat1on for her story. Théré was aAprocedure
by wh1ch tapes could be e>ped1ted in the manner in
which Ms Tarasoff recalls. 344/ There are also
1nd1cat1ons that th1s procedure may have been used when
Oswald's conversat1pn wacs 1ntercepted.§i§/ The first
report that the Ameriﬁans received regérding.Si]via
Duran made menfion of the fact that Silvia claimed
that she had to]d Oswald :hat the only aid they cBu]d

give him was “to refer him to the Sov1et Consulate 346/
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This statement in the original Mexican report given

to the CIA in Mexico after the assassination would

tend to add credence to Ms. Tarasoff's

recollection that Oswald mentioned to the Sov1ets

that he had also tried to elicit aid from the Cubans.347/

At least one other CIA official who was in Mexico

also remembers that Oswalc indicated in his

discussions witﬁ the Soviet Embassy that he hoped

to receive a;sistance with the expenses of his trip.348/
| Daniel Stanley Wat:.on, a retired CIA employee

[l
'
. . . -~
. .

who was Deputy Chief of hl:e Mexico City Station from

1967 to 1969, told the Hoise Select Committee on -
Assassinations staff that he had seen a . file on bswald
in Mexico Cify that contained only one or two intefcept
transcripts and surveillaice photographs of Oswa1deggg/
‘Mr. Watson also told HSCA staff investigators fhat Win
Scott had a private pefsona] safe in which he maintained
especially sensitive materials.350/ According to

Mr. Watson, these materials were removed from the safe

oy P ‘ 'é.;“~~ ' .
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by James Angleton at the time of Scott's death.351/
This Committee fequested access to any reievant
mater1als from this safe o1 Ju]y 6, -1978.352/

Access was granted on Octotier 6, 1978. Two statements

by Mr. Scott contained in these materials lend

circumstantial support for Ms. Tarasoff's testimony.

m B i
R BEh
A

In 1970 Mr. Scott

W . .
Mv% f&’&jﬁm\ "“-W‘:’”’)
2l had an; experlentes, some of which I can

rite in detail. One of these pertains-to
Lee Harvey Oswald and what I know (emphasis
_ in original) of his activities from the moment
y : ' . he arrived in Mexico, his contacts by

telephone and his visits to both the Soviet

. . and Cuban Embassies and his requests for.
assistance from thei:e two Embassies in trying
to get to the Crime: with his wife and baby.
During his conversa:ions he cited a promise
from the Soviet Embassy in Wash1ngton that they
-would not1fy their _mbassy in Mexico of
Oswald's plan to as: them for assistance.353/

In his unpublished manuscript, Scott refers:to'a
conversation in which Oswald gave the Soviet Embassy
“hisﬁname very slowly and :arefully."354/ A]thoﬁgh”
the transcripts available io not bear_out.SCOtt's
recollections, there are.i1teresting parallels with

the testimony of Anna Tarasoff and David Phillips.355/
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i ' There are indications also that there was

one other additional call ihat may_have been avatlab]e‘

to the Mexico City Station priof to the assassination

6f President Kennedyt In “he first statement by

e Silvia Duran provﬁded'to the CIA by the Mexican
. 5pok < +'0
gOvernment S11v1a says that the Cuban Consul ‘salied -

the Sov1et Consu]ar off1c1u1 who dealt with OswaTd 356/
' Th1s statement is also missing from most §ubsequent

reports of Ms. Duran's sta:ements, with thé'nOtable -

. ‘ . excepti’on of the first CIA report to the wlarren -

Commission.ggi/ Ms. Duran:s‘ear1y statemént was 1 - ég
tonfirmed by Eusebio-Azéue.gég[ This conversation |

was not discoyeréd by a resiew of the transcripts from

the intertept operation. [t is possible that the call gé

made by Azcue was to a ph01e at the. Russian Consulate

that was not subJect to e1>ctron1c surve‘l'l‘lance It

is known that two of the piones at the Sov1et

'Consulate_were subJect to >urve1]]ance.359/ This _ _ g
Committee has not determinad how many3te1ephones were
in the Soviet Consulate in Mexico City. I E§
‘ ' IS ’
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While this Committe> has not been able to find

any direct.corroboration of Anna Tarasoff's claim,

the circum;tantia] corroboration is such that the

possibitity that -there was an additional transcript

_cbncerning‘Oswald that was avaiIab1e to the Mexico
City Station in late 1963 cannot be d1sm1ssed In
all 11ke11hood the Azcue ca]] to the Soviet Consulate
concernlng Oswald was - protab]y made on te]ephones
not subJect to CIA surveillance and, hence, wou]d

‘Aot have been available tc the CIA's Mexico City

.= - : Station.

- R EE

6. Possibility theét the CIA Photosurveillance

Obtained a Photograph of Lee Harvey Oswald

This Committee cannot state with.certainty
that a photograph of'Lee larvey Oswald was not
| obtained by the photosurvv111ance operat1ons in Mexico
City because of three rea:sons: (a) the photographs
_from'LILYRIC,-the-"alternnte" photographic base

which covered the Soviet ?mbassy main gate, and-the

R R N NN

-_photographs from the puls: camera,wh1ch covered the

Cuban Consu]ate entrance, with the except1on of a . ,
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-jg L few samples were not maie ava11ab1e for review by the
CIA; (b) testlmony from know]edgeab]e people that it

y ; "~ would have been unlikels that the photosurvelllance
;g would have missed someone whom it had at least five
- chances of retordingtgg;/ and (c) reports that such
Z;g | a photo did, in fact,.exist.ggg/
’ a. Missing Materials

‘The document: tion and e]aboration of the

’ G_I‘.n"i

first reason can be fourd in Sections II.A. and B
| . ; . preceding. S1mply put, this Comm1ttee has not seen
o J all of the photographs produced by the photosurve111ance
operations in Mex1co City. 363/ Hence, it cannot
j , ' conclude that a photograph of Oswa]d does not ex1st

among those photographs it has not ‘seen.

- b, Likelihood that the Photosurveillance_

0perat1on wou]d have'’ Mlssed Oswald

et e e

"CIA officers whO'Uere'in Mexico in 1963 and
their Headquarters countcrparts genera]]y agreed that
i . it would have been unllk(]y for the photosurve1]1ance-“
§' Lo operat1ons to have m1sse( ten opportun1ties to have |

R  photographed Oswald. 364/ The transcr1pts of L
® - Clossnflcqhon-' ’F,. L T ﬁ;-
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i conversationé about or invylving Oswald intercepted

at the Soviet Embassy reveil that a man later identified
as Oswald was at the Cuban Consulate at least three
times on Friday and Saturday, September 27 and'28.

They also reveal that he was at the Soviet Embassy at
"least twice on those same days.ggg/' The CIA technician
who serv1ced the Cuban photographic 1nsta11at1ons sa1d
that it was possible that the operation m1ssed Oswald
if: (1) Oswald's visits were after dark; (2) Oswald's
. : visits were on Saturday afte‘rnoons or Sundays; (3) the’

| case officer had given the photographic basehouse
agents the. days off that Cswald visited; (4) the ~ pulse
camera was not working.36€/ It is known that Oswald's
visits were on a weekday curing daylight hours and a
Saturday morning.367/ This Committee has not
been able to determine with certaihty, because of the
missing production,‘whether all ef the basehouses
were operatin§ om the day: of Oswald's visits.368/

‘ This-Committee believes that the pulse camera was in

s operation on at least one of the days that Oswald

T Uh O ER U W Oh. E .

t' . visited (Friday, Septembe: 27, 1963) the Cuban
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Consulate and that the LIL”RIC base covering the
Soviet gate shou]d have been operat1ng at the time
’ of Oswald's v151ts to the toviet Consu]ates on |

September 27th and 28th.36%/
c. Reports'of Existence of a Photograph
(1) Phillip Agee Allegation

. On 6 January 1978, Fhillip Agee telephonically
contacted two House'Select Committee on Assassinations
.-' ' f "staff 1nvest1gators at the1r off1ce in Nashmgton,

D.C. Mr. Agee 1nformed the 1nvest1gators that he

"would g1ve the true story on the photograph
produced by the CIA which the CIA claimed was taken
of Oswa]d in Mexico C1ty in 1963."370/ Phillip

Agee was 1nterv1ewed by HSCA staff invest1gators on
11 and 12 January 1978 o

Mr. Agee told the 1n/est1gators that he had

been assigned to the Mexico Branch of the Western
"Hemisphere D1v151on of the "IA's Clandestine Services
in September of.1966L371/ ""r. Agee was. assigned to
work on the Headquarters support for the Agency S

i
! o operations in Mexico City that were ai t
."\. - S Classﬁlcahon. /s DRGNS
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Soviet Union and other Sociilist countries, excluding
Cuba.372/ At the time that he assumed this job, a

wdman named Elsie Scaléti wis in charge of'the'operational

support projects for Mexico.373/ Clgﬂk Aﬁx;15u£

... CSThe .

Shepwas the officer ~n Washington in charge

of all of the paperwourk and other administrative

matters relating to =he support in Nash1ngton

to these operations wvhich were underway in

Mexico City.374/

Ms.Scaleti trained Mr,. Agee for his new
position. MrQ.Agee characterized Ms: Scaleti as "the
key figure in the Mexico Brinch in Headquarters,
‘because she had been there “or so long."375/

_ After his transfer to the Mexico Branch, Mr.
Agee heard afstory about-phntographé of Oswald. Mr.
Agee could not remember with certainty who it had been
that told him the story, bu: thought that it may have'
been Ms. Scaleti.376/ Mr. Agee's'reco11ection of the

story he had heard was that on the day of the

"assassination Ms. Scaleti was working in the Mexico

Branch in much the same position that she occupied in
1966.377/_ When the news about Oswald's arrest

reached Ms. Scaleti, she re:alled seeing his name and

‘a photograph taken by an observation post in Mexico

.mﬁj £
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" City.378/ Within an hour or two, Ms. Scaleti had

located the photograph of Jswald visiting the Soviet -

Embassy in Mexico'City.379’. Mr. Agee went on to
sey:

I don't know, don't recall in.fact,how she
had been able tq re:oncile or how they were
able to reconcile in Mexico City the photo-
graph with the name, unless someone had
known the face. Be:ause the problem with
these observation pasts is that you can get
a lot of photographs from them, but to find
out the exact identity of the people is not
always an easy thing to do. And it may be-
that as they were listening to the telephones
T of the Soviet Embassy, and also the Cuban
. o Embassy, that she remembered the name Oswald
or Lee Harvey Oswald from the telephone tap,
if in fact he had identified himself over the
telephone, and tried to make an appointment
-with the consul or whoever. And then they
were able somehow to reconcile the telephone
conversation with the photograph that was
taken from the observation post the same day
or more or less whenever the appointment was
‘made. On the other hand it may be that this
photograph had not been identified until the
time of the assassination but that she had
heard or recalled perhaps either reading the
transcript from the telephone tapping or
gett1ng a condensed report perhaps a weekly
gort or something of the take from the
ephone tap that she remembered the name
;Lee Harvey Oswald and then went back into
the files of all the photographs and looked
through all the. photographs until eventually
she found a photograph that was similar to
S all the photographs .of Oswald ‘that immediately
o . began to come over the television and the news .
A S 'services. So those details I. don t remember ‘
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exactly, but I 'do r2call that it was considered
a coup of some sort for her to act so fast in
digging out the photograph and the information.
on Oswald's .visit t> Mexico Cityxggg/

o . ——

- T = g .

5 . | Mr. Agee could not remember whether he had
~actually seen the photograph that Ms. Scaleti
allegedly found.381/ When Mr. Agee was told that the

photosurVei]lance'bperations did not look anything

o ‘photograph that the CIA produced from the Mexico . - Eé
at- all like Lee Harvey Oswald, Mr. Agee said that that é

was the first time he had ever heard that.‘C?LLZEtijbwli

_ A fact was Oswald's photograph:tI ‘hadAbeen
T o led to believe that that was considered a
: very significant achievement on the part.
R A of the Agency :and Elsie in particular
oy : for having done thit so fast. And so
: ' accurately. But ncw there seems to be some

‘ ; . ...l was led to believe all along that it_in % yo 5

doubt. And it wasr't anything that was
‘ particularly secrei around the Branch. It
i ‘'was just -one of thcse shop-talk stories that
: persist over the years.382/

Mr. Agee speculated that the production from

‘HeaQQuarterS‘and that Ms. Scaleti would have had

dccess to the file at Healquarters.383/

the photosurvei]]ahce was rqutinely‘sent to CIA o g

N¥ 48327 Docld:32263889 Page 108 o



N

.. L m

e et dns

luq

'Lt 7

&ﬁﬁ Q L!':7Jﬂjm
(This form is to be used for moterial extrocted
from CIA—controlled documents.)

CRE N ra
) eran

Classification:

-97-

(2) Daniel Stanley Watson Allegation

On June 4, 1978, tie House Select Committee on
Assassinations interviewed Mr. Daniel Stanley Watson
in Mexico. Mr. Watson served as a CIA officer in

Mexico City from approximitely 1965 to 1969. Mr.

‘Watson was the Chief of (overt Action (propaganda)

from 1965 to 1967. He wa: the Deputy Chief of the

Mexico City Station from 1967 to 1969.384/

Mr. Watson told the HSCA staff menbers that

sometime between 1965 and 1967 he had had occasion to

request Lee Harvey Oswald's g§§1co Clty Stat1on

a,~d-x ¥ 3
perscnality file 85//\When thlS f1le was de11vered

to him, it conta1ned only one or two photographs and
intercept transcripts.386/ Mr. Watson stated that
the file was very thin and that the photo(s) was a

3/4 shot from behind -- “b351ca]]y an ear and back

shot."387/ Mr. watson said that he did not think

that there was anyone else in the photograph and he

- thought that it was a photygraph of Oswald. 388/
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Mr. Watson safd that he cculd not recall why he had
requested to see Lee Oswald's file in 1965 or 1966.389/
Mr. Watson said that it was his understanding that the
file was the complete Mexico City personélity file on
Oswald.390/ Mr. Watson said that he would be
‘surprised if Oswald's Mexico City persona]ity_fi]e was
seven. volumes 1ong.391/ Fr. Watson was asked whether. -
or not Winstoﬁ Scott, the Chief of the CIA Station
~in MeXico, would have destroyed ff]es or phdtographs.ggg/_.Mr;
Watson saidAthat that would not surprise him.393/

_. - At that point, Mr. Watson volunteered that Mr. Scott

R IO i N ‘Gmmm R TSR R W

often kept highly sensitive. information in a perﬁonaf
safe in his office. He said that this information would
not have been fi]ed or indexed in?the usual manner.394/
Mr. Watson said that when Winston Scott retired he:

had taken the contenfs of this pérsoné] safe with } ; ‘
him and stored them in a safe in his home.A‘When>iuwQ£¢M,
Mr.AScott died, James Ang]efon flew to Mexico and-

removed the_c§htents_of this safe'before_Mr. Scott's

funeral.395/ "Mr. Watson said he did not know what

t
§ d had been in Mr. Scott's safe or what happened to the
“ CI - &3 . e T riat ! 23
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things that Mr. Angleton removed at the time of
Scott's death. Mr. Watson said that his source for
this a]]egatfon was Winstor Scott's widow, anetﬁggg/.
Mr. Watson stated that he_ihought the CfA Mexico City
Station had given the Warren CommiSsion all the

‘material in its possession but, he added, he also knew

that Winston Scott was capible of "phonying a photo
if asked to produce one. . never be]ieved Win

Scott the first time he to d me something."397/

- (3) Joseph Burkholder Smith Allegation

Mr. Joseph Smith, a retired CIA officer, was

interviewed by the House Sclect Committee on Assassina-

tions on 19 October 1977. At thi; interview Mr.

Smith mentioned that' the Mexico City'station had

been very proud of f1nd1ng "the picture of Oswald "398/
He mentioned this in conne:tion with a woman who
.worked for Winston Scott in Mexico0.399/ Mr. Smith was
'reluctant.to speak about tiis at the time and the

topic was not pursued.400/

NW 48327 Docld:32263889 Page 111
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Mr. Smith was reinterviewed by the House
Select Committee on Assassinations on 20 Aprﬁ] 1978.
Mr. Smith was shown the omribus CIA release letter
and -fully cooperated in answefiﬁg the staff investigator's
" questions at tﬁis interviev.401/ At this time, Mr.
Smith recalled hearing a storyfthat someone, at the
time of the.a§sassination, had remembered seéing
Lee Harvey Oswald's face scmewhere in the photographic
coverage of the Cuban or Rissian Embassies.402/ This
pérson.went back through the files and found the
‘ _ ' picture.403/ er. Smith sa~d that he doe.s recall that
| the-discovery,of the picture had greatly pledsed |
President'Lyndon Johnson ard that it had made Wihston

Scott his "number one boy.'404/

-Mr. Smith said that he cou]d not recall when

he had first heard this story about the photograph

but he said he was certain however, that he had
heard the story more than unce.405/ He séid‘ﬁhat the
earliest that he could have possibly heard the story

was in 1964 while he was s:ationed in Argentina.406/.

He said,that.ndt»1ong afte- the assassination he may

e

have heard the story from uomedne "coming thrqhgﬁ"
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Argent1na 407/

Des (F1tzgera1d) mijht have even ment1oned it
when he came through, which was in early ‘64,

or Gerry Droller mijht have mentioned it when

he came through, taiking about how the Mexico
City Station was he|p1ng out during the investi-
gation. 408/ :

Mr. Smith stated thit he did know Elsie
Scaleti. He.described her as a ™very éevere peréon
and very_di1igent and very much the Counter- _
Intelligence mehta]ity."ggg/. Mr. Smith stated that
he also knew Ann Goodpasture 'He said:
_ ; : ' Annie was another one of Win Scott's case
‘ officers. She was in Mexico City for about

14 years. Annie was what we called the
"resource person." Annie knew everything 410/

- W R

Mr. Smith sa1d that N1n Scott also had another very

know]edgeab]e woman who worked with Ann Goodpasture
~in- the Mexico.City'Station whoee name heAreealled as

Leech ~or Lynch.411/ Mr; Smith's recollection... -

esspciated Ms. Leach (or Lynch) with the discovery-of

the photograbh of Oswald, but Mr. Smith was not

at all sure of this reco]]ectinn.glg/- When asked if

‘he had any.recollection nf'Ms.'Scaleti ffnding the

photograph,'hensaid:

'.ts .
A

[T .-.-»......--l'-.'-r- P
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It could very well -have been, and Annie, too.
‘But I thought it was this other girl, Lynch..

But no, I don't think I ever heard spec1f1ca11y
who found the. damn picture. I guess...]I

didn't care.413/.

(4) Joseph Piccolo, Jr. Allegation

Mre.Joseph Piccolo,'Jr.Vwas interviewed by- the
House Select Committee on Assassinations on 11 August
1978. _Mr.‘Piccolo is an operations officer in the
CIA. He was stationed in;MexiCO City'from‘
.. ' . December 1957 to January-1960 and egaih from Augost
o 1965 to January 1968. MNr. Piccolo was involved in
_anti-Cuban operat1ons from 1962 to 1968. 414/
| Dur1ng this- interviews, Mr. P1cco1o told tho ,
HSCA that sometime_after the assassination of John
Kennedy he hao seen photographs of Lee Harvey'OSwald.ﬂlQ)

Mr. Piccolo said that he had been shown these:

photographs by an indivioual who told him that they
KU were photographs of Lee Harvey Oswald that were
obta1ned from the CIA S Mexico City surve111ance of
the Cuban d1p10mat1c compound 416/ Mr- Piccolo could
not remember the 1dent1ty of the person who showed

h1m the photographs, nor when nor where he saw the_

. ' ‘= oy C|CISSlf|cahon- i (“'; o
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hotographs.417/ T T
Photosrashs- 11/ oy ot fust fink A
2ze first picture shown was a three-quarter full
shot of Oswald, exposing a left profile as Oswald
Mt\(“ I/ ’-(. -Ui.?_,

“looked downward. A-'Fhe second photograph which Me. A<
Pieeote remembered seeing was a back of the head view
of Oswald.418/ Mr. Piccolo remembered that both. of
these photographs were taken from above Oswald and
to his left.419/ Mr. Piccolo was shown a copy of
Warren Commission Exhibit #237, the famous Mexico
Mystery Man photograph. He stated that this was

.. ‘ definitely not the man in the photographs exhibited

to him.420/ Mr Piccolo carrectly identified an

unlabeled frontal photogrash of Lee Harvey Oswald

shown to him by the HSCA.421/

o Mr. Piccolo was als> asked whether he knew
'anything about the circumstances surrodnding the
Agen;y's initial discdvery of, the photographs he
claims to have‘seen. He s:ated that he did not have
any first-hand khowiedge 07 their discovery, but
that it was the type of thnng, "a coup," that would -

have traveled through the Agency.' grapev1ne."422/
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Mr. Piccolo stated that he had heard stories about

a surveillance photograph of Oswald'betng found both
in Mexico City and at CIA Headquarters in Langley.423/
He stated that Ann Goodpasture may have -been the person
who found a photograph of (swald in Mexico City. 424/
~ Mr. Piccolo said that he hes heard several times that
.E151eSca1et1 foun%ba photocraph of Oswald 425/
?d'"”efiii'gﬁﬁe t+hat he hearc this story was two weeks
prior to his 1ntenview by the House Select Committee
on Assassinations.426/
Mr -Picco]o _Stated that he'currently shares an
. S | off1ce at CIA Headquarters with a man who worked on
| the Oswald case during a recent CIA “"in-house" _
1nvestlgation.ig1/ 'Mr. P]CCO]O said that they were
'discusoing Oéwald's.case becauSe'of the House Select
‘Committee on Assassinations'’ release of §evera1. _
unidentified photographs. Mr. Piccolo stated that
during the course of this discussion his office- mate,
_Mr. Dan N1escu1r, stated that Elsie Scaleti, “the
gal at the Mexico de§k," hai found the surveil]ance.
photographs of Oswald.428/ 'Mr Piccolo’ stated that

he assumed Mr ‘Niescuir had become aware of Ms.

Sca]et1 s coup through his ~esearch 1nto the Oswald
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caee.ggg/ Mr. Piccolo was not certain as to when he.
first heard the story that ¥s. Scaleti had found
the phbtograph, but he was certain that he had heard
it prior to hearing‘it from Mr. Niescuir.430/
Mr. Piceo]o specu1ated'that the Mexico City
Station may have routinely sent photographsAof
unidentifiedvAmericaoé who visited Communist
Embassies to Headquarters for possible identificotion.ggl/"

‘Mr. Piccolo also told the House Select Committee

} ‘ - on Assassinations interviewers that he was aware, when
. S he-wa's in Mexi"co,‘ that Win Scott had a personal
safe in his office. - He said that "restricted

materials” were held in Mr. Scott's safe. “Restricted

materials" wewe defined as very sensitive materials
that did not find their way into the routine files
and indexes.432/ |

(5) ‘Statements of Dan Niescuir

Mr. Ne1scu1r stated that he had never been
' involved in any of the CIA's "1n house" 1nvest1gatiohs. o é%

of the Kennedy assass1nat1(n or Oswald. 433/ He

B o SR

o . did state, though, that he had once worked on an. | _ah
.' . _ IR CIussnﬁcohon. _ - T
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"Oswald Task Force."434/ He said that this
occurred in late September or October of ]975 xtoen.

—At—thattime, there were two or three FOIA suits

27 .,"44-7
jﬁ;ught-ﬂga1nst the Agency concern1v? the Agency s
A /'.f'QJSJ:LJ \C.\‘_),C_

files on Oswald.435/ /IhE&e files had to be processed
and the task was delegated to the Counter-Intelligence
Statf and he was assigned to the task force.436/

Mr. Niescuir stated that he Qas also one of the
primary contacts with two investigators from the
Senate Select Committee wh( were looking into the

. - Agency's fﬂes on Oswa'ld a1 ,appr x1mate1y the same
time.437/ Ihe task force 1hat he was part of
conducted no research and inalysis of whieh he was
aware.438/ Mr. Neiscuir stated that the only
photograph he remembers sec¢ing is the Mexico Mystery
‘Man photo.439/ He said thit he did not recognize
the name "Elsie Scaleti."4:0/ He stated that he did

not recall ever being told that there was a photo

ot Oswald from the Mexico City surveil]ance'0perati0ns.441/
He denied ever'telling anyone that such a photo was

. found. 442/ He did edmit, however, to discussing the

_f . assassination 'with Joseph Piccolo. 443/

, .. A, et ol am .
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N e s

d. HSCA Investxgatlon of the possibility that
the Mexico City Photosurveillance Operation
Produced a Photograph of Lee Harvey Oswald
(1) Introduction -

Thls Commlttee has coxducted a general investigation

into the CIA's photographlc ,urvelllance operations in
,r1 QJJ 1/(‘]\ foﬂ -

Mexico City in. 1963 aa:uedﬂ::ukﬁ& specific 1nvestlgatlon

into the allegations mention:d above. 444/

. In an attempt to dete:'mine whether the CIA's Mexico

City photographic bases did,_in fact, photograph Oswald,

this Committee requested the CIA to make available to
. the HSCA the productlon of these bases. 445/ The CIA |
has in part responded to thlu request. 446/ However,

the production from LILYRIC, the second base that covered

the Soviet Embassy entrance, and the pulse'camera'that

covered the Cuban Consulate entrance, has not been made
available.for'review-.' 447/ ‘he Agency s w:Lthhold:Lng of
certain productlon materials from the photographlc bases

has prevented the Commlttee :’rom determining whether a

photograph of Lee Harvey OSw“ld was taken by these photo—_
survelllance operatlons
: ' . Also in the course of its general 1nvest1gatlon

. into the CIA s survelllance uperatlons 1erex1co C1ty '
¢ . . ,._]
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and Oswald‘s‘Qisit te-that city, the Committee hae inter-
viewed many CIA officers who were stationed in Mexico
City,. or work‘ed in 1.963 at CLa Headquarters in su?bort
of Mexican eperations._Theyllniformly testified that.
the.Station had not obtained a photograph of Oswald from
t;he photosurveillance oéerations in Mexieo Citj. igg/
N (2) Ihvestigatioh'of the‘Allegations
.Ms. Elsie Scaleti worked on the Megico Desk in
1963. 449/ Ms. Scaleti couli not recall her particular
responsibilitiee'while she was assigned to the'Mexice'
Desk. 450/ She told the HSCA that she would have been 3
. | doing routine Caee officer. work which would have in\}olved_
name traces, projects, budgets, et eetera, 451/ She

could not recall any specifi:z prbjects_that she worked on

‘and she 'stated_that the case officers on the des'kAwould -
not have had'specific titles such as. "Chief of Support

0perations." 452/ She statei that the work of the Desk

was assigned to the case officers by pro;ect and that
work that was levied that was not- part of an assigned
pro;)ect would have been done by anyone on the desk ‘who

happened to be avallable. 453/

. One of Ms. Scalet1 s supervisbrs, Mr. John

o | | ~ Classﬁuahon- AR
. '. S ST B _ A -L/t
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Scélso, Chief of the Mexico.Branch in 1963, remembers that:

(Elsie Scaleti)...was the, sort of the

Major Domo of the Branch. She managed

all the records, hand.ed all of the

cables from Mexico thit dealt with _

security suspects, or asked for traces

on security suspects. 454/

Ms. Scaleti was in the. position that Mr. Agee said
she was in 1963. 455/

A major part of the a.legations is dependent upon
whether or not the CIA Mexico Station sent the photo--
production to Headquartgﬁg. HSCA review of CIA files
has revealed no evidence tha: the photoproduction was
’ routinely sent to Headquarte:'s in 1963. 456/

HMMA—22307'detailed the installation'of-a-pulse
, . camera  to cover the Cuban Consulate on September 27,
1963.'457/ The dispatch sta:es that the results of
the testing would be sent to Headquarters as soon as they

Qa
were avaluble. 458/ él;s Comittee d1d not find any

indication that photographs ‘rom this camera were sent
to Headquarters priér to 6/1'1/64, when.Headqﬁarters
‘was notified that some production was being sent by un-
accoﬁntable transmiftal mani ‘est, 459/ with the excep-

é B tion of HMMA{22433, 11/7/63 which sent Samples of the

~§ ‘ photographic production from the camera. 460/ These
i i, 'i . ) . . . . . : . ._. :. '.:: .‘ . \ e - .
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-sir samples when reviewed by the HSCA did not include a
Qﬂmﬁ . - ' '

, photographA 461/
Msﬁ_Scaletti was asked about the allegations,” how-
ever, her memory of 22 Nov:amber 1963 is not good:

Q: When was the next time after you sent a
cable to Mexico City Station and you teletyped
thoese other ag2ncies, when was the next time’
you heard of Le2 Harvey Oswald?

A: I don't remember. The only thing I can say
is that based on what is in the file that I
must have heard about it when the Station

~ came in and asked--well, if there was nothing
else in the file the name popped up again, I
just don't remember about the assa551nat10n
or whenever.

‘~ i Q: ‘Would the testinony be that to the best of your
. : recollection the next time you heard the name
was when you heard about the assassination?

A: Probably.

Q: At that tlme did the name Oswald ring a bell?
Did you remember -the earlier’ cable. trafflc
about him?

A: I just don't krow. When he was assassinated,.
I don't even rémember how long it was before.
they got the n: me of Oswald.

Q: Oswald was picled up within two hours after.the"
_assassination #nd the name was made public.

A: Immediétely?
Q: Yes.

" A: If I were in the office. unless I had the radio
“on——we dldn t:pa>e a rad i Q;fice'neceSr

:f ..
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sarily--I would not have heard the name
Oswald until the next day probably. I /
would assume this was a little bit unusual,
‘I mighthave tied .t in. I am sure the
first thing they would have .done is make

a name trace when they came up with that
name and they would come up with a 201
file all over again.

Q: Do you recall wher 2> you were on Frlday, Novem—
ber 22, 19632

A: Theonly thing I ri:member about it is g01ng
home and finding iay husband sitting in front
of the TV and tal:ing about it. I probably
was at the office but I don't remember any-
thing. I blanked out. I must have been at
the office. : -

Q: Do you remember bringing John Scelso the Oswald
f11e on that day?

“A: I wouldn' t rememb>r that. If he had asked for
it I probably did. It would have been natural
for me to if I dii. I just don't know.

Q: Did you ever find a photograph of Lee Harvey
Oswald at CIA Heaiquarters?

A: I don't remember aver finding an Oswald photo-
graph.

Q: Right around the time of the assassination?

IA:_ I don't remember it.

Q: Did you find a photograph of someone. whom you
thought to be Lee Harvey Oswald?

A: I don't remember that either.
Q: Do_you know Philip Agee?

A: Yes.Ayt jﬂf\.r\.
CIass:flcahon- .".
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Q: Did you ever tell Joe Smith or Phillip
Agee that you had found a photograph of
Oswald or _someone you thought to be Oswald?
"7LL. ‘_, Ca-®
A: I @id-Koif Know Jcseph Smith in ‘Mexico City.
I had never seen Joe except at the station in
Mexico Clty and Phll I ondy saw when I was 1n
MEXlCOq :14_ S S ‘ DA IR [//.. _,J/Lx/)'\ -2’& O(.W'C" "’/‘
Cro i lA Lmwt. oo Neoaon 7D LY /f;\.:
Q: - So your answer tc the question is no? ¢

A: I don't recall it and I don't see that I
would have any reason.

Q: I guess for the purpose of clarification I
would like to-ask the question one more time.
Did you ever tell Phillip Agee or Joseph Smith
that you found a picture of Oswald or someone
whom you._thgewt to be Oswald?

) ﬁ,_“"-/ﬂ,/ -

. ' A: Not that I can recall. 462/

At the ﬂlme of the assassination theCIA;s 20;
péfsonality file on Lee Harvey Oswald was in the possession
of the Mexico éiﬁy Desk 463/ That desk had had posses;
sion of the fiie from 10 October 1963 when. ithad received
a report that a man claiming to be Lee Oswala had been in

 contact with the Soviet Embassy in Mexico City.lggi/.

Fortunately, Ms. Sca .eti's sﬁpervisor had a bettér

memory of the events that t:-anspired at CIA Headquarters

on the day that President Kennedy was assassinated. He

% said:

i _ ~ A: 1;11 do not know how long after the actual S

PN . shooting. it was :-hat Oswald's name became . 0D

L S T e B | ‘Lb
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known, perhaps an hour, hour and a half.
Within minutes after that, they were out
with the cables in their hands.

Q: Within minutes of the name Oswald being on
the radio, an officer came in with Oswald
cables?

{ - A: Yes.
1 Q: ‘Who was that offiéer?

A: I believe it was Mrs. (Elsie Scaleti) who was
the, sort of the Major Domo of the Branch. She
managed all the records, handled all of the
cables from Mexico that dealt with security

suspects, or asked for traces on security
suspects. '

Q: Did you ask her tow she was able to obtain
the Oswald cable: so quickly?

. A: No, I know wheré she would have gotten them.
We have copies o them right in our Branch.

Q: At that time, did she also have a photograph
of Oswald?

A: No, I do not think so.

Q: Do you know whet-ver(Elsie Scaleti ever
discovered a pho:ograph of Oswald at CIA
Headquarters? : .

A: 1 do not think s>...I-do not remember any

: photograph of Osvald at that time, the day
of the assassination, or even later. I do
remember our asking -- we had to ask ONI for
a photo, and so >n. As far as I recall, they
never sent us on2. It could be thags}ater on
she found one, bit I don't recall.—
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The chief of the Mexico Branch gquoted above was alsc

responsible for the initial CIA 1nvest1gation into the

N assass1nat1cn of John Kennedy 466/

. Mr. Scelso a]so testified that, at the time of tke

assassination, the name %{ Lee HarveyOswald did not ring a
: ' (&7 - :
.bell with him because ‘ghousands of names were crossing my
desk every monthfiél/. He was asked why Ms. Scaleti, who came

across as many names as he did, wewld have remembered Oswald

.’;JACP-;O.-?' ' g .
when he had not. He

i o
reqofPLO;-
{

She was concerned only with Mexico and I had
five or six other countries to work with as
well. She has.a fantastic memofy..JlE]sie
Scaleti) in her jbb as the manager of records,
: traces and files, in this Mexico. desk, was an
. S : outstanding officer to whom I gave, in one of
her fitness reports, the highest evaluation, :
outstanding, number 6 and so on, that can be '-fhxms_ -
given, that was very rarely given at that time. ¢ TG et
Her work.was pretty near flawless and she a]ig ' 2
was an outstanding trainer of new emp]oyees.___/

Material removed from Win Scott's safe now in possession

of the CIA prov%des critically important circumstantial evidencea

that the CIA photo-surveillance opefations-obtained-photpgraphs
of .Oswald:

“(Oswald's) visits and conversations are not -

hearsay; for persons watching these embassies

photographed Oswald as he entered and left. each
one; and clocked the time he spent on each visit." 469/

This Comm1ttee be11eves that a photograph of Lee Harvey

Oswald was probab]y obta1ned by CIA photosurve111ance 1n o~
. . ST e o iy
. cb
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; Mex{co. There are a]fegations that such a photo was found;
. there is testimony that such pho%o1shou1d have been;obtained}.
- ‘f;i'gw aq«d_,m—‘/’" R &""L‘ - : : .

the CIA}s withholding oé ma‘brialsgng. SCaleti's strange

lapse of memory'fegarding_thh.eventﬁ of 11/22/633)and Mr.
Scott's manuscripty these—thingss-in—theCommittee's wiew,

- —=—would tend to jnditafe that photo of Lee Harvey Oswald kas
obtained. On the other hand, the consistent testimony that a

photo was not obtained in Me<{co%7the'absence of any record

: +
of transmittal of the photo :o HeadquarterS‘the weight of this

conSidératfon is mitigated bs the fact that there were methods

of communication avaiiable tiat were not incorporated into
thelCIA'; record keeping systems.){,and the téstimony-of'Ms.A
. - Scaleti and Mr. .Scelso that 1 photo was not _di'scﬁvered would
.~ tend.to indicate that, in fa:t, thé-a]]egatipn; that Ms. Scaleti
found a pﬁoto of LHO "are fal:e. |
'II1. B. Information Connécted-to Lee Harvey bswa1d by the Mexico
: City Station Prior to th> Assassination.
1. Introduction . o |
This study has demonstrated that the information from
the Soviet Embassy taps and from Headqdafters was avai]abie_
to the Mexifo City Station prior to the assassination of
Presideﬁt.dohn F. Kennedy. In additiohltp the Agency

acknowledged information; there is a distinct:possibi1ity-that

o B P . : - '-. :"-?. {:‘\-,- . ." "“"l e ‘1"’ -' . o B ¢ \r
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the Station had available to it one additional telephonic

a'.cx -*,j

intercept transcript, and one or more surveillance photographs.
This Committee has made in attempt to determfne when the
available information was linked to Lee Harvey Oswald. The
Committee has also made an attempt'té determine whether all
the intercepted:telephone ca'fs-were in fact connected with
Oswald or involved Oswald. 't should be pointed out, however,
that this ané]ysis can only bhe directed at'that-information
~now known to have been availuble to the Mexico City Station.
This informatioﬁ will be discussed briefly in thg foliowing
section. In addition, the qiestion of whether Oswald or an
. ' Oswald imposter ;viSitea the .mbassies and made theiphon’e calls,
along with the possibility tiat Oswald was not alone in Mexico
City, will be deé]t with in jreater detail %n the final section
of this report | |
2. Information Availabl: from the Sov1et Wiretaps
8::;]gas Connected with or involved Lee Harvey

The Mexico City Station jossessed nine intercepted telephone

cohversatibns that may have iealt with Oswald. The conversations

are summarized below for easy reference.ilgi_ In the fb]]owing

discussion the conversat1ons will be referred to by date and
QAQCIUrrence.,
time of -eccurance.

Classnflcahon'
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DATE TIME SUMMARY
9/27/63 10:30 AM  Man calls Soviet Military Attache
: : regarding a visa for Odessa.
(Spanish.) .
9/27/63 10:37 AM . Man ca]]s Sov1et Consulate regard1ng“?

a visa for Odessa. (Spanish)

9/27/63 - 1:25 PM . Man calls the Soviet Consulate and
: ' asks for the Consul. (Spanish)

9/27/63 4:05PM Silvia Duran calls the Soviet
. Consulate. (Spanish) .

L 9/27/63  4:26PM ~ Soviet Consulate calls Duran
..: : o , : (Spanish) .
9/28/63 11:51AM . Duran calls Soviet Consulate and

puts a man on the phone (Spanish
Russian and English.) '

10/1/63 | 10: 31AM Man calls Soviet Military Attache.
: : . . "(Russian)
. 10/1/63 1A 10:45 AM Man calls Soviet Consulate 1dent1fy-§‘

. ing himself as Lee Oswald. (Russ1an
i : L . and Eng]ish)

10/3/63 o Man calls the Soviet Military
o 'Attache (Span1sh and English.)
e | o
A . - TEEER AT =
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,; : : After the assassinajioﬁ the CIA's Mexico City Station !‘
. passed copies. of seven of the above listed conversations to
i' the U. S. Embassy Legal Attache 271/ The 9/27/ 10:30 and the 'g :
9/27 1:25 calls listed above are not included in this _
"é dissemination.472/  The ¢cover memorandum states: |
’ Attached are photostatic copies of transcripts g
of all conversations from technical operations
of this ofI;c7 which are Possibly pertinent in
i this case.4/3 - . E
The HSCA has not bee) able to determing why the 9727 _
? 10:30 and 9/27 1:25 calls vere not included in this memorandum: -
: . ) 1
' While the 1:25 call could b considered unrelated, it is g
- ~ unlikely that the same would apply to the 10:30 call since
. - the 9/27 10:37 call is inciuded in the memorandum, é
At the bottom of eact attachment page to the Scott
memorandum, a summary of the cdnversation is provided.474/ :
The Statibn questfoned the relevancy of only one of the éeVen
calls presented in the'mrmorandum; The summary of the 10/3
call says:’ o '
By the context of othar conVersations by Oswald
_ and the fact that this called (sic) spoke-in
broken Spanish and En3lish rather than Russian. 1
! which he used previously, 15 1S probable that
_ this caller is not 0svald.475/ : : _ _
(Ibid., p.9.) R o -
S '.FA:judgeménf that this call did not pertain to Lee Harvey
E f\_}' Oswald could be based ‘on ‘the fq[]gwjngffagxaz;m.;wf; : "Q; )
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1) -the caller spoke broken Spanish; 2) the caller did not

have the number of the Con‘ulate, 3) the ca11er did not know

‘e .

that visas were issued at 1he Consulate; and 4) the ca]]er
states that he is seeking ¢ visa, not that he is. checking on

an app]ication a]ready made. The majority of the ev1dence

el iaraan

indicates that Lee Harvey (swa]d could not speak Span1sh.476/
] In light of Delgado's assert1ons, it is possible that
’ Oswald had at least a limited knowledge of Spanish. It should

be noted”that the. 10/3, ranscr1pt listed above indicates that
- the ca]]er spokeAin brok Spanish.477/ The fact that this |

L conversation was in Spanish, should not by itself rule out the

\, :
Nt i e

‘} possibility that Oswald made the phone call. This is especially
L true in light of Delgado's af]egations'and the 9/27 10:30,
9727 10:37 and 9/27 1:25 catis which were also in Spanish.473/

7 | The record reflects that OsWaid had the phone numbers

i of both the Sov1et Consu]at= and the Sov1et Military Attache in
| ~ his notebook 479/ It can 10t be determined when Oswald

entered the numbers in the 10tebook. Since Oswald ‘had previous]

<

called the Consulate it is l1ke1y that he had the nUmbeh prior
to 3 October. . It is also clear that Oswald knew that the
Consu]ate was respons1b1e for issuing visas due to h1s prior
dealings with the Sov1et ani Cuban Consulates. Thus, it is

;-‘ : -probab]e that the: 10/3 conVnrsat1on d1d not pertaln to Oswald
3 RN
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The 10/1 10: 45 call is c1ear1y relevant because the
caller identifies himself as "Lee Oswald” The 10/1..10:31
conversation is brobab]y relevant due 'to the simi]arity with
the.10/1 10:45 call and the marg1na1 notat1ons about
the qua]wty of the Russian spoken by the caller, The 9/28 11:51 . 4
call is c]eariy“re]evﬁnt; aéaih due to the marginal notatiqns'
and the'involvement of Si]via Duran. Duran'S ca]]s on 9/27

c]early related to’ Oswa1d dLe to the substant1ve 1nformat1on

d1scussed in those calls.

In summary, the aboye listed calls contain the substance

of the information aQéi]ab]g to the CIA MCS prior to the
._ | assassination from the Soviet electronic intercept op'eraltion.
. | The first three calls oh-9/:7/63 and the one on 10/3/63,

if they were indeed Oswald, add little of substance to the

information that was availalle from.the-other_cé]]s.

3. When were the Inierceptéd Conversations
' Linked to Lee Harvey Oswald.
’ : 1

'HSCA staff researchers reviewed the transcripts from
the 1iaison wiretaps on the Soviet Embassy. The chronological
production from this operat on is on microfilm at CIA

.Headquarters. 480/ 1p additinn‘fé the chorono]ogica] file;

numerous copies of the tran: cr1pts that pertain to Oswald were

@
%”’é

'found throughout the CIA's “iles on Lee Harvey Oswald

£330 ‘It is obvious that the Mex1co C1ty Stat1on 11nked the
Classmcuhon- A St
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. i | 10/1 10:45 eall to Lee-Harvey Oswald because Oswald jdentifted

himself in the ca]lland-the Mexico City Station reported 481/
Oswald's contact with the Sovwiet ‘Embassy to Headquarters on 10/8/63

On this transcript the translator added the notation:

. AR Xne same person who phoned a da ay or so ago
' and spoke in broken Russian. 4827/

- . | The transcr1pt from the 9/28 11:51 call aiso bears
méfgina] notation; from the translator. fMO (man outstde)
takes the.phone and says tn broken Russian ... speaks terr1b1e,
hard]y recognizable Russian. "484/ The first copy of this
transcript in Oswald S Mex1co C]ty "P"lf11e5§§/ also bears
routing tndications ‘that show that the transcript was sent to

‘ ' Win Scott Ann Goodpasture and Robert Shaw. 486/ These rout1ng
| indications were made by Barbara Manell. 487/ Mrs. Manell
"test1f1ed that these routing 1nd1catJons wou]d'have:been made
Wheh she first Saw the transcript.ﬂ§§/ Mrs. Manell also wrote
an instruction on this transcript to f11e 1t in the "Soviet

Contacts" file at the same time. 489/ The 9/27 4:05 transcr1pt

also bears Mx..Mane]]_s,routlng anduf11e 1nstruct1ons490/

The 9/27 4:26 tranécfipt also bears Ms. Hane11's'

routing and f1]1ng 1nstruct1ons 49]/ In addition,,this

transcr1pt also’ bears a notat1on from Win Scot wh]ch says

"Is it poss1b1e to 1dent1fy7"492/ Herbert Mane11 wrote an

: 1nstruction on this transcr1pt to file it in Oswald s "p" file. 493/

' | Clcssaflad by denvohon
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| The above four conversations which occurred on 9727
and 9/28 contain almost all of the substantive information
that was availab]e to the Mexico City station on Oswald
from the Soviet electronic intercept'operation;. These
conversations were hot Tinked to Oswald prior to 8 Octeber
1963 when MEXI 6453 was sent to Headquarters reporting
Oswald's contact wi;h_the Soviet Embassy on 1 October, 1963.525/

The ¢onversa£ions discussed above were linked to Lee
Harvey Oswald by 16 October 1963 the date that'the Mexico
-C1ty tation opened 1t s "p" f11e on Oswa1d 495/ The process
. by which, and the events leading up to, the linkage of Oswald
‘ ' " to. the iptercep:ted calls will be discuss,ed in the fo]'lowing
section on the Mexico City Station's actions regarding the
Oswald case prior to the ascassination.
4, The Photograph of the Mexico'Mystery'Man.
: A photqgfaph'of_an uridentiffed individual who visited
: | the Soviet Embaséy was incorrectly linked to Oswaid brior
to the assassination.496/ The manner in which this mistake
was made and the consequences of'thet mistake will be discussed
in the following sections o tHe Mexfco City Station's actions
prior and_subseduent to the aSsasSination of President John.

F. Kénnedy;
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"“::;;::;;-f::Reconstruction of the CIA Mexico City Station and Headquarters
L sActions Prior to the Assassination of President John F. Kennedy.

- A, -Introduct1on--CIA Interest in and Liaison with FBI
Regarding American Citizens in Contact with Soviet
Bloc Embassies in Mexico City.

The Centra1 Inte]]igence Agency has c]aimed'that-no
investigation of Oswald was made in Mexico pr1or to the
assassination of Pres1dent Kennedy; For this reason, thé
'Agency claimed, the fact that Oswald was seeking a
visa and that he had a]so.bees to the Cuban Embassy was
not discovered until after the assassination: |

- It was not until 22 November 1963, when the
Station .initiated a review of all transcripts
- of telephone calls tc the Soviet Embassy that
' : the Station learned that Oswald's call to the
. : Soviet Embassy on 1 (ctober 1963-was in con-
nection with his request for a visa to the USSR.
Because he wanted to travel to the USSR by way.
of Cuba, Oswald had ¢l1so visited the Cuban Em-
bassy in an attempt 1o obtain a visa allowing
him to transit Cuba.

Inasmuch as Oswald wés not an investigative
responsibility of the CIA and because the

Agency had not received an official request from
those agencies haviny investigative responsibili-
ty requesting the Agency to obtain further in-
formation, the Station did nothing other than

ask Headquarters on "5 October for a photograph
of Oswald. 497/ o

Neither of. the above assertions is accurate. An
analysis of the 1nformat1on available will show that the
f1rst assert10n of the abOV’ quote, that. the Stat1on did

not ]earn of Oswald s conta: t w1th the Cuban Consu]ate and

.-—u A ____._A‘;f':"..-‘.-" ' 0_,\} c'055|flca'l°n ' : ' - - A ‘L:‘b%
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the fact that he was seeking a visa until after the as-
,saseination is incorrectt 52&/'

CIA's IG Report inaccurately 1mp11es that no. ac-
tion wou]d have been taken b the Mex1c};)C1ty Stat1on
with respect to an- American in contact with the Soviet
Embassy fn Mexico other than mere]y reporting the contact
unless the Station had recei/ed-a.specific request from
‘an interested U.S. governmep: apency, The ICR'S implica-
tion is inaccurate because, 1s will become apparent in
thetfollowjng discussfon, th: CIA had an pnderstan@ing
! with the-FBI regarding this :lass of cases and'often_di¢

. 'm_o_re thatl ‘=just report wit'xlo.ut any epecific interest
being expreSsed by any other agency of the United States
government. ggg) In fact, t1e statfon often monitored
and mounted operetions against Amerieans in'contect with
Bloc Embassies. 500/ At a minimum they attempted to co]—.

lect as much information as possible on Americans—in con-

tact with the Embassies. This was routine, it was also

the case with Lee Harvey Oswald.

B. Narrative of Mexico City Stat1on Actions Prior
to The Assass1nat1on

On 27 September 1963 Silvia Duran contacted-the

Sov1et Consu]ate on behalf of Lee Harvey Oswald 501/
RN Classd’lcahon. - _
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Later that same day, the Soviet Consulate returned’

Ms. Duran's call. 502/ Undej normal procedures, these
transcrﬁpts would have been in_thé CIA Station by the
first of October and Ms. GooipaStufe brought these trans-
cripts into the Station 6n tiat morning and put them
on Ms. Manell's desk. §g§/ 1s. Manei] recoénized the
transcript§ as containin§.inf0rmatioh of a possible coun-
ferespionage or counter-intelligence iﬁterest_and routed
" them -to Mr. Shaw, Ms. Goodpastdre and Win'Scott (in.
reverse order,)lggi/ Mr. Scaft wrote, at the top of
the 9/27/4:26 cél],."ls it possible tb'identify?“ 505/.
‘ This was the f.ir:'.st interest in Oswald recorded by the
- Mexico Station even though the caller was.as yet uhiden—
tified. - It indicates a routine infereét in an American
who is in confaét with the Soviet Embassy After the -
transcripts were routed they were filed in a general
subject file. 506/ | | |
The 9/28/ call was probab]y rece1ved at the CIA

Station on Monday, 30 September 1963. The routing and

filing instructions 1nd1cate that 1t was handled in much .
t _ o o o Lo
the same way as the 9/27 conversations. [:C:Liﬁa/.’ -I

On 1 October 1963 a convérsation in which an En-

.4'4-.\
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:-Consulate as Lee Oswald came to the attention of a monif
tor in the e]ectron1c surveillance base house. 507/ The
monitor immediately notified the American technician
who then listened to the tap:. §g§/ The technician
had instructions "to alerf tie Sfatioh jmmediateiy if a
U.S. citizen 6r English speazing person tries to con-

tact any of the target installations" 509/ The techni-

cian called Ann Goodpasture<and a mgeting was arranged. 510/
The technician marked the tape "Urgent,“ specifying

where the conversation occu/ed on the reel put it in

a box, and de11vered it to Ms. Goodpasture within f1f-
. teen minutes of the te]ephone ca]l to Ms. Goodpasture. 511/ | 5,
: The tape was'de1ivered to Boris Tarasoff who transcribed

it and returnad it to the Station on that same day. 512/

As soon as the Staticn learned that an American
had contacted the SoViet Emtassy (Ms. Goodpasture began
to screen the photographs from the Soviet Surveillance

‘operatiohs. 513/ The photocraphs froh the coverage of

the Soviet Embassy, however. were not delivered as

prompty as the transcripts. The photographs from Octo- .
ber 1, 1963, were not removed from the camera .until 3 or - 3
4 October. 514/ Hence, ther would not have been received |

[ until 4 (Fr1day) or 7 (Mondiy) October by the Station. 515/

o | o - Clussﬁlcahon. W:»fm'"\ NPT e e ‘b}‘
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A cab]e'repbrting Leé'Oswa]d's cdntqgf with the
Soviet Embagsy was written and sent to Headqqartgrs by
Ms. Manell on 10/8/63.  Various'feasonS have been ad-
vanced ib'exp]ain the seven day delay in sending this
cable. David Phillips exp]ained the delay by saying
" that Mr. Manell.was too busy to be bothered by something -

,.

of such a routine nature. 16/ lf%a A:ﬁ£1}4£-:

Mr. Manell was a busy man, sometimes pro-
- crastinating. His wife was work1ng for
him, and on one or two.occasions I spoke
to Mr. Manell kiddingly saying, hey, where
- is the '‘cable about ttis fellow, -or something
. ; : ~ like that, or maybe_to his wife. I am not
- o sure. In_any event, what happened a few
‘ days passed and Mrs. Mane]jprepared a .
message--she was working for her husband,
and as 1 recall ityste typed it herself,
but I am not positive on that point, but
in any event, she prepared the cable . .
and took it to Mr. Miénell, at which time he
- signed off on it. Duiring that P{E%EEEL_iL//
did come to me, also to sign ofﬁk ecause
it spoke about Cuban matters, and then went j;/j?
to the Chief of Station and was released. 54#/ :

'dﬂ/)

A blind CIA memorandl.m entit]ed "Delay in sendi.ng.~
the first cable about Oswalc" was located in a soft file
on theJUhidehtified Man photograph. This ﬁemorandum as-
serfs that Dave Phillips "d dn't know what he was talking

about." The memorandum's a:csertion is correct. Mr. Manel

. didtnot'sign off on the cab e fepbrting Oswald's'contact“

§

! | .

; . - L. .po .‘ . .__:‘_'-:“-‘..--‘
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with the Soviet Embassy. §l§/' Mr. Phillips did not sign
¢ - ‘off on that cable. 519/ The cable did not mention any-

. thing about. the Cﬁban Consu]ate or Oswald's.cdntact with
it. 520/ :ﬁ;ﬂfr}{l1ps neve: glecu :Lfﬂf cable with
the-Mane11§w\521/ ?n fact, Mr. Ph11]1ps s on a tem-

_porary duty assignment in Weshington, D.C., and Miami,
Florida, from at Teast‘lete September ? to Octbber 9,
1963. 522/ | | |

The blind memorandum referred to above regarding

the delay offers another explanation for the seven

day lapse before sending the cable. Afcer expiaining

‘ ) . f,h'at the photoproduction would not have arrived at -th'e
| Statioh until Monday, 7 Octuber; the memorandum says:

A name trace could hive been requested on
the basis of the name alone but that wasn't
the way Win Scott ran that Station. He
wanted the photographic coverage tied in
with the telephone coverage...sometimes
there was a U.S. automobile license num-
ber. It was also pait of the "numbers
game" of justifying i project by the -num-
ber of dispatches, citbles or reports pro-
duced. 523/

_ In al1 11ke11hood th: de]ay in sending this ini-
tial cab]e‘waS'due to a com>1nat1on of factors. Mr. Mane]]

- testified that, in fact. he was not too concerned with the

task and left it to his wif:. ?\GL-/EIEZIILJZ

!
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The only act1on I took was the action my
- wife took, was to send the cable to Wash-

ington summarizing th2 information we had

on Oswald and his contact with the Embassy...

We also asked our headquarters for a trace

of an Amer1can That was rout1ne 524/
The delay could also have bea2n partially due to the wa1t
for the photo-production. Ms. Goodpasture did check the
photographs and did add a paragraph to the cable concern-
ing a photog&fbh 525/

Another reason that the cable was delayed was
that there was some question within the Station about who

had the responsibility to report Oswald's contact w1th

the Soviet Embassy. . /F ’(( I Crﬁ, -.A.[,’.[ i Cs(\J"GJ-)J,

(V5 2 '
Q: What action did you take after seeing

this transcript (from the 10/1 conversa-
t1on)7

ele ﬁ'—pﬂl‘u—b 2
A: 1 think I was the third or beyond person
who saw it. It was brought to my atten- 8 Thivdp £ ne

tion by the chief, the Head of the Soviet|s &L

discussing this and who was going to noti-

fy headquarters and ose responsibility
it was. As I reca]%‘*l was told to write
it up. _

Q: Why was there discussiom about whose re-
sponsibility it was?

A: 1 think because when it was an American it
' sort of fell between whether we should .
have to do it, whether it was our respons1-
“bility to send th1s up because it. had to.

’ I . Classdled by denvoﬁon
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be accompanied by 2 memo and it took
time, or whether it was Ann's responsi-
bility. It was: just a little, not
argument, -but a discussion about, well,
"you do it, I don't want to do it, you
handle it," and I had to do it. 526/

" The reason that the responsibility would have

lain with the Soviet Section is obvwously because the

Amer1can was in contact with the Soviet Embassy Ms;

Goodpasture a]so had a potential bas1s for respons1b111ty

because she was respons1b1e for liaison functions with

the Legal Attache, Army, Navy and Air Force on routine
. | cout-er-espiongg;e cases.. 527/ She also assisted the

Chief of Station and Deputy Chief of Station on these

& . R

‘cases as they occurred 528,
The pr1mary reason f(r the delay was most 11ke1y
a comb1nat1on of the respon‘1b111ty d1spute and the

rout1ne nature -of the case @s perce1ved by the CIA- of—

_ _ - :
ficers at that tlme. ' &—"*&v\a— /%oum,é(, /aia.:éa/L

(Ann Goodpasture).prnbab1y came in--it
was really a matter of here is another one -
of those things again and we were having
a little gabble abou: who would send it
~up because it was pain to do these. I pro-
bably, I think I haniled it as soon as I
got it but I think there was a discussion,
. : - as 1 say maybe a half-a day, about who
R AT was going to do it. It was done because
S - . it was required but it was considered un-
‘. .~ important. 529/ ey o, T Wy, e ey

® ; Bo Clasmahon ':.T'
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Important or significint information was usua]1y
sent‘to Headquarters by cabl2 as opposed to the slower dis-

patch which was sent to Headquarters by dipIomatic courier, -

g‘_“’v‘\_,gz,[ oy —-vy\_o. LA '
Cables were sent if the information was
of such a nature that it had to be acted .
on within a day or a day and half or two
days. Dispatches took so long that you
really could not take any kind of opera-
tional action predicated on dispatch. 530/

-

Mr. Manell, the Chief of the Soviet Section in
Mexico City recalled that'tne criterion forva cable as
opposed to a dispatch was the perishebility of the informa-
tion being transmittedy
. | The normal criterion would be the urgency

attached to that information, the perish-
ability of the information, not its im-

portance necessarily.

The perishability

was the criterion.
that concerned an
happen in the two
not want to use a

LIf it was something
event that was going to
or three days you did
mecium which was going

to take a week to get to Washington. 531/

Hence, it is poséiblc'that Oswald's contact was
reported by cable because it was considered significant
by the Mexico Station; but this interpretationiis‘not'
suppdrted by the'weight of the testimony.

Tvo other criteria fcr reporting by cable were

pointed out: 1nformat1on corcerning Sov1ets, Cubans and

; e

{ { i ‘Americans. Generally, “fvexythlng Sovxet was of h1gh ‘69'_
1 & . ' .

' SR ] LT, BBl ‘: " - %
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priority Cuban Operations, a lot of cables were sent." 532/

And, in the. case of Oswald:
.CT0n ; : “

—%n this specific case. a cable was used to
send this information to Headquarters only
because it concerned .in American, not be- .

~cause it concerned a. matter was cons1dered
to be of importance. 5333/ '

The tesimony of forme~ CIA Mexico City officers

consistently supports the po;ition that-OsQald's ini-

‘tial contact with the Soviet Embassy was considered

- <
~fairly routine. 534/ The te7@mony indicates that the

routine procedure of the Station was to report such a'_
. - contact b_y cable whether it was considered routine or
not. 535/ The Station had instructions to réport Ameri-

cans in contact with the B]oc Embassies ‘to Headquarters

because it was of 1nterest to the FBI. 536/ The follow- ' i:
@ I_/LJ’.’::"\J\J'GJ' .
bt asi g

. Q: Was Oswald's contact at the Embass1es in @ e A
,Mex1coh_pns1dered to be 1mportant° '

ing quotes illustrate these.points. Allan White sajg} b

A: At the time it first occurred?
Q: Yes.

A: 1 would have to ccnclude that it wasn't. recog-
nized as anything extraord1nary at the time
it f1rst occuqed -

Q: Why d0'you conclude that?

e dme e W Phe’ e
S
'..,)

| .
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A: Because had it beer, it would have been
pulled out and seni to Washington either
with a complete trinscription, a com-
plete excerpt out «f the transcription,
or the entire tape and transcript would
have been sent to Vashington by the first

-available pouch, probably by special cour-
ier. 4 :

Q: Does the fact that Mexico City Station
- sent to Headquarters a cable reporting
Oswald's contact suggest that the sta-
tion considered the contact to be im-
portant’*{ ‘ :
A: You are asking what is the significance
-of the cable? ' B

Q: Yes.

A: Well, operational, that is all.- Here is
. ' an American citizen, at least a man who
- appeared to be an /American citizen, speak-
ing broken Russian and in contact with
the Embassy. This is of operational
interest. This is the kind of informa-
tion that we were dJdirected among others,
to get back to Washington because they
passed that kind o° thing to the_Bure§@v

Q: Were contacts by Americans with the Soviet
Embassy considered to be unusua17l

A: Well, we were 1963 then. They were consi--

. dered worhty of no:e, let me put it that
way. Of course, f-om an operational point
of view we were lo)king for any way we
could exp]o1t a coitact with the Soviet
Embassy.

Q: Were such contacts by Americans frequent?’

- : “A: th_terrib]y frequ:nt. Not'terr1b1y fre-
(_} : _ "~ quent. There were members of the exile

- : ‘ .-J \ SN iy [ A . Q?
“ F ', 3% .’;'__- s R 2
@ ool CIussnflcuhon. | f BRI < v
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chbny.in Mexico City who were in kind
of routine contact with the Soviets, usu-
ally on cultural mitters. No, I-would
. say they were relatively infrequent.
That is why-- :
‘ Q:'The cable was sent”
A: Yes. 537/ |
The Chief of ‘the Sovi:t Section téstified on
this point also:

Q: Was this particular contact considered to
be unusual or routine? ' | '

~ A: Routine.
'Q: Why " is that?

‘ "A: During the summer period, particularly, S,
: : or toward the end of the summer period, . _

a relatively large number of Americans,

for various reasors, made contact with
“the Soviet Embass)y. This appeared to

me, when 1 had the information reported,

to be just another case of an American

contacting the Emhassy, for no signifi-.

‘cant reasons. .. : '

Q: In each case that an American contacted
the Embassy, would a cable be sent to
Washington? :

"A: Yes, indeed. 538/ - .

reporting, also considered the case to be routine:

" Q: Was the Oswald contact with the Soviet Embassy
considered to be unusuval? S

Cogr - A: No.

Mrs. Manell, the person who actually handled the ' 5%

o "‘-:."-'".f\f:‘.',"-'\ Classification . .
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Q: Why not?

A: Well, there were cases of other Americans
who contacted the Embassy for various rea-
sons. We were only obliged to report the
contact of any American with the Soviet
Embassy.

Q: So in Oswald's case it was just .a routine
contact by an American as far as you were
concerned? .

A: Yes.

Q: If that is- the case, then why was the cab]e
‘sent concern1ng Oswald?

A: That is why I asked you ear11er, because
in the case of Americans we were required
to send 1t by cable and not by d1spatch

. | Q: Was that a written regulatwn"

A: I don't know if 1t was written but1t was .
understood at our Station that any Americans Jtyyuc;]
who were in touch with the Soviet

o that that fact hac to be known to Headquar-
ters by cable. It was always sent that way,
whether we considered it very unimportant
or routine or not. So there must have
been a regulation but I am not aware of _ - -
9 _
1245233/@5*@{—/)'\#{, '
‘fﬁE‘Teader—shﬂﬁld—be_remlnded here that. the only '

conversation that had been 1inked to. Oswald at that p01nt
in time was the one that occurred on 1 0ctober..540/ The
other transcripts had passec over the Manells' and Good-

pasture s desk 541/ but had not been 11nked to Oswald

i {_3 ' because his name was not mert1oned in them Mrs. Manell

I . LI AN S btk g N
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did not recheck the earlier transcriptS, but did check

the Station's index system to.see if it had any record
4G f I'"I 1/) ‘ F___) -;'T

-
of a Lee Oswald, which it di- not. 542/ (Dlced [Pl
s _

e m R LA g
(H)ere it says in »rackets, comment R & - /J
Aby the translator, "the same who phoned
a day or so ago ani spoke in broken
Russian. _

A: Right.

Q: Despite this indicition here I believe
your tesimony is tnat you did not go
back to check the transcript because
by virtue of your nemory you knew that
Oswald's name had not come up in any ear-
lier.conversation, is that correct?

o | A: Yes. 543/
o

So, Ms. Manell drafted the first paragraph of the 10/8
cable on the ba51s of the 10/1/10:45 conversat1on a]one
even though the other infornation was-ava11able, 544/
That paragraph of the ceb1e.prqvided.ad accurate suhmary
df the ihtetcepted conversation. It said: |

Acc (Soviet wiretap) 1 Oct 63, American
male who spoke broker Russian said his
name Lee Oswald (Phoretic), stated he
at Sovem on 28 Sept vhen .spoke with Consul
whom he believed to Le Valeriy Vladmiro-
vich Kostikov. Sujb asked Sov Guard Ivan
Obyedkov who answered, if there is anything
: o new re telegram to Wishington. Obyedkov
g , : upon checking said nothing received yet,
: : but request had been sent. 545/

-, - -t
A

Ann Goodpasture addel 2 second paragraph to the

o 2 second paragraph to the . A&
@ o | Ck:lSSlflcuhon- i ‘b? &
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cable. 546/ o .
This paragraph concerned a photograph that sﬁe_
had found ‘in the broduction feom'one of the photosuveil-
lance bases that covered the Soviet Embassy. 547/  This
paraéraph said: '

Have photos male appears be American
entering Sovem 1216 hours, leaving
1222 on 1 Oct. Apparent age 35, athele-
tic build, circa 6 feet, receding hair-
line, ba@ﬁing top. Wore Khakis and sport
shirt. ource: AL4M+4££ 548/

LIEMPTY

The explanation for n1staken1y linking this photo-

graph to Oswald advanced by the CIA officers in Mexico

' ‘ 1 'w.ho had knowledge of the circumstances is that this was
the only photog?aph taken or October 1, the day that the
conversat1on occurred, that appeared to be ¢f a non- .
Latin, and, hence, poss1b1y an American. 549/ bﬂ”&axg.k”v2247:_

Tm L S g I
Q: Do you know how tIat photograph was v

Tinked to the percon mentioned?

e——

A: By date. It was :aken entering the
Soviet Embassy and leaving on the
same date this conversation took
place. I remember that proceding

- because we were combing through the
" takes for that da’ to determine any
person who looked like an American
male. I believe :his was the only

one. 550/ ~

"g The tesfimohy'a1so corrdborates that the photbgraphs would
5 !

have been checked for severil days pr1or to the date of

o * Classification: 151"
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the conversation.

Q: You checked the photosurveillance
materials for approximately a four
or five day perioc¢, is that correct?

A: Yes, I think it is.

Q: During that four cr five day period...
this man was the ¢nly non-Latin ap-

pearing man whose photograph you
found is that correct?

A: 1 think it was the only non-Latin ap-
pearing person's photograph that we
found that we could not identify as
somebody else. A lot of the people
who went to the Scviet Embassy all
the time, we came to know who they
L. - were. After they had been identi-
’ fied, they made frequent visits there. 551/
The review of the phctoproduction from LIMITEDJ.
the one base that has been made avaiiab]e to ‘this Commit-
tee, makes the exp1anat1on of the mistake about the iden-
tity of the individual due to his being the only non-
Latin implausible. The record reflects that.un1dent1fied
American males were 1isted'un_the log sheet as "U A M"
~after the time was given. “he photograph that was linked
to Oswald was the only "U A M" that appeared on 2 October_
' 1963. But on September 27, 1963 another "U A M" had ap-
peared. The Committee has concluded from a review of a.
: ' T
§ (“) note that Ann Goodpastufe wrote on the log sheet that
j g
: th1s 1nd1v1dua1 had not been ident1f1ed by the t1me that

Py
. . P4 )
' ) oo, m— e TIN DT
— s g Sl
At A:- . o
1 ‘ .' n " . .
- .3
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the 10/8 cable was written. The note says: "This is

? R a Mex1can named Gutierrez--license p]ate changed in

Feb 64 to Mex1can " 552/

- This Committee cannot be certaln that other "U A M"s

[PV

did not turn up on the product1on from the LILYRIC base

because that production ha not been made available

S o et

for review. 4
| Ms. Goodpasture was asked about this and exp]a1ned
E that the man, Gut1errez, wes known in the statiom and

that the base house agent vas mistaken in ident1fy1ng

him as an Amerlcan 553/ _
. i - This Committee finds the above quoted explanation
‘ hard to accept for other reasons The October 1 transcript

does not indicate that Oswald visited the Embassy on

‘Uﬂﬂo . i@mmn WMQML e pr—

.that.day, however, it ooe54indicate a Visif on the pre;
vious Saturday. 554/ Even if he did v1s1t the Embassy
on -the first of October the photograph referred to in
, the cable was not taken until the second of October
1963. 555/ | | |
The photographs from the one surve1]1ance base
for 1, 2 and 3 October were on one roll of film ‘and

one log sheet was prepared )y the base. The text of :_

@ _ CIussuflccmow r

e b A 1
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fhe log sheet is in black type. The separate days cover-
" age is set pff-by a row of red typed percentage (%)
marks. 556/
Ms. Goodpasture attempted to exp]ain'this mistake.

. Q: Looking at the log, can you now ex-
plain to the Committee why the cable
referred to a photograph taken on »
October 1st when actually it was taken
on another day?

- A: If you look at the log ‘here you see at
the top--it was just an oversight on
the part of the person who was writing
that cable. It 1coks as though the date
is 1 October, but if you read it very .
: closely you see tltere are only two frames
. o ‘that were shot on 1 October and 2 Octo-
i ber, it starts up with fram number 3,
et cetera, et cetera, and there the shots
~occur.- That is tle on]y explanation
I can g1ve

“Q: Is your explanatiun that.whOmever»refeE-
red to the log sirnply looked at the date
at the top of the page, the date being

October 1st, and did not see any reference
to the date October 2nd?

A: Right. 557/ o
" This Committee finds it implausible that Ann Good-
pasture,'who had ‘the specif.c duty of "processing for _
operational leads all.Statiﬁn photosﬁrvei]]ance info per--
ta1n1ng to the Soviet targe " since 1960 and had received

( a rat1ng of outstanding on her annual f1tness reports,

{
A | _
, . '. CIussnflcqhon;‘. 4.-‘ L

4wl St C!ussnfoed'-lbrderwuhon
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wou]d make such an overs1ght mistake and not discover
it until 1976. 558/ This Conmittee thinks that the fact
that the mistaken date of th: photograph was not dis-
covered for so long is especially suspect in light of
the fact that on the day after the assassination CIA
Headquartersasent a cable to Mexico which said:

""(FBI) says that phot)s of man entering

Soviet Embassy which 4EXI sent to Dallas

were not of Oswald. ‘’resume MEXI has’

double-checked dates »>f these photos and

is also checking all jertinent other ,
photos for poss1b]e siots of Oswald. 559/

Headquarter s preseumpt1on Wis ev1dent1y mistaken. No
reeord exists that.wou1d indicate a reuly to this eable
by the Mexico City Station. ‘v

" The likeﬁihood that a photograph of Oswald was
indeed obtaineddmakes the ?exp1anasion,“ proferred by :

Goodpasture, et al., even more implausible. 560/ At

- this time the Cbmmittee can not conclude why the originaI_'

mistake was made even though it does find the explanation
offered by Goodpasture, et al., to be high]y.imp1ausab1e.
Regardless of why the mistake was made, Oswald's

contact with the Sov1et Embassy and the mistaken photo-

graph1c 1dentif1cat1on of him were reported to Headquarters

The 10/8 cab]e was received at Headquarters on.9. October
Classification: i
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1963. 561/ Tﬁe céble, as wa: routine,lweht to the
Mexico Desk-for action. 562/ The person who handled
the case for the Mexico Desk was Elsie Scaleti. 563/
Ms. Scaleti initially considered the information-
routine. §§3/ She took the ioutine steps of request-
ing a name trace. §§§/. From the nﬁme'tface.she learned
that there was a 201 fi]e on a Lee Henry Oswald but
that it was restricted to a branch of-the Agency known
as "CI/SIG." 566/ The custndian of Oswald's file,
in October 1963, was Ann Eli:abeth Goldsborough Egerter
of.the Counter-lnte]]igence/&petia] Inveétigations'

‘ ‘ Group. This _grdup's_purposé and interest in Oswald'
is detailed in another section of ths final report deal-

~ing with whether or not Lee )swald was an agent or asset

‘'of the Central Intel]igécne'\gency. 567/ _

Ms. Scaleti went to M;. Egertef and asked to
see Lee OsWald's file which vas provided to her by Ms.
Egerter. 568/ Once'thg'info*métion from ﬁhe Oswald 201

and the information in the cible from Mexico.Cify'waS

combined, the Oswald contact took on more significance:

Q: Now, once the information...had been

obtained by you, did that 1n any way

. = increase the significance of Oswald’s
I A - contact with the Soviet Embassy?.

LT a o mT or =Y
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A: As 1 recall that it: what I thought made
it very significant.

Qf Can you explain why?

A: Any American who hid tried to renounce
his U.S. citizenship in the Soviet Un1on,
now having.again a relationship with
the Soviet Embassy would lead one to
wonder.why he had iried to renounce his citi-
zenship in the firtt place, and why he was
still in contact w th the Soviets, whether
there was a possib - 1lity he really was
working for the Soviets or what. 569/

Ms. Egerter remembers that the cable from Mexico

City caused a 1ot of excitement. She was shown the 10/9

cable.

Is this the cable :hat cause the ex;itemgnt?
Yes, one of them. _

: Why was'excitement caused by this cable?

"Contéct with Kostikov."

o > O > O

What is the significance'of the contact with
Kostikov? :

>

1 think we conside~ed him a KGB man.
‘Q: Any other reason f)r-the_excitemenf?,
A: He had to be up to something bad to be so an-
- Xxious to go to the Soviet Union. At least
_that is-the way I felt. 570/ : ‘
After reviewing OSWald's 201, which CI/SIG loaned

to the Mexican Desk where it reamined until the time of

i f”'i the assassination, Ms. Sca]eti drafted a response to
o7 . o . f'wr.;\fp\ {‘1 =l \"\r---'-'_": : ‘
. : . : - . _ Y
o C|a55|f|cuhon.. et Ve i >”
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the Mexico City 10/9 cable and also disseminated in-
formation about Oswald to other branches of the Ameri-
'can inte11igence Communify. 371/ These two documentg

were drafted at the.séme<time and were sent within several
hours of each other. 572/ S:veral aspects of these

two documents ére ihterestin;'and_illustrate various
poiﬁts, as well as raise serious questipns..

The cable“which Ms. S:caleti sent to Mexico says,

in fui]: | |

1. Lee Harvey Oswald who called Sovemb 1
: Oct probably identical Lee Henry Oswald
. ' (201-289248) born 18 October 1939, New
.‘ - Orleans, Louisiana, former radar opera-
tor in United States Marines who de-

fected to USSR in OCEY 1959. Oswald is

‘ : five feet ten inches, one hundred sixty
N ‘ five pounds,: light brown wavy hair, b]ue

: -eyes . o

2. On 31 Oct 1959 he attempted to renounce
his United States citizenship to the
United States Embazsy in Moscow, indicat-
ing he had appliec for Soviet citizen-
~ship. On 13 Febdt?e 25 e$b Mogcoglii;-”~5:
"ceived an undate etter from Osw Lve
postmarked Minsk c¢n & Feb 1961 in which .
subj ‘indicated he desired return of
his US ppt as wisted to return to USA if
"we could come to some agreement concern-
ing the dropping ¢f any legal proceedings
against me." On & July on . his own ini-
tiative he appeared at the Emb with his
: : wife to see about his return to the States.
T Sub stated that he actually had never ap-
i : - p11ed for Sov1et (1t1zensh1p and that his
' ' - ’ v - I'\)m /\ r"":—'*-;_ -.".:'r'—lf—'-
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application at that time had been to .
remain in USSR and for temporary exten-

- sion of his Tourist visa pending out-
come of.his request. This application,
according to Oswald, contained no ref
to Soviet citizenship. Oswald stated
that he had been enployed since 13 '
Jan 1960 in Belorussian Radio and TV
Factory in Minsk where worked as metal
worker in research shop. Oswald was mar-
ried on 30 April 1961 to Marina Nikolaevna
Pusakova, a dental technician born July:
1941 USSR. No HDQS traces. He attemped
arrange for wife to join him in Moscow
so she could appeer at Emb for visa
jnterview. His Anerican ppt was returned
to him. US Emb Mcscow stated twenty
months of realities of 1ife in Soviet
Union had clearly had maturing effect on
Oswald. ‘ » o :

3. Latest HDQS info was (State Department) report
dated May 1962 saring (State) had determined
Oswald .is still U citizen and both he and
~ his Soviet wife hiuve exit permits and Dept
State had given approval for their travel
with their infant child to USA. ' é
4. Station should pa;s info ref and para one to
(U.S. Embassy, Feleral Bureau of Investiga-
tion, Navy, and Inmigration and Naturaliza-
tion) locally. 1I.:fo paras two and three ori-.
ginates with (State). - . -

5. Ref and possible identification being dissemi-
nated to HDQS of (FBI, State, Navy and I&NS).
P1s keep HDQS advised on -any further contacts
or positive identification'of Oswald. 573/

was one of the people who reviewed the cable for accuracy. 575/

—_—

.t > AN e 4 e

_ The cable was released by:the Assistant Deputy Director TN
@ T - Classification: =~ T T EE v

5 - - .. .;.r"',_,'.
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Ms. Scaleti wrote this cable. 574/ Ms. Ege.rter‘ - : g
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of Plans, Thomas Karaméssinen. 576/
The teltype which Ms.icaleti wrote was sent to
the Department of Statg, the FederélVBureau'of Investi-

"gation and the Depariment of the Navy. 577/ This tele-

type says:

1. On 1 October 1963 a reliable and sensitive
'source in Mexico reported that an American
male, who identified himself as Lee Oswald,
contacted the Soviet Embassy in Mexico
City inquiring whether the Embassy had re-
ceived any news concerning a telegram o
which had been sent to Washington. The -
~ American was described as approximately 35
: . . _ years old, with an atheletic build, about .
‘ : six feet tall, with a receding hairline.

2. It is believed thet Oswald.may be identical
to Lee Henry Oswald, born on 18 October
1939 in New Orlears, Lousiana, a former u.s.
Marine who defected te the Soviet Union in
October 1959 and " ater made arrangements
through the United States Embassy in Moscow
to return to the linited States with his Rus-
sian wife, Marina Nikolaevna Pusakova, and
their child. - :

. h
L )
0o W
$= Ry 7 .

3. The informatien in Paragraph One is being
disseminated to your representative in Mexico
" City. Any furthe- information received is
. being made availarle to the Immigration and
Naturalization Service. 578/

The first substantivz conflict between these two

documents are the dissimilar descriptions of Oswald. The

' é ¢ ,.keSponse'sent ﬁo Mexico gave.q_fairly accurate deScrip-‘
: tion of Oswald while the dissemination to other government 4,
. X Y 1) . l:":, ’:‘,'-‘:'T ﬁ r--: y-._‘—s - e o% ) :
) Cmnrpae Classification: =" L v E
. i L‘:l r~ S '.'.."'fml-'_ . . . o . : it e )
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agencies gave the descripticn that had mistakenly been

connected to 05wa1d,by-the "0/9 cable from Mexico City. .

Ms. Egerter testified that <he could not explain why the

" description discrepancies o:curred. 580/ When Ms. Scaleti

was asked why_this occurred she first responded iint
there was a rule tha; preVe1ted the Agency from dissem-
inating any information obtiined from a third agency
of the government. 581/ Hence, the accurate des&?FExion
of Oswald which-was from information furnished to the -
Agency by the State Department could not be included in
the dissemination. 582/ It was pointed out to Ms;
Scaleti that the informaticn in the second.pafagraph of -
the teletype was from the ¢tate Department sources and
that the Mexico'City Station had been instructed to dis-
seminate the deScription-]ncaT]y which.she claimed could
not'be disseminated due to aAthird agency~ru1eJ, She
waé asked the question again and the following exchange
occurred: |
A. Let.us start over again. 'The actual

physical description on Lee Henry Oswald

from (the 10/10 cable) was sent to the

Station to assist them in further investi-

gation to see if they knew. of anybody or

had anybody dowr there that really fitted

what we thought was an accurate physical
description of the Oswald that we had a

Cld_ssif'icationlz
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file on...When we :ame to...the teletype
to.State, FBI and lavy, we did not, and I
would not normally even today, provide
those investigativ: agencies with the
physical description of Lee Henry Oswald
as we thought it t) be then

We provided them o11y with our intelli-
gence, not with Stite Department intelli-
gence which gave tie stuff out about the
audio and the possible physical descrip-,
tion. The wording here in paragraph 1 on
our teletype...is ~orded that the American
was described. As I told your man from
your Committee earlier, it possibly would
have been better, although it did not occur
to me at the time ind this is the way those
things were writtea in those times, to say
that an American dascribed as this could
a . possibly be identifiable and qualified
4 but the normal procedure in 1963 was to
‘- provide to the oth2r government agencies
information and 1nte111gence from our
sources.
. o " a M
Were you aware when you sent out the cable
and the teletype that you were glv1ng differ-
ent descriptions?

L

A: Yes. I assume I was. I don't remember now.
This is some t1me.¢;a%?er

Q: Was there any intention of your part to de-
ceive any other agencies by g1v1ng a descrip-
tion contained in that paragraph in the tele-
type’ . . .

A: None at all. 583/

Ms. Scaleti was interviewed by Committee staff mem-

1

bers on 3/30/78. She was questioned, as she indicates

; B : = n‘§
L i theamovargiotd) o
| | n _e ovsqjﬂjgg at that t1me about the descript1on fb

‘-(“" p -~ "")r\,_s
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discrepancy. When Ms.,chléti was shown the 10/9
cab]é on that occasion she s:ated that.she would not have
taken the description of the ;ndividual in paragraph two

" to be a describtion 6f Oswald. 584/ - The description
discrepancy waS'specjficélly pointed out to Ms. Bustos
and she waslspeéifica11y ﬁue;tioned on that point. - Thé
report'of that interview éays: |

We next pointed out t)> Ms. Scaletti the
fact that the respons: to Mexico had a
. correct description of Oswald and the dis-
Y " semination had an incorrect one. She said
) : v that the info in the first paragraph of the
' - dissemination came from MEXI 6453 and that
- . explained the incorrect description. We -
pointed out to her the fact that she had the
‘correct description and that had already
told us that she did not associate the de-
scription in 6453 with OGswald, and that she
had said that the cable and teletype had been
prepared simultaneously by three knowledgable
people. She said, first, that the correct
~description would not have been put in the
dissemination because it came from the file
review. I pointed out that all of the infor-
mation in the second paragraph of the dissemina-
tion was from the file review. She responded
‘that they had not be;n sure that the "Lee Os-
wald" referred to in 6453 was the same as "Lee
. Henry Oswald" on whon they had a file, hence
- they would not have tad included a description
from 6453 that she did not think was connected
to Oswald. She said that it had obviously
been a mistake that coesn't matter now, but

L - if she had it to do cver again, she would not
{ i C ~ put any description in the dissemination be- .
’ . . cause she was not sure that either applied to _ %o
' Classification: (=== &= mmmen K v
ANt S . A T '
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the man who identified himself as Lee Oswald at
the Embassy in Mexico. 585/

The second point of iiterest that is illustrated
.by the 10/10 cable and teletype is the-inference that can
be made from reviewiﬁg paragraph 3 of the te}etype, para-
graph 5 of the cab]e, and Thomas Karamessines signing 
of f on the cable, that the CIA Qas asking'for, and pro-
mising, a further 1nvest1gat1on of Oswald without a spec1-

whie
fic request from any other covernment agenc ‘whe might

_ have had, as the '77 1GR says, "1nvest1gat1ve respons1b111ty
Hap o Phorsll)

N&me Chief of the Soviet Section in Mexico City

recognized'such a routine irvestigative responsibility as

part of the normal course of hisvduties ﬁ‘e_jif:Liiudi

One of our responsib: lities was to assist
* the FBI in identifying people who might be-
come Soviet -agents, particularly in Amer1ca 586/
"As a matter of'fact, the Chief of the Branch of
the CIA responSib1e for the Mexican operations at Head-

quarters thought this was one of the Mexico City Station's

strongest and most successfil areas of eﬁdeavor.
They (Americans) wer: detected ehough SO
that J. Edgar Hoover used to glow every
time that he thought of the Mexico City -
Station. This was one of our outstanding
. areas of cooperatlon with' the FBI. 587/ . ,
. T ’? VIR FONRRE l'_l:_\ }.—J'Tﬂ S ;".%
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The request for furthar 1nvest1gat1on and dis-
semination contained in paragraph 5 of the 10/10 cab1e to
Mex1co was the reason that.the cable was sent to the
Ass1stant Deputy D1rector of Plans for re]ease 588/

.The Chief of the Mexico Branch was questioned extensively
on this point: |

A: Well, it went up to Mr. Karamessines be-
cause it involved disseminating information
on an American citizen to the U.S. government
agencies, you see. At that time--probably .
still--the CIA ‘dic not investigate or pass
around informatior on American citizens un-
less it were reqUested to by another govern-

. . ment agency, either in that particular case
or by some standard operat1ng procedure.

.' o In other words, tle CIA‘, seeing an American
abroad, observing an American abroad, observ-
ing an American alroad engaging in some
skullduggery, wou d inform the responsible
U.S. agency here and sit and wait for instruc-
tions before doiny anyth1ng further. In
this case, ‘we werc passing on information.
to other U.S. government agencies in Mexico
City and this probably went to other places
in Washington as well.

Q: This particular information was disseminated
to other agencies . without a request of any
such .agency. Is :hat correct? :

A:'Ygs.

Q: This fit into the other category of cases
where disseminatioins were made? ‘

! A: Disseminations would be made to other interested Eg
i, agencies, and any information we came across
bos had action taken to follow up to take investi- A
® | Classsflcatlon: Ly TR A
: : AN :'!.."_‘f"v ' I ' & Jl.'
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gative steps. Dissemination would only be taken

if another agency reqiested it, either specifically
in that case, or.unle;s it were a part of standard
operating procedure, vhich would have been agreed
qpon with another ageicy.

Q: Was any follow-up action contemplated byA(the
'10/10) cable?- _

A: Yes. "Please keep Heidquarters advised of any
further contacts or f)ir positive identification
of Oswald."

Q: That would be conside ~ed fo]]ow-up7

A: Yes. They were instricted to stay alert and report
any further evidence >f thisman's presence. There-.
fore, Mr. Karamessines had to sign off on it.

Q: Mr. Karamessines had to sign off on it because
follow-up action was :ontemplated?

With regard to a U. S citizen abroad.

pJ
Q: For purposes; of clarification, .I think you said
that there were two situations where Mr. Karamessines-
would have to sign off. One would be where another
agency requested the Jlissemination?

A: Yes. No--not the question of the d1ssem1nat1on.
It is a quest1on of ojerational act1on being taken.

Q: A request for operatinna] act1on What is the_second
.example? :

A: Ne]1--

d: Would the Agency itself decide to take operationa]
- action? _

A: 0rdinar11y, operat1on:1 action in an ord1nary case
; _ would not require Mr. Karamessines approval at all.
[ ) It was only because a1 American citizen was involved.
i {.j : That -interest in an Anerican citizen might come about -
- because of a specific statement of 1nterest about

. _ | CIussuflcahon._"‘_. o —~,, |r.-—\
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this individual from another U.S. gbvernment

agency or it might come about because of a standard
operating procedure.

For example, we had an agreement with the
FBI that we would follow up leads on any American
citizen in Mexico City who appeared around the
Soviet Embassies, and.'so on, -or anybody who was
down there appearing to defect, which we might
learn through our telephone intercepts.

We. could just as well have sent this cable
"out without Mr. Karmessines releasing it. I do
not know why we did it.

Q: In fact you pcinted to someth1ng which I was
going to ask ycu about. I was wondering why
somebody as hich up in the Agency as Mr. Kara-
messines was tfe releasing officer.

: : A: I would have been because of the U.S. citizen
. ‘ aspect, becaus¢ so many other U.S. Government
'~ agencies were involved, State Department, FBI
and the Navy. I suppose ‘one of these things
is the Navy. (ne of them could be the Immigra-
tion and Naturilization Service.’ .

Q: Let me attempt to summarize again ‘Karamessines
would be respounsible for signing off on this
because operat-onal action perta1n1ng to an
American was taken?

A:.Yes;

Q: Either pursuan. to the request of another go-
vernment agenc’ or pursuant to some standard
operat1ng proc:dure of the Agency 1tse1f

A: Yes.
Q: Any other reaso)n that ybu can think of?
, A: No._' _ .
\‘ Q: I be]ié\}e you 'F{W'ed ﬁ]r?l"t'g'::eigas a'nAarrangement,

® S Classification: A tu ' g E S N é |
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or an agreement, w1th the FBI that any activities
by Americans around the Soviet.or Cuban Embassy
would be reported and followed up on by the Agency
Was that agreement in writing?

A: 1 do not know. It probably was in writing some-
where. It antedated my tenure, and the agreement
was not in the files. It would have been in the
files of the DDP or of the C1 Staff. 589/

The Chief of the Mexico Branch hence believes that

further investigation of Oswald was requested by CIA

Headquarters without the prior expression of interest
'from another government agercy with "investigative respon-
sibility."' Th1s request for "operat1ona1 activity" concern- Eg
. | . ing an Amemcan abroad 1s ailvanced as the reason for the

Assistant Deputy_D1rector o’ Plans s1gn1ng off on the o

cable. Even though the oab!e'was brought.to Karamessines'
“attention and he did sign_oFf on it, Mr. Scelso told this
Committee that that was not necessary due to_aistanding
agreement with the FBI under which the CIA had agreed to
investigate Americans jn'Mexico in contact with the Soviet

Embassy without any specific request from another agency. 590/

documents;nsgl/ Elsie Scaleti also recalled that it would

not have been necessary, in 1963' to bring such a request

This recollection is corroborated by other testimon_y and - é

P : for operatlonal act1on to the ADDP S attention 592/"She:
R : suggested that‘the reason for brlng1ng 1t to the ADDP s .
@ Coritian C|°55'f'°°*'°“ LS o ad
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attention did not have to do with the request for operational
"action, but because Oswald's contact was considered impor-

tant enough to merit his att:ntion:

Q: Why would someone as 1igh up in the ofgan1za?
: tion as Karamessines isk to be the releas1ng
officer of th1s part!*u]ar cable?

“A: I can only surmise now~ that I might have thought
or what several of us might have thought at
the time, that since it involved somebody of
- this nature who had tried to renounce his citi- .
zenship, who was in the Soviet Union, married
to a Soviet, got out w~ith a Soviet wife pre-
sumably, which is very strange, and now the con-
tact with the Soviets, we could have a security,
a major security problem. This was one way of
: ' - informing him and getting attent1on at the
’ higher level. 593/

Even though the CIA denies SUCh an agreement (if it

was in writing) that covered the CIA's investigation of .

; American citizens in Mexico, this Committee is certain,

on the basis of the above detailed evidence, that such’

an agreement existed, eifher formally or informally. 594/ -
Hence, the assertion in .tlhel 1977 16 report that "Oswald o é
~was not an'investigative responsibility of the CIA" igg/
is seemi.ngTy inaccu.r.ate a,n.d misTeading. é
This Committee has-attemptéd fo detérmihe what
actions, if any, were taken by the CIA's Mexico City Sta-. Eg
{ s "tion after'Headquarters respondéd to the initial repOrt'
o .of Oswald 3 contacts with tlre Soviet Embassy In this

is gAY 4
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resbect, two assertions of tte '77 ;GR are important:
1).that it_wés not discovered that Oswald was'seeking a
visa to Russia.and tgat.he he d aisb been in contact with
'the Cgban'Embassy‘uhti1 Noveriber 22,.1963; ahd 2) that
the -Station did "noth{ng other than ask Headquarters
on.TS October for a photogfaph of Oswald" because no
o;her_governméntagency had mdde an officigl requegt for
fufther information. ggg/- -t h;s'already been shown
that the 5offic1a1 request* :hat the Agency claims was
not forthcoming was, in fact, not necessary and fhat,
as a mattér-of;fairly routin- operafing procedure, thé
CIA Headquarters requested-a fo]]oWLUp on the information
~already reported aboui Oswali. It has also been shdwn |
thét the Oswald matter, afte; the'néme trace was done
at Heédqugrters, was considered to be fairly significant
by the Headquarters officials involved. In this regard,
it should be pointed out that Headquarters communicated
its concern to Mexjéo by requestihg fn paragraphIS of
DIR 74830 more -information on Oswald. It should also
-be noted that the CIA Headquarters é]so,:by notifying

the interested government'agenciés that "Any further in-

; f") formation received on tHis subject will be furnished to
N -\ .
you" 597/ belied the necess1ty of one of the agenc1es

‘ | : ClOSSIflcuhon-""*' L AT e
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making an official. request f(r further action. Hencé}
"the excuse .offered for the c aimed lack of action by the
Mexico Station is invalid and the question becomes 1) whe-
ther or not fﬁat Station did any fo]]dw-up; 2) whether
they did discover additional information aboutv0$wa1d
'priof to the assassination; 3) whether that_informafibn,
jf'any, was rebofted in an a:curate and expeditious man-
ner; and 4) if it wa§lnot,re)orted, whét was the reason
‘for“theAfa11ure to feport.
o "The Mexico City Stati)n receivéd DIR 74830 on
. C 1 October 1963. fhe Mexico_ Ci_ty copy of this cable is
| in Lee Harvey Oswald's Mexico«Cify‘"P" file along with
the Station routing slip. fhere are several interesting
aspgcts to this copy of the cable and there is evidence
that provides indicatidﬁs—af the Stations"actiqns and
" the timing of those actions.
| There are several margina]InotétiOns_oh this docu=-
ment. .Perhaps the most interesting is the notation "Sic"
with an afrow'drdﬁn‘to the 'Henry" in the name "Lee.Hérvey
Oswald " Thét 'notatﬁon wat¢ made by Nin.Scott wheh he
read the cable on the day ii was received fn Mexico. 598/
PR fThis ﬁotatibn struck Commit:.ee invesfigafors as very

strange because it was a po: sible indication that Win

[ ] o Cla55|flcohon- TR A e ,‘g{’-"
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Scétt knéw,‘at the time the cable was received,.that Lee
‘Oswald's middle name was ﬁot “Henry." David Phillips
~ was questioned about that possibility: |

Q: Do you have any reason to believe that when
this cable was receivad in October of 1963 Mr.
Scott knew that cable's reference to Lee
Harvey Oswald was incoarrect? —

A: No, I don't recall that, but reading this ob-
viously at whatever time he wrote that "sic"
on there he felt it wis incorrect or he would
not have spotlighted it that way. But I-'don't
have any recollection. 1 don't have any re-
collection that we kncwbefore this cable came
back down that.it was Lee Harvey Oswald. 599/

The explanation most oft:n advanced was that Mr.
_’ Scott often used the symbols "Si_.c" and "aka" infefchang-
eably and that all he was iniicating here was that the
"Lee 05wa1d"-from tne.tapé Wis a]sotmheindexed_and
filed under the additionai nime "Lee Henry Oswa]d;“

- 600/ Mr. Phillips was also ;sked'abbut this explanation:

ékah~4?- >
Q: Was heAthe kind of iniividual that would have
interchanged or used interchangeably the words,
the letters "aka" and "sic" interchangeably
' a; having the same meining? Do you appreciate
that? : : :

- A: Yes. I don't think s>. He was an_intellectual.
- His great secret was that he wrote poetry. He
didn't want anyone else to know that. He was
very well educated, e<tremely well read, and no,

_he is not the kind of man--

aah
g )

He would appreciate tie distinction?
Classification: - - -

’ : - T \"" VE LRy ‘_F . .

. o | Classified by de'rivoﬁork-\

£ ATV SR A  GOW Ay sy oo e

U F AR ST W
L R A

" . .
e ttasimm _... e o e

NW 48327 Docld:32263889 Page 170




NW 48327 DoclId:32263889 ' Page 171

e CIossnflcahon._-:; ' i

- -

CAE=A \I»—’f%mwz‘n
CIossnﬁcahon ,.-,j & AL .

T Qabaa i
(This form is to be u,ed for material extrocted .
from ClIA—controlled c ocuments.)

- 159 -

A: He would appreciate tie distinction between the
two. 601/

If Mr. Stott did in fact make this notation prior to

‘the assassination of John Ke1nédy; this Committee has not

been able to detgrmine why "s3ic" was used. 602/

The description of Oswali is marked on this cable with
a doub]e b]ack line, a check mark and the notation "24
years o]d“ in Ann Goodpastyrz2's hand- wr1t1ng 603/ - At

"f-//“fﬂi—ﬁ"é"‘-_t’- =Gree= Ao Fr.
this point at least Ms . -Goodpasture and A]]an Nh1te, the .

e

e

DCOS, realized that the photograph they had described

in MEXI 6453 was not of Oswald. 604/ Bui this realization
was evidently not shared by all the officers in the sta-
tion.- Ms._Goodpéstufe.remembers that there was some con-
troversy in fhé stétion_abbgt whethgf thé man described -
in the 10/11.c3b1e was ;he same man who had been pjcked
up by the Station's photographic survéi]]ance.' Ms. Good-

pasture remembers that she believed, based on the cable,

‘that the photograph reported in MEXI 6453 was not of Os-

wald. She said that she argued over the identification

. . : W )
with Win Scott and that he .said, *0h, that may be incor-

rect “and so forth. "~ But there was some quibbling over .
it." 605/

The routing'slip on the 10/11 cab]e-indicateé some of
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x the dates when subsequent Mecico City Station actions
LA de R AT
e
occurred " Ms. Goodpasture n>ted that "We should ask

HQ for photo. No?" Barbara Manell noted that the diSr

semination requested by_Paragraph 4 of the cable was

done on ]540ctober 1963. Win Scott wrote, "Please set

up "P" file on Lee Henry OSWALD and put all data we

have ¥nto it. Photos?" 606/ The document was sent to
the files on 15 Oetober 1963. 607/ Hence, we know that
Oswald's Mexico "PU. file was opened on or about 15 ocid-
ber 1963 and that Win Scott asked that "all” informa-

. tion be included in the file.  There is substantial rea-

son to believe that most, i1 not all, of the 1nformat1on
available to the Station wac incorporated into the file
-at that time. 608/'

The 10/11 cable greatly increased the significance

of Oswald's contact with the Soviet Embassy in the eyes: . - gg
of the Mexico City Station ,just as the name trace results -
reported by that cable had made the matter more signifi- ' Eg

cant to the'officers involv:d at Headquarters. 609/

Th1s cab]e aroused the Station's operat1ona1 1nterest

_1n Oswald. (”)/Lui P e f«b z.uvcr’iaj ' é
_Z_ § z : . ,o. T_j . ' . .
b Q: yTo your knowledge did that (the 10/11 cab1e) %
U -~ 7in any way enhance the 1mportance of Oswald's . :cd\ :
’, | Clussnflcahon- o - - | é
e e g : l R
; At '---' .\v - : o H- \.j ) Qn&(ﬂd__—b)'_)derwohon-
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~contact with the Soviet Embassy?

A: Oh, yes, sure, it di.l. The fact that he ‘had that
k1nd of background. Sure, he became someone. of
cons1derab1e operational interest. Again, there
was noth1ng other than operational interest.

Q: Im all 11kﬂ1hood tha: cable would have prompted
+ the people at the stution to 90 back and look at
the earlier. transcr1nts7

A: Yes, I would think so. 610/
This Committee believes that Station personnel did,
between October 11 and Octoher 15, go back and recheck

the transcripts and connect the important substantive

calls to Oswald. Under nornal operating procedures a

“tape of Oswald' s ca]]s to the Soviet Embassy should not

f

'have been erased untll 16 0 :tober, 4 to 5 days after

“the case took on added s1gn:f1cance. 611/ The pne trans-
cript of the call_on 10/1/63 that had definitely been

- Vinked to Oswald prior to ruceipt of.the 10/11 cable bore

a reference to an earlier conversation by a man who

spoke broken Russian, the toxt of the 10/1 call allowed

that the prior call had pro»ably occurred on September 28, E§
1963. 612/ It shou]d have heen poss1b1e at that po1nt
to compare the- tapes-to see 1f they were in fact .the same : - e
é (o caller. Indeed, a notatlon made by Ann Goodpasture on a
: }
; St newspaper article in 1964 suggests that this was the case A
" . 3 ’ X T'I:‘" -:!--:| __.'7.-:_" ._.—.—'.,'"," 2 - . -‘\ .:
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The nofés says.:
| The caller from the Cuban Embassy was uniden-
“tified until HQ sent traces on Oswald and voices
compared by (Tarasoff.) 613/ '
The cab]e traffic after the assassination confuses
fhis point rather than clarifies it. This will be dealt
with in more deta11 in a subsequent sect1on An examina--
tion of ddcuments in Lee Harvey Oswald's Mexico City Sta-
tion P file and the cable traffic from Mexico City to |
Headquarters after the assassination, raised a possibility
that at least one tépe'of;C§wald's voice existed as late
as 16 October 1963. 614/ | o |
. : ' - Assuming that the 10/1/63 call 1n which an individual
. jdentifies himself as "Lee Oswald" was handled in an ex-
‘peditéd manner, the tape ard tﬁe‘transcript would have

been in the Station by the following day at the latest. 615/

If the tape had been held tor the normal two-week reten-
tion peribd, it would have been eraged.onAor~about 16 .
‘October. fhe fape from -the 9/28)63 coﬁversation would
have probab]y been in the «tation by the f1rst or second

7Y Le ey JF
of October at the 1§test 616/ Aiﬁ would not have norma]]y

been erased until on or abnut 16 October-ab&ox It seems

clear thaf thé tapes}'unde~ normal procedures ‘would have

been retamed untn at leaugs, »th_,e}mﬁd,m;pfm\;;,_a_vs o \%
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"October. An examination of .he documents does not cfarify
“this queétion bﬁt rather addn confusion to the issue.
Several documents and cables dgalwith.the tépes and
a voice combaffsop of the re-:orded conver;atiqnﬁ.' In
Oswald's "P" file there is a newspaper clipping of an

article from the 21 October 1964 Washington Post The

article, by Robert S..Allen ind Paul Scott, is ent1t1ed
"CIA Withheld Vital Intelligance from Warren Comm1ss1on.
One paragraph from that arti:le says:

The 1nvest1gators a]so are trying to determine

why -the CIA in its prea5>a551nat10n report to
. : : the State Department on Jswald's trip to Mexico
City gave details only of the defector's visit .
to the Russian Embassy anad not the Cuban Embassy.
The CIA did not report the latter visit until after
Kennedy's assas<sination in Dallas.

- Next to that paragraph Ann Goodpasture wrote:

" The caller from the Cuban Embassy was un1dent1;
fied until HQ sent traces on Oswald and voices
compared by (Tarasoff). 617/

That statement is very-clear in saying that a vofée
comparison was made. The cable traffic that went from
Mexico to ClA-Headquarﬁefs after the assassination is

" not so clear.
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Oﬁ 23'N6vembef, the CIA lleadquarters asked the
Mexico City Station to send —he full trqnscripts of O0s-~
wald's conQersatibns_and “or ginal tapes if available"
' to Headquarters as soon as puséiﬁ]e_by a special courier. 618/
Oﬁ that same day, Ann Goodpa:ture sent a cable to Head-
quérters reporting ‘the 9/28/63 conversation. That cable
| said, in parf,'JStation unable compare voice as first
tape erased pfior reéeiptﬁﬁé secbnd cé]i.“ 619/ Later
“that sahe day Ms. Goodpastu-e wrote another cable which
.sa1d
.. (Tarasoff) who d1d trans:riptions says Os-
. ' wald identical with pers>n para one speak-
ing broken Russian who cilled from Cuban

‘Embassy 28 September to Soviet Embassy. 820/

' The next day the Mexico lity Station informed Headquarters:

that it had.been unable to locate any taﬁe of Oswald's.
'voice; "Regrét complete recheck shows tapes for this
period already eraged.“ 621/

The statement in MEXI 7023 that.a voice comparison

'was'not possible because of the first_tape being erased

prior to the second tapé being received is inconsistent
" with the statements made in testimony and in other cables 622/
and with the'procedure then in effect at the station at

‘ iu} that time. 623/ It is, therefore, cons1dered highly - 2
® Class:flcchow ST ST mieen b
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unlikely that a tape would bu:heid only one or two days,,
the situation that is implied by the-statement in MEXJ 7023.
The other statements by Ils. ‘Goodpasture in the cables
_and on the newspaper article; clearly indicate that a

voice comparison was made. 41s. Goodpasture was questioned

about thiss:

Q: To your knowledge, was a voice compar1son-
ever made between the *apes to deterimne
whether the same person was speaking in
each one’

A: 1 do not-know. I did not make one. I do
" not know whether someone else made one or
not. There is a transcript, a cable here;
‘ in which the transcriber of the Soviet tape
says that it is the same voice, which would
lead one to believe that he made a voice
comparison, but it just may have been that

he, from - his memory, came to that conclu-
sion. 624/ _

Q: On the lower r1ghthard corner of the newspaper
article that is contzined there, marked off
with a dark line is ¢ paragraph. Kindly

read that paragraph start1ng with the wofds
"The 1nvest1gators

(Pause.-)
A: This would suggest--
Q: One moment. -
A}--—Tarasoff comparéd he vo1ces on a tape of Oétoberl
¢ Q: Whose handwr1t1ng appears7 _
_ e _ A: That is mine. “ﬁﬂfﬁé?. Q%:;jf;fé:ﬁl SRS N
® 3 Classnflcahon- f;.';i IR 9.0
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Q: That indicates that tae caller--could you please
read that to us. Reai what you wrote that day.

A: "The caller from the >uban Embassy was unidenti-
fied until Headquarters sent traces on Oswald."
Now, that would have >een in answer to the cable

. that was dated 8th October. I .believe their cable
was 18 October, "and voices compared by Feinglass."
Feinglass was the pesudonym used by Tarasoff.

Q: In fact, that indicatas--

A: He compared the Cuban Embassy voices with the

others, with Oswald's call, in which he used his
name. ' : ‘

Q: When wou]d that have hapbened?

A:-1 said 18 October because I thought that was the
- date of the cable. 10 October. - 625/

. Boris Tarasoff testified that he had not been queried

at all about Oswald in 1963 and that he had not done a voice

comparison. 626/ Herbert Mdne]] testified that Parasoff
did not do a vofce comparison but'coﬁnected the two con-
versation§ iﬁ his marginal comments in the transcriptﬁnon
~the basis of memory. 627/ o |

Whether or not Mr. Tarasoff or someone e1se'did a
voice comparison of the tapes, it is_]ikeiy that tﬁe tape§
did exist until at least the 16th of October and would

have been available for such a comparison. It is possi-

%' ble that the connection between the 10/1/63 call and

1 < } the 9/28/63 call was made on the basis of Mr. Tarasoff's éQ;*
oo . . COSTR T e e \
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memory. In'eny event the record clearly indicates that
the tapes should have been avdiléb1e,7and probably were
available; as late as 16 October 1963. 628/ This is
signifieant beeause it wae after receipt of the 10/10 ca-
ble from Headquarters that tie Oswall case took on 5

more than routine coloring.

Ihe'increa;ed significance that the Oswald
~visit took on durfﬁg-the'peried from October 11 to Octo-
. 'be-r ]’6, 1963, c.ould have p-rovidee the station with pea'son.
_fo retain the Oswald tapes. 529/ . |
C Ms. Géodpasture was asked what became of the Oswald
tapes, 7

Q: What happened to that tape containing Oswa1d S
voice? |

A: Nhat happened?
' 2 Veos. .
Q: What happened to that tape*.yQSJ
A: 1 do not know.
Q: Do those tapes exist today?
- A: What? |
é i'. Q: Do those tapes exist - today?' '
% <;§. S A: If they do, I do not_know where they are. | ‘ﬁgb . 4
. o | 'Class[flcahon. : ’\\ R
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" Q: Are you aware of the fact thét,_éfter'the as-
- gassination, it has been alleged that some
tapes were given to tre FBI to listen to and
that it was said that these tapes contained
Oswald's voice on them! '
A: Someone asked me about that, but I do not think
. that 1 had those tape:t. [I.do not remember if
I did, and 1 was not iware that we gave any to
the FBI. I do not know whether Mr. Manell got
tapes from Mr. Taraso~ 'f and passed them to the
FBI, or if the Chief of Station or Deputy passed
anything to the FBI. I just do not know. 630/
On the whole most CIA off cers who testified stated
that, if a tape of Oswald's voice existed at the time of
~ the assasSination, they-did 10t know anything at all about
| P " . it. 631/ One CIA officer, tie Chief of the Branch respon-
sible for Mexico, testified that he believed the tapes
did exist at the time of the assassination:

L 'Q: Were they able to locate the origiha1 tapes?

A: 1 think so.

‘ Q: Do yﬁu recall what was_doné,with:those tapes?
‘ A:- No.. | | |

Q: Did you ever--

A: I never heard them.

A: You never heard theﬁ?'

A: No. ; | _

Q:IOn what basis do you say the driginafltapes

e

were found? '

: ' | - %
. . . -, L—}—';/_'\ :-'_-'\. -_»-- ;:-i ST S o % <
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A: T had the impression :hat after the assassination
they did a 1ot of transcribing. I may be wrong/tk
) . .-

Q: Let us look at (MEXI '025. ) Parag gkh four
there, which indicate: that the person who did
the transcript and sars, "Oswald is identical

- with the person in an earlier paragraph who
spoke broken Russian and called on 28 September."
That indicates that’ some sort of a voice compari-
- son was made, . .

AR: Yes. Tapes were'probah1y still in existence. 632/

The Tarasoffs do not remcmber ever doing, or being
6

asked to do, a voice comparison of the Oswald tapes. 633/

But the evidence, albeit ciruumstantial;'seems te in?j—
cate that the tapes were in uxjstence and that the voices
. ' were compared by someone. _61/ Herbert M.éneH suggested
| that Tarasoff may have cenfirmed the fact that the two
calls were-madelby the same jerson by memory after re-
ceipt of the 10/11 cable. 63!/

However, the Stat1on made the connections, whether by
'v01ce compar1son and/or by cemparison of the substant1ve
1nformat1on in the 10/11 cab'e to the substant1ve informa-
tion in the: transcr1pts, the conversations were linked to
Oswald prior to the assassinition and probab]y by the _
time that.the "P" file was-ojened on.er abdut 16 October '

1963. 636/ Ms. Goodpasture vas also asked about this:

Q'} ' Q: On October Tst, you fcund out that Oswald B N
o had been at the Russién Embassy the preced1ng ~'§B§
Classification: . 22 o
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. Saturday Was any effort made to check
your materials from the surveillance opera-
tion, the photographic surveillance opera-

- tion, or from the telephonic surveillance
operation .to get add1t1ona1 information
on this? |

“A: 1 do not know whether I checked it immediate1y
"~ or not at this stage. I do know that they were
checked thoroughly afiter the assassination. In
fact, 1 think they were checked thoroughly after
the information came back from Hash1ngton 1den-
tify1ng a Lee Oswa1d 637/ '

On October 15, 1963, a 'P" file was opened on
Oswald 638/ That ‘same day the CIA Mexico C1ty Station
requested that Headquarters send them a photograph of
. Oswald. 639/ On that date ilso Ms. Manell drafted a
| Tocal dissemination memo re:jarding Oswald's contact with
the Soviet Embassy. 640/ B this date at least the 10/1/
10:45 call, the'9/28/11:51 :all, the 9/27/4:05 call,
‘and the 9/27/4:26 call had seen linked to Oswald. 641/
On 16 October 1963 the nemorandum drafted by Ms.
Manell was circualted at th2 U. S.-Embassy. It said:
1. The following information was rece1ved from
- a usually reliable and extremely sensitive
source: On 1 October 1963, '‘an American male
contacted the Soviet Embassy and identified
himself as Lee OSWALD. This officer (sic)
determined that OSWALD had been at the Soviet

Embassy -on 28 September 1963 and had talked
with Valeriy Valdimirivoch KOSTIKOV, a mem-

} (4 . ~ ber of the Consular Section, in order to learn
§oon A if the Soviet Embassy had received a reply :
i . . from Washington concerning his request. We E
. B Classification: j--"—"f\‘-"-“ FapA e e | 288 g
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have no clarifying lnformatlon with regard to
this request.

2. Our Headquarters has informed us that the
OSWALD above is proba>rly identical with Lee
Henry OSWALD, born on 18 October 1939, in
New Orleans, Louisiani, a former radar opera-
tor in the U. S. Mariie Corps who defected
to the Soviet Union i\ 0ctober 1959.

3..This office will adviie you if additional
' 1nformat1on on this mitter is received. 642/

. When Ms. Manell was asked wh/ she had stated that it
had been,“determined" that O;wald had been in contact
with the Soviet Embassy on 23 September she said that:
it must have been:because sh: had recﬁecked the trans;

. -eripts' by this time as otheruise she would not have
used such certain language. 543/ When asked why the 10)16
memo said that there was'no':larifying informatidﬁ on
Oswald's "request" when it wis known by this time that
he was seeking a visa, Ms. Minell seiq that “They had no
need to know all those other details! 644/

‘There are no indications that any other actions were
taken.by the Mexico City Sta:ion prior to 'the assassine-
t{on. 645/

Even though the Station': actlons after the 10/11
cab]e were not h1gh]y extensive, it is 1naccurate and

m151ead1ng to say that those actions were ]lmmted to re-

e . I N e TR ]
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questing a photograph of Oswald from Headquarters. 0-
ther actions jnc]udéd'rechecking the transcripts and
distovering the substantive ones.that concerned OSWald.

and report1ng the informaticn in MEXI 6453 and DIR 74830

to various components in the U. S. Embassy in Mexico.
City in a misleading manner. Hence, the fact that Os-
wald was seeking a.visa'and‘had been in contact qith
the Cubans as well as the Russians was known prior to
the assassination, and the Ltation's'actions prior to
the assassination were more coﬁprehensive than merely

‘ : r.'equesting a phoiograph; al:hough if any action other
than a file check was taken, no record of that action
has been made available to this Commiftée.

| It is unlikely, but p05>1b]e, that th1s informat1on

that wasdeve]opedby the Mex1co City Station after 10/11/63
was reported to Headquarters Elsie Scaleti po1nted
out that a report of this addit1ona1 information on
Oswald's act1v1t1es in Mexico "would have been expected.“
.gﬁg/ Ms. Scaleti's belief that the information should |
‘have been reported to Headquarters is shared for identi-

cal reasons by her sUperior at Headquarters 647/

AP o
)
¢

(1 The test1mony from the peop]e 1nv01ved bdth at head-
o T : Clasufjcahon s ““ *—— | a8
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quarters and in Mexico, while often'uncertajn, is}'g;n-
efa]]y, that ih;rdo not femgnber ;hat such q cable was
sent. Ms. Scaleti said that she could not recall that
Mexico had sent any other in’ormation to Headquarters
-prior to the assassination, hut added, I "could not
swear to that."” 648/ The hrad of the Mexico Branch
at Headquarters was certain hat this.information was
reported but he could not recall thé form of the report
_or whether it occurred befor: or after the assassination. ggg/
Robert Shaw first testified :hat, to hi's knowledge, the
. ) information was not reported prior to the assassination
~and then added "but I would have no way of knowing.#
650/ The Deputy Chiéf of Stutfon in MeXico,'Mr. Allan
White, wés also unsure on th s point:
... COT/4 | T
_Q:ADid they ever indicat: to Headquarters that

Oswald had been to th: -Cuban Embassy as well

as to the Soviet Embassy and that he wanted
a visa? _ ,

. ' A: 1 would have to assume that they did. - 1
: . realize that "assume" is a bad word.

Q: You don't have persbnu] knowledge one way or
another? _ : : _ _

A: No, prior to the assa:sination I would not. 651/

! ~ Ann Goodpasture was also uhsure of her reﬁol]ection
P L : Coe e e L e .
i .\;} in this area: . S IT LAY P T s .
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Q: But Headquarters was 1iever appraised of that
voice comparison? N

A: 1 think they were in 1 cable.
A: Prior to the assassination7

A: No, I do not think th:y were pr1or to the assas-
' sination. yxx ' :
o » D
Q: It is determined that the same person was talking
on each tape and. ther2 is no follow-up to head-
quarters, even though Headquarters clearly consi-
dered this to be significant7 '

A: The fo]]ow up was mad2 by disseminating th1s
information from the traces locally and trying
to 1dent1fy Oswald, trying to locate the man.
That is the way the fallow-up was made. We
thought that he may still be in Mexico.

- ‘ o ‘Q: The point is, however, that upon the making of
. ~a voice comparion, if, in fact, that was done,
- that information' was naot commun1cated to anyone

A: 1 do not know if it wis or not. You,would have
to check the file comoletely, the cable traffic,
to see if it was. To the best of my knowledge, -
it was not until after the assassination.yx

Q: In fact headquarters d1d not know that he had -
also been ‘to. the Cuban Embassy?

" Y S

A: At that point, no.
Q: At least, according to your recollection, it was

not unt11 after the assassination that Headquarters
was informed of that fact?

A: That is probab]y r1ght ‘g /

Only one person who was 1nterv1ewed by th1s Comm1ttee

was certain of her recol]ect1on. Ms. Barbara Mane11'was

. ves . ) T e T e e ey ) .- 0
® . Classification:. .- j R A%
S &y SRS O R ST |
. : B - l C‘uisifiéd—by denvohon :

. 4 AEN!’. cmy Au-r' .oy AH!"A E e G P S

RW 48327 _DocId:32263889 Page 166'



MMWWﬂWWWWW A

R RlNEY
Classmcohon : [?7 5'“_.

P 35 5
(This form is to be vied for matenol extrocted
. ‘ from CIA—confrolled_c ocuments.)

;
= 175 .-
certain that a second cable ireporting Oswald's contacts
- with theyCubah Embassy had been sent to Headquarters
~prior to the. assassination. |
Q:'It'doés not strike you as more significant
iy that the American con.acts the Soviet Embassy
and he also contacts he Cuban Embassy? To
me that would make hin seem more significant
and therefore, if you found out about this
after the time the (f rst) cable was sent you
would have sent anothoer cab1e

A: 1 did not send anothe: cab]e but I know another
- cable was sent. I didn't send it..

Q: Another cab]e concekn'ng Oswald was sent?
A: I think so. Where is the whole fi]e7 Wasn 't
‘ - there a cable saying he was in touch with the
- Cuban Embassy? S '
We have not seenAone.

I am pretty such there was.

Did you send that cab e?

> O > O

No, I did not send the cable. Hhen I found out
about it I remember this, 1 sa1d how come?

: Who did? Do you know"

=

A: 1 don't know who sent it. 1 think Ann (Goodpasture)
might have. She migh: have sent a follow- up one
with this. information 653/

The staff of fhis_Commit:eéfsuggesfed that Mr. Phil-

lip's clear recollection of involvement in reporting

{3 - Oswald's visit to the Cuban Imbassy and that he was seeking ..
. : L e L TPANER STmOTTT N
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a visa a]ong with the fact that Mr. Phi]]ips was not in
Mex1co at the t1me that the first cable was sent, 654/
could poss1b1y be an )nd1cat1on that he is recalling a

second cable. When asked atout this, Mr. Phillips

stated that he had no know]édge of a second cable sent

brior to the assassination. ggg/

Some corroﬁoration of M:. Manell's assertions were -
found in the materia]s from ﬁin Scott's safe. .
« ﬁ«O)n page 777 of (the llarren) report the

erroneous statement was made that it was not
known that Oswald had v.sited the Cuban Em-

o ‘bassy until after the a.sassination! 4&&V ;
. piece of information coicering Lee Harvey Os- U

wald was reported immediately after it was
received to: U. S. ‘Amba;sador Thomas C.

Mann, by memorandum; th: FBI .Chief in Mexico,
by Memorandum; and to ms; headquarters by cable;
and included in each ani every one of these
reports was the conversition Oswald had, so

far as it was known. Tiese reports were made
on all his contacts wit) both the Cuban Con-
sulate and with the Soviets. 656/ :

If the cable was sent ‘it is not in the files made
available to the HSCA by thé CIA. | .

The head of the Mexico Branch admitted that the
information ﬁhould have been“reported,and_fhat, if {t

~ had been, the Oswald case wou]d'have been hand]ed dif-

% (,“ . ferent]y, at least as far as the d1ssem1nat1on of 1nfor-

P mation about: him was concerned. R Kah
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Q: Had the information concerning Oswald's visit
- to the Cuban Embassy in addition to the Soviet
one, that Oswald had >een requesting a visa,
if it had been sent t> CIA headquarters, would
his case prior to the assassination have been

“handled in any. differ:nt manner?

A: It would have been in the case of dissemina- .
tion of information ajout him, but I do not
think that any operational action would have
taken to apprehend hin or to contact him or
to try to force him bick to the United States.

ou

Q: -.ﬁ)' would the diss:mination have been
treated d1fferent1y7 :

A: Well, it simp]y means that we would have dis-
sem1nated any additional 1nformat1on that we
got. 657/

.. It-cannot be determined vith exactitude whether or

not this additional information about Oewa1d was feporteﬂ

to Headquarters. - In all lik2lihood it was not. The Chlef
of the Mex1co Desk was asked whether or not the Station
‘was ever cr1t1c1zed for th1s failure to report in the

face of a specific request t) do so by CIA Headquarters.

replad
He :

Al

No. That was not becaus= we were trying to go
easy on them, it is simply because it is in the
nature of the business. What you ‘are trying to
do is engage, as I used to say, in important il1-
legal manipulations of s)ciety, secretly.

We were running, at that time, a vast poli-
.t1ca1 action program in Jexico City to try to

i' j'i - - SwWing Mexico around from its Leftist direction

{ wa' .~ to a'middle of the road iirection and it succeeded.
: ' TRORAS, E T e
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I do not know whether you informed yourself about
the magnitude of our political action program at
the time--absolutely enormous. :
We were trying to follow the Soviets and
all the satellites ard the Cubans. At the same .
time, the main thrust of the Station's .effort
was to attempt to recruit Russians, Cubans and
satellite people. 65t/

Perhaps the nature ot the CIA Mexico City Station's
hand]ing of thé Oswéld case pridf to the ass;Ssination
can best be summed up in Dive Phi]]ipsf response when
he was asked how he would :haracterize that handling:

"At the very best, it is n)t_professionai, at the best." 659/

. - V. Mexico City Station Reporting of Information Concerning

Oswald After the Assassination
A. Reporting of information concérning the photograph

of the Mexico Mystery Man

Even though some pecple in the Station clearly dis-
associated th-e bhotograph that was described '&M%I 6453 -
: ‘ , : 59 o
from Oswald after receivirg the 10/11 cable, 656/ it is-

some.reason that the photougraph was of Oswald. In Octo-

ber, Ann Goodpasf re had irgued this very point with Win-

clear that some people st*11 considered it possible for - . éé

ston Scott. 657/' On the ay of the'gssassination, the

SN
v

-

‘Mexico City Station cabled Hggdﬁggrté?'i"“?ﬁ;fkgas sending

L o po . vl 4 ;_=:~J' nate C_‘)“
Classification: _& \W&e.  w/isii : 0 B
. as soon as possible "cosies of only visitor to. ' '
AN IR ' ' | Classified by derivotion: ' '

NW 48327 DocId:32263889 Page 190

(41

. e e m—— -'..—.....-m-\n-_u.-s;-_-.= Bos o ae eqe e e




Classnflcahon L F\b—*ﬁ FF" ""3“?"?’?
%’hwn e? E

s : (This form is to be us: g\,for material extracte
. ‘ from ClA—controlled do.cuments.)

- 179 - | 655;? [

Sovemb 28 Oct who cou]d be identical w1th Oswald 658/

A [)
i- The date was later corrected to read 1 October. Q%QEiL—J/

Mr. Scott was not the only person in the Mexico Station

" who still thought that the. photo cou]d poss1b]y be

RPN,

Oswald Mr. Mane]] testified on this po1ntx.
. _ . Q: As of the day of the assassinat1on, you
-1- thought that there was still a possibility
j that there was a photograph of Oswald?

' A: Indeed. As I recall, we tried to get that
~ o photograph to headquarters as fast as we A
could. As it turned out it wasn't neces- '

sary to send it. But-E&t was our intention 660/

\.‘_._ ‘s

The photograph was sent to Dallas where Spec1a1 Agent
. Odum of the FBI showed it to Mrs. Marguerite Oswald on
| 23 November 1963. 661/ Mrs. Oswald would later claim
i it was a photograbh of Jack Ruby, ggg/ beginning a‘oericd
| of controversy and uncertainty about this photograph.that
;e : ~ has eontinued to_thts day. Tne interaction of the Warren
i; ' Commission and the CIA on.this ‘-question is detailed

in another section of th1s reaort On 23’Novemher ‘Mexico

'1nformed Headquarters that "Xt obv1ous photos sent to Da]]as

were not iden w1th Lee Oswald " 663/ Since the t1me of
{ the assass1nat1on, th1s man hiS been 1dent1f1ed as Yur1y
f% Ivanovich Moska]ev, a Soviet (GB officer. The identifica-
g_g{iﬁ t1on is unconflrmed and comes from on1y,one source 64/
1S Classmcahon- ( i _. '
o
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In any case, it is unlikely that this man had any con-

nection with Oswald outside >f the mistaken belief of

several CIA qfficers in ngi:o. 665/

B. Reportihg of information concerning lLee Harvey
Oswald from the electronic intercebt operation

aimed at the Soviet Embassy"

The first cable that Mexico seﬁf to HeadquaEtErs'.
' after.the’assassination.referred Headquarters to the
‘ . cable traffic cqhgrning Oswz1d that had occurred prior |
| ‘to the assassination. 666/ ’Headquarters replied that
‘they had also noted the "cornection." 667/
The cab]eltraffic on the day of the assassination,
AndAthe early traffic from the following day, deal al-
moét exc]ﬂéive]y with the photograph of thé person who
‘later became known as the Mexico Mystery Man. . The
first cable 668/ obVibusly feferred to the October 1
;ontact and‘brought it to Hcadquarters' attention by
'referring Headquarters to MIXI 6453. .The_first cable

that specif%cé]]y refers to the tfanscripts occurred

{ - on the following day. Head juarters cabled Mexico that
1 L s .

' it was 1mportant that the station review a]] transcr1pts  Q5 ¢
. ; C|assnf|cat|on- i e _.‘\?-‘

L ot Wbiny e o] |
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"since 27 September to locat2 all material possibly per-
tinent." 669/ " The cable went on to instruct the station

~—-

to send the fu]IA;ranscripts and pfigfna1 tapés'to Héad-
quarters by special courier. §zg/ The cable also asks

-~ if the original'tapes are still available. 671/ |

This\Committee has not beern able to deterhiné howvthe_l

CIA Headquarters knew; on 23 November 1963, that a review
of the tap material should begin with the prdection
from 27 Sepfember, the day-OswaId'first appeared at'the
Soviet and Cuban Embassies. fheré is no recrd that
Headﬁuarters had been inforned of the 9/27 visitslpridf |

to;this_cablé having been sent. It is possible, as some

witnessesfhaye suggested, "that his information was provided

to CIA Headquarters by the FBI in Washington. 672/ 1If
that is the case then it merely shifts the question. This
may indicate that the CfA Headquarters was aware of the
9[27 visits prior to the assassination. An even stronger
inference is thaf they were aware of thosé sti;s'at least
by the day after the assassination. The manner in which

they learned of these visits by that date has not been

determined. It is possible that Headquarters was informed

. Classification: - -/~~~ © - " N
‘l" PARRIRS ' ' : R , N
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by telephone. Even though w:tnesses genera11y'denied
fhatlfhere was te]ephoné-¢ommunication betweeﬁ Mexico
City and Headquarters at the time of the assassination,
~there is strong evidence that there was such communica-
tion on at least two ihstanCus._glgl
As wi11 become evident, “he transcriﬁts were cabled
to headquarters that same day.' It fs not clear why Head;
quarters asked that the ;ranucrfpts and tapes, ff they
existed,ube sent to Headquar.ers by special courief as
opposed” to cab]ing_the trénscribts-which would have been
faéter. 674/ There 1s.no re:ord that indicates that
. - t.hes-e transcripfs of-Oswald'; calls were sent to Head-
‘ quarters by special courier. o ' :
~On the 23rd, the Mexico ity Station reported all
of the substantlve OswaId c01versat1ons to Headquarters
by cable. -Log1ca]1y, one wo1ld expect that s1n;e the_
circumstaﬁtial evidence indi:ates.tﬁat these conversa-
tions were linked to Oswald. srior to the assassination, -
that they would aT]‘have been réported in one cabie,_es-
pecially in light of thé request from Headquarters ‘in
DIR 84886. 675/ At this point, according to the files
and records made ava11ab]e to the HSCA staff by the CIA

the Mex1co City Station had lnformed Headquarters of- . D -

CIussuflcahon- It N N
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only the 9/28f3nd thé 10/1/11:45 conversations. it.
should be noted that the 10/./10:45 conversation makes
reference io.tﬁe fact that O;wald was also éf the Em-
bassy on 9/28. The next cabie that Mexico City sent to

_Headquarters.ssid, in part, ‘Othér than Info slready

| 'senf re Oswald's connection vith Sbv and Cuban Embs,
no other info available." 675/ The next cable reports
a litera) transcription of tie 9/28 and']O/]/i0:45 con-
versations. 677/. The next cible that refers to the
transcripts of Oswald's convarsations repofts the 9/27/
10:30 call, the 9.27/4:05 call, the 9.27/4:26 call, the
10/1/10: 31 ca]],iand the 10/3 call. 678/ With this
cable Mexico C1ty 1nformed Headquarters of all the 5ub-
stantive 1nformat1on ava11ab1e from the Soviet Embassy
electronic surveillance. 679/ |

Mexico City also informed HéadquarterS:on411/24/64
that the tapes from the period in Which'Oswald‘had.vi—
- sited the Soviet and Cuban Embass{es hdd_been erased. 6 0/

A cable on the previous day had informed Headquarters

that it was "probable" ‘that the Oswald fabes had been

erased. 681/.‘Ah earlier cable that same day'repofted

- that "Station unab]e'compare'voice.as fifst,tape erased

] . : ’ ‘ e pmy frm g m—
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prior receipt of second call “ 682/ This would imply
that the tape of the 28 Septumber'cbnversation, hhich
may not have been received a- the station until the
30th o} the 1st of October, was destroyed before the
tape of the conversation on :he 1st of October was re-
ceived -in the station on tha: same day. In light of
the standard operating proce iures in effect in the sta-
tion at that time, that possibility is highly unlikely. 683/

In vjew of wha; is now kiown about the standard
operating procedures and aboit the Station's.acfions
prior to the assassination, Ehe'Station;s EOnfusing and .
semewhat cohtradictory reporting afier the assassination
is stranée 684/‘ It is possible that these eonfusions
and contrad1ct1ons arose out of the crisis atmosphere
at the station and the rush to report 1nformat1on This
Committee has not found any - so11d evidence that there

were s1nister qua11t1es in the report1ng after the

assassination.
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FOOTNO''ES

SR 'FOR LEE HARVEY OSWA .D, MEXICO CITY
AND_THE CENTRAL INTE .LIGENCE AGENCY -

1/ See Warren Report, pp. 299-304, 733-736. In support of

- its account of Oswald's :ontacts with the Soviet and
Cuban diplomatic missions. the Warren Commission pub-
lished the following as ec<hibits:

1). A note from the Cuban Winistry of Foreign Affairs
to the Swiss. Ambassado* in Cuba. (Commission Exhi-
bit 2445.) , .

2) Lee Harvey Oswald's visa application and the ﬁinistry
of Foreign Affairs of :he Republic of Cuba's letter
‘denying the visa. (Comnmission Exhibit 2564.)

3) Letterhead Memorandum to J. Lee Rankin from Richard
Helms re: "Technical Etamination of Photographs of
" Lee Harvey Oswald's. Ap>lication for a Cuban Visa."

(Commission exhibit 3127.)

: ' 4) The pages of Lee Harve{ Oswald's notebook with the

‘ - telephone numbers of tae Cuban Consulate, the Soviet

. Consulate:and the Soviat Military Attache's offlce

(Commission Exhibit 2121 )

5) A letter dated 11/9/63 from Lee Haréey_Oswald to the
Soviet Embagssy in Washlngton, D.C.. (Commission Ex-
hibit 15.) )

" 6) A letter from J. Edgar Hoover to the Warren Commission
1lst1ng the contents of the Federal; Bureau of Investi-
gation's file holdings on Lee Harvey Oswald prior to,.

- the assassination. (Commission Exhibit 834.. This
document listed a Central Intelligence Agency."release”
dated 10/9/63 that reported Oswald's contact with
-the Soviet Embassy in Mexico City.)

7) A memorandﬁm dated 5/14/64 to the Umlted States Em-
bassy in Mexico City from the Ministry of Foreign
Affairs for Mexico. (Commission Exhibit 2120.)

8) A memorandum dated 6/9/64 from the Ministry of Forelgn
) L - Affairs of Mexico to the United States Embassy in
SR A S . Mexico Cxty (Commls=1on Exhibit 2123.)
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9) A letterhead memorandun to J. Lee Rankin from
Richard Helms re: "Hours of Work at the Cuban and
- Soviet Consulates.” (-ommission Exhibit 2568.)

2/ Warren Comm1551on Report, p. 305.

3/ Classified Staff Summary of Rev1ew of CIA Documents, un-

dated, pp. 1-2; David A. Phillips Testimony, 11/27/76,

123; HSCA. ‘Outside Contact Report, David A. Phillips,

5/1I773$\QFK Document No. 008321; Thomas Keenan Inter-—
view, 3/24/98, p 2: Robert Zambernardi Interview,

6/3/78, p. 2. O ,L“Li;,\f:/! ixtg;.wfx; 'f‘=‘:ﬁ:f
v o “f . -~
4/ Robert Zzambernardi Interview, 6/3/78, p. 4.
5/ See JFK Exhlblt-F—438, reprinted at page. .
6/ Ibid. |
. 17/.1bid.
' "}L - 8/ Ibid.
9/ ibid.; see élso Section 11, A, 3, below.
10/ See JFK Exhlblt ‘F=-438 and ectlon'II. A, 3, below. A

pulse camera is a camera equipped with a device that
automatically triggers tle shutter of the camera thereby

exposing the film.
. . ) o~
11/ Keenan Interview, 3/24/78, p. X;

12/ Undated Draft of 1977 CIA staff Report, Tab F, "Mexico .
Station Coverage of Soviet and Cuban Embassies (1963),"
p. 5. Hereinafter c1ted as Tab F Draft.

13/ pavid A. Phillips Testlmon' 11/27/76 p-123; Ann Good—
pasture Testlmony, 4/13/ 8, p- 44

' 14/ Ibid.

15/ Phillips Testlmony, 11/27/’6, p 123 PhTTTTpS‘?1ﬂ?bImUﬁy,

o o
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16/ Outside Contact Report, David A. Phillips, 5/11/78, JFK
Document No. 008321.

17/ zambernardi Interview, 6/3/78, p. 2.

A

18/ Ibid.
19/ Ibid.
20/ 1bid., p- 3.
21/ Ibid.
22/ Ib1d
23/ Ibld., P 4. CF Phllllps Testimony, 11/27/76, pp. 107~
'~ T 108 and Goodpasture Testnmony, 4/13/78, pp. 45-46 in
which Zambernardl,ls sa;c to have printed the contact

sheets.

v : 24/ Cla551f1ed Staff Summary of Review of CIA Documents, un-
. ‘ dated, pp. .1-2. .

25/ HMMA 22307; 10/18/63.

26/ Ibld., para. 5, c. There vere two common means of communi-
T cation between the CIA M:xico City Station and CIA Head-
quarters: cables and dispatches. A dispatch from Mexico
City to Headguarters alwiys has the letter prefix "HMMA."
A dispatch from Headguar:ers to Mexico City always has-
the letter prefix "HMiW. ' A cable from Mexico City to

Headquarters always has :he letter prefix "MEXI." A &
~cable from Headquarters 1lways has the letter prefix. i
"DIR." ) .

N

7/ HMMA 22307, 10/18/63, para. 5, c.

l"’l

/ Ibid.

75N

29/ See JFK Exhibit F-438.

30/ HMMA 22307, 10/18/63, para. 5, c.

h N

: -.'}. 31/ Ibid. There is general agr:aement that Robert Shaw was .
: Q H the case officer for this operatlon. The only person

- 1 £ ST
‘ S A _Closslflcohon: i . N Q’bé
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who takes exception to thiat characterization of Mr.
Shaw's role in the projec: is Mr. Shaw. - (See: Phillips.
Testimony, 11/27/76, pp. ..07-108; Goodpasture Testimony,
4/13/78, pp. 45-46; Zambe ‘nardi .Interview, 6/3/78,

p. 6. But see: Deposition of Robert Shaw, 5/16/78,

p. 34.)
32/ HMMA 22307,}10/i8/63, para..S, c.
33/ Ibid.
34/ 1bid.
35/'Ib1d The Committee decline; to assume that there had been

no production by the time of this dispatch in October.
The handling of the produ:tion, i.e., when it was picked
up and taken to the Station, when it was developed, etc.,
" is not known. But as the following analysis will show,
there is a strong likelihcodthat' the pulse camerz. was
operating in late Septemb:r and early October 1963.

36/ HMMA 22433, 11/7/63.
37/ Ibid.

38/ 1bid., para. 1;

39/ Egig.,'para.'Zi

40/ Ibid.,para. 3.1

41/ Ibid., attachﬁént B.

42/ 1Ibid. ,- para. 3.

43/ 1Ibid. _

/ lgig., Attachment C.

/ HMMA 22307, 10/18/63, para 5, c.
46/ HMMA 22433, 11/7/63, para. 3.

47/ Ibid. - .

" CIa;s_ific_aﬁ.ori:_."{f' L)
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48/ Ibid.

49/ Ibid., para. 4.
50/ MEXI 9440, 6/19/64.

51/ Ibid. |
52/ Ibid. - - 3
53/ Ibid.

54/ HSCA C1a551f1ed notes of discussion with CIA employee,
7/20/78. :

55/ 1bid.
56/ HMMA 22726, 1/16/64, CIA #4098.
57/ Ibid., para.,S, g.
..' 58/ HMMA 26414, 6/22/65.
_5_9/ Ibid., para. 1.
60/ Ibid., para. 3. .
61/ HSCA élassifled Noteé of discussion with CIA émployee,-
7/20/78. The cryptonym vas changed on 8 July 1964.
(HMMW 12725 7/8/64 ) _
62/ ﬁetter from.Blakey to Brec} inridge, 7/21/178.
63/ See'séctipns III, A, 5 and 6 below.

/ JFK Classified Document #1n2.

64,
§§/'Ib1d.
66

67/ Ibid.
{ } 68/ 1bid. e
Q .
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69/ HMMA 22307, 10/18/63, para. S5, c.
70/ HMMA 22435, 11/7/63.
71/ 1Ibid., para. 3.
72/ Ibid.
73/ Ibid.
74/ 1bid., and para. 4.
75/ HMMA 22726, 1/16/64,_para. 5, g.
76/ HMMA 22307, 10/18/63, para. 5, c.
\ 77/ HMMA_22433,'11/7/63, para. 3.
78/ This assumption is considered reasonable in light of the

desire of the Mexico City Station to establish coverage

' ‘ of the newly reopened Corsulate entrance. -See HMMA
() 22307, 10/18/63. . -

79/ HMMA 26414, 6/22/65, para. 3.

80/ See MEXI 9440, 6/19/64; HMMA 26414, 6/22/65, para. 5.
81/ zambernardi Interview, 6/3,78, p. 4.

82/ 1966 LIONION Project Renew:l Request, 1/1/66. "LIONION"
was the CIA cryptonym for photographic surveillance
operations aimed at the (uban diplomatic compound.

- 83/ Goodpasture Téstimohy, 4/1:/78, pp. 43-44.

'gi/ HSCA Outside Contact ‘Repori:, "David A;'éhillips, 5/11/78,
JFK Document No. 008321. C . -

85/ MEXI 9332, 5/6/64.

86/ See discusshﬂyofthis memo in Section II, B, below.
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87/ Zambernardi Interview, 6/3/78, p. 2.
88/ Ibid., p. 4.

89/ Ibid.

90/ HMMA 26414, 6/22/65, para. 5.

Lo}
=
~N

See pages 24-27, ; -above.

)
N
~

Classified Staff Summary of Review of CIA Documents,
undated, pp. - 1-2. _

Ibid.
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o |W
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Ibid.

Ibid.

o
U
~

> |
~

Ibid.

0
~
~N

Ibid.

Ibid.

\ol\ol
o |
NN

Ibid.

[
o.
Q

~N

‘Goodpaéﬁure Testimony, 4/13/78,'p, 47..

-
o
=

~N

Robert Shaw Testimeny, 5/16/78,_p. 35; HMMA 26006, 4/30/65,
para. 8. . -

-
o
NI
~N

Ibid.: HMMW 13645, 5/13/65; HMMA 26160, 5/21/65, paras.l and

—
o .
W

~N

See MEXI 9440 and HMMA 26411.

o
o
<Y

~N

JFK Classified Document #142.

~

[
un
~

Notes made by A. Goodpastur= for John Leader, IG Staff,

- re: "Background on Mexico Station Support Assets (Coverage
of Soviet and Cuban Embassies)", 2/10/77, p. 1. Here-

N inafter cited as Goodpastire Notes. See also: Tab F

i Co Draft, p. 1; Goodpasture festimony, 4/13/78, p. 15.
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106/ Review of Project LIEMPTY, attachment to HMMA 15979,
11/18/60; Memorandum from Chief DDP/PG to Chief of
Operations/DDP, 2/3/61

107/ HMMA-23343, 4/30/64, para. !. It is possible that the
—_— Saturday coverage was mor: extensive in 1963 during
Oswald's visit. See following discussion of Review
of Pro3ect LIEMPTY, attachment to HMMA—15979 11/18/60;

Review of Project LIEMPTY attachment to
HMMA 17999, 10/31/61; Rev.ew of Project LIEMPTY,
attachment to HMMA-20052, 10/18/62; Reivew of Project
LIEMPTY, attachment to HMIA-22387, 10/25/63; and .
Section B. 4, following. ".IEMPTY" is the CIA cryptonyn
referring to the overall photo-surveillance operation
aimed at.the Soviet diplomatic compound.

108/ -Sketch based on HMMA-4300, 3/12/56 with attachments;
. Goodpasture Notes, 2/10/77, p. 1; Tab F Draft, p. 1;
HMMA-14793, 4/8/60, para. 3; Goodpasture Exhibit #1,

11/20/78.
: . 109/ Goodpasture Notes, 2/10/77, p. 1; Tab F Draft, p. 1;
: : Goodpasture Testlmony, 4/13/78, p. 15.
110/ Ibid.
111/ Ibid.

112/ Ibid. See Map above. Even :hough LIMITED is referred to
as the "primary" base because it was the first to be
put into operation, theiILYRIC base produced the best
photoqraphs. “(HMMA-14793, 4/8/60, para.. 3} '

/ Tab F Draft, pp. 2 and 5; H:iCA Executive Session Testlmony

of Ann Goodpasture, 4/13/78, p. 13; HSCA Staff Inter-
view of Thomas Keenan, 3/:4/78, p. 3.

114/ Ibid. on all preceeding; HS A Staff Interview of Herbert
and Barbara manell, 3/20/78, p. 5; HSCA Deposition of
Herbert Manell, 4/28/78, »p. 18-19; Memorandum from

- Chief DDP/PG to Chief of perations/DDP, 2/3/61.

a1 5/-Goodp$sturé Testimony, 4/13/79} p. 13.
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ilg/ Herbert aﬁd Barbara Manell Interview, 3/20/78, p. 5.
'llZ/ Tab F Draft, p,45;.parenthe£ical in original.

118/ Goodpasture thés, p. 9.

119/ MEXI 9332, 5/6/64.

120/ Ibid.

121/ Herbert and Barbara.Manell'Interview, 3/20/78, p. 5.
122/ See also Section-II; A, 3 above.

123/ Goodpasture Testlmony, 4/13/78, p. 23. Ms. Goodpasture
stated that the case officer handling the project was
Thomas Keenan. (Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 34)
. Thomas Keenan could not remember with certainty the scope
of the photographic coverage of the Soviet Embassy gate.
(Thomas Keenan Interview, 3/24/78, pp. 3-6.) : o

.- . - 124/ Gbod'pasture Testimony, 4/1:/78, pp. _ 28429.
125/ See below for more detail. i -

126/ Classified Staff Summary of Review of CIA Documents, 5/12/78;
Clussified Staff Summary of Review of CIA Documents,
10/31/78; CIA File entitled "LIMITED 17 July 63 (J 110)

" to 9 Dec. 1963 (J 163) from Archlves -Job #70.209 Box #1
LIMITED Productlon Material.™

[

27/ Ibld.-

28/ Goodpasture Notes,  -p. 2; HSCA Staff Interview of Thomas
Keenan, 3/24/78, p. 4; Ciassified Staff Summary of Review

of CIA Documents, 5/12/7¢; HMMA-31303, 2/7/67 with attached
map; HMMA-23343, 4/30/64, para. 2. -

Bk

129/ Goqdpaéture,Notesﬂ P. 2. {iee also map printed above at p. 32.

30/ Classified Staff Summary o:: Review of CIA Documents, 5/12/78;
Classified Staff Summary of Review of CIA Documents,
10/31/78; CIA File entit.ed "LIMITED 17 July 63. (J 110) .

" - to 9 Dec. 1963 (J 163) from Archives-Job #70.209 Box #1
R LIMITED Production Mater:al." -
® . - Classification: —~.—. - .- "“__’. | X
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131/ See above chart.
132/ Keenan Interview; 3/24/78, . 4,
133/ 1bid.
134/ 1bid.
135/ Review of'Project LIEMPTY, 1ttachment to HMMA_15979,'11/18/60.
. Emphasis added. "LIMERIC’“,is a CIA cryptonym meaning
"Soviet."
136/ Review of Project LIEMPTY, ttachment to HMMA 17999, 10/31/61.
137/ See Review of Project LIEMPTY, attachments to HMMA 20052
10/18/62 and HMMA 22387, 10/25/63. A
138/ Memorandum from Chief of FI/OPS to Chief of Operations/DDP,

~1/8/60.

[
w
\0
~

_HMMA 14793, 4/8/60, para. 3.

(]
-3
o
~N

HMMA 23343, 4/30/64; para. 2. Emphasis added. :

-~
'~
'_d

/ kHemorandum for tne Record, /19/78 from Gablelson/Cornwell

[
o
N

~

Letter from Blakey to BreckLnrldge, 7/25/78,
See also J"K Classified Documents $'s 142

and 146.

143/ Memorandum entitled "Response to HSCA request of 25 July
1978," 8/20/78; HSCA Classified Staff Summary of Review
of CIA Documents, 10/31/73, p. 1. CF. Goodpasture Testi-
-mony, 4/13/78, pp.47-51, Goodpasture Deposition, 11/20/78,
- PP.50- Slrwhere Ms. Goodpasture testified that although
the logs and -the contact. >rints from the LILYRIC base
are missing, thenegatives are on file at the CIA.

144/ Memorandum entitled " "Response to HSCA reguest of 25 July
1978," 8/20/78; HSCA Classified Staff Summary of ' Review
of CIA Documents, 10/31/73, p. 1. -
b 45/ Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 41. HMMA 23343, 4/30/64,
g ( }. para. 2. Win Scott was tae Chief of Station in Mexico
,.' o l ' . A - R R T e R ’»'Q
‘ - Classification: .-~ =~~~ " S
e g . . .
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City in 1963.- He was a d:@:manding and "hard" bose.
(Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 11.) .He was also a
stickler for detail and f>r recording information in a
retrievable form. (Ibid.; Goodpasture Notes, p. 6; Keenan
Interview, 3/24/78, p. 6; Phillips Testimony, 4/25/78,

p. 30.) |

146/ Log Film 144; Keenan Interview, 3/24/78, p. 2. _

147/ Log Film 144; Goodéastufe N)tes, p. 8; Tab F Draft, p. 5;
Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 41.

148/ Ibid. |

149/ Gopdpasture.Notes, p. 7.

150/ Tab F. Draft, p. 2; Goodéasture Notes, p. 2. 1In i962'or

1963 a cut-out was institited in Alvarez's dealings with
the LIMITED photographic jase. . The films were still de-
veloped and processed by Alvarez. (Project Renewal Re-

quést, attachment to HMMA-22387, attached to Memorandum

for DDP from J. C. King, 11/27/63, section I, B, 1.)

|

[
($))
-
~N

Goodpasture Notes, p. 2.

p—
(8]
N

~N

Goodpasture Notes, p. 7; Ke=nan Interview, 3/24/78, p. 2.

153/ Goodpasturé Testimony, 4/13/78, p. 33.

154/ Iéiﬂ-’ Keenan Interview,'3/%4/7é, p. 2..

155/ Ibid. -

156/ Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 34.

157/ Ibid., p. 38. -

158/ Keenan Inferview, 3/24/78; p}.l.

159/ Goodpasture Testimony, 4/13/78, pp. 33-38, 14-15.

16'7 Classified Staff Summary of Review of CIA Documents, 6/26/78,
pp. 3-5; Annual Fitness Report on Ann Goodpasture, - 1/14/64. -

3
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[
o
-

~

Goodpasture Teétimony, 4/13/78, pp. 14-15.

-
o
N

~N

Goodpasture Deposition, 11/20/78, pp. 38-39.

—
o))
W

~

Ibid., p. 40.

-
(o))
>

~N

Ibid., p. 41.

}

[
(=)}
un

~

Alan White Deposition, 5/18/78, p. 7.

-
(o))
-ON
~

" Ibid.

p—
(=)
~J

~N

Ibid., p.- 9. | | - - £

o
o))
00

~

Ibid., p. 15.

See H. Manell Deposition, 4/28/78, p. 4 ; where he calls
Ms. Goodpasture "an assistant to the Chief of Station;"
B. Manell Deposition 4/28/78, p. 9 . , where she calls
‘Ms. Goodpasture "Win Scott's right-hand person"; Robert
o Scelso Deposition,5/16/78.p.22 , where he calls Ms.

Goodpasture "sort of the svecial assistant to Win Scott";

‘ Robert Shaw Deposition,5/16/78, p. 11 , where he says

that Win Scott "relied very heavily on Ann Goodpasture."

5 |
O - |
3.

170/ Goodpasture DepoSitioh, f11/20/78, p. 34.

171/ Ibid., pp. 8-9. See Sectisn II, C, below for detail on the
telephone tapping operation. .

172/ Goodpasture-Testimohy,-4/13/78, pPp. 34-35.

173/ Ibid., p. 35. | |

;15/ Ibid., pp. 42943.

175/ mid.

llg/-HSCA.Deposition'of Barbara Maheli, 4/28/78, ﬁp; ii—12. _
177/ HSCA Deposition of Herbert Manell, 4/28/78, p. 15. Herberf

P © Manell was in charge of the Soviet Branch of the CIA Sta-
: tion in Mexico City. Barbara Manell was his assistant. -

CIdSSiﬁ‘CQﬁOn;_ TN — - R O Sk | X,
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178/ Ibid.
lzg¢'Ibidi;,Herbeituaﬁd_gérbard/ﬁ%he11 Interviéw, 3/20/78, p. 3.

R pppradpfaps . 11 o 0 K
e st A A | - LR

A&Q? HSCA Deposition of Herbert +4anell, 4/28/78, p. 15; HSCA

Deposition of Barbara Man:z1l, 4/28/78, pp. 11-12.

18Y/ Goodpasture Testimony, 4/13/78, pp. 64-69; Arnold Arehart

Interview, 6/2/78, p. 4.

codparfia U 7-GE
182/ G808 T

_f*,lﬂzo.giind Mememorandum entitled "Delay in sending the first

cable about Oswald"; Classified staff Summary of Review
of CIA Documents, 3/15/7¢, p- 4; Loodpasture=PestiMORyy

' 6'_71;4‘- ._T'-- g ‘—-/.‘11 \ I
. én-.cL(q.H"uul . ' , ' '
l_wlbid. (2] :

1857 Herbert and Barbara Manell Ihterview, 3/20/78, p. 12.

AR SIS . . . : .
. 4{~184/ Blind Memorandum entitled "Delay in sending the first cable

about OSWALD"; ssified HSCA Staff Summary of Review

. e . . i R .
LQQ/\Gbodpasgxfg Notes, p. 1; Goodpastq;e/Testlmony, pr. 12-13;

A 188/ c1

A

HSCA Deposition of B. M&1ell, p. 6; HSCA Deposition of
R. Sha#, pp. 21-24.

A Component report on wicetap operations prepared by Paul
Levister entitled "ZRSOL) and ZRJOINT: Two Telephone Tap
Operations," pp. 10-11. Hereinafter cited as Levister
Memo. Paul Levister pseidonym) was a Headquarters tech-

_nician. He was in Mexic> City from 22 September to 1

ctober, 1963, preparing a report on this electronic

intercept operation. (HMMA-22267, 10/8/63, para. 8.)

This report will be referred to in some cases in this dis-
cussion of the intercept operation. ~ The report, however,’
was simplified in order "not to ggéfhlosing the reader."
(Memorandum -from Chief, WHD, to 80S, Mexico City, 12/30/63,.
para. 2.) This simplification was mainly in the area of

"a distinction between reels of tape and transcripts and

B
AU

in the procedures

Cldssificaiion:
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-used in the collection and dlstrl—
bution of the reels and transcripts. (Ibid.) 1In this
discussion of the operatlon o‘her sources will be relied
upon in these areas.

In addition to the telcphone surveillance main-
tained by the CIA Station in cooperation with the Mexi-
can Government, -the Station a :so maintained some unilateral
surveillance on. the Soviets w..thout the knowledge or
cooperation of the Mexican of:licials. The unilateral
surveillance was not directed at the Soviet diplomatic
compound but rather at the pr..vate apartments of Soviet
officials in Mexico City. (Goodpasture Testimony,
4/13/78, p. 56; Manell Interv..ew, 3/20/78, p. 7; HSCA
Deposition of H. Manell, 4/28,78, p. 7; HSCA Deposition
of B. Manell, 4/28/78, pp. 16--17.) There was also uni-

" lateral coverage of some Cuban targets. (Gdodpasture
Testimony, 4/13/78, pp. 51-52.) Ann Goodpasture testi-
fied that she believed that some of these.targets were

, located in the Cuban dlplomat .c compound. (Ibid.) Ms.
. _ Goodpasture's memory is not borne out by the project
file for the unilateral intercept. 'The only Cuban tar-
get of this project was the home of the Cuban Commer-
‘cial Attache. (HMMA-22536, 11/9/63, para. F.2.)

i89/ Project Renewal Request, 1/11/6), attachment to HMMA—ZS;dl-
' Goodpasture Notes, p. 5.

190/ HMMA 21845, 1/30/63, para. 8.

'191/ Goodpasture Notes, p. 4; Arehar: Interview, 6/2/78, p: 1;
Levister Memo, p. 22. - . )

~

192/;Goodpasture Notes, P- 5° Goodpasture Testlmony, 4/13/78,
: p. 54. .

193/ Goodpasture Notes, p. 7.
194/ Tab F Draft, p. 4; Levister Mem>, p. 21.

195/ Tab F Draft, p. 4; Memorandum t> DDP from Chief WHD,
1/21/64, para. .5. .

-
¢

‘e 196/ Manell Interview, 3/20/78, pPp. l-2; HSCA.Depositibﬁ'df"
' ' H. Manell, 4/28/78, p. 4. . - o
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© - 197/ Manell Interview, 3/20/78, p. 2; HSCA Deposition of B.
Manell, 4/28/78, pp. 7, 3..

[
O
o

~N

' Manell Interview,_3/20/78, De 2.

¢

HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, pp. 22-24.

=
V)
)
~

N
o
o
™~

Memorandum to the Ambassado: from Winston M. Scott, 10/16/63,
" re: Lee Oswald/Contact wi:h the Soviet Embassy; Manell
. Interview, 3/20/78, pp. 17-18; HSCA Deposition of H.
Manell, 4/28/78, pp. 21, 31, 36; HSCA Deposition of B.
Manell, 4/28/78, pp. 51—52. " '

201/ Phillips Testimony, 11/27/75, p. 19.
202/ Ibid., p. 20.

203/ HMMA-22005, 8/23/63, para. 4. See also HMMA—22267, 10/8/63,
N para. 4; HMMA-22135, 9/13/63, para. 4; HMMA-22452,
11/7/63, para. 4 which all list reports of 1ntercepts
of American citizens, or £nglish speaking people, in
. contact with Communists in Mexico. HMMA-21845, 7 /30/63,
' para. 4, reports that the "traffic" is reviewed daily
for English speaking persons making contact with the
Soviet or Sov1et satellit= emba551es.

204/ HMMA 22267, 10/8/63, para. 2.

205/ Ibid. In addition to the lines at the Soviet and Cuban com-

T pounds, telephones of interest to the Mexicans, lines at
the Czechoslovakian and Yugoslavian Embassies were sub-
jects of taps. (HMMA-22267, 10/8/63, para. 2.) The two
lines disconnected on 23 September at the Cuban Embassy

were put on lines at the Yugoslav1an Embassy on the -
-same day. (Ibid.) :

HMMA 22452, '11/7/63 para. 2.

206/
207/ Cla551f1ed Staff Summary of Review of CIA Documents, 5/12/78,
P. 1.

208/ See above,,HMMA 22267, 10/18/63 para. 2.°

Agué 09/ Cla551f1ed Staff Summary of Review . of CIA Documents,-7/26/78
- ' p. 1.
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210/ Ibid.

211/ See Tab F Draft, p. 4, which states that five Cuban lines
were covered; Goodpasture Notes, p. 8, which also states
that 5 Cuban lines were covered; and Phllllps Testimony,
11/27/176, p- 11, and ‘Goolpasture Testimony, 4/13/78,
pp. 51-53, in which they state ‘their belief that more
than three lines in the Ciban diplomatic compound were
covered by this liaison iatercept operation.

N
-
N
~

Project Renewal Request, 1/11/65, attachment to HMMA
25141, section D, 1, (b), (1).

N
-
W
~

Phillips.Tesﬁimony, 11/27/76, p. il. See also Section 111,
A, 3, below. - ' : .

N
—
>
~

'C1a551f1ed HSCA Staff Summary of Review of CIA Documents,
undated, entitled "Perlodlc File Summary - Dave Phillips -
3 Components," p. 1. :

N
-
(8§}
~

Arehart Interview, 6/2/78, p. 5; Levister Memo, p. 22. .

IESAR AR TN . ' o~ ——

216/ Arehart Interview, 6/2/78; p. 2.
217/ Ibid., Levister Memo, p. 1l.
218/ Arehart Interview, 6/2/78, p. 3.
219/ 1bid., p. 2; Levister Mémo_ p.. 11; HSCA Deposition of R. -
Shaw, 5/16/78, p 20 -
220/ Ibid. See also Tab F Draft p. 4. Cf. Herbert and Barbara N <
~TManell Interview, 3/20/73, p. 8, in whcih the Chief of
the Soviet Section in the Mexico City Station claims
. never to have heard of such summaries.
- 221/ Arehart IntérView, 6/2/78, pp. 2-3. g%
222/ Ibid.; Goodpasture Notes, »>. 8;_Levistér Memo, p- ll;'Me-
; . morandum from Paul lLevis-er to Chief/FI, 10/2/63, para.
{ 223/ 1Ibid. | |
-
s . '. ’ N - e~ — -, —
Q | | © Classification: _
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i
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~

Letter from Blakey to Breck.nridge, 7/6/78.

N
N
wn
~

|

Arehart Interview, 6/2/78, »>. 2; Levister Memo, p. 11.

N
N
N
~N

Ibid.

N
N
~
~

Arehart Interv1ew, 6/2/78, >. 2.

N
N
(o2
~N

Ibid., p- 4; Project Renewal Request, 1/11/65, attachment
" to HMMA-25141, Sectlon D (2).

N
N
O
~

Ibid.

Arehart Interview, 6/2/78, p. 5.

N
w
o
~

N
w
-
~

Ibid.

|

Ibid., p. 2. The ‘resuma prov1ded quick summaries with the
o T full detailed transcripts arriving at the Statlon ‘one
’ ~or two days after the resuma.

N
w
N
~

N
w
w
~N

Ibid.

N
w
>
~

Ibid.

|

N
w
wn
~N

Ibid.

N
w
N
~N

Ibid., p. 3.

|

N
()
~
~N

Ibid., P- 5.

|

N
w
0
~N

Ibid.

|

Ibid., p. 2.

N
w
\O
~

J

HMMA 22567, 10/2/63,,para; 8; HMMA.21845, 7/30/63, para. 8.
For handling of English language conversations see
Sections II, C, 4, b, (3!, (c), (d) and (e) below.

N
>
o
~

N
=3
[
~

o DIR 88680, 12/13/63; Goodpisture Testimoy, 4/13/78, p. 63;
" _ ~Phillips Testimony, 11/27/76--p. 43.

242/'Arehart Interv1ew, 6/2/78, p. 3.
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243/ Ibid.
244/ B. Tarasoff Testimony, 4/12/78 p. 11.

245/ After the assassination Heaiquarters ‘asked Mexico Clty
not to destroy any of the Soviet tapes from this opera-
tion. (DIR 87770, 12/9/63) A note written by Ann Good- -
pasture in 1963 seems to confirm Arehart s assumption
that the tapes were retained at the station.

(The Soviet tap operatlon) people just keep bring-
ing in the reels to me (the ones I give them are not
labeled so they don't necessarlly know which ones .
return.) The storage problem is one for us and as
the reels come in with transcriptions, I store them.
When we can erase ther, I"ll take off the labels
and send them back out.

(Note by Ann Goodpasture, 12/10/63, attached to DIR 87770'
12/9/63. Second parenthet:cal in original.) :

N
>
~N

.Zambernardi Interv1ew, 6/3/78, p. 5.

Emphasis added. Mr. Arehart was absolutely positive that
Cuban tapes were retaine¢ for thirty days because he :
maintained them in the special rack. (Arehart Interview,

6/2/78, p. 3.) Hence, tlhe two week "usual practice"” is
probably not correct 1nsofar as the Cuban tapes are con-
cerned.

N
>
~J
~

|

N
S
0
~

Phillips Testimony, 11/27/76, pp- 40-47.

N
»
\0
~N

Ibid.

Ibid., p. 47.

N
)]
o
~N

N
wn
.__‘ .
~N

P- 5.

N
5y
N
~N

P 8.

)
U
w
~

P- 61.

»' 254/ Ibid.; Goodpasture Notes, »>. 8; Tab F Draft, p. 5; HSCA
Y Deposition of H. Manell, 3/28/78, pp. 28-29; Boris Tara- _
_ : soff . Testimony, 4/21/78, p.NZ;.HMMA122g61, 10/8/63, paras. &S
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3 and 8; HMMA-21845, 7/30/€3, pafas. 3 and 8; zambernardi
Interview, 6/3/78, p. 4; Arehart Interview, 6/2/78, p. 4.

255/ B. Tarasoff Testimony, 4/1:/78, p. 19.

256/ A. Tarasoff Testimohy, 4/12/78, pp. 2-3.

257/ Arehart ;nterview, 6/2/?8, p. S.

258/ Ibid.

259/ ggig._ See also Section (e. below.

260/ Classified Staff- Summary o: Review of CIA Documents, 3/9/78,
© PP. 2-4. ‘ <

261/ Levister Memo, p. 32.

262/ A. Tarasoff Testimony, 4/1:/78, p. 8; Boris and Anna Tara-

soff Interview, 4/11/78; Boris and Anna Tarasoff Interview,
11/30/76, p. 17. The Span..sh transcriptions had the name
of the Embassy which was t.aped at the top of the first
. page of each transcript. (‘ranscript here means one day's
' coverage on one telephone .ine.) Following the name of
the Embassy, the number of the phone covered is given.
The date and times of cove-age follow immediately after
the phone number. The reel number is also given at the
top of the page. Along th: left-hand column of the page
is the cite to the meter nimber on the tape recorder
where the transcribed conv:rsation is located. Generally,
the time that the conversa:ion occured, and a notation as
to whether it is an incomiig or outgoing call, appears
at the beginning of the trainscribed conversations. (Clas-
sified Staff Summary of Review of CIA Document, 3/9/78,
P.- 1; Goodpasture Testimony;, 4/13/78, pp. 69-70.) The
format of the transcripts from the Cuban Embassy was essen-
tially the same as the fornat of the Spanish language
transcripts from the Soviet Embassy. (Classified Staff
Summary of Review of CIA documents, 5/12/78, pp. '1-2;
Classified Staff Summary of Review of CIA Documents, 3/9/78,
pp. 1-2.) Conversations tnhat were in Russian were noted
on the Spanish transcript w~ere a number referring to the
place on the reel where th2 conversation occurred (Classi-
fied Staff Summary of Reviaw ofCIA Documents, 3/9/78 pP. 1°
CIAa Transcrlpt, CIA No. 32. ) o )
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2p3 i : '“”~*-vﬂﬂv-p-€ Tarasd?f Interview,
4/11/7& Tarasefﬁ/interv1uw, 11/30/76, pp. 17-18.; 7
, L
2647 Goodpasbé;e Notes, p. 8; B. Targxsgf Testimony, 4/12/78,
p- 9. - : : _ '
265/ Ibid? Mr. Tarasoff prepared an or1g1na1 and two carbon
copies of all of his transcriptions. - All three copies
were delivered to the Stition:. (B arasoff Testimony,

4/12/78, p. 15.) One carbon was cut and pasted onto
a separate ‘sheet of pape:-, with the conversations grouped
by identity of the calle: or by subject matter. This

- was done by Mrs. Tarasoff. (Ibhid{, and p. 19.) The
original, one intact car»on and the one cut up carbon
were all de11vered to th: station. (Ibid.)
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266/ B. Tarasoff Testimony, 4/1278, p. 9.

- gé / Goodpas&ée Notes, p. 8; TaAA‘ Draft, p. 5.

Zé/Goodpasture Testlmony, 4/13’78 p. 61

270/ Ge : T TeS R Phillips Testimony,
K 11/27/76-, p- 36';’ . Tara;off timony, 4/12/78, pp.
8-11; B. Manell positi01, 4/28/78 P- 28 ' '

" |
271/ Tab F pragf, pp. 5- 6; Phily, s Testlmony, 11/27/76, pp. 36-37.

o 297/ Arehart Ir\/rwew, /2/78, >. 5; numvz’z?.s? 10/8/63,

para. 8; HMMA 45, 7/30/63, para. 8; HMMA42452, 11/7/63,
para. 8. R

/ Arehart Interview, 6/2/78, »>. 5.

. 234/ Ibld The daily resuma for >pam.sh language conversations
" " (See Section II, C, 4, b, (1), above) largely negated
" the need for a smiiliar pro>cedure for Spanish language
conversations inTthat the important and/or. interesting
ones were summarized in th2 resuma. .

/ Arehart Interview, 6/2/78, 2. 5.

KR

Ibid.
A'/(* ﬁ/ HMMA 22605, 8/23)63, para. 4 See also Lev¥éter Memo, p. 19.
2_82/_ A. “;.I‘arasofﬁ/restimony,l 4/12/78, pp. 8-12. |
(A 282/ HMMA 22005, 8/23/63, para. 4.

83/ HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/7_8; p.- \9/
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A. Térasoff Testimony,'4/12/78, pp. 8-1l2.

286/ 1bid., p. 12; Goodpasture T:stimony, 4/13/78, pp. 62-63.
287/ Ibid. _
288/ Ibid.; HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, p. 8.

N
@
\O
~

Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 63; Phillips Testimony,
11/27/76, p.. 14. . . - :

290/ Manell Interview, 3/20/78, 2. 3; Phillips Testimony, 11/27/176,
pp. 14-16; Goodpasture Testimony, 4/13/78, pp. 54, 63.

N
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~

Ibid.
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~

Project Renewal Request,1/11/65, attached to HMMA 25141..

N
AV
)
~

HMMA-22135, 9/13/63, para. 3; HMMA-22005, 8/23/63, para.. 3.

N
o
s
~

Classifiéd Staff Summary of Review of CIA Documents, 3/9/78,
p.- 1. T ‘

295/ B. Tarasoff Testlmony, 4/1¢/78, » 7.

N

9 Ibid., pp. 16-19; C1a551fled Staff Summary of Review of

CIA Documents, 3/9/78, pr. 3-4.
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Ibid., pp. 2-3.
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B. Tarasoff Testimony, 4/1:/78, b. 30.
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Ibid., p. 13.
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Ibid.

Ibid.,p. 14; Manell Interview, 3/20/78, pp. 4 and ll;'
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See Section II above.

303/ See Section II, C, 4 above.
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304/ See Sections I1I, A and B ab)ve.

305/ Classified Staff Summary of Review of CIA Documents, 3/9/78,
p- S5; MEXI 7025, 11/23/63.

w

06/ Ibid.; CIA Transcript from Russian Embassy, 9/27/63. -

07/ Classified Staff Summary of Review of CIA Documents,_3/9/78,
. p. 6- ° : ) .

308/ Classified Staff Ssummary of Review of CIA Dotuments, 3/9/78,
pp. 6-7; CIA Transcript from Russian Embassy, 9/27/63.

309/ Classified Staff Summary of Review of CIA Documents, 3/9/78,
pp. 7-10; MEXI 7025,, 11,23/63; CIA Transcript from Rus-
sian Embassy, 9/27/63. : - -

310/ Classified Staff Shmmary of Review of CIA Documents, -
3/9/78, pp. 10-12, CIA 7ranscript from Russian Embassy,

9/28/63.
o 311/ Classified Staff Summary oif Review of CIA Documents, 3/9/78}
. p. 12; CIA Transcript from Russian Embassy, 10/1/63.

312/ CIA Mexico City Investigat:.on Chronology, Bulky #WX-7241,
' Vol. I, p. 3. The transcript of this call does not '
give the time the call occured. (CIA Transcript from
Russian Embassy, 10/1/63 ) '

313/ Classified Staff Summary o: Review of CIA Documents, 3/9/78,

pp. 12-14; CIA Transcrip: from the Russian Embassy,
10/1/63. : '

14/ Classified Staff SuMary of Review of CIA Documents,
3/9/78, p. 14; CIA Trans:ript from Russian Embassy,
10/3/63. : ' .

315/ DIR 74830, 10/10/63. See also MEXI 6453, 10/8/63 and
Section IV, B, below.

316/ DIR 74830, 10/11/63. (Mexico City copy.)

317/ Ibid.

} 318/ Ibid. S S '\ B
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319/ Classified HSCA Staff Summary of Rev1ew of CIa Documents,
5/12/78, p. 1. On Septemkter 27, 1963, at 10:54 a.m.,
the following call occured. - A woman named Silvia
named Guillermo Ruiz. Ruiz tells her that he has not’
yet been able to reach the consul and because of that:
he has not called her. Silvia tells him that "we"

" have no time for that and asks him for the Consul's
phone number.: Ruiz respords by asking her not to get
annoyed and he wants to krow if Silvia wishes to speak
to the Consul personally. Silvia responds that she
does. Ruiz says that the number is 11-28-47. Silvia
says that is fine and the conversation ends. (CIA
transcript from Cuban Embéssy, 9/27/63.) It cannot be
determined whether this céller was indeed Silvia Duran or ’
if she subsequently calle¢ the Consul since Duran's of-
fice phone was not tapped. The tap was on the telephone
used by Ruiz. o ’ '

w
N
(=
\ .

Classifed Staff Summaries of Review of'CIA Documents,
undated and 5/12/78. '

See Sections II, A and B abcve.

w
IN
H
~

322/ See Sections II, ¢, 4, b, (), (c) and (d) above.
323/ A. Tarasoff Testimony, 4/12,78. |
324/ See Section III, A, 1 above.
325/ A. Tarasoff festimony, 4/12/78, p. 4.
326/ Ibid.
327/ 1bid., p. 6.
328/ Ibid. o o
329/ Ibid. c
- 330/ Ibid.
23;/ Ibid. See also Sectlons II C, 4, b, (3), (c) and (e),
above. ~ - .
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332/ A. Tafasoff Testimony, 4/12/78, pp. 7-8.

333/ Ibid:

334/ See Section II, C, 4 b, (3), (e) above.

336/ Ibid., p. 9.

337/ Ibld , p. 10.
338/ B. Tarasoff Testimony, 4/1¢/78 p. 25.

339/ Ibid., p. 26.

340/ Ibid
341/ Ibid., p. 27.
. 342/ Ibid., p. 33. *

343/ Ibid.

344/ See Sectlon I, C, 4, b, (3), (e), above.

345/ See Section III, B below.

346/ Blind Memo re: Lee Harvey )swald/811v1a Tirado de Duran,
Source: LI/4, 11/26/63, >. 5.

347/ A. Tarasoff Testimony, 4/12/78, o 10. It is also in-

 teresting to note that Ms. Duran's statement that Oswald

had blond hair, is also left out of subseguent CIA
and Mexican official reports (See Section V, C and VI, A
below. ) _

348/ 'Phillips Testimony, 11/27/76, pp. 52-53.

349/ Daniel Stanley Watson Interview, 6/4/78, p;'I;

350/ Ibid., p. 2.¢ |
ey T . : . .

‘ g-i 351/ Ibid. James Angleton testlfled that he had in fact cleaned
. out Win Scott's safe but that he had not found any _
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photographs or 1ntercept t.ranscripts pertaining to Lee
~ Harvey Oswald. (HSCA Dep051t10n of James Angleton,
10/5/78, p. 116.) ‘

w

52/ Classified Letter from Blakey to Breckinridge, 7/6/78.

w

53/ Draft of letter from Scott o ‘John Barron, 11/25/70,
p. 3. Empha51s added. ,

Iw.

54/ Foul- Foe manuscrlpt, p. 267.
355/ See dlscu551on‘aboye.
356/ Blind Memo re: Lee Harvey Cswald/siivia Tirado de Duran;

Source: LI/4, 11/26/63, . 5.

357/ See Sections v, C énd vi, 2, below,

r

}" : ‘§§§/,Eusebio'Azoue'Public Testimnny}'Q/la/ja; PP- 33-35.
. ‘ | 359/ See Section II, C,“3 above. ._ | '
360/ ‘See Sections II, A and B, apove.
361/ Soe'beloﬁ. «"’ - 1 ' -
362/, See below.

3/ It should be noted that the two sets of photographs which
.are missing are the most relevant of all the photographs
" produced by the Mexico C.ty &rveillance operations.
Had a photograph of Oswald been obtained, it woulad
have most likely have be:n done by one or both of the
bases from which production is missing. Oswald visited
the Cuban Consulate whici was covered by a pulse camera.
‘The photographs of peopl: entering the Cuban Embassy
have been made available to this Committee for review
but the material from the pulse camera which covered
the entrance to the Consulate which Oswald visited has
not been forthcoming. (See Section II, A, 3, above, for
‘details.) The documented standard operating proce-
. dure of the Soviet target bases indicates that LILYRIC,
: { % ~ the base from which productlon was not forthcoming,
: i -would have been the one in operation at the tlme of
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Oswald's visit. (See Sec:ion II, B, 4 above and
Section (b).below for detiails.) In addition, HMMA-
14793, 4/8/60, indicated —:hat the base from which pro-
duction is missing "perfo: ms the best photography of é%_
persons visiting the fron: gate." ' g

364/ Deposition of John Scelso, 5/16/78, p. 95; HSCA Deposi-
tion of Elsie I. Scaletti, 5/19/78, p. 65; HSCA Depo-
sition of Allen White, 5/18/78, p. 42; HSCA Deposi-
tion of H. Manell, 4/28/73, p. 51; Ann Goodpasture,
4/13/78, p. 98. -

65/ See preceding Section III, A, 1. In fact, Oswald may
have visited the Soviet Embassy 3 times also. See

analysis in Classified Letter from Turner to ‘Stokes
10/25/78, JFK Classified Document £146.

w

3 6/vZambernardi Interview, 6/3,/78, p. 6.
! 67/ See'Seétion III, A, 1, above.
‘_ 368/ See Sections II, A and B, _e.béve.
/ See Sections II, A, 3 and II, B, 3 above.

370/ HSCA Dutside Contact Report:;, Phillip Agee, 1/6/78, JFK -
Document No. 004578. )

|

371/ Phillip Agee Interview, 1/.1/78, p. 1, JFK Document No. 004633.

372/ Ibid., p. 3.

73/ "Elsie Scalleti" is the CIA assigned pseudonym of this '
individual. ' '

374/ Agee Interview, 1/11/78, p>. 3-4.
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379/ 1Ibid.. pp. 5-6.
380/ Ibid., pp. 6-7.
- 381/ Ibid., p. 1l.
382/ Ibid., pp. 18-19.
.383/ Ibid., p. 12.
384/ Daniel Stanley Watson Interview, 6/4/78, p. 1.

w
©
wn

~

Ibid.

386/ Ibid.

- 387/ Ibid.

388/ Ibid.
©° 389/ mpid. | ‘
® 0o Ibid.
o 391/ Ibid.

392/ Ibid. |

393/ 1bid. and p. 2.
394/ Ibid., p. 2.
- 395/ See HSCA Depositioﬁ of James Angletpﬁ,lqg/78 , p.1l6.
396/ Watson Interview, 6/4/78, p. 2. |
397/ Ibid. |

398/ Joseph B. Smith Interview, ]0/19/77, p. 2, JFK Documént
No. 003012.

399/ Ibid.

i .. 400/ Ibid.
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401/ Joseph B. Smith Interviéw,'d/20/78, p. 1, JFK Document
No. 008279. '

402/ Tbid., p. 6.

407/ 1bid.

408/ 1bid., and p. 7. Des Fitzgarald was the Chief of the CIA's
Cuban Task Force in 1964. Droller was a CIA Officer.

o
\O

/ Ibid., p. 7. Mr. Smith explained the "Counter-Intelligence
mentality"by saying that people who had it were "rabid
anti-Communists" (Smith Interview, 11/2/77, p. 3, JFK
‘ ' : Document No. 003012) and "confirmed believers in the
world Communist conspiracy theory...These guys actually
believed that the split between the Russians and Chinese
was a great deceptive operation. Colby (former Director .
of Central Intelligence) even says something more amaz-
iny. . He claims that Angleton absolutely believed that
all CIA operations were run by the KGB, (Soviet Intelli-
gence.) He says Angletor (former Chief of Counter-In-
telligence for the CIA) telieved that every top Soviet
defector we took in-was a plant. I think that's incredi-
ble but I know there were some guys on his staff were
his true believers." (Smith Interview, 4/20/78, p. 3,
JFK Document No. 008279.) :

410/ Ibid., p. 7.
411/ Ibid.
412/ Ibid.
':_ 413/ Ibid.
g‘ ; ? 414/ Joseph Piccolo Iﬁferyiew, £/11/78, p. 1. | o
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437/ 1bid.
438/ Ibid.
439/ Ibid.
440/ Ibid. ’ ‘ ‘.
441/ 1Ibid.
442/ Ibid. .
443/ Ibid.

—_—

3/

444/ In considering the above detail=d allegations, it is im-

- portant to distinguish betweea the allegation that a
photograph was found at headquarters as opposed to the
assertion that a photograph was found in Mexico City.
it is also important to remerber that these allegations
are what can be termed "grapevine stores." There was

‘ a photograph found in Mexico City of a man that was

: thought possibly to be Oswalc. This photograph and
the circumstances surroundin¢ it will be dealt with in
a subsequent section. Ms. Arne Goodpasture of the
Mexico City Station found this photograph. (See below.)
In the absence of any evidence otherwise--Note: The .
Watson allegation says there was a photo "in Mexico City in the
‘mid-60's; not that it was found there--it is most :
likely that the grapevine stories about a photo being
found in Mexico arise from M:. Goodpasture's report-
ing the photo of the man who has since become known as
the Mexico mystery man in th: same cable that reported
Oswald's visit to the Soviet Embassy.. (See below.)
The findings of. this Committ e regarding the general
Mexico City surveillance opercations-are presented in
Section II, A and B above. [n summary, this Committee .
found that there were three oshotographic surveillance
bases (four cameras) that may have photographed Lee "
Harvey Oswald in September and October of 1963. This
was determined from analysis of project files for these
operations and the testimony of CIA officials. (See
. preceding sections.) ' - :
{ * 445/ Letter from Blakey to Carpentier, 3/2/78, JFK Document No. 005879.

1

S R
- Classification: ___ _ N ®

IS TR o .-

SO | Classified by derivation:
LMY AR SOEw STDW S semy e .

N A

ot o Mot . Fot B o TS AL M O

NW 48327 Dncid:32263889 Page 227 N




b -f - .'-\ f.-'\ 5:’ “_I} e LA

Classification: - .
LR Wi ial daw a
_ ; (This form is to be. (sed for material extracted
. : " from ClA—controlled Jocuments.)
- 3. -

446/ See JFK Classified Document No. 146; HSCA Classified
o staff Summary of Review o:I CIA Documents, undated; HSCA
Classified Staff Summary of Review of CIA Documents,
5/12/78; JFK Classified Document No. 142; and Sections
"TI, A, 4 and II, B, 3 above. ' '

See JFK Classified Document No. 142; JFK Classified Docﬁ-.
ment No. 146. !
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HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, pp. 37, 96; HSCA
"Deposition of Ann Elizabe:h Goldsborough Egerter,
5/17/78, p. 73; HSCA Deposition of Robert Shaw, 5/16/78,
p. 56; HSCA Deposition of Allen White, 5/18/78, p. 25;
HSCA Deposition of H. Man:1l1, 4/28/78, pp. 20, 47;
David Phillips Testimony, 11/27/76, p. 67; David Phillips
Testimony, 4/25/78, p. 44; Ann Goodpasture Testimony,
4/13/78, pp-..-77, 97. ) a
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- HSCA Deposition of Elsie Scaleti, 5/19/78, pp. G-f.

Elsie Scaleti Interview, 3/30/78, pp. 3-4.
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In addressing this gquestior, .the HSCA staff reviewed all
the cable and dispatch traffic between Mexico City and
Headquarters for the period from October 1, 1963 to '
26 November 1963 in an attempt to determine whether Os-
wald's photo may have been sent to Headquarters. This
‘examination also revealec no evidence that a photograph
of Oswald was sent to CIJ. Headquarters. This Committee
did find that there were several types of communications
between Headquarters and field stations.that were treated
as non-record material. Because of the non-record nature
of these communications, it was not possible to review -
that material. o '
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HSCA Deposition of Ann E. C. Egerter, 5/17/78, p. 70; HSCA

Ibid., p. 7.
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See Section II, A, 3 above.
HMMA 22307, 10/15/63, para. 5, c.
See Section II, A, 3.above:
Ibid.
HMMA 22433, 11/7/63, attachme.nts B and C.

HSCA Deposition of Elsie Scaletti, 5/19/78, PP.- 44—47;

. Deposition of John Scelsc, 5/16/78, p. 31l.

Ibid.

Ibid., and p. 32.

Ibid., p:. 47.

Ibid. Emphasis added.

Foul Foe manuscript, p. 27:.

See Section III, A, 1 above for a more detailed exposition
of the . conversations. . o

Memorandum to Clark Anderscn from wlnston Scott, 11/27/63,
with seven attachments.

Ibid.

Ibid., p. 1.
Ibid.
Ibid., p. 9.

Warren Commission Testimony' of Pamela Mumford 5/19/64,
Vol. II, p. 217; Warren (omm1551on Testlmony of Evaristo
Rodrlguez, 7/21/64 Vol. 11, P 341 Comm1551on Exhlblt
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2120, p. 7; Commission Exaibit 2121, p. 54. CF, Warren
Commission Testimony of N:lson Delgado, Vol. VIII,

p. 236 and 237 in which i: is claimed that Oswald spoke
Castillian Spanish.- :

" 277/ CIA Transcript from Russian Embassy, 10/3/63.

478/ If one assumes that Oswald sould not speak any Spanish
then only two conclusions about the first three calls
of 9/27/63 are possible: 1) either these calls do not

~ pertain to Oswald, or 2) they do pertain to Oswald
but were made by someone >ther than Lee Harvey Oswald.
This second possible conclusion will be addressed in-
a more detailed fashion in subsequent sections due to
its ramifications vis a vis Oswald's activities and pos-
‘sible associates as opposed to the substance of the in-
formation available to the CIA Station prior to the '
assassination. : : ' ' :

1479/ Warren Commission Exhibit 2121, p. 112.

. t 480/ Classified Staff Summary of Review of CIA ‘Documents, 3/9/78.

481/ CIA Transcript from Russiar Embassy, 10/1/63; MEXI 6453,
10/8/63. This cable was tsent from Mexico on 8 October
and was received by Headcuarters on 9 October. Hence.
it is alternately referred to as either the 10/8 or
10/9 cable. : : Y :

X0

--482/ CIA Transcript from Rﬁssiau,Embéssy, 10/1/63; B. Tarasoff
Testimony, 4/12/78, pp. .'6-28.

. 483/ CIA Transcript from Russian Enibassy, 10/-1/78.

. 484/ CIA Transcript from Russian Embaésy, 9/28/63.

485/ A "P" file is'simply a pernonalify file. It was the Mexico

-City Station equivalent of a 201 file.

486/ Ibid.
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487/ HSCA Deposition of Herberf Manell, 4/28/78, p. 38; HSCA
Deposition of Barbara Manell, 4/28/78, p. 72.

488/ Ibid.

. eﬁ _F '.a, m!!m : m &

489/ HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, p. 46.

! 490/ Ibid.; CIA Transcript fron Russian Embassy, 9/27/63.
491/ Ibid. |

— ———

T

i 492/ Ibid.; HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, p. 7.

493/ Ibid., HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, p. 46

. Qj\'?'(‘."o):s.

494/ HSCA Deposition of Barbara Manell, 4/28/78, p. 69;HSCA Depo-
- sition of H. Manell, 4/28/78, pp. 38-39, '

' 495/ HSCA Deposition of Alan White, 5/18/78, pp. 33-34; HSCA
i . Deposition of Herbert Manell, 4/28/78, p. 46; HSCA
‘ , Deposition of Barbara Manell, 4/28/78, pp. 84-86, 88-89.

D3N

496/ Ann Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 107; MEXI
6453,10/8/63, para. 2.

R

497/ 1977 CIA Inspector General's Repoff, Tab G-2, pp. 2-3. .
Hereinafter cited as '77 IGR. ﬁ :

498/ See Sections I1I, B, 2, above, and IV, B, below, ;
499/ D. Phillips Interview, 8/%4/78; Report on Oswald from
i John Scelso: to J. Angle:on, 12/24/63, p. 4. &

500/ Ibid.

501/ CcIa Transcfipt from Russian Embassy, 9/27/78.
502/ Ibid. |

503/ See Section II, C, 4, b, (1), above.

04/ HSCA Deposition of B. Mane! 1, 4/28/78, P. 72; HSCA Deposi-
s : -tion of H. Manell, 4/28/°'8, p. 38.
£ _ ' o .
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Tab F Draft, p. 5.

-Ibid.

- 35 -
505/ CIA Transcript from Soviet Imbassy, 9/27/63; HSCA Deposi-
tion of B. Manell, 4/28/7t, p. 76.
506/ CIA transcripts from Russiar. Embassy, 9/27/63.
507/ Tab F Draft, p. 5. _
508/ Arehart Interview, 6/2/78, pp. 4-5.
509/ HMMA-22005, 8/23/63, para.'t; see also Section II, C, 4.
above. : ‘ ‘ ' ,
510/ Ibid. |
511/ Ibid.: Arehart Interview, 6,'2/78, p. 5 Testlmony of B.
Tarasoff, 4/12/78; p. 10.
" . 512/ Testimony of Boris Tarasoff 4/12/78, p- 11; Testimony
: ) of A. Tarasoff, 4/12/78, p. 14. :
T s13y
‘ 514/

§l§/ Tab F Draft, p. 5; Precedingy Section II, B, 5{ Log Film 
144, 10/1/63 through 10/363. -

~§l§/‘See Night@atcﬁ, pp. 140-141. ’

517/ pavid A. Phiilips Testimony. 11/27/76, p. 64.

518/ MEXI 6453, 10/8/63. |

519/ Ibid. -

520/ Ibid. |

521/ HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, p. 58; HSCA Depo-

sition_of H. Manell, 4/28/78, p. 35.
522/ Classified HSCA: Staff Summacy of CIA documents, undated,

entitled "Periodic File Simmary -~ Dave Phillips - 3
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523/ Blind Memorandum entitled "delay in Sendlng the flrst
Cable about Oswald.

24/ HSCA Dep051t10n of Herbert 4anell, 4/28/78, p. 30.

525/ Tab F Draft, p. 5; MEXI 6453, 10/8/63; HSCA Deposition
of B. Manell, 4/28/78, pp. 62-63; HSCA Deposition of
Herbert Manell, 4/28/63, >. 21.°

526/ HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, pp. 56-57.

527/'Cla551f1ed HSCA Staff Summacy of Review of CIA Documents,
T 6/26/78, p. 4.

528/ Ibid.

529/ Dep051tlon of B. Manell, 4/28/78, p. 65. CF. "Foul Foe™
manuscript, p. 268, where Win Scott writes: "In fact,
Lee Harvey Oswald became a person of great interest
. to us during this 27 September to 2 October 1963 period";
- and -on page 269, where he writes:" ‘Because we thought at
’ first that Lee Harvey Oswald might be a dangerous po-
tential defector from the U.S.A. to the Soviet Union,
he was of great interest to us, so we Kept a special
watch on him and his activities."” ,

530/ HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, p. 25.
531/ HSCA Deposition of Herbert Manell, 4/28/78, pp. 25-26.

532/ HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, p. 26.
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w
w
S
~N

See above. C_f_ "Foul Foe' manus-cript,,.pp. 268-269.
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539/ HSCA DepOSLtlon of B. Manell, 4/28/78 pp. 51-52. “The
HSCA has requested a copy of any internal regulations
or any liaison agreement with the Federal Bureau of
Investigation that may hare been in existence in 1963.
(Letter to Breckinridge, 7/20/78.) The CIA responded
"that there are not now, 10r were there any, agreements
between the CIA and FBI.o.: .other U.S. government agen-
‘cies concerning CIA respoisibility to report on contacts
of U.S. cutizens with Comaunist Embassies or officials...
The CIA under operative l:gislation has a counterintelli-
gence responsibility for :ounterintelligence cases
but it is notamatter of ag-eement with other agencies nor
does it concern simple coitacts of Americans abroad with
Communist Embassies or officials." (Memorandum to
Breckinridge from Shepanex, 7/31/78.)

HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, p. 69; HSCA Deposi-.
tion of H. Manell, .4/28/73, pp. 38-39,
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HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, pp. 59-60.
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Ibid., p. 59.
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MEXI 6453, 10/8/63, para. 1._
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Tab F Draft, p. 5 HSCA Dep051t10n of B Manell, 4/28/78,
pp. 62-63, 66; HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78,
p. 21; MEXI 6453, 10/8/63, para 1.
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~
~N

HSCA Dep051t10n of B. Manell, 4/28/78, pp. 62-63.

MEXI 6453, 10/8/63, para. 2. The connection of this photo-
graph to Oswald by including the description in the
cable that reported Oswald's contact. with the Soviet Em-
bassy has created more ccnfusion and controversy than .
perhaps any-other CIA related issue stemming from as-~
sassination. Consequently, this Committee has made an
attempt to determine the circumstances surrounding the
mistaken linka&ge of this photograph to Oswald as well
as the consequences of tlat mistake. The consequences
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of the mistake will be dealt with in more defail in
subsequent sect%ons.

549/ HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, p. 33; HSCA Deposi-
tion of John Scel_so,.5/16/78, p. 35; Ann Goodpasture
Testimony, 4/13/78, pp. 81, 86-87.

550/ HSCA Deposition of Allan White, 5/18/78, p. 28.

551/ Ann Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 107. See also Ann
Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 84; and HSCA Deposi-
tion of Allan White, 5/18/78, p. 32. )

552/ Log Film 143, 9/25/63 through 9/27/63.
53/ HSCA Deposition of Ahn Goodpasture, 11/16/70, pp. 57-58.
554/ CIA Transcript from Russian Embassy, 10/1/63.

555/ This mistake was evidently not discovered until 1976. See
. WX7241, a chronology of the Mexico City investigation
. : prepared by Raymond Rocca in 1967 which lists the date
. as 1 October; A note on EMMW-15488, 5/18/67 which indi-
cates that Ann Goodpastuxe checked the photographs and
that "negatives are in LIMITED photo chrono for 1 Oct
1963."

556/ Log film 144, 10/1/63 through 10/3/63.
557/ Ann Goodpaéture Testimony, 4/13/78, p. 102.

558/ See Classified HSCA Staff Summary of Review of CIA Docu-
‘ments, 6/26/78, pp. 3-5. ' :

559/ DIR 84888, 11/23/63.
60/ See Section III, A, 5 above.

561/ MEXI 6453, 10/9/63.

62/ .Ibid.
o 3/ HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/18, ‘P. 34; HSCA Depo-
Q j ' 51t10n of Elsie Scaleti, 5/19/78, p. 26.
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Ibid. A restricted file is &t method of keeping abreast of
any information that deve.ops on the subject of the file.
The file is marked to ind..cate that it cannot be reviewed
without the permission of the person who made the re-
striction. The effect is that if anyone wants to see
the file, the custodian o. the file learns of that de-
sire and the information l'eading to it. .(HSCA Deposi-
"tion of Ann E. G. Egerter. 5/19/78, p. 51.)

Eﬁl/ See Section

568/ HSCA Deposition of A. Egertcr, 5/17/78, p. 77.
569/ De9051tlon of Elsie Scaleti. 5/19/78, p. 29.

570/ HSCA Deposition of Ann Eger_er, 5/17/78, pp. 18- 79

571/ -Ibid., pp. 70-71; HSCA Depo;ition of Elsie Scaleti,
.. © 5/19/78, p. 33. - '

572/ 1Ibid. The Zed (Greenwich) times stamped on the cable and
the teletype indicates thit the teletype was sent before
the cable. .

573/ DIR 74830, 10/10/63..

574/ Ibid.

575/ Ibid.

576/ Ibid.

577/ Teletype from CIA to State, FBI and Navy, DIR 74678, 10/10/63.
78/ Ibid. = | ' |

79/ The mistaken identification of Oswald as "Lee Henry" is
dealt with in another sectlon of this final report.

. § 580/ HSCA Deposition of A. Egertar, 5/17/78 P 77,
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§§l/,HSCA Dépdsitioﬁ of Elsie Sculéti, 5/19/78, pp. 34-35.
582/ Ibid.
583/ Igig,,-pp..35—37/
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Elsie Sqaleti Interview, 3/30/78, p. 8.
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Ibid., pp. 11-13.
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.HSCAADeposition of H. Manell, 4/28/78, p. 37.
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HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, P. 51. : | s
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Report on Ooswald from John Scelso, C/WH/3, to James Angleton,
c/c1, 12/24/63, p. 4.
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|

HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, pp. 40-43. Empha-
sis added. :
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See precedlng text.
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HSCA Dep051t10n of Elsie Scaleti, 5/19/78, p 31.
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*Ibld., p. 30; See also HSCI. Dep051tlon of John Scelso,»
5/16/78, pp. 27,'28 ‘

594/ See HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, Pp. 40- 43,
51; HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, p. 37; HMMA- ;
22005, 8/23/63, para. 4. - - ‘ B

595/ '77 IGR, Tab G.3, p. 3.
596/ 'Ibid. |
597/ Teletypes from CIA to Statn, FBI and Vavy, 10/10/63, DIR

74678.

98/ HSCA Deposition of H. ManeLl, 4/28/78, p. 43:. HSCA Deposi-
. tion of B. Manell, 4/28/78, pp. 89-90.
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99/ pavid A. Phillips Testimoiy, 4/25/78, p. 30.
0/

6

HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, pp. 90-91; Ann Good-
~ pasture Testiony, 4/13/73, p. 142. _

N

David A. Phillips_Testimon{, 4/25/78, pp. 92-93.

601/

602/ Scott's manuscript may provide a clue when he writes that
— during his first contact with the Soviet Embassy., Oswald
"gave his name very slowly and distinctly." (Foul. Foe
Manuscript, p. 267.) If Oswald used his middle name at
that time it would explain why Scott wrote "sic." by
"Henry." But it should be noted that Oswald's name

does not come up in any of the transcripts made available
by the CIA until 10/1/62, and Oswald's middle name is

not given in that transcript. It is possible that

there is one additional transcript, possibly of the con-
versation that Scott, or page 267 of his manuscript,
refers to as Oswald's "first contact,"” which, if in exis-
tence, has not been made available to this Committee.
(See Section -III, A, 5, above.’)
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o

03/ DIR 74830, 10/11/63.
04/

. u«j.’ ik

HSCA Deposition of Allan Vhite, 5/18/78, p. 35; Ann Good-
pasture Testimony, 4/13,78, p. 104. :

(=)

|

05/ Ann Goodpasture Testimony. 4/13/78, p. 105.

‘m
R

06/ Emphasis in original.

(<))

|

=]

07/ Routing and Record Sheet for DIR 74830, 10/11/63.

08/ HSCA Deposition of Alan Wiite, 5/19/78, ‘pp. 33-34; HSCA
Deposition of H. Manell, 4/28/78, p. 46; HSCA Deposi-
tion of B. Manell, 4/28/78, pp. 84-86, 88-89. '

(<]

|

09/ HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, pp- 43-44; Dpavid
“A. Phillips Testimony, 11/27/76, p. 89. .

(=)

HSCA Deposition of Allan White, 5/18/78, p. 37.

|

+ e—

10/
11/ See Section IIIl‘A, 7, atove.
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612 / See Section III, A, l, above.

[ 2o B
i

613/ the on Article by Robert S. Allen and Paul Scott, "CIA
Withheld Vital. Intelligence from Warren Commission,"”
10/21/64. .

14/ The Chief of the Mexico Branch at Headquarters has told
___ this Committee that it is his belief that the tapes were

probably still in existence at the time of the assas-
sination. (HSCA Depositicn of John Scelso, 5/16/78,
p. 76-77.) But the tesitmony of the persons at the
Mexico City Station is.ccnsistent in saying that the
tapes did not-exist at the time of the assassination.
(See HSCA Deposition of Fobert Shaw, 5/16/78, p. 29;
HSCA Deposition of Allan White, 5/18/78, p. 20; David
A. Phillips Testimony, 11/27/76, p. 63; David A. Phil-
lips Testimony, 4/25/78, pp. 17, 23; Ann Goodpasture
Testimony, 4/13/78, p. 9¢.) : :

615/ See Section II, C, 4, b, (), (e); Tab F praft, pp. 5-6.
- 616/ If the 9/28/63 conversatior received expediteq handling
‘ _—'  also it is possible that it would have been in the
Station prior to the flrst or second of October.
617/ A. Goodpasture Testlmony, «/13/78, p. 95.
- 618/ DIR 84886, 11/23/63' para. 2.
619/ MEXI 7023;111/23/63,'§aré. 2.
620/ MEXI 7025, 11/25/63,_para.'4.
621/ MEXI 7054, 11/24/63, para. 3.
622/ See discussién in text above and beloﬁ;
623/ See Sectioh 11, C, 4, above. .

Ann Goodpastu;e Testimony; 4/13/78, p.'94.
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"Ann Goodpasture Testlmony, 4/13/78, pp. 95- 96, See- also
pp. 77, 93, 110.
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j%26/ B. 'Tarasoff-Téstimony, 4/13/78,Fp. 12”3‘
#627/ HSCA Deposition of Herbert Manell, 4/28/78, p. 28.

628/ See ‘discussion above.

29/ See footnote 614 above.

I Im |
(=}

2”630/ Ann Goodpasture Testlmony, 4/13/78, p. 96.

(+)]

31/L§;CA Depos1tion of Robert :haw, 5/16/78, p;/29; HSCA De-
position of Allan White, 5/18/78, p.)%ﬂ; David A. -
Phillips Testimony, 11/2'/76, p. 63; “David A. Phillips
Testimony, 4/25/78 pp. L7-23; Ann Goodpasture Testimony,
4/13/78, p. 94. e ’

.
(o))
w
N

~

HSCA Deposition of John Sc:lso, pp. 76-77.

AN
w
()
~N

B.-Térasoff Testimony, 4/12/78,{9.-12’ Lg

See Ann Goodpasture Testimany, 4/13/78, pp. 94-95, 77.

\ Y ' |
=) 'O\
W w
w o
~ ~

HSCA Deposition of H. Manell, 4/28/78, p. 28.

H. Manell and B. Manell In:erview, 3/28/78, pp.14:}5;'%SCA

Deposition of Allan Whit:, 5/18/78, pp. 33-34; VYHSCA
Deposition of B. Manell, 4/28/78 pp. 88-89, 84-86;
¢ HSCA Deposition of H. Ma1e11 4/28/78, pp. 38-39, 46.

[=)]
w
(o))
~

AN
[+)]
w
<
~

Ann Goodpasture Testlmony, 4/13/78, p. 75. ;Emphasis

added.
#/338/ Routing and ReCOrd Sheet for DIR 74830,I10/11/63.
7639/ MEXI 6534, 10/15/63

I |

? S insee cmled eI M€ ot i 8
HSCA Deposition of B. Manell, 4/28/78, p. 96.

<)) |O’\
—

457

41/ H. Manell ‘and B. Manell Interview, 3/18/78, p. 14-45;VﬁSCA
Deposition of Allan Whitz, 5/18/78, p. 33-34;"HSCA ve-
position of B. Manell, 4/28/78, pp. 84-86, 88-89;“fiISCA

) Deposition of H. Manell, 4/28/78, pp. 38-39, 46;
o Goodpasture Testimony, 4/13/78, p. 75. See also Sec-.
s tion- III, B., above. )
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Memorandum for the Ambassador from winston M. Scott, re:
Lee OSWALD/Contact with the Soviet Embassy. 10/16/63.
Emphasis added.

(2}
>
N
~

N
>
w
~

|

Manell Interview, 3/28/78, P- 17

(=)
>
-
~

ibid., p. 18.

|

There are some cryptic references to the CIA Station trying
to determine Oswald's whereaboits after receiving the
10/11 cable. (See Testimony of Ann Goodpasture, 4/13/78,
p. 113.) The procedures used in this attempt and the
actions that may have been taken have not been deter-
mined. If any records exist cf these efforts they have
not been made available to this Committee. .

(=)}
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~.

|

(=)
>
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~

HSCA Deposition of Elsie I. Scaleti, 5/19/78, p- 43.

=]
S
~J
~

|

HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, pp- 61-62.

[+
S
@
~

HSCA Deposition of Elsie I. Sca.eti, 5/19/78, pp- 29-30.

o
=
\D
~

HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, PP- 44-47.

5|

HSCA Deposition of Robert Shaw, 5/16/78. PP. 62, 69.

N
(&)
-
~

HSCA Deposition of Alan White, 5/18/78, p. 36.

|

Ann Goodpasture Testimony, 4/13/78, pp. 111-114.
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N
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|

(=)}
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W
~

|

HSCA Deposition of B. Manell, t/28/78, ppP- 75-76; See also
Ibid., p- 81. _

(<)}
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'S
~

See discussion above.

|

o
%)
n
~

|

Phillips Interview, 8/30/78, p 5.

(o))
w
(2}
~

Foul Foe manuscript, PP- 268-259. Emphasis added.

|

(<))
w
~3
~

|

'HSCA. Deposition of John Scelso, 5/16/78, pp. 63-64.

N
18}
o
~N

|

'HSCA Deposition of John Scelso, 5/16/78, PP- 64-65.
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9/ David A. Phillips Testimony, 11/27/76, p. 96.

B

Classification: e

o o aely o A b e <

NW 48327 DocId:32263889 Page 241



- CEPEEL A e
Classification: L. !fj-"J bk I
. lk‘-'}r' \II ..Jll""lfl 5 -l; \ g:J‘
(Thns form is to be tsed for material extracted
from CIA—controlled documents.)

- 45 .-

659-A/See preceding section.

659-B/ 1Ibid.

659-C/ MEXI 7014, 11/22/63, pari. 3.

659-D/ MEXI 7203, 11/23/63, para. 3.

N
~N

HSCA Dep051t1n of H. Manell, 4/28/78 . 53.

[+)]
N
'—l
~

JFK Classified Document, #131

(=]
[+)]
N
~

Ibid.

MEXI 7029, 11/23/63, para. 1.

[+)]

(o)}

W .
~N

|

o
[+)]
>
~

Clasified HSCA Staff Summary, 3/15/78, p. 1l.

See Section III,:B, 2, above.:
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(=)
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~

@ MEXI 7014, 11/22/63, para. 2.

A}
(<))
~J]
~

DIR 84802, 11/22/63; para. 1. The sequence of the cables
can be determined in that they were numbered sequen-.

" tially as they were sent. In this regard it should be
noted that this system cén indicate the order in which
‘he cables were sent but rot the order in which they
were written because, at least in Mexico, several of
the Station officers were drafting and sending cables.
Hence, the order of writing them may not be the same
as.the order in which they were sent.

:

(=)
(<))
(=)
~

MEXI 7014; see precedl‘ng p: ragraph.

N
(=)
0
~

DIR 84886, 11/23/63, para. 1.

()]
~
(=]
~

Ibid., para. 2

N
~
—
~

Ibid., para._&.

(=)
~J
N
~-

HSCA Dep051t10n of John SC(lSO, 5/16/78 p. 37.
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673/ David A. Phillips interview, 8/24/78, p. 16; Routing and

Record Sheet for MEXI 7033, 11/23/63; HSCA Deposition
of John Scelso, 5/16/78, pp. 45, 87.

gzg/ DIR 84886, 11/23/63, para. 2.

6_/ MEXI 7023, 11_/23/63; |
676/ MEXI. 7024, 11/23/63, para. 6.
_ 67 _

/ MEXI 7025, 11/23/63.
/

MEXT 7033, 11/23/63.

6 9/ HSCA staff have wondered wlether or not the Mexico C1ty
T _Station was entirely forthcoming of their own will
with Headquarters. This speculation was based on three
pieces of information. 7he first is the report in
MEXI 7024 that Headquarters had all the available in-
formation. The second it a note from Win Scott on the
Routing and Record Sheet for: MEXI - 7033 which says:

‘ . - I had a call from Was}alngton ( John Scelso) at . o=
: 1620 hours on 23/XI. I told John Scelso at
1630 hours (our time) on 23/XI that this would
be ‘on route to him.

The -third is a cable repurting that on the 23rd Win
Scott had an urgent call to see the President of
Mexico. The cable repori:s that Scott expected the
President to express his condolences over the assas-
~sination but,"developed ‘hat (Mexican agent) had

- located call to Soviet Enbassy of Lee Oswald

made on 28 September. Bclieve fact that (President

J of Mexico) aware of this contact (from our joint

operation) and passed da:a to COS is important."”

. (MEXI 7023, 11/23/63, pa"as. 2 and 3)

The Committee declines to speculate that the Mexico City
Station was possibly con,lderlng not reporting all

the information availabl: to them. It was considered
-that this may have been :ontemplated in order to pro-
tect. themselves from a’chiarge about their failure to

_ . Clossnﬁed by derwohon.
V. . 4 o ey -y my o e
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: The discovery that the Mexicans were also aware of
the conversations would have made holding back the .
transcripts perilous in that the Mexicans.could have
. revealed their existence to the detriment of the
Station. Hence, the full report followed very shortly
after the meeting between the Mexican President and
Win Scott, and immediately after Scott discussed the
situation with his nominal superlor in Washington
‘by telephone. Scott's superior was asked about this.
.He said that he did not remember the substance of
his telephone call to Wir Scott on the 23rd. (HSCA
Deposition of John Scelsc, 5/16/78, p. 88) ™I do
not have any idea why (I called). I may have been
ordered to call him on ary number of things." (Ibid.,
p. 87.) He was also asked about Scott's meeting
with the Mexican Presidert.

You get a psychologiczl question. The Chief
.of Station is called in to speak to the Presi-
i o dent of Mexico. There had been a big fight
' ' when the new Ambassadcr got there--no, it wasn't:
: that. It was a very peculiar situation in Mexi-
. ’ : co whereby the Mexicar. President's primary con-
tact with the U.S. government was through our
Chief of Station rather than through the Ambas-
sadors. .This caused 1.0 great problem with the
' then—Ambassador whObe name I have forgctten. .

Q: Thomas Mann°

A: Yes. He was a very fine quy and recognized

. the usefulness of ithis arrangement. The next
Ambassador, Mr. Frceeman, tried to cut Win
Scott out of contact with the President of
Mexico, whereupon i:he President of Mexico
called in Win Scoti: and said, "I want you to
send a cable to the White House telling them
I am not going to (eal with this Jackass, I
want to deal only vith you."

So, the result was . eventually, Winston
Scott and Ambassador Freeman went to the
White House and talked to President Johnson.
- and- straightened the whole thlng out in favor
of Winston Scott. - C .
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So, Scott is just‘:emarking'that it is
' interesting that the President of Mexico is
B aware of our telepione operation.

Q: He should have bee since it was a liaison
operation.

A: Yes. .But you do not always know whether he
- was informed. I thiink we always knew he was
informed. I think we always knew he was in-
, formed. It is jus_ significant that the per-
: : ' son calls you in aid says, here is some 1ntel-
] ‘ ligence about the. (ennedy thing.

(HSCA Dep051tlon of John acelso, 5/16/78, pp. 83-84.)

Win Scott indicated that 1e was going to write a memoran-
dum concerning his meetinj with the President of Mexi-
- co. (Routing and Record 3hhet for MEXI 7028, 11/23/63.)
_ _ . - If Mr. Scott wrote such a memo, it has not been made
SR _ available to.the HSCA. Divid Phillips, who after serv-
.': - ing in Mexico, went on to accumulate quite an impres-
sive record as a Chief of Station in several countries
- himself, told Committee ‘iiwestigators that a memoran-
dum of this sort, along with other "sensitive" informa-
tion would be the type of thing that Win Scott probab.y
‘kept in his private safe. (David A. Phillips Interview,
8/24/78, p. 10.) Mr. Phillips added that he did not
know what happened to Mr. Scott's safe after he died
but he had heard vague sto>ries about someone finding
a lot of documents that S‘ott had kept. (Ibid.)

. 680/ MEXI 7054- 11/24/63 para. 3.
681/ MEXI 7024, ‘11/23/63, para_. 3.
'E 682/ MEXI 70'24," 1i/23/63,_para. 3.
683/ MEXI 7023, 11/26/63, para. 2.

e ¢

4/ See Sectlon II, C, 4, above.

~; 685/ For example, MEXI 7023 repocts that a voice comparleon
> ’ was not done while MEXI 7925 implies that one was done
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and a year later Ann Goodasture noted on a newspaper
article that such a compacison was done. Note also

i that MEXI 7024 reported tiat HQ had all the available
information when in fact 1ll conversations were reported . E
in a later cable, MEXI 7033.
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See SectionllIl, A, 1, above.
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'See Section III, A, 1, abova.

(o))
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See Section III, A, 1, above.

See Section III, A, 1, above.

o o
© |0
O |
NN

Note to Luis Echevarria, November 23, 1963, CIA No. 444;
Cable re Oswald-Duran, MEXI 7029, November 23, 1963, CIA
No. 441; Raymond Rocca Chronology WX 7241, Entry 36,
November 23, 1963, CIA Nc. 635..
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Ibid.

See below, p.
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~

Note written by Winston Scctt re phone call with John
Scelso, November 23, 196:; Chronology prepared by Ray-

' mond Rocca, wx7241, entry 37, November 23, 1963 CIA
i - No. 635. ‘
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~N

o
Yo
w
~

- Ibigd.

[+)]
\te
S
~N

Chief of Statlon phone call to Luis Echevarria, November 23A,
1963, CIA No. 440; Flash Cable from Karam&ssines to
P ‘ Mexico City Station, November 23, 1963, DIR 84916, CIA

i - No. 4033 Chronology of R:iymond Rocca, entry 46, Novem-
; - ber 23, 1963 CIA No. 63h

=)}
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wn
~N

: 696/ Blind Memo re Lee Harvey O«wald and Sllv1a Duran, Novem-
: ber 26, 1963, CIA #473. .

Ibld.

o
O
~
~

(’"? 698/ Cable from Mexico Clty Sta:ion to Headquarters, November
R 27 1963,  MEXI 7101, CIA #493

. Classmcahon- ) "o’o
S o B Py .

e Closslfled by derlvchon

AQE!F' éﬂﬁ" Aﬁ&!" V. A 4 W 4

R ___‘_. e e e+
.

NW 48327 Docld:32263889 Page 246



| Classificafion:

(This form is to be ssed for maferiél 'extrﬁcted | | 014973

from CIA-—coMrollod documents.)

s 0P SEGRET

_ When President John |. Kgnnedy was assassinated
on November 22, 1963, the (nited States investigative

agencies--FBI, CIA, Secret fervice, etc.--were asked to.

'1ﬁvestigate the assassinaticn.. When the Central Ihte111-

gence Agency's Mexico City Station reMembéred that Lee
Harvey Oswald had visited Mexico City during 1ate'Septem-

ber and'ear1y OCtobef, it reviewed the electronic surveil-

lance files and found eviderce of phone calls to the So-

viet Embassy made September 27th, September 28th, and

_OctObér 1st, that could have been made ﬁy Oswald. 685/

Review of the electroic sur\eiI)anCe files also produced

telephone ca11s‘on Séptember 27, 1963-between‘the Russian
Consul and Silvia Duran, a secretary at the Cuban Consu-

late,-wheré Oswald was discussed. ggg/ In addition,

the Mexico C‘ty Station fourd a .September 28, 1963 phone

call from Silvia Duran to tke Soviet Consulate where Silv1a

duran stated that there wis an Ameri'an ci 1zen at the

\

Cuban Consulate who haéd pre\fous,y visited the Soviet Con-

sulate. 587/ A final prose z2%! was made on-Octuber i, 1983

whera the “alleged” Qswald identified himsel s was alsg

fourd. €83/

&n Noveméer 23;,295 he “ex co City Station deter-

Hw 48327 Docld:32263889 Page 247 -
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mined that it would request the Mexican government--‘
with whom it had 8 good-relxtionship--to arrest Silvia
.Duran (as Stlvia Duran was 1 Mexican citizen, she did not
have diplomatic 1mmunify) b:cause she might shed some 1ight‘
on the circumstanees surrouiding the asseseinatioh. gggg/

" The Mexico City Station sent a note to the Gober-
nacion head, Luis Echevarria, with Silvia Duran's adaress,
her mother's address, her b-other's address, her license

plate number, her home phon: number, her place of wofk.and

a request that she be arres:ed immediately. 689/ The Mexi-

"co City Station also sugges:ed thaf Duran he held incommuni-
cado until she could be que:itioned on the matter. 690/
| The Mexico City Station did not receive prior au-
.thorization from CIA Headquurters to request the arrest of
S1lv1a Duran by Mexican authorities 691/ Headquarters
'feared that a request to ar-est Ms. Duran.would jeqpardize

the .clandestine relationship between certain Mexican govern-

ment officfals and the CIA ~f it were disclosed that,Americans-
fg were behind Duran's arrest. ﬂ/ John Scel,se. Chief of Western
j%* - Hemisphere/3, stetioned at lLangley Headquarters.lfelephoned

| Winston Scoit..the Maxice Uity Chief of Station, anc requestec
‘that Siivia Duren a0t be arcested. 633/ Scott told Scelss that

he cou?d not rescind the request, and that.Headquarters shsuld

2!.'\. [lv“
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been arrested. 694/ After_l1nstoh Scott's conversation

with John Scelso, Scott called Luis Echevarria and stated

that the Mexico City Statio1 desired thaf_a1l-informat10n

received from Duran be forwirded immediately to the Mexico

City Station, and that her irrest and statements not be

communicated fo any leftist groups. 695/

On November 27, 1963, the Mexican government for- .

~'warded to the Mexico City Station a copy of SiTvia_Duran's

ten-page signed statement. 396/ It _Said, .

~"Upon learning about the assassination
she and her husband speculated that Presi-
dent Kennedy might hiave been assassinated
for racial reasons. When she became aware
that the assassin was Lee Harvey Oswald, she
ascertained that it vas the same man who ap-
proximately two montas prior had been to the
Cuban Consulate to s>licit an intransit visa
to Russia. Having tiken his name from the
special documentationr he presented she knew
that he was married to a Russian woman and '
- belonged to the "Fair Play for Cuba Committee."
She checked the data in the Consulate archives
and became certain trat it was the same indi-
vidual who was blond2, short, dressed unelegant-
1y and whose face turned red when angry. The
Consul had denied th: visa because to obtain
an intransit visa from the Cuban government,
it was imperative thit he previously obtain a
visa from the Soviet Consulate. Sinca obtain-
ing a visa from the 3Soviets toox four months
an¢ Oswald's Mexican visa expired. sosa Oswald
#was advised that he see the Soviet Consul, and-
€ailing tnz gerson i1 charge of that office.
the Soviet official told her that thay would
have to Consuit Moscow which would take four:
monrths. That afternion, Oswalé returned to the
Classification: Loy o rorsees 0 -
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Cuban Consulate and Hilvia Duran confirmed

that he could get a tuban visa only after he

recefved a Russian v sa. She gave Oswald her name
and business phone number but never gave him her -
address because she lhiad no reason to give it to

him. The only aid she could give Oswald was advising
that he see the Sovict Consul and calling the person
in charge of that of ‘ice. She knew that phoning the
Soviet Consulate was not one of her duties and that
if she did so she did it only to help Oswald. She
gave Oswald her business phone number only because he
would have to call sibsequently to check whether he
had obtained a visa. He never called back."

Silvia Duran, releascd on November 24, 1963, was rearrested

En EEh U WA W

November 27, 1963, when the Mexican government alleged that she

~was attempting ‘to leave Mex co for travel to Havana. 698/
According to the Mexican of icials who detained Duran a second
time, there was no addition to her story. 699/

The Mexico City Stat-on forwarded Duran's ten-page signed

statement to Headquarters or November 27, 1963. 700/ The
fo110w1ng‘day,'Headquarters sent a c]arification‘cable to the
Mexico City Station seeking to insure that neither Silvia
duran nor the Cubans would lLave any bésis for believing that
"the Americans were behind her rearrest. The cable stated,
"We Qant the Mexican author-ties to take the responsibility
for the whole affair.” 701/

| When the Central Int¢lligence Agency began to work

with the Warren Commission, Headquarters cabled the Mexico

v .‘_'ﬁ,- e Ao T e — . ,,
. i : (‘A '-".- . - PR . -
2{-:!‘“-"" . | ' ERTE i —-3&‘
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City Station that its plan in passing information to the
Harren-Commiss1on was to eliminate mention of telephone
taps in.order to proteﬁt their cdntinuing operations. 702/
Héédquarters cabled that it would rely on.Silvia Duran's

statements and on the’Consular files which the Soviets

‘gave the State Department. 703/ Headquarters stressed

that exact, defai]ed infornation from LITAMIL-7 and

'LITAMIL-Q--pehetration'agents iq the Cuban Embassy--on-

what Silvia Duran and other officia]s_had'said about Os-

wald's visit and his dealirgs would be valuable and usable

corrbborative evidence. 704/ .
" When the Central Intelligence Aééncy'forwarded to

the Warren Commission a copy of Duran's signed statement.

.It read as follows:

...she remembered..(that Lee Harvey Oswald)

was the name of an fmerican who had come to

the Cuban Consulate to obtain a visa to travel

to Cuba in transit to Russia, the latter part

of September or the early part of October of

this year, and in sipport of his application

had shown his passpcrt, in which it was noted

that he had 1ived ir that country for a period

of three years; his labor card from the same
country written in the Russian language; and
letters in that same language. He had presented
evidence that he wa:t married to a Russian woman,
anc aiso that he wa: 3pparently the leader of

an orgarjzation in the city of New Orleans claim-
ing that he should te accepted as a "friend® cof _
the Cuban Revolutior. Accordingly, the declarant,
complying with her cuties, took down all of the-

'NW 48327 DocId:32263889 Page 251 E
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“{nformation and comp]eted the appropriate
application form; ard the declarant, ad-
mittedly exceeding ler responsibilities,
informally telephoned the Russian Consulate,
with the intention ¢f doing what she could
to facilitate issuarce of the Russian visa
to Lee Harvey Oswalc. However, they told
her that there woulc be a delay of about
four months in processing the case, which
annoyed the applicart since, according to
his statement, he wes in a great hurry to
obtain visas that wculd enable him to travel
to Russia, insistinc on his right to do so
in view of his backcround and his loyalty
and his _activities in behalf of the Cuban
movement. The declzrant was unable to re-
call accurately whether ornot the applicant
. ' told her he was a member of the Communist

o Party, but he did say that his wife***yas
then in-New York City, and would follow
him,*** (Senora Duran stated) that when Os-
wald understood that it was not possible to
give him a Cuban visa without his first hav-
ing obtained the Russian visa,*** he became
very excited or angry, and accordingly, the
affiant called Const1 Ascue (sic),*** (who)
came out and began 2 heated disucssion in En-
glish with Oswald, that concluded by Ascue
telling him that "if it were up to him, he
would not give him the visa," and "a person
of his type was harning the Cuban Revolution
rather than helping it," it being understood:
that in their conversation they were talking
about the Russian Sccialist Revolution .and
not the Cuban. Oswald maintained that he had
two reasons for requesting that his visa be
issued promotly, anc they were: one, that his
tourist permit in Mexico was about -to expire;
and the other, that he had to get to Russia
as quickly as possitile. Depsi'e her anncyance,
the decalarant gave Oswald a paner*** in which.

'she put down her nane, "Silvia Duran," and
the number of the telephone at the Consulate,
which is "11-28-47" and the visa app].catlon

Clcss:ﬂcaﬂon
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was processed anyway It was sent to ‘the
Ministry of (Foreign! Relations of Cuba;. from
which a routine repl was received some fifteen
to thirty days later, approving the visa, but on

- the condition that the Russian visa be obtained
first, although she does not recall whether or
not Oswald later tel:phoned her at the Consu1ate
number that she gave h1m 705/

‘Ef‘
s

The Central Inte11igence Agency had relied on Duran's
| statements but had deleted Juran's description of Oswald as
.blonde and short. 706/ It 1ad also excised Duran's statement--

“The only aid she could giv2 Oswald was advising thet he see
the Soviet Consul, and caTIing the pefson in charge of that
office” which alluded to-Qs&a]d asking for some type of aid at
the Cuban Consulate. 707/ In'addition,'Ms. Duran's stréng state-
ment "He never-called her.baek" ZQZE/ was changed to "she does
not reca]l_whefheglbr not Oswald Tater telephoned her at the
Consulate number that she have him 707b/ Had the statements
been-included, the Warren Comm1ssion s conclusions would not have
seemed as strong. _ |

- The Warren Commissicn'stafffwes not completely satis-
fied with Ms. Duran's ten Fage signed'statement_obtained by
»he Mexican author1ties k. David Slawson wrote: | |

We then discussed .the praoblem of {inter-

viewing) Silvia duran. We pointed out that

our only interest ir witnesses (in Mexico)

other than Duran wa: to get their formal testi-

mony for authenticalicn purposes...Tnis was

4 not true of Duran, towever, because she had L
been interviewed only by the Mexican police G

20(}03{}? ,,Cluss_ificoﬁori'.! 2 o
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and we considered that interview inadequate..
(I should point out that we do not consider ~
it totally inadequate, however. It is onl
on details such as Oswald's physical
~appearance, side comnents or remarks he
may have made, etc., that we would like to
interrogate Mrs. Duran further. On the
essential point of whetherornot his con-
tacts. with the Embassy consisted of anything
- other than an attempt to travel to Cuba,
Silvia Duran's knowladge has probably been
exhausted.) 708/ .

The Warren Commission stéff's attempts to inter-
view Ms. Duran never succeeded. 709/ Ms. Duran was not
interviewed by Americans uﬁti] 1976, when two reporters

from -the Washington Post interviewed her. 710/ On

June 6, 1978,‘re9resentétives of the House Select Committee

con. Assassinations interviewed Ms. Eﬁran'iﬁ Mexico City.

VI. Information not available at the time of the Warren

Commission investigation

A. Silvia Tirado (nee Duran)
1. House Select Committee on Assassinations €/6/78

Interview of Silvia Tirado

. Ms. Tirado (Silvia divorced Hdratio Duran in 1968)
. Was never questioned by'Americaq off1c1a1s in 1963. Thus,
. fhe Committee established contact with the Mexizan gcvern-
ment and requested that the Xaxican government make

& silvia Tirado available for an interview. 711/  The Mex:can
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government complied on 6/6/78. Ms. Tirado told the ‘House -

Select Committee on Assassinations the following:

Lee Harvey Oswald visited the Cubah'Consu1ate three
times .on Sebtember 27, 1963, not twice as the Warren Com-
mission previbusly reported. 712/ ' Oswald fifet visited
the Cuban Consulate a£ approximately 11:00 a.m., feduesting
an intransit visa to Cuba with Russia as the final destina-
tion; 713/ He showed her some dqcuments; then Tleft to
bbtain_photographs needed for his application. 714/

Oswa]d feturned at approximately 1:00 p.m. with
four photographs. 715/ Ms. Tirado typed the application
in duplicate, stapled a picture on top of.each-and'had Os-
wald sign each in her presence. 716/ As 1dentification.
Oswald showed her documents he had brought: his Russian
1abor card, marriage cert1f|cete with the name of his
Russian wife, his Americen :oﬁmunist Party membership card
_and his "Fai'r .'ﬁ'lay for Cuba* membership 'card YARZS

Ms Tirado found Lee Harvey Oswa]d s behavior susp1-
cious because norma11y a Conmun1st traveled only with his
passport as belorging zo th: Commu11st Darty was 711 ega1
in Mexico in 1963. 718/

There «as a procedur: whereby the Aﬂﬂ'luan Communust
Party would arrange visa ma:ters for their nembers with the
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Cuban Communist Party 719/ The Amer1can wou]d then &
come to Mexico, visit the Cuban Consulate, and receiye |
his visa immediately. 710/ Hhen.firado asked Oswald'why
“he did not have the American Communist Party arrange his

trip. to Cuba, he stated tha: he.had not had the time. 721/

After explaining to swald that he had to acquire

-a Russian visa before he could receive a Cuban visa, Tirado

jotted her name and busineén'phone number on a piece of
paper and gave -it to Oswald who then left to get his Rus--
sian visa. 722/

Osuafd‘retdrned to the Cuban Consulate between
' 5:00 p.m. and 6:00 p.m., which was after normal working
hours,"]O:Od to 2:00 p.m. " ’23/ The guard called Tirado,

stating that someone who didnot speak Spanish was at the

'gate inquiring ‘about a visa. 724/ As routine procedure,

she. asked the guard to esco t the individual to her office. 725/

Oswald told her that he had acquired a Russian visa. 726/
Since he did not produce it when asked, she called the

Russian Consulate. 727/ Tha: Consul told Duran that Oswald.

had'been tb' the Corsulate raguesting a visa and had been

told that the reply would tike appreximately four menths. 728/

. ¥hen she're‘ayed'the messag: to Dcwald; he 9ot very excited,

_1nsfs‘1ng that as a perscn vha hac been in jail bécause'

Classifi catica: —
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of the CubanERevoTution he :hould receive a visa. 729/ -
Oswald stated that he could not wait that long beﬁause‘ |
his Mexican visa expired in three'déysf 730/ At this
| point, Ms. Tirado informed ﬁonsul_Eusebio Azcue of.the
situétion._lgl/ Azcue had lieen in his private office
which he shared with his upcoming replacement, Alfredo

Hiraba]. 732/ Azcue polite' y explained the Eequisites

for an intransit visa to Oswald. 733/ When he noticed
that Oswald was.a stubborn nan he told Oswgld that he-
was obviously not a friend of the Cuban revolution be-
cause he would Btherwise understand that Cuba had to _be
extremely éarefu] with the peop1é it allowed in the coun-
'tfy. 734/ Azcue and Oswald yelled At each other. 735/
Then Azcue went to the door. 6pened it and asked Oswald
to IEave. 736/ - Oswald did ﬂot revisit or‘te1ebhone the
Cdnsulate. 737/ Ms. Tirado described Lee Harvey Oswald

as approximately five feet :¢ix, with sparse blonde hair,

weighing about 125 . ‘pountis. 738/

2. CIA ihformation nct available at the time cf.'

the Warren Co:missfon'investigation

a. LIRKING/2 alleg:zian
in 1967 2 report that Zilvia Duran had had intimate

~relations with lee Harvey J:wald came

Classi icnhTf =~y
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of the Centra] Intelligecne Agency s Mexico City Station. 739/
The source, LIRING/3, state that he had recently re-

ce1ved a call from S11v1a Dnran- 740/ A telephone tap

on LIRING/3 s telephone con’ irmed that Silvia Duran had

called LIRING. 741/ LIRING’3 reported that he had visited
Silvia to renew acqhiaintancees. Zig/ During the visit,

Duran told LIRING/3 that sh: had met Lee Harvey Oswald

at the Cuban Consulate when he applied for a vise and

" had dated him on several oc:asions. 743/ ODuran admitted

that she had had intimate rolations with Oswald, but in-
sisted that she had no idea of his plans. 744/ In addi-

tion, Duran told LIRING/3 tiat when the news of the as-

sassination became'ﬁublic kihowledge, the Mexican govern-
g& o ment arrested her and durinj the 1hterrogation beai her
b until she admitted that she had had an affair with Lee
Harvey Oswald; 145/ Rowton 746/ counseled LIRING/3
against any further contact with Duran because the Cubans
or the Mexican police might become suspicious of him. 747/

There is no indication in Rowton's report as to why con-

tact uith'511via wouid make the Cubans susoicfous

The CIA Mexicc City station 'epor.ec this informa-

ticn tu headquar
First, thet Si?via-bjran had sexual intercourse -
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.w1th Lee HarVéy Oswald-on several occasions

when the latter was in Mexico is probably

new, but adds little.to the Oswald case.

Second, the Mexican police did not report

the extent of the Duran-Oswald: re1at1onship

to this Station. 7497/

In the chronology of the Mexico'C1ty investigation
of Oswa1d,Raym6nd Rocca  notes: "Why didn't .Mexico
police give us all info?" 750/ - This was not the first
réport of such a relationship between OsWafd and Duran.
Elena. Garro had reported the Samé information to Charles
Thomas in 1965. 751/

That the Mexican government -did not disclose all
the information in its possession to American authorities
raises one of'khree possibilities:' |

1) the Mexican government did not want to disc]ose

that one of its citizens had had intimate rela-
tions with the assassin of John Kennedy; dr

‘2)-Silvia‘0uran was a Mexican pénetratioh agent

in the Cuban Consulate and the Mexican govern-
ment,&as protecting its 1hformant by minimizing

her re]atlonship with Oswald; or

3) they foract. i.e., a pure apra 51mp1e m1stake
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b. The possibi]ity that Silvia Duran was an '
agent for either American, Mexican or Cuban ' E

Intelligence

S1nce the pub11cat1o1 of the Narren Commiss1on
Report in September 1964, crit1cs have written about the
- possibility that Silvia Durian was an intelligence agent
for.either the Americans, M2xicans or Cubans. |
| 1) Was Silvia Duran in agent, aését or source

for ﬂexican or Am:rican intelligence?

In an effort to resolve this question, the House
- Select Committee on Assass11at1ons reviewed the United
States investigative agenci:s' files on Si]vja Duran. 752/
The Committee found no evid:nce in this file review that
Sitria Duran was either an imerican or Mexican intelli-
gence agent. | '
In aoqition, tne Comaittee has interviewed most
of the Mexico City,Station :mployees about the posSibility.
Only David Phillips, Chief of Covert Action and the Cuban
Seotion in the Mexico City Gtation_in 1963, a position
which made 1m‘very knswiedeatie, considered thatlboran

was possibly an agent or source. Mr. Phillips stated that

. “f124 ¢ ’ " oo e -. > Ty ey -—-"-1--‘ 2 iy
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"at one time the agency pit:hed Zg;/’aImost'éveryone
at the Cuban Embassy." 754/ Mr. Phillips stated that
he had first heard Duran's 1ame from the telephone
intercept transcripts. 755/ But Mr. Phi]iips,asserted
that the CIA had no interest in Ms. Duran because “"she
wasn't friendly with anyone." 756/ Mr. Phillips had
previously mentioned the CI\ Mexico City Station's in-
terest in recruiting a formar Cuban Ambassador to Mexico
named Lechuga. 757/ Mr. Phillips was shqwﬁ a memorandum
written by W. David Slawson .of the Warren Commission staff
regarding a trip to Mexico >y Warren Commission staff.
members which said: :
Mr. Scott's (Chief of the CIA Station in Mexi-
co City) narrative disclosed that the CIA's
action immediately after the assassination con-
sisted basically of alerting all its confiden-
tial sources of information throughout Mexico"
to immediately channel all information into
their headquarters, and of compiling as com-
plete dossiers as possible on Oswald and every-
one else throughout Mexico who at that time
the CIA knew had had some contact with Oswald...
This meant especially Silvia Duran, who because
she had previously been having an affair with

Lechuoa, the Yormer Cuban Ambassador to Mexico
and presently the Cuban representative at the

United Nations, had previouslv been of substan-
tial interest to the CIA...758/ _ '

Mr. PRil1{ps was surprised by this and stated

that “No ore 12t me 1n_onAthis operatfon." 759/ B8ut
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Mr. Phillips added that he doubted that Duran would ' o

have been pitched because the Station cop]d not identify

any of her weaknesses. The Committee staff members then

told Mr. Phillips about the reporting on file concerning

Ms. Duran from one of the Station’'s penetration agénts,

LITAMIL/9, at the Cuban Embassy. At one ppint LITAMIL/QI
- had reported to his case officer that all that would

have to be done to recruit Ms..Duran was to get a blonde, !

h]ue-eyed'American in bed with her. 761/ With this, Mr.

Phillips said that it did indeed sound as if the Station !

had térgeted Ms. Duran for recruitment, that the Station's

interest had been substantial, and that the weaknesses

and means had been identified. 762/ Mr. Phillips ‘
pointed out, however, that because‘Duran had been targeted

did not necessar11y'mean that she had been pitched. 7163/ a

In addition, he stated that he had never heqrd'that Duran -

had been pitched. 764/ o : | !

 Mr. Phi]lipS'did state that he would expect that

“Ms. Duran's f11e at the CIA would be "very thick" because

of all the te1ephone intercepts tnat concerned her and E

the substantial fnterest that the Station hag in her, 7165/ E

He-stated that much of the naterial in her file shouid

predate the assassinaticn. 765/ Mr. Phillips stated that‘
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heiwou]d be very surprised if Ms. Duran's 201 f11e was
small and contained only a few pre-assassination docu-
ments. 767/ ‘This is in fact the case of the Heaquarters
201 file. ZQQ/ "This Committee has asked the CIA to méke'
Ms. Duran's Mexican "pr 769/ (personality) file available
for review. The CIA inforned the Committee that there
was no "P" file avai]ab1e on Ms. Duran. 770/

Another CIA employee, Dan Neiscuir, who worked on'
an "Oswald Task Force" in late September or ear]y October
of 1975 deallng with Freedcm of Information Act 1aw su1ts
brought against the Agency concerning the files on Lee.
Harvey Oswald, stated that he believed that Ms. Duran may.
have been a source of information for either the CIA cr
the Me*icans. 171/ Mr. Neiscdir could not recall why he

| specificaTIy'héd this recollection, but thought that it
was due to something he hac seen in Oswald's file. 772/
He said that it may have been the Agency's atfeﬁpts to

 protect Ms. Duran after the assassinatidn and the heavy

cable traffic that those aftempts genérated.thht led him

to his inference that she was a scurce of information

iy ' for either the Agency or thke Mexicans. 113/' | .

: Despite LIRING/3's'case afficér's asking LIRING/3

not-to recontact Ms. Duran, af.,?h1111gs sgagemgnts,and
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Mr. Neiscuir's hazy recollections, the ommittee cannot
definitely reso1ve whether Silvia Duran was,a Mexican or

American intelligence agent or'source,
(2) was Silvia Duran a Cuban intelligence agent?

In an effort to resolve this question, the HSCA
revieweﬁ the United Stetes investigative agencies' files
on Silvia Duran. 774/ The committee found no evidence in
the files that would indicate that Ms. Duran was assdciated‘
with Cuban 1ntelligence

In add1t10n, the HSCA 1nterviewed most of the Mexi-
co City Station employees asrout the poss1b111ty that Duran
worked for Cuban intelligen:e. 0n1y Barney Hidalgo, a
CIA officer who travelled t> Mexico City in 1963, considered
the possibility to be likely. 775/ Mr. Hida]go, prbfessing
not to remember all the detiils, stated that he. thought
that Duran was a Cuban tntelligence agent. 776/ Hidalgo
said:

" At the time when this contact told me,of _

Silvia Duran I tied the two together, yes,

sir. 1 don't know, 10w at that time it

was obvious to me as an inteiliaence agent

" that there was some :onnection there but
it was of no interes: whatsonever :o me,

I do remember that wien I next saw this

contact of mine I meitioned the fact %o
him and let him proc:ed to dc whatever ne
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:wanted to. 777/
Mr. Hidalgo further :tated tﬁat he ﬁeVer resolved
the issue. ZZQ/ | |
With no coerborafinq evidence for Mr. Hidalgo's
_memory, the Comhittee must :onclude that SiIvia Duran

was probably never emb]oyed by Cuban Inte]]igehce.

B. Thg Cubans

1. Eusebio Azcue .opez

When Lee Harvey Oswald'alleged1y visited the Cuban
Consulate, Eusebio Azcue Losez, a Cuban citizen, was the
Cuban Consul. 779/ Because he had diplomatic immunity,
the Cuban gove}nmént had never been askéd to make him
‘available for questioning. 780/ The Committee, in an ef-
fort to 1nvestigaté Oswaid's contact - wfth representatfves
of the Cuban government;‘asked the Cuban government to
make Eusebio Azcue availablz fbr Committee and staff inter-
views. 151/ The Cuban'govgrnment complied with the Commit-
tee's requesf on April 1, 1378;_Z§g/ o _

‘During that 1n£ervie~, Mr. Aicue a11e§ed that the
man Jack Ruby shot in th‘= 5iilas Police Staticn was not

the same 1ndividua1 Wno ha* "1;1tec fhe Cuban Censulate

-in.1963. 783/ Ir addition, #r. AZcuc state: tba* A freds
Clusmf:cahon s .,. R
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Mirabal, who in September 1963, had recently arrived _
from Cuba to assume the Con;ulfs duties, had also been .
present during Oswald's visit. 784/ During a seﬁond g
‘trip to Cuba, the Committee interviewed Alfredo Mirabal. 785/

Subsequent to this second t-ip to Havana, the Committee

asked the Cuban gbvernment-:o make Eusebio Azcue and

Alfredo Mirabal available for the pub11c hearings on Sep- ' §
tember 18, 1978. 786/ The :uban government comp1ied w1th |
- the Committee's request.
Eusebio Azcue Lopez :0ld the House Se1ect Committee g

on Assassinatiqns at a publuc hearing on 9/18/78 the

following:
- An individual who gdfe'the name Lee Harvey Oswald
£ o visited the Cuban Consulate on three occésions in late

September 787/ and early Oc:ober 1963. 788/ The indivi-

hOurs.»requesting an'intfénuit visa to Cuba with Russid

as the final destination. L@g/ 1The man showed the secre-

dual first visited the Cubain Consulate during working é
tary, Silvia Duran, some do:uments 7892/ which he beheved g

'4 . would be sufficient to obtain a visa. 7895/ Wnen the

secretary wou'd not grant him a visa, the man asked Azcue

to see whetner upon examina:ion of the documen*s he could
BT z"\""' '
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grant him a vesa 789¢/ Azcue answered negatively. 78?d/_
The individual then left tc obtain photographs needed
for his application: 789e/
- The man probably returned on September 27, 1963 739f/

with the photographs and ccmp]eted the applications -
in Ms. Duran's presence.zggg/ As the amount of time re-
quired to process this document could have taken as long
as twenty'daysior the respcnse could have been negative,
Azcue told the man that he could grant him an intransit
‘visa to Cuba, without consulting his government, if he
had a Russian viea.739h/ The individual then left to
attempt to obta1n his Russian visa. 789i/ .

After the man left the Cuban Consulate, Azcue re-
The Soviet Consul explained that the man's documents .
were legitimate, but that the Soviet Consulate could not

issue a visa until {t received authorization from Moscow. 791/

. Emphasizing that the Cuban Consulate never re-
ceived visitors after'workin; hours 792/ Mr. Azcue opined
that the individual probably returned to the Consulate
on September 28,.1963. 793/ When Azcue.expleined to

~Oswald that he could not grant nim a visa, the man made

statements directed against Cuba and called Cuba a
- Classification:

ceived a telephone call Zggl/from the Soviet Consulte. 790/ E

2000321
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' bufeaucracy{'lgil At that noiht..Aicue becamebupset and

asked the individual to lease the Consulate. 795/ Oswald
did not revisit the Consula:e. 796/

Mr. Azcue described :he man who vis1ted the Consu-.
late as follows: a white male, between 5'6" and §' 7",
over 30 yéafs of age, very :hi; long face, with straight
eyebrows énd a_COld Took in his eyes. 797/ Azcue alleged

that he would never have id:ntified Lee Harvey Oswald as

the maﬁ who visited the Cub.n Conéu]ate in 1963. )
2. Alfredo Mirabal Diaz

' _Alffedo:Mirabal‘Diaz told the House §eiect Committee
on Assassinations, at a public hearing on 9/18/78, 1215/
the!following: ' | '

Lee Harvey Oswald, s:eking 2 visa, visited the
;Cuban’cOnsulate twice 798/ in September 1963. 759/  Since
Mirabal could not speak English though he was the new Con-
sul, ex-Consul .Azcue'hand'le'i the matter. 800/ On both
oécasions there were such 1)ud arguments between Oswald
‘and Azcue‘that Mirabal thoujht that the man's visit to
the Consulate was é case of provocation. 8Ci/

Thouah'nirab31 caugh: on]y Qlimpses of th2 man

he opined that the person WIOSQ picture appears on Lee
o Classrf:cot:on- —_— -
20(0:22 N
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Harvey Oswald's visa applicetion was the same Lee Harvey
Oswald who visited the Consilate. 802/ Mirabel was about

4 meters away from Oswald eéch time he caught glimpses of
him. 802a/ Oswild-was at tte Consulate between 15 and 20

minutes on eath visit. 802by

C. Elena Garro de Pa:

" On October 5, 1964;‘eleven days after the pub]icaﬁion'
of the Warren Commissfon Refort, Elena Garrb_de Paz' story
alleging Lee_Hérvey Oswald'¢ presence at a party in MeXico
City attended by Cubéh,govérnment_personne] came to the attention

of the Central Intelligence Agency. 803/

-1. Elena's story as r1eported October 5, 1964

Elena Garro_de'Paz 8(14/ -and.- Deba Garro de Guerrero

Galvan, first cpusins of Horatio, Ruben and Lydia Duran,

‘were invited to a twist par:y atithe home of Ruben Duran

in the middle of the week in the fall of 1963. 805/ Lee

Harvey Oswald was alleged tu'have been at this party in
the company of "two other beatnik-looking boys." 806/

The Americans remained toge:her the entire evening and

did not dance. 807/ When E ena tried to soeak with the

Americans, she was "shifted’ to ancther rccin oy ona c¢f gg

" her cousins. '808/' The memo does not state whother Elena

had ment1onei:rh1c cousin nad not allowed her t~ speak

206031.0
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to the Americans. One of E'ena's cousins told her at
the time that (he or she) d-d not know who the Americans
were except that Silvia Durin (an emp]oyee of thé Cuban
Embassy and the wife of. Hor‘t1o Duran), ‘had brought
them to the party 809/ A

The day after the party, Elena and Deba saw the
three Americans on fheAInsurgentes, a main avenue in
Mexico.City. 810/ The Garrcs c1diméd‘that they had recog-
nized Oswald's photograph wien it was published after

the assassination. 811/ Siivia Duran's arrest "under-

'fined the Garros"certainty',thét the man had been Lee

Harvey Oswald. 812/
The source of the meno was a witting 813/ Central

Intelligence Agency asset krown by the cryptonym LICOOKIE/1

" whom the Committee identificd as June Cobb Sharp while

reviewing the LICOOKIE file. According to Elena, Ms.

Cobb was sent to her house shgktly after the assassination
for a few days, by a mutuat'friend. a Costa Rican wri;er
named Eunice Cdio. §lif Ms. Garro asserted that while

at her house, Ms. Cobb exoressed interest in tihe Kernedy

' assassfnatian 315/ One nignt, Elena's sister Deba, whe

Was v's1°1.,, got drunk ané +01d the whole story. 23g/

Ciatming to be 2 C1A agent, Cobb sugces.ed that Ziena and

NW 48327 DocId:32263889 Page 270
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“that when Cobb's suggestion was rejected,. Cobb stated

.Elena Garro or Lee Harvey Oswald “P" 821/ (personality)
_Committee learned about the memo from Wx;7241,'a chrono-

Rocca for the CIA fn 1967. The memo was found in Decem-

_ber, 1965 by Stanley Watson. A margiral notation on

Classificcfion:

. (This form is to be used for motenal extracted

from ClA—controlled documents.) ' IFL ; g
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- - . - 20¢ - i @E &‘&,"I |

Deba go to Texas to.tell their story. 317/ " Elena stated

that she would arrange a meeting with the CIA Station
Chief. glg/ The meeting dic not occur because Ms. Cobb -
was'asked’to 1eave the Garro house evidently'because

she kicked Elena's cat. 819/ A notation on the memo says
that.LICOOKIE/I never regained contact with Elena Garro

de Paz. 820/ |

The LICOOKIE memo was not inserted in either the

file but in a‘lbcal leftist and Cuban project file. . The

logical history of the Oswald case prepared by Raymond.

Wx7241 says,.“th was this not sent to Headquarters”" 823/

The Committee has been able to determine that the memo

was forwarded to Headquarters shortly thereafter.

2. Octaser 12. 1964 CIA Memo for the Record

Cn October 12, 1964 t e CIA Mexico -litv Station's

Chief of Covert Action, Jim -‘a-ner, 'o*e a re**'for”
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her story to Eunice Odio. _8_.23/
The Committee has no: been abIe to determine 1f
' Elena Garro told Ms. Odio the -story personally or if
Ms. Cobb related the story :0 Ms. Odio who relayed it to
"Tichborn." 825/ |

The story is not as letailed as the 10/5/64 ver-

sion. There is no mention »f Deba Garro Guerrero Galvan.

The story, perhaps'becauSe_it is third hand, differs
from the previous story fn_:wo areas: It states that
the .party was at the Cuban :mbassy, as opposed to Rubén
Duran's; and that Elena ta1<ed,td a Cuban Embassy offi-
cial instead of her cousins about the three Americans.
-Attached to the memo was a note from F]énnery.to

the Chief of Station, Winstin Scott, which read, "Do you

want me to send the gist of this to Headquarters?" Scott

then noted that the memo should be filed. 826/ The file

N

indications show that the m:mo went into the Oswald "P*

file and the Elena Garro "P' file. 827/

3. November ZQ; 1964 CIA Informant Repori

-~

on Rovemder 24, 1853 2 Central Inte 2iifigence Agency

-
*»
n

"LICHANT/T.™ 820/ Tre agea? assef:ed that 1une Cobb was
gﬁ"-.""__—. ,

Classxf' ication: 3 25
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an "American Communist" who rented a room from Elena &
garro. 831/ In addition, the informant claimed tﬁat
“ETena had also to]d her stcry fo.an Ameriéan official . l
at the Embassy, who claimec to represent the Warren Com-
mission. 832/ The Chief of Station noted that he had
asked LICHANT/1 to pursue the story 833/ but there is
‘no indication that the Chief of Stat1on fo]]owed through'

with the request. 834/

4. November 24, 1964 Elena Garro meeting with

‘Mexico City Legal Attache officers

Elena and her daughter reported their $tory td the

Mexico City Legal Attache on November 24, 1964. 835/

|
|
(The Legal Attache in 1964 wés.C1ark.Andefson.) They . o E'
recounted the same story ﬁrevious1y given to June Cobb
Sharp‘in Gctobér 1964. 836/ Elena.gave the date of the
| party as September 30, Octcber 1 or October 2, 1963 837/ g
The agent who wrote the repcrt 838/ noted that Lee Harvey
Oswald cocld not have been identical with the American 239/ g

allsgedly cbserved by Mrs, Paz at

o

n

1]

narty if this party

l

were %eid zn the evoniwg of Oc= cber.?,or Octobeé;z, 1963. 840/

é
Tlena was questionec "egardinﬂ *he identity of E
o'he* aefsoqs ittencing tne party at the Ruben duran home ' '
Closslficuﬂon- - L e
- PR B 87
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who might havé been 1in aﬁpo;1t1on.to.observe the three
Amerfcans. 841/ Elena stat:d that in the course of
tﬁe party her;daughtef met 1 young man named "Alejandro”
--at the party and danced with hfm. ggg/ He was épparent1y
quite smitten with thé daugater and trfed to call her
on several occasidns after the party. §3§/. The daughter
did not take the cai1s and 1s a resu]t'"A1ejandro“ wrote
several letters to the daugiter. 844/ Ms. Garro exh1b1ted
two of the 1etters, as well as a business card which
identified the young man as Ario Alejandro Lavagnini |
Stenius. 845/ | |
The Tetter which Ms. Garro said was the first
written bj the young man tb_her daughter bore the date
September ], 1963 and. the Maxico City Post Office post-
_mark dated September 2, 1963. 846/ When this was pointed
out .to Ms. Garro she Eommeﬁ:ed that the Communists pro-
bably had fﬁcilitieé for fdlsifyjng poétmarks. 847/
To invegtigate'ns. Girro's story furthef,.repre-
sentatives from the Legal Attache's office interviewed
Ario Alejandro Lavagnini St:anius on Novembér'Z?, 1964. 848/
Lavagrini recailed :ha;,thefe were approximately thirty
ceople at Ruben Ouran's pariy, few. of wﬁom he knew. 549/

He recalled hawing met a %°<'can girl who nad recently
Cksﬂﬁtahon?';f-é; Tt -

Coe Tl s

3%
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‘returned}frem 1iving in Fraice. 850/ He was unable to
fix the date_ef the party bit felt it was probabiy early
in September hecause'of a heevy hain_which occurred -as they
were leaving the party abou: 2:00 a.m. 851/ | '

Lavagnini said that 10 Americans were present at
this, party. 852/ He was familiar with the physical de-
scription of Lee Hervey Oswild because pf publicity fol-
lowing the,assessihation of President Kennedy, but other-
wise had no know]edge of hia and had never seen him except
for news photographs fo]]ow ing the assassination. 853/

Lavagnini was the only person interviewed by
the Legal Attache representatives who attended parties at
.the Duran house in the Septnmber October time frame.

_There is no indication in the FBI document that
this informatien'was'given'to the Central Intelligence

-Agency's Mexico City Station. 854/

- 5. Charles Thomas' f rst meeting with Elena Garro

where Lee Harvey nswaId'is discussed

On 12/10/65, Charles Thomas, a political officer

at the American Embassy, wrute a memorandum about a con-

versation with Elena Garro e Paz. 855/ The meeting

(-
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tioned knowing Oswald. 857/ Thomas noted that she was
reluctant to talk but did. 358/

E]ena's'story reportzd here is the same as that

givén in the LICOOKIE memo dated 10/5/64, but with more

detai]s, She said'that Genaral Jose Jesus Clark Flores
(a friend of Rﬁben Duran's), Silvia Dufan, Eusebio Azcue,
Emilio Carball{do,(a pro-Comnmunist writer-friend of,the-‘
Durans), and a Latin American Negro man with red hair
(unidentified) were at the party. 859/ A hargina] com-‘
ment by this eﬁtry 16 Wx-7241 says, "How did Elena know

about a red-haired Negro?" 860/ Elena also told Thomas

Oswald's mistress while he was there." 861/ A note by

this entry in wx-724] says, fHow-did'Elena Garro know

about Silvia being the mistress of Oswald? -This 15.1965."

862/ ‘The Mexico City Station did not hear about the
Oswald-Duran "affair" until July f967'when'a CIA asset,

LIRING/3, reported it.. 863/ | |

. Elena told Thomas that she .and her daughter had

gone to the Cuban Embassy on November 23, 1963 and shouted

*Assassins":and‘other insults at the Embassy'emplojees. §§i/

According to Elena, that seme day, a friend, Manuel Cal-

villo, whom the Garros though jmbey
Classification § & 9

that she had later learned that "Silvia Duran had been | i
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Gobernae1on. took her and her daughter to a small hotel
in the ;enter'of Mexico City. 865/ Calvillo kept Elena
Garro and herldaughter there for eight days under the pre-
text that they were in dangar of being harmed physica]]y
by Communists. 866/ Elena claimed she told Calville
her story and.that she want2d to tell it to the American
.authorities at.the U.S..Embassy 867/ but that Calvillo
dissuaded her by telling her thatlthe American Embassy
was full of Comhunist spies. 868/ Elena said.that some
of the other people who had been at the party were taken
to Veracruz whene_they,were "protected" by Govefnor
Lopez Ariae. 869/ She said that Ruben Duran, reportedly
'“protected“ by General Clar< Flores, was very prosperous
and was driving a big car. 370/ Elena a1so claimed
that Ruben Duran told her m:nths after the assassination
that he was not rea]ly a Conmunist and that killing Ken-
nedy had been a mistake 871/ Ruben Duran claimed he
had no reason to tell E1ena that k1111ng Kennedy had been
a mistake since he had no 11vo1vement..§12/ '
| Charles Thomas circuiated a copy ¢f his memorandum
concerning E]ena‘s allegati:ns in the'Anerican Embatsy
inciuding the Central Inteiligence Agency's Mexico‘City
 Station to aid them in thei-_1nvest1gatwon of t e Jcnn

Closslflcahon.
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'F. Kennedy assassination. 8'3/ The COS-y}ote a ncte on.

“the memo: "What an imaginat.on she has!?! Should we

send to Headquarters?" 874/ The Officer replied, on

the memo, "Suggest sending. There have been stories

“around town about all this, and Thomas 1s not the on]y

person she has talked to. .[f memory serves me, didn't
LICOOKIE refer to Oswald ani the local leftists and Cu-

bans in one of her squibs?" 875/

The Mexico City Stétign cabled the information in .

Thomas' 12/10/65 memorandum of conversation to CIA,Head-
quarters 876/ The cab1e reported that Elena's‘story
would be checked with LICHANT/1, against the production
from the Cuban surveillance operation "and other _
soucces." 877/ Winston Scott wrote, next to the routing
indications on the cabIe, “Please ask CharIes Thomas if

he'11 *'follow up.' Get questions from Ann 6. 878/

Please let's. discuss Tharks. 879/

After the December 10 memorandum of conversat1on.

-Winston Scott ggg/ and-Natran Ferris 881/ called Charles

Thomas for a meeting.'gggi- Theyvasked him to get a more
detafled account of Ms. Garro's Story.'883i At this
meeting, Winston Scott made it clear that tﬁe FBI had

full respons1bi1ity for any fqrther 1nvest19ation 1n the
Clcssiﬁcqeio,,:_ AR Qran

2ﬂ0!033
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Oswald case. 884/

6. Charles Thomas' Meeting ﬁith.ETena Garro on

December 25, 1965

Thomas met with Elena again on December 25, 1965.

On that date, he wrote a memorandum of conversation which

provided a much more detai]ed;festatément of Ms. Garro's

a11eged encounter with Lee Harvey OSWaldf 885/

Elena admitted that She had spoken to two men at

the Embassy, "bresumably from the Legal.Attache's of--
fice." 886/ Elena said thét she did not tell them

the complete story becauSe "the Embassy officers did not

give much credence to anytting she and Elenita said." 887/

She stated that the.pafty had been at Ruben Duran's

home. 888/ She was unclear about the date of the

goum

. party. 883/ She thought it had been a féw dayé Before
;a the Soviet Astronaut, Gagarfn, visited Mexico; she tﬁought
that this would put the party around Septgmber 2 or 3,
1963. 890/ She believed that the party was on'a Moﬁdéy
6r Tuésday:because it was an odd night for a party. 391/ .
Elena could "vt check her ca‘endar to refresh her memory

' at the time of this interview because the calendar was

in a desk that uau;been stored away. 892/

o Fa . \ _: ! . '.; ..
Classification — R B
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Durihg_the conversation, Elena deéc‘ bed Oswald
and his companions. 893/ Th: man who she thought was 0s-
wald wore a black sweater. 394/ She said he was quiet‘
"and stared a lot at the fljor." §g§/ Oné of his com-
panions'"was very tall and ;lender and had long blond
hair and a rather lonQAprot'uding‘chin." 896/ The other
companion was also tall, with short, light brown hair
and no distinguisﬁing chara:teristics. 897/ The three
Americans did not dance or nix with the other guests. 898/
Elena saﬁ the same thfee,mem on the street the next
day. 899/ |

Elena was cérta1n thit Eusebio Azcue, Horacio
Duran, Silvia Duran, Lydia )uran,-Debé.Guerrero, General
Clark Flores and his'mistress. a doctor from Dalinde Hos-
pital, a young American cousle who were honeymooning in
Mexico, and several other paople were at the party; ggg/

She said that Ricardo Guerra, whom she claimed converted

. W e wrm e wmm wms e .

Horatio Duran to Communism, and his wife, Rosario Castel-
lanos, were supposedto be at the party but did not at-

tend. 501/

i,

Eiena alieged that the red-haired man and Emilio
Carballido were not at the darty that Jswald at:eﬁded

but at another party where farballido and Azcue got into

P
w .
(€3]
[
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a heated argument about Pre:ident Kennedy. 902/ "They

came to the conclusion that the only solution was to_
kill himlaozéﬁ} Elena was not clear on whether this party
was before or'after thé.bar:y where she met Osﬁa]d. 905/
Eusebio. Azcue sfated that this éonversation never |
occurred. 906/ ' |
Elena re1tereated thit the 1nc1dent at the Cuban
Embassy, where she and her daughter shouted "assassins,"
etc.; at the Embassy employces, occurred on November 23
at or about 35@0 p.m. 907/ Elena and E1éﬁita'were dr‘ven
to-thé Cuban Embassy by Elena's brother who.was embar-
rassed by their béhavior. 908/ This oécurréd before
they had §een.ﬁhqtographs o Oswald. 909/
Ms. Garro claimed thit later in the day she and
Elenita were visited by Manuel Calvillo who told them
that they were in serious danger from the Commgnists ahd
~ that he would take them to « small hotel, where fhey
would be safe for a few day:. 910/ Elena said she

—= trusted and believed Calvil o because he was a knowr'

undercover agent for the Me:ico Government. 911/ He

waS also d friend of Noe ?a'omafes 912/and of President

Gustavo Diaz Ordaz. 813/ ‘Cilviilo also told Elena and

4/

!

her daughter that Silvia Du'an had been arrested.

2&00'.331 . Clusslﬁcchon,ci-.:, v
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Duran's arrest was not public information at that time. gléj
| Elena could not remember the name of the hotef

so that same day (12/25/65) she took Thomas to the sec-
“tion of Mexico City where she thought it was.” 916/ They
found the hotel, the Hotel Vermont. 917/ Elena said

- that she assumed thgt Ca]vi]]o‘had registered them as rela-
tives or friends ffom‘San Luis Potosi; glg/ They_stayed-
at the hotel until the following Friday, November 30, 1963,

_ hardly leaving their rooms. 919/

Elena claimed that while she and Elenita were at

“the hotel they saw the pﬁotos'of Oswald-ahd réalized
that he had been the man at Ruben Duran's party 920/

When Ca1v1llo visited them at the hote], Elena told him
that she wanted to report her story, whjch she related

to Calvillo, to the Americeén Emba:sy.' Calvillo, -however, .
dissuaded her by saying’fhat fhe American Embéssy was

full of Communists. 925/' EIena stated that Qhen she
returnedhome guards were ;osted outside her house. 9 922/

Elena alleged that ¢fter she returned hcme she

saw her sister, Deba Guerrer&, wno had independetly

come to the conclusion that Lee'Harvey Oswaid nzd baen

at Ruben Duran's party. 32:/ Deba was "terrified" be-

caus§ approximately two mor ths after the assassinazion

20“0?33
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two "Communists" personally warned her never to reveal
"that she had been to'a parts with Oswald. 924/ Deba,
consequently, would not accompany Elena to the American
gmbassy to tell her story on November 24, 1964. ggg/
"Elena stated that it was "common knowJédge“ that
Silvia had been Oswald's mistress. 926/ When asked who
could venﬁfy the allegation, she‘tduld,only remember one
person who had told her this. 927/ Elena claimed that
person was Victor'Rico Galan, 928/ a "pro-Castro journa-
list." ggg/ (See Section VI, A, 2, a, above.)
Subsequent to Deéembgr 25, 1965, Elena found her
calendar and reconstrubted.the_datg of the party as
late September‘and not early Septémber. ggg/ When Tho-
mas went _to Ferris' office and 1nformed ﬁim, Ferris re-
plied that Elena had given the l&te'September date when
she had orfginally reported her story at the American
Embassy. 931/ However, Mr. Ferris explained to‘Thomasfl
that someone who héd been at the twist paffy had stated
~ that therelueré no Americans there. 932/ Mr. Ferris
did not tell Mr. Thomas that Aria Aisjandro Lavagnin1-
-Stenius had provided this informatisa in 1964. 933/
Mr. Ferris suggested thit it was not necessary f;r'Thohas

to pursue Elena's allegaticns since he considered the.

LY |
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Oswald case closed and had neard all the rumorS before. 934/
Thomas forwarded (the same day) a copy of his
memorandum to the Central Inte11igehcg Agency's Mexico
City Station fo aid in its investigation of the John F.
Kennedy assassination. 2§§/‘ On the first page of the
memorandum of éonversa;ion, Qinston Scott wrote,
"Shou]dn't.we send to Headquarters?" Someone responded,
"0f course.” 936/
The Mexico City Statidn sent a cable to Head-
quarters on December 12, 1955, reporting that it was

“following up" and would casle the results. 937/

7. December 27, 1965 Legal Attache Memo to the

United States Ambissador re Elena Garro

On December 27, 1965 Nathan Ferris wrote a mero
to the Ambassacor reporting that Elena and her daughter
were intefviewed on 17 and 24 November 1964 bylthe Legal
Attache's office in Mexico Gity. g}é/ The memo recorded
that Elena and ner daughter had furnished informatior si-
miiar to the infcrmaticn resorted in Taomas' 12,10/65
memo. 323; The memc further stated,

“Inquiries cenducted at that tipe (liovemder
1964, rowever, faii:4 tc substantiate the

Cfussi‘icahon. "33
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- allegations made by Ars. Garro def

" document by LICCOXIE was not in (Oswald's file), but

Garros have peen tzliing atout this far & long time
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and her daughter. I view of the fact

that Mrs. Garro de Piz' allegations

have been previously checked out without

substantiation, no firther action is

being taken concerniig her recent repet1-

tion of those allegations. 940/

'The Legal Attache forwarded a copy of the memoran-
dum to the Central Intellig:nce Agenoy‘s Mexico City
Station 941/ prior to 12/23/65. 942/

A cable written by Aane Goodpasture on December
29, 1965 report1ng the Legat 1nterv1ew with Elena and
the Legat Office's failure to substantiate Elena's story
was sent to-Headquarters.’943/ The cab1e promised to
keep Headquarters advised if any further information
was to developed 944/
LICOOKIE's 10/5/64 memo is attached to the 12/29/65

cable. Wx-7241 expiained this in a marginal comment, "This

was copied from {a prcjeot file) and attached to MEXI
5741, 29 Dec. 65.° 946/
A notestapled to this cable by'Allen White stated,

"I don't know what FPi #id in November %561, but the

and she is said t3 de extremeiy brignt.” 247/ Anrne Good-

nasture wrcte that the Fg! had-Found Eler:z's allegations

Qﬂisz mm ._"‘ ""_;\"’s-—x’ﬁ - : | l"-l"_-\'\K
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_unsubstantiated but that "we will try to confirm or
refute Ms. Garro de Paz' information and follow up." 948/

Win Scott wrote, "She is also 'nuts.'" 949/ .

8. CIA Inngtigation of Elena's a]?egation that

: she-created a disturbance at the Cubén Embassy

on November 23, 1963

- On February 3, 1966, Anne Goodpasture forwarded
Thomas' December 25, 1965 memo to the Cuban section at
the Mexico City Station with an attached note asking

the Section to check whether E1ena was "seen creating

|
such a disturbance as they claimed in front of the Cuban 4&
Embassy." 950/ - o |

One Cuban section officer respondec,'"No bells
ring with'me." Another one wrote, "Me neither." Tﬁe | s
third officer wrote, "Nc o‘ctures either." 351/ There is no 1nd1ca
.tion, after reviewing £IA f11es,‘that the renetration agents in

the Cuban Embassy were’ queried about Elena's a41egat1on. 952/ That

‘there are no p1ctu'es is reasonab1e since Elena claimed E

that tha event happenad: 1) on a Saturday at 2:30 a.m.

when the Cutan I2b:z3sy was 2% normally phctographica!!y o

surveilies; £33/ and 2) th: "disturbance" octurred in- §
- sfde'the Cudan ccﬁgoﬁné. &ssé_exim%naticn'c?-the CIA .
-‘2’{';‘_’.'!‘-"_" ~ 8 Clcss‘f: 3 J 6 s
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Cuban Embassy photographic ;urve111ance showed no sur-
vei]lance on 11/23/63 954/ The Committee found that
Central Inte1ligence Agency madeAno other effort to

corroborate Ms. Garro's allagations.

9. Legal Attache 2/23/66 Memo to the United States

Ambassador Regarding Elena Garro's Allegations

On 2/23/66 the Legal Attache wrote a memo to the
' Ambassador reportihg that “axtensive investigation"
gs | failed to disclose that Oswa1d had traveled to Mexico
. . prior to September 26, 1963 and that no information had
é developed that would show tnat he had not -been in New
' .Orfeahs'in the.early part of that month. 955/ The memo

reiterated that no further action was being taken by

the FBI because Elena‘s alla2gations had not been substan-

tiated by it. 956/ The Lejal Attache forwarded a copy

cf this memo to the Central Xntel]igence'Agency's Mexico
City Station. 957/ A marginal comment made by Raymond
| aceca next to this entry in Wx-7241 says, “How can it

b2 ascertained that Cswala 2id not travel tec Mexico

“or Elena‘s reporting.,” 2368/

crier to eariy Seztemoper 19332 There must be scme basis . g
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10. Legal Attache Merio to Winston Scott re Elena's -

Allegation that “he Had Stayed at the Hotel

Vermont from the'Dafofter'the Assassinatiqn

Until November 30, 1963

.On 10/13/66, the Leg:l Afta;he wrote a memo to
Win Scott'repoftingjthat a reliab]e confidentia] infor-
mant had repbfted that the records of the Hotel Vermont
disclosed that:oﬁe FElene Piz, housewife frem San Luis
Potosi," had regisﬁered at the Hotel Vermont on November
23, 1963..g§g/ She Teft on November 30, 1963. 960/

The memo said, "The above‘irdividual may or may not be

~ jdentical with Elena Garro ce Paz." 961/ The House Se-
lect Committee on Assassinat.ions has been unable to deter-
mine why the Central Inteliigence Agency and the Federal

dureau of Investigations waited until 1966 to 1nvest1gate

this aspect of Elena's story.
Charles Thomas' 12/2%¢/65 memo stating "She and

ner daughter dio not perso':lly register at the hcte’

She :ainks Ca.vil1o registered them as relatives or
friends of "his from San Lui: ?Qtosi. " corroborates

£iena aarro's presence at tte Hotel Vermont. 962Z/ The

00033 Classifcdfign_CTARET (488 §
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. entry for the 10/13/66 Legat memo in Wx-7241 bore the

notation, "This is what Elena claimed and no one would

believe her." 963/

11. :Charles Thomas' September 30, 1969 Letter to

Sféte Department and Legal Attache's Response

: A
No further report on Elena's story was generated

until 1969 when Charles Thomas was "selected put“ of the
United States Foreign Service. 964/ At that time, he
wrote a memorandum to the Secretary off State which in-
cluded a cover letter stating, “Since I was the Embassy
Officer in_Mexicb who acquired this intelligence informa-
tion, I feel a responsibility for seeing it through to
its final evaiuhtion."_ggil .

| Charles Thomas' memorandum stated that Wﬁe got
no reaction from Nathan Ferris and Ninéton Scott" regard-
ing his memorandum of. Decémber 25, 1965. 966/ Inv.addi"- |
tion, Thomas wfote'that the-ohly person to speak to him
about the Cecember 25, 1965 memorandum, Clarence_BoonQ
stra 357/ told him that Gswaid had not been in Mexico
on the daté given for thé carty. g§§/ Thomas noted tnat

ever when he reiterated - ttat Elena had net changed her

NW 48327 Docld:32263889 Page 289
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“story but rather that she ha&pmow given a more detailed
account, Boonstra stated thit the date was wrong-aod dis-
m1ssed theentire affa1r 9613/ T

One of the Mexico Ci:y Legat 0ff1cers, Nathan
Ferris, in reply to Thomas' letter and memorandum. asserted
that Thomas' office had bee) advised by memoranda dated
becember 27, 1965 and February 23,'1966 that since Elena
Garro's allegations had preVious1y been. investigated
withdut substaotiation, no ‘urther action was being taken
concernimg her recent repet“tfon of those allegatiohs. gzg/
In its report the Legat's 0 fice conoluded that either
the Counselor for Political Affa1rs d1d not route the
memoranda to Charles Thomas or that Thomas did not re-
call receiving them. 971/

Thomas wrote that when he went to Nathan Ferris'
office to inform him that E'ena had found her ca]endar 9723/
and had reconstructed the dite of the party as late
September, Ferris replied ttat Elena had given the late
September date when she mad originally reported her story
at the Ameriean Embassy. 97/ Thomas noted that Ferris
explained that someone who réd.been at the party had
stated that there had not been any Americars in attendarce. 212/

Thomas wrote that he had assumed +ﬁat Elena could nave

2050547 Clussnﬁcghon.i_:“_ ——— 7350
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clearly been mistaken about the identity of the Ameri-
can she saw there, but neve- doubted that she had seen
- some Americans. 974/  Thoma: -wrote that Ferris had sug-

gested that it was not nece;sary for Thomas to'bursue

—

the matter sinCehhe conside-ed the Oswald case closed
and had heard a]1 the rumor; before. 975/

The Lega] Attache's -eply to Thomas' memo - stated

that Mr. Ferris had not told Thomas that someone who was
at the party had stated tha: there had not been any Amer1-
cans present. 976/ fhe Legal Attache's memo asserted

that Thomas had been told that it would not be necessary
for him to pursue the matte*Iany further s1nce Elena's

story had been investigated previously without being

substantiated. 977/ In addition, the memo stated that
Thomas had been told that Elena's story was considered

a closed issue, not that th: Oswald case was closed. 978/

12. House Select Committee'on Assassination's

Investigation of Elena Garro's A]Iegations

The House Select Comnittee or Assassinations in-
s vestigated E!eha'Garro‘s'stqry both through file reviews

and. persona’ intervieWs Tle rommt ee reouested and

N T
L -:l":'--

kY ’ -
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rerieeed the CIA's, FBI's and State Departmeet'e files
on Elena Garro de Paz, Elen ta Gdrro de Paz, Manuel Calvillo,
Noe W. Palomares, June Cobb Sharp, Victor Rico Galan,
Eunice Odio. Sylvia Duran,;Lydia Duran, Ruben Duran, Betty
Serratos, Horatio Duran, Eut.ebio Azcue, and Emilio Car-
ballido. 0n1y the E]ena ‘Garro de Paz file conta1ned in-
forhation on her allegation:. Though all the names listed
above played a role in Elenia Garro de Paz' story, not'one

- of their files included a roference to Elena Garro de Paz.

Furthermore, the Hou:e Select Committee On'Assassina-
tions requested and reviewed the_Centra] Intelligence

Agency's LICOOKIE/1, LICHAN/1, LIRING/3, and TICHBORN

files. Once égain, not one of the files inc1uded a men-

‘mittee on Assassinat1ons leiirned that LICOOKIE/], who first
reported to the CIA Elena's a]]egat1on, was June Cobb

Sharp 979/ ' - - LICHANT/1 was

tion of Elena Garro's allegitions. The House Se1ect Com- . g;
. 7
Manuel Ca]vi]le who had hidJen Elena Garro and her daughter

in a hotel the day followiny the assassination. 980/

He also told Elena that Sil/ia duran had been arresﬁad

Since a fiIe review /as inconciusive, the Con*ittee

arranged interviews in Mex1uo with Ruten Durar, Horatio

é
before this fact had become public know!edge. 21/ o g

Closs:ﬁtuhcn- Pt el T3y
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Duran,hE1ena and Elenita Garro, Silvia Duran, Lynn Duran;

Emilio Carbillido and Betty'Serratos. 982/ The Mexican

Government informed the House Select Comnitteern Assassina-

tions that Elena and Eleniti Garro disappeared in 1968

- during the student;uprisings and have never returned to
Mexico. 983/ The officials stated that Elena and her
daughter might be in Spain. 984/ The Mexican government
reported that Emilio Carballido could not be found. 985/
The others were 1nterv1ewed between June 1 and June 6,

1978. 986/

Betty Serratos, Lydia Duran, Ruben Duran and
Horatio Duran all stated that Elena was not the dancing

type and therefore did not 1ttend any of the twist parties

Elena or Elenita Garro ever attended tw1st parties at the
‘Duran homes, she recalled E.ena attending one tw1st party
at Ruben's home in 1963 after the Garros returned to Mexico -
from France. - 988/ All the Durans denied that Lee Harvey
Oswald had attended any par:y at one of their howes 989/
_ The Comsittee nex: a:ked the oentral Inta) ’1genee
‘Agency to arrange in.ervtewu with LICHANT,/1 (Manuel Caiviilo), -
'LICOOKIE/T (June Coto), who may have had ‘.anOrmatian related

to Lee Harvey GswaTd’s' rip to Mexfco C1ty 93g/ The ,
Classsfucat-on e -

at. the Duran homes. 987/ Hten Silvia Duran was asked 1f s
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Centrai-lntelligence Agency declined to aid the Committee
in this aspect of the investigation. 991/

R The Committee returned to Mexico City on Auéust 7,
1978 and attempted to Tocate June Cobb Sharp and Manuel
Calvillo on its own. 992/

| The’Mexican governmert told the Commi;tee that
~June,Cobb Sharp received a tourist permit, number 72781,

| on June 27, 1947 when she ertered Mexico through_Nuevo'
Lardeo. She asked, bﬁt was denied, permission to repre-

sent .the magazine. Modern Mexico. On June 21, 1948, she

received a coutesy permiet, number 25556 Furthermore,
the Mex1cen government exp1a1ned that she disappeared in
1954 and never returned to Merico; 993/

ATﬁe Committee believes that thiseinformation is
incorrect. According to Ms. Cobb's CIA file, she worked
~for the agency es an asset in Mexico from 1961 througn

15966. 994/ Elena also stated that Ms. Cobb resided at
her home in 1964. 995/ '

The Mexizan goverrment told the Committes that

R ‘Qﬂﬂ@.' T . O OEh. U W wmn. e

Manuel Calvillo did not live at Cuchtemoc £77-% as zhe

piE Committee had informed it. Tha Mexican Sovernman:'s

acant-in-charge haé spcken ts the superir*ende t at tae

-

- Closssf:ccnon. ~ - . S
2«;‘{};4_:_; , E t; _z-'- ‘ , . 344

sartments at which Mapue! Catvillo was bel eved to reside, ‘
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and was informed by the sqperinteﬁdent‘who had'worked
at the apartments for twent/-five years, said that no
Manuel Calvillo had ever re;ided there. When Committee
staffers gave the Mexican government Calvillo's pen
name, the Mexicans gave the same answers. 996/
‘The Committee believ:s that there is a possibility
that Mr.‘Calvi]1o lived at :his address since it acquired
~ the address from-a recent CiA document. 997/ |
The Committee belieVné that there is a poseibil1ty
that a U.S. Government agen:y requested the Mexican govern-
ment to refrain from aid1ng the Committee with this aspect
of its work. 998/ (See Pr0cedura1 erte up Trip 2 Mexico
City and Section VII, C, be ow.)
The Committee made eery attempt_possib]e to locate
~Elena. Op July 7, 1978 the Commitfee telephoned her pub-
lisher, Mortiz, in Mexico C ty and inguired about Elena's
whereébouts. 999/ The publ sher etated that Ms. Garro
was living in the Hotel S.A C. E in Madrid, Spain. 1000/
Tne Committee te]ephored the Hoteld S.A.C,E. in Spain and
spoke to the manager who to 4 him that Ms. Garro had
movecd. 10937 9In July 14, 1478 the Committee called her
putiishar again end.was ﬁciﬁ to cantac: ;he'?axican EmSassy.-

~1jﬁm o, :ga;}ﬂf*ngy‘vpsgig
C!asscf:caho RN
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in Madrid, Spain. 1002/ The publisher stated that all
Elena's'payments were ;ent “here becausg.she did not
even trust her publisher wi-h her address.,1003/

The Committee called the Mexicén.Embassy in
‘Madrid, Spain and spoke to 1dolfo Padilla, a Mexican em- .
ployee of the Embassy who $-ated that when Elena had
visited the Embassy a couple of wééks before to'pick up
a check she seemed'finaﬁcja'1y destitute.lggjj He
stated that when he asked E ena her new add;ess she
declined to give one, Etating that she Qoh]d return every
few weeks tolpick upfdhecks and mail. 1005/ The Commit-
tee gave Padilla a telephon: number and a message asking

Elena to telephoneﬁthe Comm'ttee collect. f006/
- On September 5, 1978 Elena Garro called the Commi t-

tee. 1057/ Hhen it was exp ained that the Committee wished

to talk to her in person and would pay both her daughter s
and her travel from Spain to the United States, Ms. Garro
asked why she should believu the Commi;tee was what it
claimed to 39. 192§/ The Cnﬁmittee a§ked Ms. Garro to
call sack cellect ir the ne.: faw dayé'wnen it could ex-
plain to ner when ard where shﬂ couls receive.a Corm.ftee
Ietter celir2ating why tae Lommittee wished to 1n;erv:ew"

her. 1009/ 7The Cemmittee w-ote the letter and made arrange-

Classification: ______ . - T3y
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ments w1th the State Departnent for a letter to be hand-
del1vered to Elena at the Aner1can Embassy in Spain. 1010/
] On September 7, 1978, Elena Garro called the Com-

mittee and asked when the l2tter would arrive. 1011/

Tﬁe'Committee eXpTained that shg could pick up the letter g
on Monday, September 171, 1978_from George Phelan, the .
Counsei]or for Consular Affiirs at the American Ehbas-
sy. 1012/ Ms. Garro siated that she would get the letter g
on September 11, 1978 and f>1low our suégestions; 1013/

Ms. Gérro never went to the American Embassy in E
Spain to pick up the Committee's letter. 1014/ The
Committee, hoping she would pick up the letter before E
her flight daté, proceeded :o_burchase air tickets for
both Elena and her daughter. 1015/ Elena did not pick
Qp the tickets at the airpo-t. 1016/ The Committee has

not been ablie to regain con:act with Ms. de Paz again.

The Committee also ivestigated whether Charles é
Thomas' “selection out" was related to the Oswald case.

After interviewing his widow, Ms. Cynthia Thomas, the g
Committee nas concluded tha: his dismi§sa! was unre-

tated. 1217/

\
Ir sum, the House Se ect Commiitee on Assassinations

ras not been able ¢3 confirn the evidence that would indi-

. | @é
e "397

2000347
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cate fhat Lee Harvey Oswald, on one night while he wes

in Mexico, attended a "twis: party".at the home of Ruben
‘Duran Navarro, the brother-in-law of Silvia Duran. In
addition, the House Select :ommiftee on AssasSihatipns
has been unable to confirm :he af]egatien that Lee Harvey
-Oswald travelled whi]é in Ma:xico City with "two beatnik-
looking boys." A large par: of the Committee‘s_éttempts

to investigate these issues has met with frustration.

D. Oscar Contreras fotigue

On March 16, 1967, B. J. Ruyle, the American Consul
1n Tamp1c6, reported to the American Embassy that he had

spoken ‘to a reporter who allegedly had met Lee Harvey Oswald

in 1963. 1019/ ‘The report:r, stressing'that_he had only
‘a eretihg contact with Oswild, had cTaimed.to have known
en1y about LeeAHarvey Oswali's desire to travel to Cuba

.and the Embassy's unwillingiess to grant him a visa. 1ggg/

knen B. J. Ruyle asked- the “eporter for permission to.

cadie the story to the American tmbassy, the repcrter’

~declined,stating tnat he feired 105in§ his job. 1021/

Subsaouent to‘.ne assass1na:1on, the repo" er had to]d

h‘s editor adout his contact with Lee Harvey Oswa1d who

20601243 C?asstﬁcnﬂon- "-‘

o g

~-at " the National Autonomous.UniVersity of Mexico City 1018/ g
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had advised him not to repbrt it. 1022/ The reporter

J

granted B. J. Ruyle permiss on to cab1e_the story to
the American Embassy when Ruyle promised that it would

be handled with the strictest eOnfinence. 1023/ Ruyle
wrote that he thoqght the reporter was genuinely con-
cerned about his job. 1024/

'A letter from B J. Quy1e to the State Department
dated May 11, 1967 prov1ded add1t1ona1 details of the
reporter's story. 1025/ Thn reporter alleged that he
and some fellow students hai met Lee Harvey Oswald as
they exited the'Cineclub at the Escuela de Filosofia
' (§Ehool of Philosophy) at tne-Nationa1 Autonpnous Univer-
sity of Mexico. 1026/ Oswa!d told the group that he had
‘gone to the National Autonoious University,of Mexico
looking for nro~Castro stud:nts who might help him per-
suade the Cuban Embessy to jrant him a‘visa.‘lggll
Oswald ciaimed.tnat he was From.Ca1tfornia and was a mem-
ber of a pro-Castro group 1\.New Orleans. 1028/ Osw_aId
remained with the students che rest of that day and even-
-ing, as well as'the'folloyixg day. 1029/ The‘reporter
described Osual& as a stranje and introverted individual

who spoke very little Spanish. 1030/
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" The State Department forwarded a copy of Ruyle's

letter to the Central Intel:igence Agency 1031/ On

June 14, 1967, CIA Headquar:ers sent the Mexico City Sta-
tion a copy of Ruyle's lettuor to_Bow]és. 1032/ CIA
Headquarters considéred Ruy'e's rebort."the first piece

of substantive info about Oiwald's sojourn in Mexicd"

since the assassination. 1033/ Consequently, Headquarters
" cabled that though it under:tood the source's reluctance

to become involved "the fac: remains that this info

cannot continue to be withh:ld or concealed.” 1034/
Headquafters 1nstructed the Mexico Cfty Station to eli-
cit the 1déntity of the_$ou~ce from Ruyle. lggg/ In
addition, Headquarters aske! the Mexico City S;atioh to
bear in mind, while interviawing Ruy]és source, that

Lee Harvey Oswald was a homo;exua]. lg;g/ The final
sentence of the dispatch, "it is our hope that the facts
obtained through these inte'views.w1i1 help to confirm
that seQeral of Garrison's a1llegations about involvement
of anti-Castro Cubans, the :IA, etc. are false," 1037/
explained the Central Intelligence Agency's motives for
pufsuing the séory.

On Jure 29, 1967, th: Mexico City Station cabled

2050359 ” (\”"ﬁ?;? - - 400
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Headquarters that a station officer had ‘gone to Tampico

that he and four other indisiduals 1041/ had met Oswald

Oswald to remain with them that day and n1§ht and part

- never mentioned assassination but kep:t emphasizing that

Classification:

(This form is

from CIAT

where he had interviewed Rujle‘s sourte; Oscar Contreras. 1038/

The cable reported that Con:reras was a reportér fbr

E1_Sol 1039/ . | © in Tampico; was circa
thirty years-§1d; married, vith three children; studied
law at the.Natipnal Autonom)us University of Mexico
(UNAM) frbm ]960.to.1964;.belpnged to a pro-Castro gfoup.-
at UNAM; was pérsecuted by :he Mexican police for this
affiliation and moved fo.Tampicd to escape the persecu-
tion 1040/. -

Contreras told the M:xico City Station official

as they exited a-rOUnqtable jiscussion held at the School
of Philosophy qt'ﬁNAM. 10427 Cohtreras.stéted that Oswald
had made ihquifies on the UVAM campus about pro-Cuban
groups and-had been directei to his group. 195;/ COn--
treras reported that though the group initially mistrusted

Oswald fearing he was a "CIA provocation," they allowed
of the following day. 1044/ Contrerzs noted that Oswalc

he had to get to Cuba. 1045/ In addition, Cswald had

exhibited no homosexua’ tenienciés whiie-he-was with the

NW 48327 . Docld:32263889 Page 301
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group. 1046/ \J\MT \_.__:.,--""

On July 4, 1967, Headquarters cabled the Mexico
City Station that Contreras story should be explored

. Headquarter§ suggested that the FBI‘hand1e the story. 1048/
The fo110§ihg day, July 5, '967,.the Mexico City Station
cabled that it‘preferred turning'Contreras' case over to
the Mexican authorities and to the F.B.I. 1049/ The

 same day; the Chief of ‘Stat-on ihforﬁed the Legat of. Con-
treras' story, but‘asked hin not tb take any action with-
out first consu1t1ng the Me>ico C1ty Station 1050/

On July 10 1967, Jeremy K. Benedum ("JKB") wrote
-a memo delineating the results of a Mexican government
review of Oscar Contreras' {file. 1051/ According: to a
memo, a 1one Oscar Contreras appeared in the UNAM law
school records, Oscar Contrgras Lartigue, born 2/14/39
in Ciudad Victoria, Tamaulifas. 1052/ The memo also re-
ported that a newspéper'articIe Apbearing_in "Excelsior"
~listed an OscarTContreras as a signer of.a protest for
fhe Bloque Estudiantil Revclucionario 1053/ which had
‘been formed hid~196’ iggiz The memo speculated that
Contreras probab1y s*grec *no protest as a ‘rcﬂt man fo

protect the real leaders of the grpup.<1056/ The Mexico
Clossaﬁcuhon. | '

2050352
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- > City Station cabled the-infnrmation to Headquafters the
following day, June 11, 1969. 1056/
The Committee has de:érmined that the Central In-
telligence Agency's main in:efest in Oscar ContreraS

-was "to confirm that several of Garr1son s allegations

about - invo]vement of ant1 Cistro Cubans, the CIA, etc

are false." 1057/ Af;er-tJe.CIA Mexico C1ty Station
official's interview with Contreras 1058/ revealed

-'nothing that could. be useful to the agency, it decided

to allow the FBI to follow :he story through. 1059/
Nonetheless, the Agency's M:xico City Station inter-

viewed the key witness, reviewed pertinent files and

records about the witness i1 the Mexican government's
possession, and reported ali .the information to Head-

quarters éxpéditious]y.

“VII. Ané?ysis of Lee Harvéy Oswald's Activities in

Mexico Citxi

A. introduction

After the ¥Narren fenrissicn pudiishes fts rescrt
two very important aivegatiars related *3 Lea Harvey Js- >

-

wald's'ac*ivi:ies in Paxicy ity came to

(3
r
m
(+")
(3 4
cr
w
S

+
<
>
o
-~

the United Statss irwesuigstive agencies. in 1964, Elena :
L Clcsstix-ehon, . P T | g
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Garrblde Paz reported that the had seen Lee Harvey Oswald,

accompanied by two other mer, at a party at the home of

In 1967, Oscar Contreras Lartigue reported: that he met

Lee Harvey Oswald on the canpus of the National Autono-

- mous. Uniyefsitx of Mexico. 1061/ |
| In addition, the testimohy of ‘the Warren Commission's
primary witness re1ated to Mexico City, Silvia Tirado
Duran, has been ca]]éd into qﬁestion by the critics:
thrqughout the years. 1062/ Some of the information

" that is inconsistent with M:. Duran's original story-- ‘

that Oswald visited the Contulate on two occésions which
- were the -only times she saw hiﬁ--kas available at the

time of the Warren Commissicn's inquiry a1though it was

ignored. 1063/ ‘Some of the information has developed

after the publication of the Harfen Report. 1064/

The Garro and Contreras allegations, in conjunction '

- with the inconsistencies ¢f Ms. Duran's story raise three ma-

jor questioms: (1) did Lee Marvey Cswaid or an imposter
visit ‘he Cudzn Censuiate ir Mexico City?s (2) ofher-

than nis vi sits %o tne {uda: Consuiate, what were Lee Har-

vey_sta‘é's activities in Yexicc Zity?; and, (2) was
" Lee Hirvay Srwald traveliinc aicne in Mexico?  These
Clessification: . -~ = .- -
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three questions overlap som:what in detafl; e.g., 1f Os-
wald was not traveling alon:, did one of his companions
1mpersonate him at the Cuban Consu1ate’ Nonetheless,
each of the three questions wil] be dealt w1th in separate
sections below. |
| In an aftempt to ansuver these_questiéns the Houée
Select Committee on Assassinations has: 1) interviewed
Mexican 1gg§/' and Cuban.ci:izens'lggg/ who could have
knowledge of Oswald's visit: to the Cuban Consulate;
2) 1nterViewed.Mexican citi:ens 1067/ who cba1d have know-
ledge of Oswald s activitie: and associations in Mex1co
City; 3) conducted an exten: ive review of the files of
the Central Inte111gence Agency and the Federal Bureau
~of Investigation that perta n to OswaIH'e sojourn in

Mexico City. 1068/

B. Did Lee Harvey Osvald or an Imposter Contact

the Cuban and Sovet Consulates in Mexico City?

Lee Harvey Oswald hinself procably visited the Cuban
Consulate at least once since his application for a Cuban
instransit visa bears his s gnature. 1069/ Though the

Zuban aonsulate allowed visc 3apniic awts to take blank

\

"'l

\
1-\ r <) f"j

G
g

A0NIES C!assn&ca‘wn- EARLELY > ) Tk

NW 48327 DocId:32263889 Page 305



Clossificution-l

(This form]ik ﬁo .be usod !E Eigtrodod

from CIA—citrolle docur

o A g B
- 243 -

applications out pf the Consulate to be returned when

completed, 1070/ Silvia Duran stated she was-certain that

Oswald signéd the appllcation in her presence. 1071/ Os-
| wa]d s signature on the Cuban visa app11cat1on. however,

does not by,itse1f rule out the poss1b11ity that someone

1mpersonated Oswa1d in contacts with the Cuban and Sov1et
Embass1es
An analysis of the t21ephone . conversations which
the CIA s Mexico City Stat1)n 1ntercepted by tapping the
Soviet Consulate and the Soviet M111tary Attache's tele-
phone reveals that someone._later 1dent1f1ed by the CIA as Oswald,
- visited the Cuban Consulate at least two times and the
.Soviet Consulate at least tiree times. 1072/  On Septem-
. ber 27, 1963, at 4:05 p.m. 53ilvia Duran called the Soviet
Consulate. In this ccnver51tion she referred to an Ameri-

can seeking an 1ntransit viia to Cuba. 1073/ The substan-

Oswald. 1074/ At this time the individual- using Oswald's
" name already hau been at the Soviet Embassy at least once{
since Siivia recaestedthe nume of the Soviet Embassy offi-
cial who dealt with the American. 1075/ silvia also
-stated that the American wa:, at that time; in the Cuban

Cansulate. 1075/ At 4:26 p m. a Soviet Consular official
Clcss:f;cchon-\~ ) Ry

tive information given indi. ates ‘that she was discussing . E_
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returned Silvia Duran's call. 1077/ This official sta-
ted specifically that Oswald had visited the Soviet Con-
sulate. 1078/ _

On September 28, 1963, at 11:51 a.m. Silvia Duran
called the Soviet Consulate. 1079/ She put the.American,
later idéntifiéd as Oswald, on the telephone. 1080/ The
American, who was at the Cusan Consulate at the time,.
said that he had just been at the Soviet Consulate. 1081/
The conversation ended with the American stating-that he
was returning-to.the Sbviet Consulate. 1082/

Analysi§ of Silyia Duran's and Eusebio Azcue's
testimony would tend to indicate that'Oswa1d, or someone
impersonating him, visited the Cuban Consu]ate at 1east

'one and possib1y two addltinnal times on September 27,

1963. Silvia Duran says that Oswald first visited the
Cuban Consulate at approximitely 11:00 a.m. requesting.

an intransit visa to Cuba with Russia as the final de-

, stination. 1083/ Ms. Durai sent Oswald to obtain phofo-
Eg ‘ §raphs that he needed fpf tie visa application. 1ﬁ§g/
Eusebio Széue-recalls that Ehis visit probably occurred
' 9n the dete on the visa application, 9/27/63. 1085/
%g - . Mg, Dur&n also s*atei that Oswald returned at ap-

proximately 1:00 p.m, with Four photographs. 1086/ _Eusebio

Classxfxcchon-- Y ,-;-'-7 7497
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Azcue also stated that the ‘ndividual later identified
as Oswald returned to the Ciban Consulate about 1:00 p.m.
with the photographs probab y on "the date that appears
‘on the application, that is to say on the 27th." 1087/
The Committee believes that there is a possibility that .
the argument between Azcue ind the individual occurred
during this visit. 1088/
 Ms. Duran stated tha- Oswald's third and last
visit occurred in the late i fternoon after.working hours
on the 27th. 1089/ This'vi'it is confirmed by the CIA's
tap on the Soviet Consulate ]090/  ' : b
| In addition to the a Teged Oswald v1s1ts to the
Consulates, there were other te]ephonic contacts that may
~ have been'betweén Oswald, or an imposter, and the Consu-
Iafes. 1091/  Several deta‘ls about Oswald's visits to
the Cuban Consulate, and telephonic ‘contacts with both
_cOnsulatés'suggést that the individual involved may not
have been Oswald. . |
Silvia Duran's description of Oswald did not re-
‘semble Oswald's true_physice? appearance.'iggg/ This
description, thch appeared early in the réporting of in-
formation obtained from Ms. Duran was de1etéd from subse-

.guent reports and was not at all mentioned in the Warren

2(‘ (3353 . Cluss‘jf‘ ation; _— - s | '-408 |
é %iﬁfy af:Ea!éxii;ﬂla Ck”"h“’bydwwnhav
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Report. 1093/ (See Section V, C, for details.) Eusebio
Azcue's description of Oswald was similar. to Sijvié |
Duran's, but more detailed. lQEi/ Perhaps the most re-
markable thing about - these descriptions-is their simi-
larity to Elena Garra de Paz' description of one of 0Os-
wald's alleged companions. 1095/ |
'Anétherepossible incication that an imposter may
'a]so‘have_visited the Consilate is the 9/28/63 -intercepted
cohversation; 1gg§/ Silvia Duran adamantly denies that Oswald
or any dther Ameriqén visited fhe Cuban Consulate on Saturday,
September 28, 1963. 1097/ 1In light of the CIA intercept
of that date, Ms. Duran has efther lied to the Committee.
“or the 1ndividua1 who visited the Consulate on September
28 was not Oswa1d.'igg§/ ¥s. Duran, in light of'the in-
consistencies detailed in Sections V, C and VI, A above,
may not be the most credible witness, but'there are indi-
'cat1ons that she was truthfu] when she stated that Oswaid
.:dld not v1sit the Consu1ate on September 28. _ The:Septem-
ber 28, 1963 cgnversat1on was linked to Oswald because’
of the marginal notations nade by the CIA transi2%or on
the transcript. 1222/ The translator noted on the trans-

cript that the caller spokr'"terrible, hardly recognizacle

2050353- Clossihcuﬂon
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Russfan." 1100/ - On Octobe- 1, 1953, a man called the
Soviet Consu]ate and identified himself as "Lee Os-
waid.“ 1101/ This man also stated that he had been at
tne Consulate on Saturday, :the 28th. 1102/ The.transia-
tor noted that this was the same man who had called the
Consulate "a day or so ago and had spoken in broken

Russian. 1103/ From this iiformacion, and possibly a

’-.v01ce comparison 1104/, the 9/28 caiier was 'identified

as Oswaid 1105/ The_problem with assuming thac the
caller on 9/28 and 10/1 was Oswald is that Oswald spoke
f@t" Russian. 1106/ Gran:ed, Ms. Duran's denial of
4\Ehe Saturday visit and the )roficiency of the caller's
Russian is not sufficient esidence to conciude that the
person who visited the Cubai-Consuiace on Saturday.and
* 'who called the Soviet Consuiate on Saturday and on Octo-
_ber 1st was an imposter. Yot the information is suffi-
cient co-question the assumation that it was Oswaid
espec1a11y in iight of Azcu:'s and Curan's descriptions

~and Eiena Garro de Paz' alingation
The Committee notes ke pGSSib:}icy, but does no:

'-conclude,'that'the.missing'producticn.fram the pulse

camera and the LILYRIC base has scmethin: to do with tha -

possibility that someone 1mrersonated Gswald in Mexico
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Three ca11s that a1su occurred early on September
27, 1963 may have been by an 1mposter At approx1mate1y
10.30 a.m. a man called the Soviet ‘Military Attacbe

looking for a visa to Odessi and was referred to the So-

viet Consulate. 1108/ At 10:37 a.m. a man called the
Soviet Consulate and asked “or a visa to Odessa. 1109/

He was told to call back at']l-oo 1110/ At 1:25 p.m.

a man called the Soviet Embassy and was told the Consul -
would return between 4:00 p m. and $:00 p.m. that day.
~ While only the calle-s' requests“for’a'viEa to

- Russia 1112/ (Odessa) conne:t these calls to Oswald,

the HSCA believes tbﬁt they do fit»logica11y into-a time
sequence created by what is known frbm testimony and the
electronic intercepts about his actions on that day.
For'ekamp]e, the f6110w1hg s a reasonable possible
chrbnology of Oswald's actijns on 9/27/63 based on ana]yF
‘'sis of the aQailable eviden:e. Oswald probably'arrived'
in Mexico around 10:00 a.m. on September 27. 1113/ By
16:30 Oswald had time tc arrive at the Hotel del Comercio
and to place a cail to the soviet Military Attache'who
referred him to bbe Consul. 1314/ The military attachne

also gave the cailer directions to the Consu}ate, 1115/

. 2000384
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During the 10:37 a.m. call :to the Conéulatgl the caller
| learned that he could conta:t the Soviet Consu1.at'11:00
a.m. 1116/ This done, Oswald then visited the Cuban
Cbnsd]ate'where he arrived iround 11:00 a.m., on his way
io fhe Soviet Consulate. T1is meeting lasted oﬁ1y approxi-
mately fifteen minutes. 1113/ Oswald was then sent to.

obtain photographs and to tie Russian Embassy to get the

necessary Russian visa. 1113/ - Oswald returned to the.

Cuban Consulate around 1:00 p.m. 1120/ At this point he

“had his encounter with Azcu: and completed his application.
Oswald realized at this poiit fhat He would have probiems
obtained the visas. 1122/ Aifter this visit to the Cuban

-_Consulate, wh1ch lasted app~oximate1y f1fteen minutes 1123/
Oswald tried to contact the Soviet Consul whom Oswald
claimed had assured him tha: he would have no problems
obtaining a visa. 1124/ Heice;, the 1:25 call. 1125/

During this conversation Osvald learned that the Consul
would be in fh;t evening be:ween 4:00fp.m. and 5:00 p.m. 1126/

‘Oswald returned to the Cuba» Consulate at 4:00 and Silvia
Duran calied :he'sefiet Lonsul on his béha]fu 1i27/

Hance, thé 4:05-and .76 3, ..-a(!S involving Duran. 1122/
8ut there 15 2 3rocizmiwith attributing the Firss

three calls ot Seps mbe;_ 7, 1963 to .Oswa‘ld.  The cohversa-
A 'GSSl [ AR :
2050952 RO
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tions are all in Spﬂﬁ%ﬁy " With the exception of the
testimony of Delgado, the evidence indicates that Os-
130/

wald did not speak Spanish. Hence, either the above
detailed calls were not made By Oswald or Oswald could
speak Spanish, | _
There iS not enough evidence firm]&Itd conclude
that some one did impersonate Oswald in Mexico. .0On the
other hand, the evidence is of su@h a.natpre that the

possibility cannot bé dismissed.

C. What were Lee Harvéy Oswald's Activities in

Mexico City?

. When the Warren Commission wrote about Lee Harvey
Oswald's activities in Mexico City, it concluded:

The Commission undertook an intensive investi-
gation to determine Oswald's purpose and acti-
vities on this journey, with specific reference
to reports that Oswald was an acent of the Cuban
or Soviet Governments. As a result of its investi-
- gation, the Commission believes that it has been
able to reconstruct and explain most of Oswald's
actions during this time.

By Saturday, September 23, 1962, itee Harvey
Uswald nad failed tc ob%ain visas a* both

the Cuban anc¢ Soviet Embassies. From Sunday,
Septembar 29, tnrough kednesday morning, Octo-
ber Z, whzr he left #2xico Cify on a tus dound
fcr the 'inited States, COswal¢ scent . considerable
time maxing his traval arrangerents, sightseeing
and checking again with tne Ssviet Embassy to

20003955
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learn whether anything had happened on his
visa application. 1131/

Subsequent to the Narren Commission's Report

the allegations of Elena Garro 1132/ and Oscar Contreras

Lartigue 1133/ came to the attention of the United

States investigative agencies. The main allegation of
both these pebplé,_that they met Lee Harvey Oswald

in Mexico City, remains t6 this day without direct corro-

boration. Yet the Committee feéls that it cannot dis-
: m{ss these allegations without giving them any considéra-
tfon. | J. | ’ B
The testimony of Si]via Duran and the Cubaﬁ Consu-
late Officials Az;ue and Mirabal place Osﬁald's last
contact wi;h the Cuban Embassy on Friday évening, Septem-
. ber 27, 1963. 1134/ The transcripts ffom the CIA's wire-

taps on the Soviet Consulate place Oswald's last visits

to the Soviet and Cuban Consulates on Saturday morning,

September 28, 1963. 1135/ Oswald's last telephonic
- contact iith the- Soviet Corsulaté came on Tuesday, Octo-
ber 1, 1963. 1126/ Cswald's activities on the days be-

tween Séptember 28 an< QOctcter 1 are not clearly recorded..

The Warren Commission speculated that ne spent mos:

of this time sightcseeing ard making trave! arrangements. 1137/

2050354 Clq_s;svﬂcahon.w
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It is éﬁtire]y poss1b1é that Oswald did spend some of
his time duting this weekend sightseefng and mak1n§

his trave1 arrangements. It is also entirely poséib1e
that, after his failure to obtain HiS visas on Saturday,
September 28,-that Oswald did not give up completely

anﬁ did attend a party whére he would have come into

contatt with the Cuban Consular officials and, later,

sought heIp from pro-Castro students.
_' It is entirely'possib1e that Ruben Duran had a
“twist party“_on September 30, or October 1 1138/ as |
. Elena Garro has claimed. Ruben, Horacfo; Lydia and Silvia

Duran all admitted that they frequently had twist par-

“ties in 1963. 1139/ Only Silvia Duran recalled Elena

Garro attending any of the "twist parties" at the Durans'

home. 1140/ She recalled Elena and Elena's daughter,

Elenita, attending one twist party at Ruben's home in

Ly

PR

1963. 1141/ -The other Durans adamant]y denied that Lee
Harvey OSwaid had attended a tw1st party at one of their
homes. 1142/ | v

Many of the cetaiis af Elena Garro's allegaticns

*a»- nct been, or cannct bBe, corroborated. For exampie,

£iena's aliegation that sone 0f the people who had teen
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'atuthe party were taken'to Veracruz under the protection

of Governor Lopez Arias 1143/ has not been verified. ~ Ruben

Duran demied"that he had ever discussed the assassination

with Elena Garro. 1144/ Eusebio Azcue denied that he
had discussed President Kennedy with Emilio Carballido

at a party at the Durans' home as alleged by Elena

Garro. 1145/ The Committee has not been able to ver1fy
whether or not guards were posted outside of Elena's
home in 1963 as she claims.

But other details of Elena 'S story are very credi-
ble. Perhaps the most striking is the suggestlon that
OSwald s re]ationsh1p with Silvia Duran was more exten- -

sive than just the business contacts 1n the Cuban Consu-

late. 1146/ Another detail is the manner in which Elena's -

allegations were handled, and the manner in which this

Committee's attempts to investigate those allegations

have been frustatred.'llgll.‘ | _ ) .
In 1965 E]ena-Garro reported that Silvia Duran

~had been Oswald's mistress shile he was in Mexico City. 1148/

In 1967 this repert was confirmed by a CIA agent who
talked to Silvia Duran. 1143/ The CIA Station did not

consider the infcrmation sijnificant and toid the agent

to end his contact with Ms. Duran. 1150/ If that informa-

416
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tion is accurate. then that S11v1a invited Oswald to
a party would not have been surprising. Silvia Duran
admitted that the Mexicén police had questioned her on
this point but deried that she had had an affair with

Oswald. 1151/ Ms. Duran denied having any extra-marital

affairs while she was married to Horacio Duran. 1152/

This denial is”not'consiétent with evidence of her reputa-

- tion at the Cuban Consu]ate. A CIA penetration agent
there reported td_his case officer that”all that wou1d

have to be done to recruit Silvia Duran, whom he referred

“to by using the Spanish word for whore, would be to get
a blond blue-eyed American into bed with H??--lléé/
There_is also CIA ihforﬁatﬁon'that indicates that Silvia
DQrah had an affair with a Cuban Ambassador to Mexico
"in the early 1960's. 1154/ : H |
The HSCA attempted'to'interview the'CIA.penetra-
tion agent about Ms. Duran 1155/ An 1nterv1ew with the
agent was also desired S0 as to. attempt to verify whether
E1ena Garro had created a cisturbance at the Cuban Embassy.
on November 23, 1963. 1156, The Committee's attempts
to irterview this agent were frustrated. 1157/ -

Ms. Garro's c]aim ttat she stayed at the Hotel

' Vermont was verified by the Mexico City Lega Attache on
’&-'{':’_ % r'g\"];, :

» .:'_”- j , . - a ,
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October 13, 1966. 1158/ Ms. Garro ciafmed that she had

been held there by Manuel Cilvillo whom she believed

worked for the Mexican Miniitry of Government. 1159/

-

In 1963, ﬁr. Calvillo was a1 unwitting asset of tHe Central
Intelligence Agency. 1160/ Ms. Garro claimed that she
told Mr. Ca]vii]o her story on November 23, 1963 1161/

Yet the CIA Mexico City Station did. not receive a report
from Ca1v111o on this matter~until November 24, 1964,-the
same day that Elena first tyld her story to Amer1can of-
ficials. 1162/ For these r:asons-it was fe]t that

Manuel Calvillo could well e a key to determin1ng the
veracity of Ms. Garro's story. ThefCommittee's attempt
to_interview'Mr. Calvillo w:re also frustrated.

There is also circumstantial corroboration of Ms.
Garro's allegations regardi1§ June Cobb Sharp. For'éxam#
ple, Ms. Cobb was indéed a. :IA agent and she did file
‘the first report of Ms. Gar-o's story. 1164/ It should

~be noted that this first rejort Qas accurate in its detail
in that Ms. Garro's story r:mained essentially the ‘same
in subsequent rebetitibns.. Ms. Garro.clafmed that she
kicked'Ms. Cobb out of her iouse. 1165/ There is .2 nota-

tion bn'Ms Cabb's report tiat she was not able to reaa'n

l
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access to Ms. Garro. llggl The‘Committee‘attempted to
obtain an intertiew'with Ms. Cobb, but was once again
frustated. 1167/ |
"Reviewing the mahner invwhich the CIA Mexico City
Station and the Legal Attache's office -in Mexico City

handled Ms. Gatro's allegations reveals that, at best,

‘her a]legations'were handled in en irresponsib]e manner

because they were dism1ssed after a superf1c1a1 1nvest1-

gat1on _The first report that came to the CIA was mis-

'filed_and forgotten. 1168/ The Legat, after talking to

'Elena, dismiséed her stbry after intethewfng'one person

whom she said may have been at the perty; 1169/ The
manner in whieﬁ the official American community hahdIed
Charles Thomas'! reporting is detat]ed in'Sectien vli, C,
11, above. Mr. Thomas speculated in 1969 about why Ms.
Garro's story had been 1arge1y ignored by the American
off1cials in Mexico:

It would appear that whereas the FBI has
discounted the Elena Garro allegations,

the CIA is still considerable disturbed

by them. The CIA may not have pressed for
further investigation, however, for a num-
‘ber of reasons: 1) considering the sensi-
tive overlap and subttle competition Setween
two intelligence collecting agencies, it
had to yield to the FBI's clear Jurisdic-
tion; . 2) there are cbvious complicaticns

Clossaﬁcatlon
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in conducting such an investigation in a

foreigh country; 3) there is a close

and delicate relaticnship between the CIA

Station Chief and the former Minister of

Interior--President Gustavo Diaz Ordaz;

and 4) -some of the Feople appearing in

the Elena Garro scenario may well be agents

of the CIA. Under the circumstances it

is unlikely that any further investiga-

tion of this matter will ever take place

unless it is ordered by a high off1c1a1

in Washington. 1170/ _

The Committee attempted to locate Elena Garro.
Although the_Committee_esta>1ishedtelephonic contact
with Ms. Garro, the Committee was totally fruﬁtfated
in this aspett.of its investigation, but yet believes
that there is a possibility'that Lee Harvey Oswald did
attend a twist party at the home of Ruben Duran.

The Committee also considers it possible that
Lee Harvey Oswald contacted pro-Castro_students at the
National Autonomous Univérsity of Mexico (Universidad
Nacional'Autonoﬁa de Mexico, hereinaftef UNAM) a§ claimed
by Os_car Cont'reras; Lartigue. 1172/ Silvia Duran admitted
that she had told Oswald of two ways in which he could
get .a Cuban visa: 1) he could get an intransit visa by
first obtaining a visa tO“dﬂthe' Communis: country such
as Russia; 2) he could obtain a reguiar Cunan visa by
knowing someone in Cuba who would vouch for him 1173/

R ‘Q——r—s
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It s possible that after Oswald's attempts to obtain
a visa by the first method Qere frustrated on Séturday,
September 28,'that he made one final effort to 1ocate.
someone trusted by the CubanIConsulate-fo vouch for
him.
There is no direct evidence about how Oswald
could have learned of the ;ro-Castrb group at UNAM.
There is a possibility that Ernesto Leffeld Miller,
a friend 6fAthe Durans who borrowed Horacio's car often
took Lee Harvéy Oswaid to the campué of the Nationé]
Autonomous University. On the days when Lee Harvey Os-
wala allegedly visited the Consulate, Mr. Miller dfd also.
it is possible that Silvia Duran asked him to escort
Oswald to theAcampus.' Mr> Miller denied having ever
het Oswa1d; J173A/ Oscar (ontreras says that Oswald
first contacted him as he vas leaving a round-table dis-
- cussion at.the school of,prilgsphy. 1174/ It is~known
that, in 1963, the Durans ueré é]ose friends with the
Chairman of the Phélosachy Department'at UNAM,'Ricardc
~Guerra, who held seminars un ﬁant, Hegef and Marx in the

- Durans' home. 1175/ It is possible, if Silvia Duran hasd-

"more than just a pufelj.ﬁuminess re1at1qnship with CGswalc,
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that she referred Oswald 1o one of Guerra's Marxist
seminars in his search for héfp. Unfortunately,
.Contreras_dqés not .name who headed the round table dis-
cussion at which he met O:wald. 1176/ Silvia Duran
denied that~she'réferred Gswald to anyone for help. 1177/
Ricardo Guerra is present’ 'y the Mexican Ambassaddr to
East Germany and was not «vailable to the Committee

for an interview. On both of the Committee's trips to
Mexico, the Mexican Government tpld'the Committee that
Mr. Confréras would be made available for an interview.

The interview never occurred. 1178/ Although the Com-

tion met lérgely,with fru:tration, the allegation can

not be dismissed.

D. MWas Lee Harvéy O;wald alone while he‘trave1ﬁed

to Mexico?

The Warren Commission concluded that Lee Parvey Os-
wald travelled alone wnil: he was in Mexice. 117 9/
A1 of fne witnesses, with the exception of :1°na Gar“o

de Paz who s%tated tha* 0svald was acccmpan-ed by two

‘mittee's attempt to inves:igate Mr. Contreras' allegat- i

"beataik looking boys™ 1130/ at Ruben Juran's ;arty;

- have stated that when theys saw Oswald in Ne>1co he was
(ﬂassd%mutunwt : - '
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alone.. Although the American authorities did not handle vkﬁ\a~
22 ™\

the. EleEE_EE::E—EllEEiE)on properly, the Committee does

not believe that it can reedily dismiss Ms. Garro's
.allegation that Oswald had a companion in Mexico in Tight

of: 1) the corroboration of details of Ms. Garrb'§ story; 1181/
2) the possibility that soneone impersonated Oswald in
Mexico 1182/ and 3) the siniliarity in the descfiption of
Oswald by Ms. Duran and Mr. Azcue and the description of

Oswald's companion by Ms. Carro. 1183/
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Appendix I: HSCA Procedural Write-up . tuba Trip 1

Select Commiftee-mem:ers Chairman Louis Stokes
‘and Congressman~Chr§stopher Dodd, accompaniéd-by G..l
Robert Blakey, Gary Cofnwg]1 ahd Ed Lopez of the Select
" Committee staff arrived in Cuba at 3:30 p.m., March 30,
1978. They were met and escorted through Cuban Customs .
by the Mayor of Havana, Honorable Oscar Fernandez Mell,
the M{nister of Justice, Dr. Afmando_Torrés Santrayll,
.$eﬁor Buergo, Ricardo Estartinjand'the:Cuban government
translator;,quanita‘Vera. At approximate]y.7:30 p.m.
Seffor Mell escorted the Select Committee staff to a
festaurant in 01d Havana. The:following déy Congressman
Richardson Preyer arrived in Cuba at 7:00 a.m.

At 9:30 a.m. on March 31, 1978 the Select Committee
representatives met with Ficardo Escartin, Senén Buergo
and Captain Felipé Villa ¢f the Miﬁistry bf the.Interior.
The Cuban Goverﬁment gave the members and Committee its
official reply to the Comuittee's'questionnaife. given

+5 the Cuban.government prior to the Committee’s trip

to Cuba.
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Vera. During this session, the two major areas of dis-
cussion were Lee Harvey bswa]dfs visa application and

the dates of Jack Ruby's visits to Cuba in 1959. 1184/
At 7:30 p.h. the House Select Committee on Assassinations
staff dined with the Minicter of Justice, Armando Torres
Santrayll. A |

At 9:00 a.m. on April 1, 1978, the Select Committee A

stafangain met with the tame Cuban officia1§ for a

third session. ‘Santo Trafficanfe‘waé the hajor area of
discussion. 1185/ At noor, Committee members and

staff representatiies met Qith Cuba's Minister of Educa-
tidn; Honor&ble Jose Ramor. Fernandez, who gave d pre-
sentation on the improvemunt in‘qua1ity of Cuban educa-’

tion since the Cuban Revo ution.

- Eusebio Azcue was intervicwed by the Committee staff re-
presentative. Azcue Qas.questioned extensively about
Oswald's aileged trip to lexico City, OswaId'sfa11eged
visits to thé Cuban Consu ate, and Seror Azcue's alleged"

argument witih Lee Harvey tswald. 118€/

2000375
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At 7:30 p.m., April 1, 1978, Messers. Escartin.
and Hernandez accompanied the House Select Committee
staff.fOr dinner and show to the Tropicéna Club-which,

prior to the Revolution, vas operated by organized

crime. ‘The Tropicana Clut is presently run by the

Cuban government.

At 11:00 a.m. on April 2, 1978, the Committee
. staff again met with Senen Buergo, Ricardo Escartin,

Felipe Villa, Aramié Guet-errez and ‘Juanita Vera. Santo

‘Trafficante, Jack Ruby ahd.Mexico City were the major
areas of discussion. 1187, This session terminated at
1:00 p.m. At 4:50 p.m., “he morning's meeting resumed.

During the afternoon sess: on, the major arejzfof dis-

cussion was the a11eged plo -Castro involvement in the
assassinat1on 1188/ |

At 9:15 a.m., April 3, 1978, the Committee staff
met with the Cuban officiils for a final work session.

During this session, the ntelligence agencies and

genefa1 questions derived from the questionnaire which .

the Committee had provided to the Cuban government

.ﬂ}

were the major areas of discussion. 1189/ During the.

session, the Committee st:ff and Cuban officials also

A

syp.- ’ s . 'n.‘:.'!r’_?."':'." . ]l'- -‘,:’—}~ '|;Ju- J - -;)-
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exchanged 1istings of pending material which might be

‘covered during a subsequent trip to Cuba by HSCA repre-

~ sentatives and Congressmen. 1190/

- At 6:00 p.m.

dent Fidel Castro.

the Comnittée.staff met with Presi-

Ruz who. assured the Committee that

neither he nor his government had any involvement in the

assassination of President John F. Kennedy.

The House Select Committee on Assassinations staff

departed Havana, Cuba at 10:00 a.m., April 4, 1978,

arriving in Washington, D.C. at 4:30 p.m.

20060377
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‘representatives met with U.S. Embassy Political Officer

. of ‘the interviews of ex-CI\ employees in Mexico.

“Howard met representatives of the Government of Mexico.

Chief of the Mexican Federn] Po11ce (pe ngican; -
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Appendix 2: HSCA Procedura’ Hrite¥up Mexico Trip

House Select Comm1ttne on Assassinations staffers
Gary Cornwell, Dan Hardway. Edwin Lopez and Harold Leap
arrived at the Mexido City airport at 8:30 p.m., May
30, 1978. (AN times are lexico City times, unless
otherwise spedified.) The” were met and escorted through
Customs by David Patton, an employee of the United
Stdtes Embassy.

The following mornin, May 31, 1978 the HSCA

Richard Howard concerning procedure. Mr. Howard sche-
duled a meeting at 11:15 a m. with the Chief of the CIA
Station in Mexico City. This megting was-preIiminary

in nature and concerned procedures regarding arrangement

At 12:00 noon, the H:CA repfesentatives and Richard

The Mexican representative: were: 1) Dr. Jesus Yanes,
Advisor to the Attorney General's Executlve Officer;
2) Fernando Baeza, Chief Aimin1strative Officar far the

~

Attorney General; and 3) Cnmmandate Florentino. Ven*ura.

Clussuflcahow did ]
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“informed the staff members at this meeting that they had
located Silvia Duran, Horacio Duran, Ruben Duran and
Pedro Gutierrez Valencia 1 92/ and fhat each person
was wi]]ing to be intervieved by the HSCA representatives.

Procedure for conduct of tie interviews was also dis-

cussed at this meet1ng

The Mexican government decided that the injtiaﬁ
-1nterview would be an informal cdntact~with the witneeses
in which the Committee'sthjeefives would be described;

The witnesses' statements would be formalized at a later,

4teped interview. ?ﬁé Mexiuan officials'imformed‘tme
HSCA staff members: that fhny had been unable to locate
OscarICOntreras,_llggl E1une Garro de Paz, and Elenita
Garro de Paz. 1194/ The Mexican Government had not had
contact with the Garros since 1968. The Mexicans: sa1d
that they were trying to lncate the Garros through

the Foreign Hin1stry since Elena's ex-husband, Octavio
Paz, had once been an impo-tant person in that mmnistry.

The Mexicans asked that we determine the name of the

Mexican Government contact durin§ 1264 with the Warren
_Cemmission so that they coi:l1d locate their records fn
the Archives | _
The Mexican offic1al. left to set up the preliminary
Classlflcoﬂon- R e =
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interviews with witnesses. The preliminary interviews
were conducted by Gary Coriwell. HSCA staff members
Dan Hardway,;Edwin Lopez $1d Harold Leap were présent
during Cornwell's questioning. .The_Méxican'Governmeﬂt
was represented by Dr. Jesis Yanes, Commapdante F]oren-
tino—Ventur;; and Jesus Meixueiro Kanty, second in com-
mand to Veﬁtura. Pedro Gu:ierrez Valéncia was inter-
viewed at 2:30 p.m. Ruben Duran was interviewed at
5:00 -p.m. Horacio Duran wis interviewed at 5:30 p.m.
Silvia Duran was interview:d at 6:15 p.m.

At 9:30 a.m. on June 1, 1978, the HSCA staff re-

The HSCA sfaff requested 1) the records of.the company
that émployed Gutierrez Valéncia in 1963; press clippings
'of the Mexican newspaper‘coveragé of Oswald and Silvia
Duran (aftaqhed); 3) once 1gain, an interview with Oscar'
- Contreras; 4) individual ‘iiesvon Elena Garro de Paz
‘and Silvia Duran; §) ev1dence related to Silvia Duran's
assertion that Oswald was 3¢ the Cuban Embassy on one
day only; 6) an 1nterv_ew n1th Deba Ggrro de Guerrerd

Galvan; 1195/ 7) an interview with Eunice Odio; 1136/

presentatives met with the Mexican police representatives. 'E

9) an interview with Emiiic Carballido; 1197/ and

10) an interview witn Vic tor. Rico Galan 1198/  The

-.

‘.

~
7
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HSCA also asked to be showr the Cuban Consulate.

The Mexican representatives 1hformed the HSCA

staff that Victor Rico Galin had, at one time, been .
arrested on political charces but that he was subse-

quent]y'pardoned.by either Diaz Ordaz or Luis Eche-

varria. 1lgg/' The Mexicant said that they wefe search--
1n§ for all fiies and newsjpaper articles requested
by the HSCA. | o |
The Mex1can off1c1a1' also offered their obser-
vations orally on the prel minary interviews cdnducted
the previous day. They po‘nted out'that they found it
strange that Silvia had to'd Oswald he could not travel

whiTe,in Cuba.  They wondered what Duran was trying to

tell Oswald and whether she thought'that Oswald had

" some objectiVe in going to Cuba other than that ascribed
by the popular version. They alsc considered the manner
in‘vhiqh.Silvié obtained emp}oyment.at the Cuban Consu?
late unusual. Generally they.hoted that Silvia and

" her brothers seemed to have almost programmed responses

and 2 defensive demearor. They pointed out, nowaver,

that a1l the Durans had been vary interestas in talking

~to as.. In their opirion, “uben Surah wWas the most

cred‘b.e cf those intervieved Dy *he ASCA the previous
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At this point, a MexiCan official who had been

checking the computer reco -ds informed us that Victor

Rico Galan had died.

| HSCA staff members p-ovided the Mexican authori-
ties with the names of the Mexican officiale who "had

been involved in‘the'inves:igation‘in 1963. g

HSCA staff members m:t again with ‘the Mexican po-

lice euthorifies at 10:00 :.m. on June 2, 1978. At o E
‘this time, the Mexican po]nce provided the copies of the newspaper
cllpp1ngs on the’ aSSass1nation of John F. Kennedy from the
Excelsior. HSCA staff memsers asked if the,Mexicans

could persuade the.newspapars'to reveal the sources

of their stories about Osw:ild and Silvia Duran. The
Mexican officials' response was negative. The‘Mexican

officials informed the HSC\ staff members that most of

the data we wanted from th: files was in their Security

Service files. . The Mexican officia]s'working with

.

‘the HSCA explained that th’f were the Mexican equivaient

of the F3I and that the Se"v1ty Service was the Mexican gﬁ
equivaient of the -;xﬂ: hea:z there was the usual cursag- ?
cratic protiem involved in abtainfné access to the Se- 4
curity Saryice's files. 'Tre Hexi*ars in‘:rme& the HSCA ;;
. representatives ;hat Emfiiiy .arba*'vdu had been nocated _
| Classification: _{ % 1 “Z ki T432 é
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. that Deba Garro could not te']ocated; and that there‘
was no record of anyone naned Eunice 0Odio."- HSCA.repre-
- sentatives told the Mexicar officials that Odio, who
was either Costa Rican or Cuatemalan, had beenlthe
mistress of Emilio Carballido. The assassination
and the reaction of the Me>ican péople to it was
discussed. N : |
At 1:00 p.m., HSCA staff members conducted an
~ . interview at the United Stites Embassy in connection
with the CIA aspects of the Mexico City investigation.
| At;2:30, Gary Cofnwe'] discussed problems with
the Chief of the Mexico City CIA Station. 'He'requested
that thé COS cable Headquarters regardiﬁg restrictions
placed on the HSCA staff in Mexico. |
At 6:03 p;m., theiHStA staff members, acﬁompanied
by JesusiMeixuerio Kanty and his assistant, Honorio
'~Escondon, met with the ass stant chief of the Mexican
Security Serv1ce Nazar. M-, Nazar gave an oral resqme
of the interv1ews which Meiican 6ffic€a1s cenauctec in
1963 of Siivie, Horatip and Rubern Curar and 3ezty Serrat?s.
Mr. Nazar said that the 7i‘es had to be formally ré--
duested befcre ne could cow;ider releasing them., He

suggested that me secsre s:atements admissitle in United

205y Ch‘ssif_icn?ioig ¢y
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States courts from the witnesses whom we wishgd'to

1nterv1ew Mr.'NaZar suggeosted that our best investi-

gatory avenue would be to roncentrate on Oswa1d s inter-

rogation ‘after his ‘arrest on November 22nd. Mr. Nazar

‘had a very low opinion of :lena Garro de Paz' credibil-
‘ity. He felt that she con‘used fact and fiction.

June 3 and 4, 1978, were spent on CIA-related

aspects of the Mexico City investigation. Two inter-

views were conducted. - All interyieﬁs,'witﬁ the excep-
tion of interviews.witthI\‘personnel. were taped and

'1§ter‘transcribed.

At 11:00 a.m. on Jun: 5, 1978, the HSCA staff - é

interviewed Horacio Duran for .the record. 1200/ -At
1:00 p.m., HSCA staff membar Edwin Lopez and Mexican
officials Honorio Escondon and Dr. Alfenso Orozco

Gutierrez interviewed Pedr> Gutierrez Valencia for

the record. 1201/ At 5:00 p.m.. HSCA staff members in- |
terviewed Lynn Duran, aka _ydia Duran, for the record. 1202/

On June 6, 1978 at 11:00 a.m., the HSCA staff in-

terviawed Ruben Zuran for tne record.i22/ A4t 1:00 p.m.,

the staff repr2sentatives pet with lommandate Ventura.
The staff regpresentatives igreed to surpiy the Mexicans

with questions £6r twd witiessas, Iscar c~ntreras and

Closs'ﬁcaﬁcﬂ N ST Er - 434
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Ernesto Lehfeld Miller, who could not then be inter-
viewed. 1204/ Commandate Ventura authorized Honorio
Esébndon to interview Oscar Contreras Lartigué4and
Ernesto Lehfeld Miller. At 5:00 p.m., the wife of
' Ruben Duran, Betty Serratos, 1205/ was 1nterv1ewed for
the record. At 5:45 p.m., Silvia Duran was 1n§erv1ewed
for the record. 1206/ . |
~ The HSCA staff representatives 1eft Mexico City
at 8:30 a.m. on June 7, 1978, arriving fn washiﬁgton,

D.C. at 5:30 p.m., Washington time.
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Appendix 3: HSCA Procedural Write-up Mexico Trip 2

House Select Committee staffers Edwin Juan Lopez

and Harold Leap traveled tc Mexico Cfty on August 7,

1978. The staff members were met by Davfd'T. Patton,
a State Department official, ;t the Mexican airport
at 10:15 p.m. Mr;'Patton'then checked the Staffers into
Room 1754 at the Maria Isatel Hotel. ' Mr.
Patton informed the staff members that Larry Sternfield
CIA Chief of .Station in Me)ico C1ty, wished to see us,
‘at 8:30 a.m. ‘the following morn1ng

On Tuesday, August 8. 1978, Committee staffers
met with Larry Sternfield. He informed the staffers
that the two individuals the Committee wished to inter-
lview; Dariel F1ofes, 1207/ aka Luis'Aparicio,.and'Ramon
Alvarez Duran{‘1208/were nuw available.

- At 9:30 a.m., August 8, 1978, Committee staff mem-

%

bers interviewed Danny Flores. 1209/ The interview
ended at aporoximately 10: 5 a.m.
Committee staff membeurs returned to Mr. Sternfield

office. Mr.Stern® e]a staad that it appeared that “the

chefnmen* of Mexico had only been able to locate two
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witnesses for the Committee, Oscar Contreras Lartigue 1210/

{

and Noe W. Palomares. 1211, Sternfield asked the :
staff members td whom they wished to speak. The Commitf§

tee staff meﬁbers éxp]ainec that théy would Tike to . :
interview LICHANT 1, 1212/ LICOOKIE I, 1213/ LITAMIL 7. 1214/
LITAMIL 9, 1215/ and LIRINC 3, 1216/ Mr. Sternfield

then stated that it appeared that the House Select
Comm1ttee on~Assass1nat1on= had already asked the Mex1-‘

cans to locate the individials listed above.

5 . @& . e e

Mr. Sternf1eld statec that the HSCA's interview
with Ramon Alvarez Duran weés considered "highly senéi-

tive." He explained that three rooms at a heérby hotel

would be used. In one roon, Ramon Alvarez Duran'wou]d'
sit, Committee staff members would sit in a second room ' ‘g
and two CIA personnel officers would insure that the

equipmeht worked properly n a third room. Mr. Stern-

field then phoned Mr. Nile: Gooding, who had been sent
to the Mexico City Station from'Headquarters to arrange
the procedures for the interviews. Mr. Gooding ex-

piained that in 1977 Stans:ield Turner nad created a

sensitive meetings were within the guide1ines-previous]y

new pcsition at Headquarteré to insure that important ﬁg .

C'-cmﬁed by derivation:
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arranged. Mr. Gooding-sta:ed that the Central Intelli-
gence Agency'had'been unde - greater Congressional scrutiny
the past two years. Therefore, Director Turner, in
o rder tb'demonSt;ate the Ajency's good fafth. had en-
- gaged a retired'Army offic:r to act as 1iaison‘at
~sensitive interviews by Coigressional representatives.
Mr. Gooding fhen éxp1ained that the HSCA staff would be
gscofted by two CIA person1é1 to the interview with
Ramon A]varez Durént. _ _ |
At 10:55 a.m., August 8, 1978, Committee étaff
members ibterviewed Ramon 1ilvarez Duraht.’iglll
At 12:307p.m., Committee staff members télebhoﬁed
C;ptain Férnandez Ventura 3jutierrez. -His secretary
explained that Mr. Ventura was not 1n the office, but
that she wod1dthave him call us when he returned. At
'6:30 p.m., since Mr. Ventura had not yet returned the
staffer's cail, they again called his 6ff1ce. His se-
cretary-apdlogizéd for Mr. Ventura and explained that |
he had not yet returned to thfe office and she assured us that
Mr.Ventura would.telephone ﬁpon his return. At 9:15 p.m.,
r. Jesus Yanez, the Assistant to the officiallmayor,
telephoned the stSff membders exp1ainin§ that Mr. Ventura

was very busy on an important aSSIgnment and ask=d us
Classlflcahon"' o
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to visit the Police Station known as the Procuraduria
General at 11:00 a.m. the following morning.
At 10:15 a.m., August 9, 1978, Committee staff
members met with State Department'Official Richard

Howard to alert him that the Committee would request

the'Mexiqan officials to make Silvia Duran available
in Nashfngtdn for an HSCA hearing.. Mr. Howard explained
.that once we had permissioﬁ from the Mexican government, .
the State bepartment would insure that she was in
Nashington'when necessary. | A

At 11:00 a.m., August 9, 1978, Committee staff

members met with Dr. Jesus Yaﬁés.andeiprianio Martinez

-Novoa. Mr. Yanes told Committee staff members that

Ciprianio Martinez Nova, the Mexican agent in charge,

would try to aid us in all our interviews. Mr. Martinez
then briefed the Committee staff members on their up-to-

date progress:

Oscar Contreras Lartigue had been located and pre-

interviewed by Mr. Martihe; in Tampico, Mexico. The’

Committee woulq fly to Tampico on Fridéy, August 11,

1978 at 7;35 a.m. to interview him.

Noe W. Paiomares hac¢ been located and could be

1nterv1ewed dur1ng the afternoon of Thursday, August 10,

"Eﬂﬁs TR, En. R WL ‘1555; "1!!!; w=es. emER.  wEn.  wmem e

200028) Clcssuftcahoni
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19?8 at his office, Cerradi: de la Presa 4.‘ His phone number,
595-0891, was made available to the Committee.

'June Cobb Sharp received a tourist permit, nuhber
72781, on June 27, 1947. he entered Mexico through
Nuevo'Lardo, Texas, .She raquésted'but was denied permisﬁion
by the Mexican governmgnt 10 fepresent the magazine, ﬂggggg
Mexico. On June 21, 1948, she received a courtesy permit,
number 25556. She disappeired in 1954 anﬁ never returned
to Mexiéd. | |

The Committee staffe-s did not tell the Mexicans that
the House Select Committee 65 Assassinationﬁ had eVidence
.:from review 6f’June Cobb's 201 file that she was in. Mexico
in the Sixties. f
Eunice Odio Infante, a Costa Rican, received a
,three-ﬁonth tourist pérmit from the Mexican government
on February-Q; 1964. She Fema1ned in Mexico, illegally

residing at Nacas-45-3, un:i1 1972. . She applied to write

for the Excelsior magazine on many different occasions,
but was rejected évery tim:. In 1972, Ms. Odfo-married

"a Comminist painter, Rudol o Sanabria Gonzalez and moved

T~

ﬂﬂﬂ aﬂ
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to Rio Neba-16 Apartment 40. On May 24, 1972, Ms. 0dfo
was found dead in hef bath:ub. The official présiding
at her autopsy concluded that Ms. 0Odio had poisoned
herself. | | | | |

| Emilio Carba11id6 Fontanes was in Carcas, Vénezuela,
on vacation and séheduléd :0 return to Mexico in early
Sebtember. His address is Constituyentes 207. His phoﬁe
number is 515-8345. |

| Consuelo Esperon's\(-ITAMIL 7) personnel recofd'in

'Hexicoicould not be locatei. When the Mexican officials
inquired about her at the >uban Embassy in Mexico City
prior to the Committee's trip, no one at the office
remembered that she had worked there. Comm1ttee staff
members were told fhdt Esperon was probably dead. No basjs
was given for the Mexican govérnment's conclusion.

Carlos Juradp J;.De]m;r (LIRING 3) was borﬁ in Cuba
on‘November 3, 1927. He entered Heiico July 1,'1965 and
taught Graphics and Art at U.X.A.M. until January 1, 1968
when he disappeared. The Mexican afficia]s'a55umed that he

returred to Cuba.

]

" CIOSSi_ficoﬁois G
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_ GeneréI Jesus Jose C ark Floreslglﬁ/ died in the

early 1970's. - :

Ernesto Lehfeld Miller, 1219/ Academic Coordinator
at the School of‘Interior-hesign, had not yet been 10¢ated._

Luis Alberue Suoto (LITAMIL §) lives at Michelet #7,
Apartment #301, Colonia Anc¢ura, -Mexico City.  His phone
number is 545-9947. -The lindlady at his aﬁartment explained
to the Mexican officials that Mr. Alberue ﬁad left town
hurriéd]y on Monday, August'7, 1978. Mr. Martinez, wishing

to know when he returned, liad p1aceﬂ a piece of scdtch tape

on the bpttdm right edge o his door. Mr. Martinez explained .

that he checked it every four hours and would notify us if
Alberue returned before we left.

Manuel Calvillo (LICHANT 1) did not Tive at Cauhtehoc
877-5 as-the Committee had stated. The 1and1ady for the

that Manuel Calvillo had never resided there. Committee

which would be forwarded t¢ the Mexican officials the

following morning.
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"When Commitfee staff members inquired whether Ms.
'Silv%a Tifado Bazan could :estify at an HSCA'hearing,
the Mexican dfficials stated that they would haQe an
answer for the staffers by Fridﬁy morning. The Mexican
officials explained that they wou1d'have to speak to her
to. insure that she kas wil ing to travel to.Hashithon.

On Thursday, August 10, 1978, at 11:00 a.m. the
Committee staff members me: with Dr. Jesus Yanez,. Agent
Ciprianio Martinez Novoa; Laptain F]orent1no Ventura

~Gutierrez and Attorney Gen:ral Licensiado, Manuel Calvi]Io s
“pen name" was given to th: Mexicans who stated that they
would check it with the lTaidlady at his aJleéed apartment
building. | |

Committee staffers r:turned fo their hotel room with
Agent Ciprianio Martinez N)yvoa after the.meeting Agent
Martinez attempted without success to telephone Oscar
Contreras Lartigue to info-m him of our visit. At 3:30 p.m.;
Agent Martinez finally rea:hed Mr. antreras' child who
informed him that Mr. Cont-eras was not in Tahpico. He

had traveled to MeXiCO~C1tf for a Partido Republicanc

(1
.
(V)
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InStituciOnal convention. When Ajent Martinez asked fhé_chiid
if he knew where his fathe- was staying in Mexico City,
he responded that he did not. Agent Martinez explaihed.
'to'the chR]d that he would call at a later time to speak
to his mother. | '
- Agent Martinez telepioned Noe W. Palomares at 4:00
p.m. and arrange an interview. for 6:30 p.m. that eveniﬁg.
Mr. Martinéz asked Commitfée_staff members to meet him at
his office at the Procuradiria General at 6:00 p.m. .
At 6:00 p.m., August 10, 1978, Committee staff mehbers
met Agenf.c1prianio Martin:z at the Procuraduria General.
Martinez then drove the HSZA repregentatives to Mr. Palomares'
office. At 6:30 p.m., Comnittee staff members ihterviewed
Noe W. Palomares. 1270/ | ’
| Following the interview, Agent'Maftinez retyrned fo
the Maria Isabel Hotel with qumittee staff members. He
‘attempted to reach Mrs. Contreras telephonically af Témbico
twice without success. At 9:45 p.m., he finally contacted
her. Hrs..COntFéras t61d<Agent Martinez that Mr. Oscar

Contireras hac toi¢ her that he wouid try to get a room

2000224
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at either the Hotel Regis <r Hotel San Francisco. Mrs.

: Contreraé exp1ained that Since there were a few conven-

tions schedu]ed in Mexico (ity that weekend she cou1d

not assure that he would be at either hotel. Mrs. Contreras

told Agent Martinez that ste would notify him if Her-
husband should call.

Mr. Martinez called toth hotels and inquired whether

-Oscar Contreras Lartigue wastregistered. He was not
registered at either; they were completely booked up.

Mr. Martinez attempted to reach by telephone Silvia
Tirado Byazan at ther home to ask her whether she would be

willing to travel to Washirgton to test1fy at a HSCA hearing

-and to ask 1f she knew wheré Mr. Ernesto Lehfeld Miller

could be located. She was not at home, however.

Agent Mart1nez exp1a ned that he wou1d attempt to

| locate Oscar Contreras Lartigue at,the hotel where the

Partido Republicano Institucional (InstithtionaI ‘Republican

& ‘ Party) was holding its convention earTy the f0110w1ng morn1ng,
& after which he would meet the staff members at 9:30 a.m. at

their hotel room.

ﬁ? Qﬁ?ﬁia
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At 9:45-a.m., August 11, 1978, Agent Martinez met
Committee staffers at thei ' hotel room and exp]ained-that
he was unablie to locateer.'Contreras‘Larfigue'at the
conventioﬁ. Mr. Martinez :hen Teft to check the where-
abouts of Mr. Alberue Suot) and Silvia Tirado Bazan.

at 12:30'p.m., Augist 11, 1978, Agent Martinez
re;ufned to the Committee ;taff members' hotel room. He
telephoned Mrs. Cohtreras.in Tampico Qho Stateq'that her
husband had not telephoned her since she had last spoken
to Agent Marfinez. Ati]:SJ p.m., another agent, Honorio _
Escondon, telephoned Agent Martinez at the Committee staffers'
hotel room to inform him tiat Luis A]berue Suoto must be
back in town because the s:otch tape placed at the base of .
his entranceway door was n» 1onger_1n place. AT 1:55-p.h.,
Agent Martinez telephoned .uis A]berue'SUVOto.:'burjng the
-phone conversation, Alberu: dénied that he had worked at .

the Cuban Embassy in the Sixties} stated that he knew nothing
about the assassination, aid declined the Committee staff

members' request to interview him.

At 2:00 p.m., August 11, 1978, Agent Martinez telebhoned
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Silvia buran.  Agent Martirez then geve_the te]ephohe.to
Committee staffer Lopez. Fr;'Lopez asked Ms. Tirado
‘whether she ﬁou]d be. w1111rg to testify sometime in September
at a Committee hearing in vashington, ‘she answered affirma-
tively. She stated that September 13th, 14th and 15th |
would not be "good days" because the Mexican Revolution
celebration would be takine p]ace'and'she was a:p]anner and
partieipant.. When Mr. LOpcz asked Ms. Tirado if she - knew
‘Mr. Ernesto Lehfeld Miller's phone number, she stated that
she did not, but she statec that if we telephoned her
husband Horatib at either %16-0398 er 515-8621, he would

be able to he]p us . ' .

At 2:15 p.m., Commit-ee staffer Lopez te]ephoned
'Horat10 Duran, who have hin Ernesto Lehfeld Miller's office
phone number, 548-4839. A: 2:20 p.m., Lopez telephoned
. Mr. M11)er'and.arranged a neeting for 9:06 p.m. that
evening. | |

At 2:30 p.m., Agent Harttnez telephoned Captain Ventura
to report on his progress, pertaining to his work with the-

HSCA. wWhen Martinez told entura that he had located Alberue,

’Fx‘i? |

qcs.'.iﬁcaﬁo":

Chsuﬁedbydemoﬁm.
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Ventura asked Martinez if e was alone. When Agent Martinez

lied and stated that he wa; alone, Ventura told him that

he should under no circums:ances allow us to interview

Alberue. When Agent Martiiez completed his phone call,

he said, "I don't under;tawd why nobody wants you to talk
to him." | , A
At 9:00 p.m., August 11, 1978, Committee stAffers
~interviewed trnesto Lehfeld Mi]ler.lggl/
| At 11:15 a.m., August 12, 1978, Committee staffer
Lopez called Luis A]berué Suoto'ét his home. When Mr. Lopéz

identified himself, Mr. Alserue immediately stated that

he knew hothiqg. He furthar stated that he never worked
for the Cuban'Embaﬁsy Whan Lopez explained'to him that
‘employees at the Cuban Embassy had stated that he had been
employed there, Mr. Suoto hung up. Mr. Alberue's voice

quivered throughout the short talk. -

At 11:45 a.m., Silvia Tirado called Lopez and stated

She said she had seen a report in-the newspapers in which

Azcue had stated that the man who visited the Cuban Consulate

10303 o B '.E

3 4

"Clossified by derivation: ______

NY 48327 Docld:32263889 Page 348

that she had thought all night about travelling to Washington.

Adiﬁ”' ‘AEEI" AAEEF" & & £ L7 44539’

- R U TR W W WEL., W, . eEh. €. R



| {Closs'ific'atio'n:‘

(This form is to be used.for material extrocted
from CIA—_-conrrblzlea( 16 documents.)

in 1963 was not Lee Harvey Oswald. She stated that Azcue
had on]y seen Oswald once whi]e she had seen Oswald at
least three times.

‘ Ms. Duran further stated
thet if she testified in késhington and the Committee
concluded that she was lying she would be crucified when

| she returned to Mexico. "Fr. Lopez reassured her and explained
.that-when he returned to kashington heewould'eend hef a long
. letter exp]aining proeeduves.  '

At 12:05 p.m., AgenilMartinez met‘the Committee staff
members at the airport. te steted that Contreras and Calvillo
had not been located. The Committee-staffers gave'Martinez |
a 115t of questions to asiIOScar.Contreras Laetigue. Agent
Martinez'stated,that he wculd mail ;he resﬂ]ts of the interview
to Lopez at the Committee offiees in Washington, ' -The
Committee nevef received any'interéiew'reporte from the
Mexican goVernment | | | |

The Committee staff members left Mexico City at l 55 p m.

and arrived at Hashington s Dulles. Airport at 10:35 p.m.

CIOSSIfICOfloniE
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Appendix 4: HSCA Procedural Hrfte-up Cuba Trip 2

On August 25, 1978; Congressman Richardson Preyer -
-and HSCA staff members . G. Robert Blakey and Edwin Juan-
Lopez Soto traveled fd Cuba from Miami at 8:25 a.m. on an
Air-Taxi.Service charter plane; The Committee'representaé
tives arrived 1ﬁ Cuba at 10:15 a.m. They were met by the
Minisﬁer of Justice, Arhghdo Torres Santrayll; Washington
Consul Ricardo Escartin; American Department official,
Senen Buergo; and tfanslatqr, Nellie Ruiz dé Zarade. The
Committge representétives were_éscorted to their suite;

.room number 2003. at the Hotel Riviera at 11:00 a.m.

TED. R SR SR WS, WA ween

At 12:15 p;m., the Committee representatives met
with Ricardo Es;artfn. Felipe Villa, Senen Buergo and
translators Juanita Vera and Nellie Ruiz de Zarade; ‘Also
preseht'were two Cuban'stenographérs. Senen Buergo, the
spokespersdh. welcomed the Committee representatives to
Cuba aﬁd thanked the Committee for its corréspondehcg.
Mr. Buergo‘apologized oh behalf of the Cuban government

for the postponement of_a previously scheduiéd trip of

. c|°$$_§ficati;n Tﬁ P Si; ¥ }

| 2001000. : _ wu!wdbyderivchon
h ﬂﬂﬂﬂ y -4 gﬂ ﬂ

RNW 48327 Docld:32263889 Page 350

- 7450




10 LWtk

Clostifi.cutibn :

(This form. is to be Q;ed for material extracted
from ClIA—controllec documents.)

- 238 -

May 24th and 25th, 1978. Ir. Buergo stressed that in

his opinion there was a co1sp1racy to link Cuba to the

assass1nation of John F Kannedy. At that point, he

thanded four files to Congr2ssman Richardson-Preyer. The

files consisted of: a) material conterning Santo Trafficante;
b) a letter dated 25 November 1963 from Hernandez Armas

"(Meiican Ambassador in 1962 to Raul Roa (Minister of Foreign

Relations in 1963); c) the results of the Cuban government's

 research into mis-information linking the Cuban Government

to the assassination of‘Pfesidént John F. Kennedy; and d)
the report of:the Investicative Committee of the International
Tribunal of the Eleventh Festival Eeporting on the defamation
campaign to link Quta to the'assassination of John F. Kennedy.

Mr. Buergo stated ttat both Eusebio Azcue Lopez and
Alfreto Mirabal Diaz woulc that day be made ava11§b1e for

interviews._ Mr. Buergo stated that Nilo Otero 1222/ would

be made available for 1ntrfv1ey the following day, 26 Augﬁst
1978. Mr. Buergo stated ~hat Rogelio Rodriguez 1223/ was.
"'presently stat joned in We't Germany Buergo stated that

Ricardo Escartin pfevious y 1nterv.ew°d Mr. Rodriguez ana

ddSSlflCszon r 5? ;gi :}‘: s | -=J3 |
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was to]d'by Rodfiguez_that he had had no contact with Lee

Harvey Oswald. Mr. Buergo stated that if the Committee

still desired to interview Rodriguez, he would be made .

available to the.Committee. Mr. Buergo stated that an

interview with Rolando Cubela Secades 1224/ would be
arranged.

Mr. Buergo asked-ff ~he Committee was still interested

in interviewing Orestes Gu llermo Ruiz Perez. 1225/ Mr.

Buergo stated fhat the Cubin government had no record of

a citizen named Griselle Rubio. 1226/ Mr. Buergo inquired
- whether the Committee rebrusentqtiveS'weré'interested in
é watching -the vidéotaped stitements of James Wilcott 1227/
and Phillip A§ee 1335/ at :he Tribunal. 1229/ Congressman
g Preyer responde.d that'the. Lommittee's ‘representa'tives wou'id-
. want to view the Wilcott and Agee videotaped statements.

Mr. Buergo stated th.t our schedule included dinner

with the Minister of Justi:e at 8:00 p.m. on 25 August 1978,
~ fishing on 27 August 1978 Sunday), and a farewell dinner

on 28 August 1978.

Congres;man Preyer tianked the Cutan afficials for
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maﬁing both the documents and witnesses-available to the
Select Committee.
Professor Blakey steéted that fhe Committee‘was_no
longer interested in interviewing Rolando Cubela. Mr.
- Blakey stated that Griselle Rubio Had beeﬁ found in Miami
'and intervie;ed by a Committee investigator. Mr. Blakey
stated that the Committee wanted to interview Orgsté.Gu111ermo
Ruiz Perez for two'redsons; He wofked at the Cuban Embassy
in September 1963 when Osvald allegedly visited the Cuﬁan
.compound in Mexico.City§ ¢nd, he is married to the cousin
of a counter-revolutionary, AhtonioiVeciana:Blaﬁch.' Mr.
Blakey stated that Rogelic Rodriguez need not be interviewed.
§§ptain Felipe Villa stated that the Cuban government,
relying on the seriousness and honesty of the cOmm1ttee 3
work, tnought that the Conmittee should have knowledge of
Cuebe1a s statements. Mr. Villa stated that the Committee
still needed to:ﬁrovide the Cuban government with the
- following: a) a workable formula oﬁ counter-revolutionaries
that cqu1d_be_used by the Cfuban government to afd the

Committee in its investigation ¢f such orgahizafions;

_ 2?“10Jq
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b) copies of Lee Harvey Oswald's signaturesfthet the
Cuban government could ﬁse to perform its own hand-
writing comparison test; and c) E. Howard Hunt's aliases;

Mr. Blakey stated that'examp1es of Lee Harvey Oswald's
handwriting would be forth:oming. Mr. Blakey sfated that
the Committee had_not yet developed a formula for identifying
counter-revolutionary grouss active egainst the Cuban.
government in 1963 oe a method for prbviding E. Howard Hunt's

aliases. Mr. Blakey stressed that both these areas would

be discussed in the Committee's fina]_feport.
| At 1:00 p.m. the first work session ended.

At 3:15 p.m. House S2lect Committee on Assassinations
representatives interviewei Juan Nilo Otero in Room 2003 of
the Hote1 Riviera. Present were Cdngressmen Richardson
Preyer, G. Robert Bﬁakey. :dwin Juan Lopez Soto, Senen-
Buergo, Ricardo Escartin; captain Felijpe: V111a, translator

Juanita Vera ‘and two stenojraphers. 1230/ The interview

ended at 5;15.p.m

At'8°00 p.m. the Comnittee's representatives met

Senen Buergo and trarcslato-~ Nellie Ruiz de Zarade at the

s

GPﬁ
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Hotel Riviera's lobby.  Tha group was chauffered to the
Bodegutta del,Medio--one of Cuba's most famous restaurants--
wnere-they dined with the tinister of Justice, Armando
Torres Santrayll. '
At 10:15 a.m. » 26 Au;ust 1978, Se1ect Comm1ttee _
~representatives interviewei Alfredo M1raba1.D1az 1231/ in
Room 2003 at the Hote] Riviera Present were Congressman
_Richardson Preyer, G. Robert Blakey, Edwin Juan Lopez Soto,
Senen Buergo, Captain Felije Villa, Ricardo Escartin,
translators Juanita Vera aid Nellie Ru12 de Zarade and
tuo stenographers The 1nterv1ew ended at 12: 45 p.m. |
After the Mirabal interview Mr. Buergo asked whether o
the HSCA representatives wished to 1nterview Jose Verdac1a

Verdacia, 1232/ the Warden of Trescorn1a wh11e Santos Traffi-

cante was a detainee. Whe\ Congressman R1chardson Preyer
~stated that the Committee vould indeed be interested in
: _interviewing Jose Verdacia Verdacia, Mr; Buergo stated that:

he would be available for an 1nterv1ew'at 3:00 p.m.

At 3:30 p.m., HSCA r:presentatives interviewed

.Clcs;sif'icaﬁon:
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Jose Verdacia Verdacia in Room 2003 of the Hotel R1v1era,

Present were Congressman Richardson Preyer, G. Robert

Blakey, Edwin Juan Lopez S>to, Senen Buergo, Captaln

Felipe Villa, Ricardo Escartin, Arais Gutierrez, trans-

lators Juanita Vera and Nellie Ruiz de Zarade, and two
stenographeré.ilgggj The interview ended at 4:20 p.m.

" On Sunday morning, 27 August 1978, the Cuban Gévernment's
representativeé took the S:lect Committee representatives

to. Veradero Beach.

At 8:35 p.m. Select -ommittee representatives interviewed

Orestes Guillermo Ruiz Per2z at the Hotel Internacional at

~ Veradero Beach. Present ware Congressman Richardson Preyer,

G. Robert Blakey, Edwin Juana Lopez Soto, Richardo Escartin,

Captain Felipe Villa, Senen Buergo and translator Juanita
"~ Vera. 1234/ Because there were no'sfenographers present

o, . .
ﬂ; the Cuban representativgs tape-recorded the interview. The

interview ended-at 9:20 p.n.
-On 28'August 1978, at 10:25 a.m.; HSCA representatives

interviewed Rolando Cubela Secades in Room 2003 at the Hotel
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Riviera. ﬁresent were Conjressman Richardson Preyer,
G. Robert Blakey, Edwin Jun Lopez.Soto; Ricardo Escartin,
Captain Felipe Villa, Sene) Buergo,atranSJator-Juanita
‘Vera and Nellie Ruiz de Za-ade, and two stenographers.
Also present'was Antbnid H2rnandez who eécorted‘Mr. Cuebla
frdm'prfsbn to the Hotel. 1235/ The interview ended at
11:45 p.m. | | |
At 3: 25 p.m., HSCA r=presentat1ves interviewed Mar1a'
. Teresa Proenza y Proenza n Room 2003 of the Hotel Riviera.
Present we;e'Congressman Richardson Preyer, G. Robert Blakey,
Edwin'Juan-Lopez Soto, Richardo'Escartin, Captain Felipe |
Villa, Senen Bue}go, Antonio Hernandez, translator Nellie
Ruiz de Zarade and two sfenoéréphers; lg§§/ 'The interview
“ended §£ 4:15 p.m. _
On 29 August 19?8, at 9:30 a.m., the HSCA rebresentatives
met the Cuban delegatfon for a fjﬁal wofk sessfon 1ﬁ Room 2003
of the Hotel R1v1gra. Present were Congreﬁsmaﬁ Richardson
Preyer, G. Robeft'Biakey, Edwin Juan Lopez, Ricardo Escartin,
Senen Buefgo, Captain Felipe Villa, translators Juanita Vera

" and Nellie Ruiz de Zarade and two stenographers. 1237/'

E&;-SE _ _x+~<,ﬂ
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,The'Cuban de]eéation spokesperson, Senen Buergo,
explained that Mr. Manuel aniero 1238/ was. out of.the
country and'therefore}an interview could not be arrahged'
Mr. Buergo eprained that the Cuban de1egation had Tocated

Luisa Calderon Carra]ero 1239/ but because she was 111 an

interview could not be_arranged.-.Mr..Buergo ;uggested

that the HSCA forward questions to the Cuban Government.

Ms. Caldéron's answers would then be forwarded to the - F

Committee. - | B - . E
| Mr. Buergo explained that Raul Roa 12407 had a very

busy schedule. Mr; Roa felt that he cou1d not'add eny more ¢

»

1nforﬁatioh to what Nilo Otero had already provided and declined §
the interview. | , .
Material handed to the HSCA representat1ves at this E
time 1nc1uded
a) a_list‘oflpersons whom the Cuban delegation
be]ieved to_have_had close relations with Sento
Trafficante;

b) photograpns depicting what the Cutan government

beiievea to be a Centra! Intelligencs Agency

- NW 48327 Docld:32263889 Page 358
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photographic surv:illance base targeted -
against the Cuban Consulate and Embassy in
Mexico City durinj 1963;

c) an essay entitled "Imperialism's Political,
-Economie. and Mi]itary Organizations and
Agencies of Crime,'suth.as the CIA" and

d) an article entitlad "Finally We Have Eliminated
‘That Pinto in the White House, said Bob, When

He Heard About JFK's Assassination"

The finaT work session ended at'11:00 a.m.

At 1:00 p.m,,Athe Cuban delegation escorted the Com-

mittee's: representatives to the airport. At the airport
they were ﬁ}d’farewell by the Minister of Justice, Armando
Torres Santray11, Senen Buergo, Juan1ta Vera and Nellie
Ru1z de Zarade.

At 3:30 p.m., the HSCA representatives and Nashington

Consul, Ricardo Escartin. departed.Cuba

© Qlassibies ny derivamon:
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Appendix 5: Biography: Elena Garro De Paz

Elena Garro de’Paz wis born of Spanish parents in

Puebla, Mexico on December 11, 1917. (AN information.in

‘this section culled from Biography Data form prepared by
Charles Thomas.) »Ms. Garr) attended the National Autonomous

University of Mexico and liter did graduate work at Berkley

in California and at the Uriversity of Paris. In 1963,

Elena had long been marriei to Octévio Paz, a career E

diplomat who is also one of Mexico's finest poets and leading
intellectuals. When Octavio was namep Mexican Ambassador
to India, thé,coup1e sepéfated by mutuai consent. Elena's
daughter, alsb named Elena, has aTways resided with her
mother. _
Since Elena sbent seventeen years of her early life

in Europe she had a ratner un-Mexican objectivity about her

‘native land and had a reputation for being one of its more

articulate detractors. At the same time, Elena was considered

emotionally committed to miny aspects of Mexican 1ife and

made an important con:tributicr to its artistic deveiooment

&
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In the 1960's Elena hecame a significant writer.

Hogar Solido, E1 Rey Mago, La Senora en'su'BaIcon,_Ventura-

Allende, Andaise por las Rumas, Paradg”Empresa,'and E1 Viaje

are plays that have had apnureciative audiences ‘in Europe,
where they were translated into German, as well as in Mexico.
Ms. Garro's short stories are collected in a volume called

La Semana-de Coiores The Literacy Supp]ement of the London

T1mes has ca11ed her novel. Los Recuerdos de Porenir, . "a

splendid success.” Critic: have said of her: "For Elena
Garro, there is no frontiér between reality and fantasy;
o _ in any case, the latter is a secoﬁd rea]ityé#perhaps more
. 1ntense¥-to which one may henetrate withéut passpo‘rt'of _
| forewarning, thanks to the effectiveness of a literature
fired with passion, flavor and 1ife;" ~Many people who
knew Elena have asserte& that the frontier between rea11ty
and fantasy is also d1ff1C|1t for her to dist1ngu1sh in
real life. (B‘Iography Late For:r on Elena Garra de Paza
prepared by Charles Thomas )

Ms. Garro, for many :ears, was an active worker in -

the Confederacion Nactiona Campesiana (CNC), the agrarian

. @

A
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terms with and enjdyed the respect of peaSant,léaders

-woman with an unflagging s:nse of'humor. Her forthright

in Mexico, but her importait social, literacy, and political

' countfy with her daughter, Elenita and her sister, Deba

" The House Select Cbmmitteg on Assassinations has been unable

"~ with gmbassy officers. Her braai range.of significant

sersonal friands, :ine views of many importan:t td the
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arm of the Partido Reformi:ta (PRI). Because Ms. Garro

was a tire1éss'propagandis: and agitatbr,on behalf of

the poorer Mexican peasant:, she was on close personal

from all over the country. (Ibid.)

Elena was considered a witty, urbane and opinionated
opinions and sharp wit tenied on occasion to ruffle feathers

connections rendered her fiirly immune from serious cunter-

attack until 1968. Then, 1s. Garro was forced to flee the
Guerrero deAGaIvah,'in the midst of the student strikes.

tc determine the exact reason Ms. Garro had for fleeing
Mexico. | |
Before her disappearance from Mexico, Elena was well

disposed toward the United States and had been friendly
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Amer1can Embassy, made her a useful Embassy target. (A
usefu] ‘Embassy target" is a person deemed 1mportant
enough because of acquaintxnces to merit ‘frequent
contact, either witting or unwitting, with American

Embassy officials.)
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SIX: GLOSSARY O TERMS USED IN REPORT.

person who knowungly works for the CIA on a

contract or job basis.

Asset: A.

general term fo: persons, not officers, used

by the CIA.. For- example, both agents and sources
are assets. An asset is anyone used in an
operation or pr>3ect, whether or not/that is

aware that he is being used. — s~

Case offlcer: See OperatLons officer.

Coverage: Surveillance.

Cryptonym: A seéries of l:tters used by the CIA to iden-

tify someone or something while protecting that
person or things true identity. All.the letters

" in a cryptonym ire capitalized. The first two.

- Chronolog

letters are assigned by the subject matter or
local to which :the person or thing belongs. The
rest of the cry>tonym is randomly assigned. See
LIMITED for exanple. The "LI" designates that
the project was located in Mexico. 2) The planet
on which Superman was born. '

ical file: A folder in which material is stored

in chronological order. Usually used for produc-
tion or communications: type materlal.

Electronic intercept basa- House, apartment, or building

© FOIA:

LIEMPTY:

that contains ejuipment used in intercepting and
tagézng telephone conversations subject to
electronic survzillance. ‘
‘_E're‘edom-of Information Act.

CIA cryptonym £or photoaraphic Project aimed at
the Soviet Embassy in Mexicc City.

CIA crvptonym, dre-1964, for savv91llance operation

aimed at the Cubans in Mexicc City.

CIA cryptcnym assigned to cne of the three bases

,.wh.e“ orevided ahotogra hlc au:‘elllance of the

‘Classified by derivation:
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LIMERICK: CIA cryptonym ieaning "Soviet".

ALIMITED CIA cryptonym o: one of three bases which provided
photographlc su-veillance of the Sov1et Embassy
in Mexlco City.

LIONION: CIA cryptonym for photographic surveillance.
operatlons aimel at the Cuban diplomatic com-
pound in Mexico City after July, 1964.

Listening post: See elec:ronic intercept base.

Logs: A list of photojraphs taken and the times they
were taken prepared by agents in the photographic
base houses.

Monitors: Mexican Army officers who worked in the elec-
tronic intercept base listening to conversations
on telephone lines subject to wiretaps and
summarlzlng those conversations they deemed
to be important. A

Officer: CIA career employee.

Operation: A subpart of a pro:ect. Often used intetchangably
: with "project”. . ‘

Operations officer: CIA career employee; term usually
used 1in connection with an employee with respon-
sibility for a particular operation or project.

Penetration acent: An agent who works inside a'target
institution. For example, LITAMEL/9 worked for
the CIA in the Cuban Embassy in Mexico City.

P file: Designation assigned to a personality file in the
CIA's Mexico City Station. A file fcr the
retentinon of irformation in written form arranged
‘according to irdividual's names.

Photographic basa: House¢, apartment, or building used for
‘'housing ci photograrnic surveiliance equipment and
_the acents who operate it. _Alwa s_}ocated near
che target. - i S
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Made an effort to recruit as an agent, asset
or source..

Production- Materials or information generated by an

operation or project.

A group or set of operations by the CIA aimed
at a specific person, institution or thing,
with the aim of collecting information, influ-

enCing behavior, etc.

Project files: A folder for the retention of information
- . generated by, or relating to a project. Gene-

rally broken down into four sub-files: Devel-
opment and plans, production, support; and

-operations.

Psuedonxg False name a551gned to CIA officers for use

1n communicaticn channels.

Pulse camera: A camera with a shutter that is automat~

Resuma:

Selected

1cally tripped by a triggering device activated
by changes.in light density.

Daily summary cf important conversations on
surveilled telephone lines prepared by monitors
in the listening post.-

Qut: Phrase used when a Foreign Service officer

Station:

1s retired after having been in one grade for the
maximum period of time and is not considered
qualified for promotion to a higher grade.

Source: A person who either wittingly or unwittingly

provides infornation to the CIA

A CIA over-seas installation. It is the
Headgquarters fcr operations in a particular
country and is ussually located in the United
States Embassy in the capital of %he country

in which it is situated. ~

2001015

Subsect file. Folder for the retention of infcrmation in

written fora a'ranged by the subiect matter of -
the informationp .

Classaf’ cutlon- ;f"-f '
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Target: A person, institition or thing at which a
_ ‘project, operation or pitch is aimed.

VLS-2 trigger device: A nachine which automatically
triggers the shitter of a camera when it
senses a .change in light density. Used along
with a camera ard a spotting scope in a "pulse
camera.,"

TP SECA: i

209’1.01? | c.lﬂssificatign:

Clossified by derivatice:

kﬂﬂﬂ”AWﬂMMW

N# 48327 Docld:32263889 : Page 367



Classification: i1 t'
(This form is to be used for material extracted

from ClA—controllec documents.)

APPENDIX SEVEN: LISTING O° CIA DOCUMENTS CITED.

Annual Fithess Report on .nn Goodpasture. 1/14/64.
_Article, with note in maryin, in Oswald P f11e, by -
Robert S. Allen and Paul Scott, "CIA Withheld
Vital Intelligence fron Harren Commission,"

10/21/64.

Blind Memorandum entitled "Delay in send1ng the first
cable about Oswald."”

Blind memorandum re: Lee larvey Oswald/Silvia T1rado
de Duran, Source: LI/4. 11/26/63.

CIA Component Report on w retap operat1ons, "ZRSOLO

and ZRJOINT: Two Telephone Tap Operations," Paul
Levister.

'DIR 74830, 10/10/63. (A "DIR" is a cable from.Head-
quarters to a field stition. In this report the
field station is alway: Mexico City.)

'DIR 84886, 11/23/63.

DIR 84888, 11/23/63.
DIR 84916, 11/23/63.
DIR 85371, 11/28/63. |
DIR 87770, 12/9/63, with ittached note.

DIR 88680, 12/13/63.

DIR 90466, 12/21/63.

DIR 16823, 7/4/67.

Draft of letter from Win ‘cott to John Barron, 11/25”J

Foul Foe, The, by Winston Scott writing as lan Maxwe)l.

HMMA 4300, 3/12/56. (An 'HMMA" is a dispatch from
ﬂexlco L1ty to Headguarters. -

HMMA 14793, 4/8/60. g
2(;31 013 Closslflcahon. %-’
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HMMA 21845, 7/30/63.
HMMA 22005, 8/23/63.

HMMA 22135, 9/13/63.
HMMA 22267, 10/8/63.
HMMA 22307, 10/18/63.

HMMA 22433, 11/7/63.

HMMA 22452, 11/7/63.

HMMA 22536, 11/9/63.

| HMMA 22726, 1/16/64.
R HMMA 23343, 4/30/64.
UQ;,,ﬁg HMMA 26006, 4/30/65.
R o HMMA 26160, 5/21/65.
4 HMMA 26414, 6/22/65.

E HMMA 31303, 2/7/67.
HMMA 32243, 5/27/67.
HMMA 32497, 7/11/67.

- HMMW 12725, 7/8/64. (An "H4AMW" is a dispatch from CIA
Headquarters to Mexico  ity.)

e HMMW 13645, 5/13/65.
" HMMW 15557, 6/14/67.
HMMW 15422, 5/15/67. (Mexico City.C;cy.)
Inspectar General Regort, 2977; Tab 2-2,
Log Filw 143, 9/25/83 thra
rf‘mn Cfossiﬁcation:;r‘
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CIassuflcotlon

entitled "LIMITED 17 Ju]y 63 (J110) to 9 Dec 1963
(J163) from Archives-Jub # 70.209 Box # 1, LIMITED
Production material.

Log Film 144, 10/1/63-thruugh 10/3/63, in CIA file
entitled "LIMITED 17'Jn1y 63 (J110) to 9 Dec 1963
(J163) from Archives-Jub # 70.209 Box # 1, LIMITED
Rroduction material.

.LIONION Project Renewal Ruquest,.1/1/66.

Memorandum entitlied "Respounse to HSCA request of 25 July,
1978," 8/20/78. .

Memorandum for the Record from W. David Slawson re: Trip
to Mexico City, 4/22/6:.

Memorandum from Ch1ef DDP, PG to Ch1ef of 0perat1ons/DDP
2/3/61.

Memorandum from Chief of I'I/OPS to Chief of'OperatiOns/
pop, 1/8/60. ' '

Memorandum from Chief/WHD . to COS/Mexico City, 12/30/63.
Memorandum from_"JKB* re: Oscar Contreras, 7/10/67.
Memorandum from Shepanek o Scott Brec&inridgé, 7/31/78.

Memorandum from Winston Scott to the files re: June
Cobb, 11/25/64,.

-Memorandum to Cl¥ark A'nd'er:.on from Winston "Scott, 11/27/63,

with seven attachments
" Memorandum fo UDP from Ch- ef/wWHD, 1/21/64

Memorandum to the ~egel A tache from the CO‘/Ve\1'o City,
713757.

Memcra2ndum tO the Ambassa:deor frem Wisston Santr, 1 0/16/63,

re "Lee Jswald fantact with tha Soyiet Erba Sy

Mexico C:ty Tavastiase iun Cnronc ogy 5;1(/ # WAX-7241,

Yolune 1 Class?ﬁcaﬂcn
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MEXI 6453, 10/8/63. (Mex'co copy. A "ﬁEXI" is a cable
from Mexico City.) ' - : . :

MEXI 6453, 10/9/63. (Heacquarters copy.)
MEXI 6534, 10/15/63.

MEXI 7014, 11/22/63.
MEXI 7023, 11/23/63.

MEXI 7024, 11/23/63.
MEXI 7025, 11/23/63.

MEXI 7029, 11/23/63.
MEXI 7033, 11/23/63.
MEXI 7054, 11/24/63.

MEXI 7101, 11/27/63.
MEXI 7105, 11/27/63.
MEXI 7364, 12/12/63.
MEXT 9332, 5/6/64.
MEXT 9440, 6/19/64.
MEXI 5621, 12/16/55.
MEXI 5741, 12/29/65.
MEXI 1950, 6/29/67.
MEXT 1991, 7/5/67.

"Ngtz from Ann Goocdpasture to Mexico City Station Cuban
Secticn, 2/3/¢86. '

Noze to Luis Echevarria, $1/23/63

‘Notes made by A. Soodpastire for John Leader, 15 Staff

' ' ' 5 ae S3TT
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re: "Background on Mex co Station Support Assets

(Coverage of Soviet and Cuban Embassies),"
2/10/77.

Project Renewal Request, /11/65, attachment to HMMA 25141.

Report on Oswa1d from Johu Scelso, C/HH/3 to James
Angleton,. C/CI 12/24/u3.

Review of PrOJect LIEMPTY, attachment to HMMA 15979
11/18/60 -

Review of Project LIEMPTY . attachment to HMMA 17999,
10/31/61. : :

,Rev1ew of Project LIEMPTY.'ettachment.to HMMA 20054,

10/18/62

Review of PrOJect LIEMPTY attachment to HMMA 22387,
10/25/63 ‘

Routing and Record Sheet “or DIR 74830, 10/11/63.
Routing and Record Sheet -or MEXI 7028, 11/23/63.

. Routing and Record Sheet_”or-MEXI 7033, 11/23/63.
_ Teletype from the CIA to State Department, FBI and.

Navy, DIR 74678, 10/10,63.
Transcr1pt from Cuban Embissy, 9/27/63.

Transcripts frem Russian tmbassy, 9/27/63 9/28/63,
-10/1/63 and 10/3/63

Undated Draft of 1977 CIA Staff erort Tab F, "Mex1co

Station Covera,e of 30\1et and Cuban EmbaSSIes
(1963)." _

Arite-up: Waliace 8. Rowtcn meeting with LIRING/3, §/26/67.
- ¥y TwRRE K a
Note: in asdition to the ¢bove listed documents many Sum-
mar=e¢ of file rewicws, depositions of emp]oyees,
interviews of empTo,ees. etc, are cited in the report.
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and a year later Ann Go>dpasture noted on a newspaper
article that such a com>arison was done. Note also
"the MEXI 7024 reported -hat HQ had all the available
information when in fac: all conversations were
reported in a later cable, MEXI 7033.

O’i

/ See Section I1I, A, 1, abovz.

O

586/ See Section III; A, 1, abova.

m |

687/ See Section ‘II1, A, 1, above.
688/ See Section III, A, 1, above.

688a/ Note to- Luls Echevarria, November 23, 1963, CIA No. 444;
Cable re Oswald-Duran, MEXI 7029, November 23, 1963, CIAa
No. 441; Raymond Rocca (hronology WX 7241, Entry 36,
November 23, 1963, CIA Yo. 635.

' 689/ Ibid.
690/ Ibid.
691/ See below.

692/ Note written by Winston Scott re phone call with John Scelso,
November 23, 1963; Chronology prepared by Raymond Rocca,
WX 7241, entry 37, Novenber 23, 1963 CIA No. 635.

695/ Chief of Station phone call to Luis Echevarrxa, November 23,

1963, CIA Xo. 440; Flas: Cable from Karamessines to
Mexico City Station, Nosember 23, 1963, DIR 84916, CIA No.
403; Chronology of Raym>nd Rocca, entry 46, November 23,
196 CIA No. 6’6. : : ,

696/ Bllnd Memc re Lee Harvey Oswald ard Silvia Duran, November
26, 1963, CIA #473.

6987 Cabxe from %ex co City Station to Headqaarte*s, Novenber

.27, 1963, MEXI 7101, CIA 421, o
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99/ Cable from Mexico City Station to Director, December 12,
1963, MEXI .7364, CIA No. 557~ 558,

700/ Cable Mexico City Station to Headquarters, .November 27,
1963, MEXI 7105, CIA No. 479; Chronology of Raymond
Rocca, November 27, 1963, entry no. 127, CIA No. 562.

701/ Cable from Headquarters to the Mexico City Station, November 28,
1963, DIR 85371, CIA No. 464; Chronology of Raymond Rocca,
Nov. 28, 1963, WX 7241, entry No. 141, CIA No. 658,

702/ CIAa Cable from Headquarter: to Mexico City Station;vDecember
21, 1963, DIR 90466, CIA No. 549; Chronology of Raymond
Rocca, December 21, 1963, Entry No. 268, CIA No. 682,

703/ Ibid. |

704/ Ibid. also see Section VI, B, 1.

705/ CE 2120, pp. 37-40. '

706/ Supra, p. 186.

707/ Supra, p. 187.

707a/ Supra, p; 187.

707b/ Supra, p._190

' 708/ Memorandum for the Record 1e Trip to Mexico City, from
‘W. David Slawson, 4/22/6¢, pp. 39-40. Last Parenthetical
in. the original. -

709/ Ibicd.

710/ HSCA Interview of Silvia Duran, 6/6/78, JFK Document #011775,p. 17.

711/ Letter HSCA to Mexican govenment, : ", JFK Document ‘#

712/ HSCA interview of Silvia Duran, 6/6/78, JFK Doc. #011775, p. 20.
713/ Ibid., p. 153-23. ' ' | ‘
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737/ 1Ibid. - |

738/ 1Ibid., p. 96.

739/ Writerup: Wallace B. Rowto: meeting with LIRING/3, May 26,
1967. ' _

740/ Ibid. |

741/ LIRING/3 was a source the CIA ra;ed'reliable.
742/ Ibid. . I |
743/ Ibid.

744/ Ibid.

745/ 1Ibid.

746/ LIRING 3's case officer's pseﬁdonym.
747/ 1Ibid.

748/ Ibid.

749/ HMMA-32243, 5/27/67.
750/ See Secfion; VI, C, below.
7151/ W -7241,_entry no. 613.
752/ FBI, CIA; State Department

753/ "Pitched” is a term used b the CIA to designate an attempt
to recruit an individual. -

754/ HSCA Interview of David Ph.llips, 8/3/78, p. 8. See also
HSCA Testimony of Ann Gouodpasture, 11/20/78, p. 63.

755/ HSCA Interview of David Ph:1llips, 8/3/78, p. 8.
756/ Ibia. |
757/ Ibid.
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758/ Memorandum for the Récord cn Trip ﬁo'Mexico City, from -
W. David Slawson, 4/22/64, pp. 22-23. Emphasis added.

759/ HSCA Inﬁetview of David Phillips, 8/3/78, p. 8.
760/ Extremely reliable source. ' |
761/ HSCA Review of LITAMIL 9 file.

762/ HSCA Ihterview of David Phillips, 8/3/78, p. 9.
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The HSCA requested of the (IA on August 20, 1978 an explanation
T of why there was no "P" file on Silvia Duran, Luisa
Calderon Carralero, Teresa Proenza Proenza, Eusebio Azcue
Lopez, Guillermo Oresta, Ruiz Perez, Gilberto Policarpo
Lopez, Juan Manuel Calvillo Alonso and June Viola Cobb Sharp

The agency responded the following on September 11, 1978:

Station index cards shcw the following information re
- 201 numbers and "P" nunbers: :

1) Silvia Duran (No info re "P" number)

2) Luisa Calderon C:i:rralero P-8292 Desn:oyed

3) Teresa Proenza Proenza  (No info re "P" humber)'
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4) Eusebio Azcue Lo;ez P-6613 Destroyed

6) No index card on . Gilberto Policarpo Lopez, there
is an index card on one Gilberto Policarpo Lopez
which does not list any 201 or "P" number.

7) Juan Manuel- Calvxllo Alonso (No info re "P" number)

8) June Viola Cobb Sharp P-7381 Destroyed.

. - 771/ HSCA Interview of Dan Neiscuir, 8/29/78, p. 1.

772/ Ibid.

773/ Ibid., p. 1.~
774/ CIA, FBI, State Department.

— 775/ HSCA Testlmony of Barney dealgo, 8/10/78, p. 16.
776/ Ibid.

777/ Ibid.
- 778/ Ibid.

779/ Warren Commission, p. 302.
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780/ The U.S. . relations with Cuba in 1963-1964 were not

~very good. = See U.!{.-Cuban Relations Section.
Also, Azcue traveled fror Mexico to Cuba on November 18,
1963. : _ - B '
781/ Letter from HSCA to Cuban (overnment, -, JFK Doc.

782/ See Transcript Cdba Trip 1, Aprii 1, 1978..

83/ HSCA Interview of Eusebio Licue, Agril 1, 1978, pp. 1l2-
21, JFK Doc. ¢ 007005. See p. 205 ‘

784/ ‘1bid.

785/ See Cuba procedural write-up trip 2. -
786/ Letter HSCA to Cuban government, , JFK Doc. #
87/ Mr. Azcue could not pinpoint. the exact dates of the visit.

88/ HSCA public hearing testimony of Eusebio Azcue Lopez,
—  9/18/78, pp. 30-31. S A

789/ Ibid..

'789-A/ Communist party membersh:p card, Fair Play For Cuba
‘ membership card, Soviet Union residence card, marriage
certificate with the narie of his Russian wife.

789-B/ HSCA Public Hearing‘Test;mony of Eusebio Azcue Lopez,
9/18/78, p. 5-30. : . .

789-C/ Ibid., p. 29-130.

789-D/ Ibid., p. 30.

789-£/ Ibid., p. 20.

785-F/ Azcte couid not pinpcint the 2xact date.

789-G/ 3SCA Public Testimoy of I'usebio Azcue, 9/18/78, p. 32.

789-E/ 1Ibid., p. 33.
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789-1/ Ibid..

;‘;:'789-J/ Azcue could not pinpoint the time of the phone call.

790/ HSCA Public Hearing Testlmony of Eusebio Azcue Lopez,
9/18/78, p. 34.
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- 808/ Ibid.
809/ Ibid. -
810/ Ibid.

811/ Ibid.
812/ Ibid.

813/ A w1tt1ng" asset is the title given to a CIA source .’

whose information is belng used by the
CIA. ‘

814/ CIA No. 580-583, WX 7241, intry #427, p. 92, CIA #719.
815/ Ibid.: circa October 1964. |
816/ Ibid.

817/ Ibid.

818/ Ibid.: Also, Winston Scott was the Mexico Clty Chlef in
T 1964.

819/ CIA No.'s 580-583; WX 7241, Entry #427, p. 42, CIA #719.

820/ WX 7241, p. 94, Entry #430 CIA #721; Blind memo dated
10/5/64, CIA #576.

821/ Personality.

822/ See WX 7241, p. 94, CIA #721.

823/ WX 7241 p. 87, CIA 8714.

824/ CIA 10/12/64 memo, CIA #595; WX 7241, p. 87, CIA #714.

825/ Tichbern was Henry ¥. Lope:z' cryptonym; . Mr. Lopez was a
witting asset wno wrote ;ropacanda pieces for the CIA.
After careful review of Lopez' I £ile, the HSCA has
not beer able to establish a link from Mr. Lorez to

eicher Ms. Od-c cr Ccbb.
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826/ The Committee has not been able to determine why the memo
. was not sent to Headquar.ers.

827/ CIA 10/12/64 Memo, CIA. £#595; WX 7241, p. 87, CIA $#714.

828/ The House Select Committee has been unable to determine

the agent's identity sin:e his name does not appear in
any CIA files.

829/ Memo from Winston Scott to the files, re June Cobb, 11/25/64,
' CIA No. 592-593; WX 7241, p. 88, Entry # 404, CIA #715.

830/ While reviewing LICHANT/l'; file the. Commlttee determined
that the CIA asset's tru: name was Manuel Calvillo
who Elena claimed escort:d her and her daughter to the
Vermont Hotel for protec:ion the day follow1ng JFK's
assassination.

31/ Memo from Winston Scott to the files, re June Cobb Sharp,
' 11/25/64, CIA Nos. 592 =533, WX 7241, p. 88, Entry $404,
CIA No. 715. ,

832/ Ibid.
833/ Ibid.

834/ HSCA Review of Classified IA Documents.

825/ The Legal Attache in 1964 was Clark Anderson.

83 / FBI 105 825555 Report, Dec:mber - 11 1964 entitled Lee
- Harvey Oswald, p. 1. .

837/ Ibid.

838/ To be checked at FBI. . ~

'833/ FBI investigation of Presidunt ‘(ennec’y's‘ assassination had
establisred that Lee Har’ey Oswald had departed Mexice '
Citv by bLS at 8:20 a.m. on Oczopber 2, 1%63. Elena Insurgente.

840/ FBI 195-8253355 Peport, Decumber 11, 1364 entitled Lee Harvey
A Gewa‘d, T. 1. :
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862/ CIA #586-587;-Wx-7z4i, Ent:y No. 425, cIA p. 718.

863/ See Section VI, A, 2a. - ' |

864/ CIA #586-587, Wx-724-, Enty No. 425, p. 91, CIA p. 718,
865/ 'Ibid.

866/ Ibid.

867/ Ibid.

868/ Ibid.

869/ Ibid.; also see HSCA inves : :igation of Elené Garro de Paz/-alle-
' " gations.

870/ CIA No. 586-587, Wx-7241, intry No. 425, p. 91, CIA p. 718.
871/ Ibid. | | |

872/

873/ The House Select Committee has determined that the Central
Intelllgence Agency received the copy of the Thomas me-
morandum prior to Decembar 25, 1965, his next meeting

- with Elena Garro; Also,_:ee below.

874/ CIA-No. 588, note from Stailey Watson to Chlef of Station.

875/ Ibid.

876/ Cable from Mexico City to the Director, ‘MEXI 5621,
. Dec. 16, 1965, CIA No. 584-585. :

877/ Ibid.

" 878/ Ann Goodpasture.

879/ Cable Zrom Mexico Cl*v to the Director, MEXI 5521, -
Dec. 16, 1965 CIA Nos. 584- -585.

880/ Chief of Station in Mexico
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881/ Sucessor to Clark Anderson as Legal Attache in Mecico City;/

882/ State Department. Letter f.-om Charles Thomas to William
P. Rogers, July 25, 1969 . JFK Document No. 011684,

83/ Ibid.
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Ibid.; The meetzng with th: Legal Attache officer occurred
" on November 24, 1964. Aiso, see supra, p. . -

887/ CIA Nos. sso-sea, Wx-7241, Entry $427, p. 92, CIA #719. =+ "
888/ Ibid. ’ :

889/ Ibid.
890/ Ibid.
Ibid.

892/ Ibid.
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902/ Ibid.
03/ Him: John F. 'Kennedy.

04/ CIA Nos. 580 583 Wx-7241, Entry #427, p. 92.
CIA #719. ,

905/ Ibid.
906/ HSCA Public Testimony of Eisebio Azcue, 9/18/78, p. 8Y-&7

907/ CIA Nos. 580-583; Wx-7241, Entry #427, p. 92, CIA #719.

911/ Ibid. . ' o S -

912/ Noe Palomares was the Mexi:an Minister of Immigration in

913/ CIA Nos. 580-583; Wx-7241, Entry No. 427, p. 92, CIA #719.
914/ Ibid.

915/ Ibid.

917/ Ibid.

918/ Ibid.

919/ Ibid.; Also, for conflrmat -on see Memo from Legat to

Wlnston Scot:, 10/13/65, CIA No. 564; Wx-7241, Entry
#466, p. 98, CIA $725.

920/ CIA Nos. 530-583; Wx-7241, Entry No. 427, p. 92, CIA p. 719.
9z1/ Ibid.
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922/ 1bid. | |
923/ Ibid. = e T
924/ Ibid. o
925/ Ibid.
926/ Ibid.

927/ 1Ibid.

928/ Victor Rico Galan is dead. The Committee could not verify
Ms. Garro's allegation. ‘

929/ CIA Nos. 580-583; Wx-7241, Entry No. 427, pP. 92, CIA p. 719;
also, Silvia Duran denied the allegation, (see HSCA Inter-
view at Silvia Duran, 6,6/78, JFK Document No. 011775,
p. 81 . Also, see Section VI, A, 2a.) :

930/ CIA Nos. 580-583; Wx-7241, Entry No. 427, p. 92, CIA, p. 719.

.’ 931/ FBI Report, 9/30/69, pp. -4, JFK Doc. No. 011684,

932/ Ibid. |

’ ’ 933/ Supra, p. | ‘ | -

934/ FBI Report, 9/36/69, pp. -4, JFK Doc. '# 011684; ~

’ 935/ CIA Nos. 580-583; Wx-7241 Entry #427, p. 92, CIA #710.

| 936/ Ibid. o - '
k

937/ MEXI 5621, Dec. 16, 1965; Wx-7241, Entry #426 p. 92,
CIA $#710.

938/ Memo to the Ambassador from the Legal Attache, 12,’27/65,
CIA #578; Wx-7241, Entr: 429, po. 94, CIa $721

935/ Ibid.
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941/ Ibid.

42/ Winston Scott superimposed a note to Ann Goodpasture on
this memo which read, "Cin we send in a report to Head-
quarters 'dismissing’ ou: cable? Goodpasture responded,
Done.” The cable Winsto: Scott wanted dismissed was
MEXI 5621 which reported that station was "following up"
and cabling results. Th: new cable was written and
sent on December 29, 1965; see text. .

~

Y]

943/ “Cable fromMexico CJ.ty to tie Director, 12/29/65, MEXI
© 5741, CIA #575; Wx-7241. Entry #430, p. 94, CIA $721.

944/ Ibid.
945/ Ibid.
946/ Ibid.

947/ Ibid.
948/ Ibid.
Ibid.

950/ Note from Ann Goodpasture :o MEXlCO City Station, Cuban Sec- \
tion, 2/3/66, CIA No. 57); Wx-7241, Entry 428, p. 94,
CIA §721.

951/ Ibid.

952/ Ibid. HSCA Staff Summary of CIA Fxles on LITAMIL-7 and LATIMIL-9.

953/ See Section II,.A, 3 above.

954/ Classified Summary of Staf: Revxew of CIA Documents, un-
' dated, p. 3, CIA 4763.

955/ Memc ‘rom Legat to Ambassa.licr, 2/23/66 CIA $571; Wx-,241,
- Enery %455, P. 95, CIA #722. :
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57/ The House Select Committee has been unable to determine
when the copy was forwaried to the CIA.

0

95 / Ibid.; see also 12/25/65 Taomas memo for corroboratlon.
: 959/ Memo from Legat to Winston Scott, 10/13/66, CIA No. 564;
’ _ Wx-7241, Entry #466, p. 38, CIA #725; Thomas 7/13/66

memo.

62/ Memo - of Conversation by Caarles Thomas, 12/25/65, p. 3,
CIA #582. JFK Doc. #011684. :

963/ Wx-7241, Entry #466, p. 98, CIA #725.

964/ "Selected out” is a'bhrase used when an officer is retired
after having been in one grade for the maximum period

of time and is not consiiered qualeled for. promotlon
to a hzgher grade. -

State Department Letter fcom Charles Thomas to William-

’ : Rogers, Secretary/State, July 25, 1969.JFK Doc. #011684.
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w .
~

o
()
N
~N

Ibid .

O
)
~
~N

Deputy Chief of Mission, S:ate Department, Chlef of Affairs
at the time of President Kennedy s assassination and sub-
sequent Oswald investiga:ion. "

O
o
o

N

Letter from Charles Thomas to William Rogers, Secretary .
of State, July 25, 1969. JFEK Doc. #011684.

o
o
O

~

Ibid.

w
~1
Q
~

FBI Report, 9/30/69, oc. 3-4, JFK Doc. #011684.
Ibid.

0
~J
-
‘\

Let*er from Charies Thomas to Wiliiam Rogers, Secretary
of State, July, 25, 1969. JFK Dcc. #012684.

O
-
=~
~N
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0
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2123/ fhe COmmitiéefwa§~;£;blei:é=detérmine'when.Elgna"found her
o calendar. -~ - IR “;_;iﬁ“.-u: et T
973/ 1Ibid.
974/ Ibid.
975/ 1bid.

976/ FBI Report, 9/30/69, p.. 4. JFK Doc. # 011684.

979/ Supra, p.
980/ Supra, p.
981/ Supra, p.

82/ Letter HSCA to Mexican‘Govarment; « JFK Document,
" No. _

983/ See Mexico City_Prbcedural Wirte-up.Trip I.
984/ 1Ibid.

985/ Ibid.
986/ Ibid.

987/ See HSCA Staffi Interview of Betty Serratos, 6/6/78, p. 6,
- JFK Document. No.013392 ; HSCA Staff Interview of Lydia
Duran, 6/5/78, p. 6, JFK Document No. 011681; HSCA
Staff Interview of Boratio Duran Navarro, 6/5/78, p. 25,
JFX Document No. 011683; HSCA Staff Interview of Ruben
Duran, 6/3/78, p. 16 , J°K Document No.01168D '

988/ HSCA Staff Interview of Siivia Tirado Duran 6/6/78, p. 90,
JFK Dccument Ne. 911775,
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HSCA Staff Interview of Silvia puran, 6/6/78, JFK Doc.
$011775, p- 54 ; HSCA Staff pre 1nterv1ew of Lydia Duran
~6/5/787- . ' - HSCA Staff pre-
Interview of Betty Serr:tos, 6/6/78 T
;7 HBSC? Staff Interview of Horatio .
Duran Navarro, 6/5/68, (FK Document. # 011683, p. 9 ; HSCA
Staff pre-interview of Ruben Duran, 5/31/78 -

(V)
[+ ]
\D
~

990/ Letter from HSCA to CIA, ,

991/ Letter from CIA to HSCA.

-992/ See Procedural Write-up Trip 2, Mexico City.

e
0
W

~

Ibid.

O
w
s
~

HSCA Staff Review of June Cobb Sharp file at CIA Head-
quarters.

L4
(-]
u
~

Sugra, p.

See Procedural Write-up Mexico City Trip 2. o s

o |
g
a
~

L d
O
~

HSCA Staff Rev1ew of Hanuel Calvxllo flle

See procedural write-up Trip 2, Mexlco Clty and Section |
VII, C, below.

(V]
0
o0
~

HSCA Staff Contact Report, 7/7/78, JFK Document No. 10016/
' Ibid.

HSCA Staff Contact Report, 7/7/78, JFK Document. No. 013486.

.-J
o .
o
'-l
~

()
o
o
N

~N

ESCA Staff Contact Report, 7/14/78, JFK Document No. 9950.

-
=
o.
W
~

-Ibid.

| 3%
<
&)
L3
~

- HSCA Stazf Contact Report, 8/31/78, JFX Doc. # 013487.
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~

ibid.
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1006/ Ibid.

[
o
o
~
~N

HSCA Staff Contact Report, 9/5/78, JFK. Document No. 011268.
Ibid.

[
o
o
o

~

[
o
o
\0
~N

Ibid.

1010/ Letter to Elena Garro from Committee, 9/6/78, JFK Document
No. 011383 ; see also, HS A Staff Contact Report, 9/5/78,
JFK Document No. 011268. : _ : :

1011/ HSCA Staff Contact Report, ‘9/7/78, JFK Document No. 011345,
1012/ Ibid. |

1013/ Ibid.

1014/ HSCA Staff Contact Report, 9/15/78, JFK Document # 013488.

1015/ BSCA Staff Contact Report, 9/12/78, JFK Document # 011344.
1016/ HSCA Staff Contact Report, 9/15/78,_JFK Document # 013488.
1017/ HSCA.Staff Contact Report, : +» JFK Document # .

' 1018/ UNAM - Universided Nacional! Autonomade Mexico

1019/ American Embassy Incoming ‘’elegram # A-43-570, p. 110,
CIA #737. , _ '

11020/ Ibid.

-
o
N
—
N

Ibid.

Ibigd.

- |
o |o
(8] N
w N
NN

Ibid.

Ibid.

o L
o o
IR )
wn o
N N

_ Letter to Wesley D. Bowles Chief of Mexican Political
. Affairs, Office of Mexic:n Affairs, Department of State
from B. J. Ruyle, Americ:in Consul, Tampico, 5/11/67:
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U 1026/ Ibid.
1y .I_b-j-é--
Ibid.
Ibid.
Ibid.

The .. Committee could not datermine when the State Depart-
ment forwarded the letter to the CIA.

Dispatch from the Director to Mexiéo City, 6/14/67, HMMW
15557; Wx-7241, Entry $616, p. 117, CIA #744.

1033/ Ibid.

-
o
w
L

~

Ibid.

[
o
w
wn

~

Ibid.

[
o
w
o)

~

Ibid.
Ibid.’

Cable from Mexxco City to the Director, MEXI 1950, 6/29/67,
Wx 7241, Entry $622, p. 118, CIA #745.

1039/ E1 Sol is a newspaper, The Sun.

1040/ Cable from Mexico City to the Director, MEXI 1950, 6/29/67;
Wx-7241, entry #622, p. 118, #745.

1041/ When Contreras was asked to identify the other four indi-.
viduals who had met Lee Harvey Oswald, he refusec to '

reveal their names becaise he feared that informing on
them might endanger his family. -

1042/ Cable frocm Mexxﬂo City to Director, MEXI 1950, 6/29’6’
Wx-7241, entry #622, p. 118, . CIA #745.
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1044/ Ibid.
1045/ Ibid.
1046/ Ibid.

1047/ Cable from the Director to Mexico CJ.ty, 7/4/67 DIR 16823,
Wx-7241, Entry 626, p.:119, CIA #746.

1048/ Ibid.

1049/ Cable from Mexico Clty to the Director, 7/5/67, MEXI 1991;
Wx-7241, Entry 627, p. 119, CIA #746.

1050/ Memo to Legat, 7/5/67 from Chief of Stat:.on, Wx-724l,
entry 628, p. 119, CIA §746.

. 1051/ Memo from JKB re Oscar Contreras, 7/10/67, Wx-7241, Entry
' #634, p. 120, C1A $747.

1052/ .Ibid.

1053/ The leaders of the group ware Victor Manuel Barcelo, Carlos
Andaluz, Hugo Castro Aranda, Antonié. Tenario Adamg, Jose
.Guerrero Guerrero, Carlos Ortiz Fejeda. Daniel Molina,
Brion BalVez, Humbeito Hiriarte, Oscar Gonzales, Hibam
Garcia, Pedro Sainz Zepeia, Alberto Cerecer, Jose Eduardo
Pascual, Juan Saldana, Mirtin Reyes Baissadel, Vicente
Lvillamar, Rubello Fernaadez Duraao and uesus Ochoa

1054/ Memo from JKB re Oscar Contreras, 7/10/67 Wx-7241, Entry
' $634, p. 120, CIA $#747.

1055/ Ibid

Wx-7241, Entry #635, P. 1.21, CIA #748.

- ’ : 1056/ Dispatch from Mexico Clty to Director, HMMA 32497, 7/11/67;.

1057/ Dispatch from the Director to Mexica City, 5/14/67, HMMW
15557; wx-7241, Entry $616, P 117, CIa #?44.

10:8 Cable from Mexicc City to the Direct or, MEXI 1950, 6/29/6

Wx-7241, entry $622, p. TG' 745 n;,x-gm-— :
e 4 (
2\0;’-;"0'33 | Classlflcuhon : ‘” ALS
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1059/ Cable from Mexico City to the Director, 7/5/67, MEXI

1991; Wx7241, Entry 627, p. 119, CIA #746.

1060/ See Section VI, C.

1061/ See Section VI,.b,-above.

1062/ See Warren Commission Repcrt, pp. 299-304, 733-736; ‘also,
Section I, B, VC and VI A above. Some of the more prominent
are Paul Hoch and Peter Dale Scott in the Assassination in

Dallas and Beyond and A. T. Weberman in Coup d etat in America.

1063/ See Sections V C, VIA and B respectlvely.

"1064/ Ibid.

1065/ Silvia Duran.

1066/ Eusebio Azcue Lopez, Alfredo Mirabal Dlaz, Orestes Guillermo
Ruiz Perez, Nilo Otero, Maria Teresa Proenza y Proenza.

- 1067/ Noe W. Palomares, Pedro Gitierrez Valencia, Silvia Duran,

Horacio Duran, Ruben Duran, Lydia Duran, Betty Serratos,
Ernesto Lehfeld Miller. :

1068/ See Glossary.

1069/ The Bandwriting Panel concluded that the signature on the

visa application was identical to other samples of Lee
Harvey Oswald's handwriting.

1070/ BSCA Intervxew of Silvia Turan, 6/6/78 JFK Document 011775.
Consul Azcue stated that starndard operating procedure at the
Cuban Consulate did not allow applications to be removed

" from the office. (HSCA Public Testimony of Eusebio Azcue,
9/18/78, p. 41) _

1071/ Ibid., pp. 31-33.

1072/ See Sections II C, IITI A ! and ITI B 2 above.

13735/ See Section III B 2 abcve.
1074/ Ibid.
1075/ CIA'Eiectronic Surveillance *-arsc*ipt from Soviet Embassy.

3/23/63. C'OSSlﬁthﬂ? 458
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1076/ Ibid.
1077/ Ibid.

[
o
~
0

N

Ibid.

1079/ CIA Electronlc Survexllanc= transcrlpt from Soviet Embassy,
9/28/63.

1080/ Ibid.
1081/ Ibid.
1082/ Ibld

1083/ HSCA Staff Interv;ew of SlLVla Duran, 6/6/78 JFK Docu-
ment No. 011775, p. 19.

1084/ Ibid., pp. 20-23. _ ,
1085/ HSCA Public Testimony of Eisebio Azcue, 9/18/78, p. 36.

1086/ HSCA Staff Interview of Silvia Duran, 6/6/78 JFK Document
$011775, p. 23.

| 1087/ HSCA Public Testxmony of Bxseblo Azcue Lopez, 9/18/78,
p. 32-33.

1088/ See Sections Vc,and‘VIB abqve.'_.

1089/ HSCA Staff Interview of Siivia Duran, 6/6/78, JFK Docu- |
ment § 011775, p. 37.

1090/ See Supra, p.
1091/ See Sections III, Al and III B above.

1092/ HSCA Sta‘f ‘interview of 3iivia Duran, 6/6/’8 cFX Document
§ 011775, p.92<109; alsc, see -ecvlﬂn VC £fcor Getails.

1093/ See Sect.ons vC ‘or detail:;.

1094/ HSCA Public Testimony of Eusekhio Azcue Lopez 9!18]78, p.51.
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1095/ See Section VI C above and VII B below.
1096/ See Section III A 1 above. Telephone taps.

1097/ HSCA Staff Interview of Si! lvia Duran. 6/6/78, JFK Docu-
ment No. 011775, p. ‘44

1098/ The CIA's classzfxcatlon o the transcript of thls conver-
sation prevented the HSC.\ from directly confrontxng
Ms. Duran with the infornation.

1099/ Ssee Sectlons II C, 3, 4 and III Al above.

1100/ CIa Electronic Survelllancn transcrzpt of Soviet Embassy,
9/28/63 : '

1101/ Ibid., October 1, 1963.
1102/ Ibid. ’ |
1103/ Ibid. B

"~ 1104/ See Sectzon IV, B above. :
. 1105/ Ibigd.

1106/ HSCA Public Testlmony of Mirina Oswald, » Warren Com-

mission Testimony of George DeMorenschildt. Warren Com-
m;sszon Testimony of Geoige Boule

1107/ CIA Electronic Surveillance: of Soviet Embassy, 9/27/63.

1112/ The caller sai& 2dessa.
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1114/ CIA Electronlc Surveillanc2 of Soviet Embassy, September
27, 1963. :

1115/ Ibid.
1116/ Ibid.

1117/ HSCA Staff Interv;ew of SlLVla Duran, 6/6/78 JFK Docu-~
ment No. 011775, p. 31.

-1118/ HSCA Public Testxmony of ALfredo Mirabal Dlaz, 9/18/78
' p. 119.

1119/ BSCA staff Intervxew of S;Lvla Duran, 6/6/78 JFK Document
011775, p. 23.

1120/ Ibld., p. 31l.
1121/ Ibid. |
1122/ Ibid.

1123/ HSCA Public Testxmony of ALfredo Mirabal Diaz, 9/18/78,
p. 119.

1124/ CIA Electron1c Surveillanco of Soviet Embassy, 9/27/63
1125/ Ibid.
1126/ Ibid.

1127/ 1Ibid.; also HSCA Staff Interview of Silvia Duran, 6/6/78,
~ JFK Document No. 011775. p. 41.

1128/ 1bid.

1129/ Warren Commission Test.mon"of Nelson Delgado, Vol. III,
. 236-237.

1153/ war*en Commlss¢0ﬂ Teztimon s of Pamela Mum.ord, 5/19/64
. W¥ol. II, p. 2i7; Warren 1Jommission Tastimony of Evaristo
Rodriguez, 7/2-/64 Vil. II. . 34, CE 2120, p 7;
CE 212, p. 54.
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1131/ Warren Commission, Report, p. 301.
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See Section VI C, above.

|

[
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w
U

~

See Section VI D, above.

[
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w
>

~N

See Section VII D, above.

[
-
w
Ut

~

_See Sections III,A 1 and 1II B 2.

=
-
w
()
~

Ibid.

Warren Commission Report, p. 301.

—
[
w
~J

~

-
[
W
o

~N

A night when Oswald’s activities are not known.

1139/ HSCA Staff -pre-interview of Ruban Duran, 3/31/78 ‘No. 011680,
p. 54; HSCA Staff Pre-interview of Lydia Duran, 6/5/78,

HSCA Staff Interview of -Foracio Dutan, 6/5/78, JFK'Document.
No. 011683 p. 9; HSCA Stcff Pre-Interview of Betty Serratos,
6/1/78, HSCA Staff Intertiew of Silvia Duran, 6/6/78,

JFK Document No. 011775, P. 54. :

HSCA Staff Interview of S:ilvia Duran, 6/6/78, JFK Docu-
ment No. 011775, P.91.

Ibid.

1142/ HSCA Staff Interview of Ruben Duran, 6/ 6/78, JFK Docu- -
- ment No.011680 , p. HSCA Staff Interview of

Lydia Duran, 6/ 5/78, JV'K Document No. 011681, p. :
HSCA Staff Interview of Horacio Duran, 6/ _5/78, JFK Do-

cument No.011683, p. . HSCA Staff Interv:.ew of
Betty Serratos, 6/6-/78 JFK Document No. 013392.

1143/ See Section VI, C, above.

[

144/ HSCA St?:ff Pre-interwiew 7€ Ruben Duran, 5/31/78.

§|§‘ |

1i45/ HSCA Purlic Testimony of iusebio Azcue Lopez, p.‘84-85.-
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1146/ See Section Vi, C atove.
1147/ See Mexiéq City Procedure: Write-u§ Trip 2 Appendix 3.
1148/ See Section VI, C, above.: o
1149/ Seé Section VI, C, above.

[
—
wm
o

~

See Section VI, ‘A 2 above

|

[
H
(¥,
’-J

~

HSCA Staff Intervxew of S:1lvia Duran, 6/6/78, JFK Docu—
ment No. 011775 s P. 81. .

(]
=
wn
N

~

HSCA Staff Review of LITAMIL 9 file.
HSCA Staff~Reviéw'of CIA i3ilvia Duran file,

1155/ See Appendix 3.
1156/ Ibid. |

- 1157/ Ibid:
1158/ See Section VI, C 10 ébova;
1159/ See Section VI, C, above.
1160/ See Section VI, C, | above.
1161/ See Secticn VI, C | abov',e‘.‘ .
1162/ See Section Vi, € . above.
1163/ See Appendix. 3.

1164/ See Section VI, C, 1 abova. | o
1165/ Ibid. S B | .
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1167/ See Appendix 3.
1168/ See Section VI, C liabove.
1169/-See'Secrién vi, C, atove.

1170/ Letter from Charles Thomas to William P. Rogers, July 25,
1969, JFK Document No. (11684.

171/ See Section vIi,C, é¢bove.
1172/ See Sectlon Vi, D above for detalls.

1173/ BSCA Staff Interv1ew of Silvia Duran, 6/6/78, JFK Document
No. 011775, p. 95.

1174/ See Section VI, D aboVe.

1175/ HSCA Staff Interview of Silvia Duran, 6/6/78 JFK No.
011755. p. 101-102.

1176/ See Section VI, D above.

1177/ BSCA Staff Interview of Silvia Duran, 6/6/78, JFK Docu-
ment No. 011775, p.95

1178/ See Appendices II and III.
1179/ Warren Commission Report, p. 305.

1180/ See Section VI C above.

1181/ See Section VII, C above.
1182/ See Section VII, B above.

1183/ See Sections VI ABC.above.

1.847 See Verbatim transcript of meetings prepared by Cuban go-

vernment. Hereinafter, called transcript. JFK Doc. #01”212;
1185/ Ibid.
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. 1186/ 1Ibid.; see.also, HSCJ. Staff Interview of Eusebio Azcue,
4/1/78,. JFK Document. No. 007005 '

1187/ See trahscript.
1188/ 1Ibid.
1189/ 1Ibid.

1190/ 1Ibid.

1191/ See HSCA Interview of Fidel Castro Ruz, April 3, 1978.
JFK Document # 00700« ' .

.1192/ Pedro Gutierrez Valercia claimed that he bumped into
Lee Harvey Oswald at the Consulate on September 27,
1963. ' Valencia was at the Consulate doing a credit
check on one of the Cuban employees. .

1193/ See Section VI, D akxve for details on Oscar Contreras'
allegations. - , ‘ : A '

1194/ See Section VI C for details on Elena and Elenita
: Garro's allegations. ’ _

1195/ Elena Garro's sister who came to the conclusion that
Lee Harvey Oswald wi:s at one of Ruben Duran's-twist
parties in the fall of '63. : ‘ X

Eunice Odio reported on Elena Garro's allegations in
1965. See Section ‘I, C, above.

1197/ Elena Garro reported that at one of the twist parties,
Emilio Carballido ard Eusebio Azcue had come to the

- conclusion that Kenredy had to be assassinated. (See"
also, Section VI, C, above. -

1198/ Elena Garro alleged that Victor Rico Galan had claimed
. that Lee Harvey Osw:1ld had been Silvia Duran's lover.
See also, Section V1, C, above. -
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1199/ Diaz-Ordaz and Echeva-cria were the two presidents of
' Mexico respectlvely from 1964 to 1970 and 1970 to 1976.

1200/ ‘See HSCA Staff IntervLew of Borac;o Duran, 6/5/78 JFK
: Document No. 011680.

1201/ See HSCA Staff InterVLew of Pedro Gutlerrlz Valencia,
6/5/78, JFK Document No. 011682.

© 1202/ Lynn Duran is the sis:er of Horatio and Ruben Duran.
The Committee wished to ask her whether Lee Harvey
‘Oswald had attended iny twist parties at the Durna
homes.

See HSCA Staff Interview of Lynn Duran, 6/5/78,- JFK Doc.
# 011681

1203/' See HSCA Staff InterVLew of Ruben Duran, 6/6/78, JFK
. Doc. # 011680.

1204/ The Committee never s:nt the Mexlcan government the
questions because a 2nd trip to Mexlco was arranged.

1205/ The Committee wished 0 ask Ms. Serratos whether Lee
. Harvey Oswald had at:ended any twist parties at the
Duran homes., See HS>A Staff Interv1ew of Betty
Serratos, JFK Doc. # 011392, .

1206/ See HSCA Staff Interview of Silvia Duran, 6/6/78, JFK
, Document No. 011775.

1207/‘>Danny Flores was one >f AMMUG's (a Cuban DGl Defector in
1964) Security Officars. The Committee wished to
ask Mr. Flores about AMMUG's statements about: Lee
Harvey Oswald's Trip to the Cuban Consulate.

1208/ Ramon Alvarez Dupont vas a CIA agent in charge of
picking up the photojraphic surveillance film from
verscnnel stationed it the three bases and delivering

it to his brother-in-law. (unknown) ané later delivering
it to his case officar Ann Goodpasture. ‘
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1209/ See HSCA Staff Write-lips of Danny Flores Interview
—  8/8/78.

1210/ Oscar Contreras Lartijue claimed that he met’OSwald
in Mexico City in the fall of 1963. See Section
VI, D above. L :

1211/ Elena claimed that when she told Nce W. Palomares about
meeting Lee Harvey O:wald, he advised her to send an
anonymous letter to ''exas, explaining her account.
The Committee wished to question Mr. Palomares about

Elena's credibility.

1212/ LICHANT I is Manuel Culvillo. See Section VI, C -
: for details and sign:.ficance.

1213/ LICOOKIE I is June Cobb Sharp. See Section 1V, C
for details. . S ' :
1214/ LITAMIL 7 is Consuelo Esperon, a CIA penetrator agent
working as a secreta:y at the Cuban Embassy. The
Committee wished to ask Ms. Esperon about commentary
after the assassinat:on at the Cuban Embassy about -
both Lee Harvey and (iohn F. Kennedy's assassination.

1215/ Litamil 9 was Luis Alberue Suoto, a CIA penetration
agent at the Cuban Erbassy. The Committee wished to
question Mr. Alberue about the Cuban Embassy employees
reactions to the assissination. The Committee also
wished to question M::. Alberue about Silvia Duran
and his knowledge of Lee Harvey Oswald.

1216/ LIRING 3 was a Cuban- citizen, Carlos Jurado Delmar Qho
was a source for the CIA. He had reported that Silvia
Duran had told him that she had had an affair with

Lee Harvey Oswald. ‘he Committee wished to question
"him about Silvia Duran. - '

1217/ See HSCA Staff write-up of Interview with Ramon Alvarez
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_General Jesus ‘Jose Ca..rk Flores escorted Ruben Duran

to Russia in 1962 an« was considered by many to be
Duran's protector. .lso, Elena claimed that Flores
was at the party that. she stated Lee Harvey Oswald
was in attendance. "'he Committee wished to ask

Mr. Clark Flores about all the- above.

Ernesto Lehfeld Mille) is a Mexican citizen that
resembled Eusebio ‘Azcue's description of the man
that allegedly visited the Cuban Consulate.

- All the Durans recognized Miller. Horatio and

Silvia said that Mil.er was a close frlend and
borrowed Horatio's cir often.

See House Select CommLttee on Assassinations- Staff
Write-Up of Noe W. Pulomares, 8/10/78

See 'HSCA - Staff write-up of 1nterv1ew with Ernesto
‘Lehfeld Mlller, 8/11,78.

In 1963 Nilo Otero as an official in the Cuban
governments Ministry of Foreign Relations, interviewed

Eusebio Azcue about lee Harvey Oswald's visits to the
Cuban Consulate. :

In 1963 the Cuban government employed Rogelio Rodrlguez
at the Cuban Embassy. The Committee wished to interview
Mr. Rodriguez about l.ee Harvey Oswald's visits to

.the Cuban Embassy employees reactlons to the Kennedy -
assassination.

Rolando Cubela, kncwn as AMLASH, was promlnent in the
Senate Select Comnitiee's Book V which reported the
possibility that the Central Intelligence Agency's
attempts to assassin:te Cuban President Fidel Castro
provoked the Cubhan government to orchestrate the
assassination of President Kennedy in retaliation.

N .

Cbuﬂbcbyduhemm:

HW 48327 DocId:32263889 Page 405

- e WU v W e wm W . R . e



1225/

L Ilﬂl ﬂ'ﬂﬂﬂl

Classification: Al

(Thls form is_to be used for material extrocted
from ClA—controlled documents.) -

-8— -
é

In 1963 the Cuban gov:rnment employed Orestes
Guillermo Ruiz Perez at the Cuban Embassy. The.
Committee wished to interview Mr. Rodriguez about
Lee Harvey Oswald's sisits to the Cuban Consulate
and about the Cuban 3Imbassy employees' reactions
to the Kennedy assassination. In addition, Mr. Ruiz
is the cousin-in-law of one of the most active
anti-Castroites, Antonio Veciana Blanch.

Griselle Rubio claimel in a letter Dec. 1963 to DRI
that Ruby had been ia Cuba in 1962 or 1963 visiting
Solomon Pratkins. Taie Committee 1ocated and .
‘interviewed Ms. Rubi> in Miami.

James Wilcott is an ex-CIA employee who appeared

voluntarily in August 1978 at the Cuban Government's
Tribunal which accusa2d the CIA of comp11c1ty in the
John F. Rennedy assass;natlon. p

-thlip Agee is an ex-CIA employee who appeared voluntarlly

in August 1978 at the Cuban government's Tribunal

- which accused the CIA of comp11c1ty in-the. John F.

Kennedy assassination.

The Tribunal, held in Augqust 1978 was an effort by the
Cuban government to accuse the CIA of complicity in
the Sohn F. Kennedy assassination. Ex CIA agents,
James Wilcott and Phillip Agee testified at the
.Tribunal along with ex-Cuban Consul xn Mexico,
Euseblo Azcue.

*See BSCa Interview of Juan Nilo Otero, 9/25/78 JFK

Docuner\t No.

Alfredo Mirabal Diaz assumed the Consul position,

in the Cukan governnent's Mexico City Consulate

on Serteaker 2, 196: Ee was presen+t during all

o=l Oswald's visits :o the Consulate. Also, see

BSCA Interview of Alfreco Miraral Diaz, 8/20/78 JFK
. Documernt No. .
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The Committee wished to question Mr. Verdacia about
the identities of the organized crime figures
detained in Trescornia at the inceptlon of the
Cuban revolutlonary government.

HSCA Interview of Jose Verdacia Verdacla, 8/26/78,
JFK Doc. # 012224.

See HSCA Interview of Orestes Gulllermo Ruiz Perez,
8/27/78, JFK Doc. & - . "

See HSCA Interview of Rolando Cubela Secades, 8/28/78
JFK Document # 4

In 1963 the Cuban government employed Maria Teresa
Proenza y Proenza at the Cuban Embassy. The Committee
wished to interview Ms. Proenza about Lee Harvey Oswald's
visits to the Cuban Consulate and about the Cuban
Embassy employees' 1eactions to the assassination of
John F. Kennedy.. Also, See HSCA Interview of Maria
Teresa Proenza y Prcenza, 8/28/78 JFK Doc. #

See Verbatim transcrlpt of 8/28/78 session.
JFK Doc. # 012208

- In 1963, Manuel Pznxtro, Chief of the Ministry of

Foreign Relations, :.nterviewed Eusebio Azcue about
Lee Harvey Oswald's visits to the Cuban Consulate.

- In a=-dition, Mr. Pil.iero was the Cuban revolutionary
government official who met with Santo Trafficante
and gave him 24 houi's to leave the country.

In 1963 the Cuban go*rermnent employed Luisa Calderon
Carralero at the Cubhan Embassy. The Committee wished
to interview Ms. Proenza about Lee Harvey Oswald's
visits to the Cuban Consulate and aktout the Cuban
Embassy employees' ‘eactions toc the assassinatlon
of John F. Kennedyv.
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1240/ In 1963 Raul Roa- inte'vzewed Eusebio Azcue in Cuba

about Lee Harvey Oswild's activities in Mexico
Clty.
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